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Telefoon 
 

 
 

Toelichting: 
Alleen met een vaste 
telefoon 

 Heb een vast beltegoed van € 15,== per maand, alles wat ik meer bel 
zijn kosten voor mijn provider. 

 Heb geen ontvangst in huis met mobiele telefoon 

 Kpn  1 prijs vaste en mobiele nummers. 
Alleen met een mobiele 
telefoon 

 Ik heb wel een vaste telefoon, maar bel alleen mobiel. Ik krijg de 
bundel toch niet op en is dus goedkoper. 

 Vaste telefoonabonnement  word binnenkort opgezegd 

 We hebben 3 jaar geleden een huis gekocht en besloten om hier geen 
vaste telefoon in te nemen omdat we allebei gewend zijn met mobiel 
te bellen. 

 Wij hebben geen vaste telefoon. 
Wisselend, met de 
vaste- en mobiele 
telefoon 

 Als ik thuis ben bel ik af en toe maar dan niet naar een mobiele 
nummer 

 Ik bel me beide maar het meeste met de vaste telefoon 

 Ik hou mijn bundel van de mobiele telefoon in de gaten en bel aan de 
hand daarvan mobiel of met de vaste telefoon. 

 Maar wel meestal met mobiel 

 Meestal vast 

 We hebben hier een ontzettend slecht mobiel bereik 
 
 

22% 
16% 

62% 

0% 
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

Alleen met een vaste
telefoon

Alleen met een mobiele
telefoon

Wisselend, met de vaste-
en mobiele telefoon

Weet niet

1. Waar bel je thuis mee? 
(n=610) 
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Anders: 
 buitenhuis 

 06 nummers terugbellen 

 agenda (2x) 

 Agenda 

 agenda werk 

 alles wat verder mogelijk is. 

 Als fotocamera 

 als ik van thuis weg ga 

 bankieren 

 Bankieren 

 bereikbaar zijn (3x) 

 bereikbaarheid 

 Bereikbaarheid 

 bereiken kinderen 

 bijna uitsluitend inkomende gesprekken 

 Div Apps welke o whatsapp lijken 

 diverse app's 

 en gebeld worden 

 Foto en video opname 

 foto maken 

 foto-navigatie 

 foto''s maken 

 foto's maken 

 foto's maken en versturen via whatsapp 

 gebeld worden 

 Google 

 Google Maps, diverse fitnesstrackers, booking.com, zaklamp, rekenmachine, headspace 
(mindfulness) buienradar. You name it, my phone has it. 

2% 

73% 

30% 29% 31% 32% 

12% 

78% 

8% 
0% 

0%
10%
20%
30%
40%
50%
60%
70%
80%
90%

2. Waar gebruik je je mobiele telefoon voornamelijk voor? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=611) 
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 here-drive wegen zoeken. 

 Internet (3x) 

 internet bankieren, Websites bezoeken, Tv kijken en muziek streamen 

 nood 

 noodgeval (2x) 

 obsmapp 

 Om mij telefonisch te bereiken 

 onderweg bereikbaar te zijn 

 Opzoeken op internet 

 sms 

 spoedgevallen 

 tijdens het wandelen 

 Vakantie bereikbaarheid 

 veiligheid ondereg 

 voor mijn werk 

 werk (2x) 

 Zaklamp 
 

 
 

Toelichting: 
Ja  Een Sim-only abonnement 

 Het goedkoopst  a 3.50  per maand  is voldoende 

 Ik heb sinds een jaar mijn toestel afbetaald, dus het abonnement kost nu niet veel 
meer. 

 Ja bij Simpel, een aanbieding waarmee je voordelen hebt. 

 Telefoon van het werk. Prive prepaid. 

 Telefoon werkgever. 

 Ziggo 
 

Nee,  We gebruiken hem te weinig voor een abonnement. Prepaid is voor ons 
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2.1 Heb je een abonnement? 
(n=588) 
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prepaid goedkoper (of is het beterkoop?) 
Weet niet  Is telefoon van de zaak 
 

 
 

Toelichting: 
Ja  Af en toe 

 Niet prive,maar op mijn werk 

 Op het werk (3x) 

 Op het werk, dus ook voor werk 

 Op het werk! 

 Werk gerelateerd; niet privé 

 Wij hebben nog enkele klanten die gebruik maken van een fax. 

 Wordt op mijn werk nog veel gebruikt. 
Nee  Bestaan die nog? 

 Bestaat die nog?? 

 Heb geen huistelefoon 

 Ik bezit wel een fax maar.........wie heeft er nog een en dan ook nog in gebruik? 

 N.v.t. 
 
 

  

9% 

91% 

0% 
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Ja Nee Weet niet

3. Heb je het afgelopen jaar gebruik gemaakt van een fax? 
(n=610) 
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Jaarlijks vallen ze in de brievenbus: de Telefoongids en de Gouden Gids op papier.     
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 
 

Toelichting: 
Zeer mee 
eens 

 Mooi papier om de carnavals wagen mee te plakken 

 Toch soms nog gemakkelijk, hoef ik de computer niet aan te zetten. 

 Vaak staan de gezochte nummers WEL in de papieren gids maar niet on het online 
telefoonboek. 

Mee eens  Af en toe 

 Echter wel steeds minder 

 Heel af en een nummer opzoeken of een bedrijf 

 Heel soms 

 Papier blijft geduldig, ook bij een stroomuitval doet het boek nog zijn werk 

 Steeds minder 
Neutraal  Ben eruit gewipt, vinden wij niet goed, ben bij lijbrandt. 

 Enkele keren per jaar wanneer er geen internet is/ storing dan is de papieren 
versie heel handig 

 Heeeel af en toe zoek ik wel eens iets op in de telefoongids, maar eigenlijk gaat 
het net zo snel op mijn telefoon. 

 Heel af en toe nog wel. 

 Het is wel gemakkelijk om even een telefoonnummer of adres op te zoeken 

 Ik denk maar ongeveer 2x per jaar 

 Steeds minder 

 Zelden raadpleeg ik nog de telefoongids. 
Mee oneens  1 a 2 keer per jaar. 

 Adresboek in de telefoon en opzoeken via google 

 Betere vraag is: 'hoe vaak...' 

 Bijna nooit meer, altijd via internet. 
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4. ‘Ik maak gebruik van het papieren telefoonboek’ 
(n=610) 



 
 
 

 
8 

 

 Doe bijna alles digitaal. 
Zeer mee 
oneens 

 Afschaffen! Zonde van t papierp 

 Als ik al ooit een nummer op moet zoeken doe ik dat via internet. 

 Hopeloos ouderwets, de dag dat deze bundels verschijnen zijn ze alweer 
verouderd. Echter, oude mensen zijn wel vaak op deze vormen van 
communicatie/ informatie ingesteld. 

 Onnodig papier gaat meteen bij oud papier. 

 Ontvang deze niet meer. Heb in het verleden aangegeven ze niet meer te willen 
ontvangen. 

 

 
 

Toelichting: 
Nee  Ben eruit verdwenen weet niet waardoor 

 Dit jaar niet ,nu gemeld en volgend jaar staan we er weer in. Belachelijk dat ze je er 
zomaar uitknikkeren,vooral omdat we een bedrijf hebben 

 Ik zou er eigenlijk in moeten staan , maar het is nooit aangepast door de provider. 

 Potverdorie....en waarom? 

 We hebben dat twee jaar geleden al aangegeven dat we niet in de gids stonden, vorig 
jaar weer, en `n paar keer gemailt, maar nog steeds staan we er niet in. 

 We stonden er altijd in en ineen keer waren we verwijderd. Maar ik heb het alweer 
aangegeven om ons nummer te plaatsen. 

Weet 
niet 

 Wel diverse malen aangegeven, maar in de versie van afgelopen jaar waren we (nog 
steeds) niet verwerkt. Laatste versie niet meer gekeken. 

 

5.1 Waarom sta je in het papieren telefoonboek? 
 aangevraagd bij KPN om mensen die op zoek naar ons telefoonnummer dit te kunnen 

tonen. 

 Abonnement van een telefoon 

 al 25 jaar 

 Al altijd gestaan. Is gemakkelijk als iemand je nummer even kwijt is. 
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5. Sta je vermeld in het papieren telefoonboek? 
(n=609) 
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 Al jaren ,is er automatisch ingekomen 

 Alleen met vaste telefoon, zit bij het abonnement. 

 Alleen voor de vaste telefoon. Is nog vanuit de tijd dat er geen mobiele telefoon was. 

 Als mensen ons willen bellen? 

 Altijd al , meer dan 50 jaar 

 Altijd al in gestaan. 

 altijd al ingestaan en ook wel handig 

 altijd al ingestaan. 
nummers van bedrijven kun je goed in het boek vinden. 
het 06 nummer van veel bedrijven staat er niet in en er is geen plaats waar je 06 nummers 
kunt vinden. 

 altijd in gestaan 

 Altijd te vinden 

 altijd zo geweest (2x) 

 Altijd zo geweest 

 altijd zo geweest via kpn 

 anderen te informeren waar ik bereikbaar ben 

 Anders  is het een anoniem nummer 

 Automatisch gekoppeld aan abonnement van PTT met de vaste telefoon. Is ook wel 
gemakkelijk als iemand (of omgekeerd ik zelf) een telefoonnummer opzoekt via internet. 

 automatisch opgenomen. 

 bedrijf 

 Bedrijf 

 Bedrijfsmatig. 

 bereikbaar 

 bereikbaar voor anderen 

 Bereikbaarheid 

 bereikbaarheid en adresgegevens 

 betere bereikbaarheid 

 Daar sta ik al jaren in en dat is zo gebleven. 

 Dan kan men mijn nummer vinden. 

 Dan kunnen de mensen ook je adres vinden als dat gewenst is. 

 Dat  we dat  voor  ons  zelf en andere  Prettig en makelijk vinden. 

 dat andere mensen zonder internet mijn nummer kunnen vinden 

 dat andere personen je adres kunnen vinden. 

 dat anderen ons kunnen vinden 

 Dat iedereen  ons kan vinden 

 Dat iedereen me kan opzoeken en kan bellen 

 Dat iedereen mij kan vinden 

 Dat ik nog gevonden kan worden 

 Dat is altijd zo gebleven.Heb daar niet bij stil gestaan. 

 Dat is altijd zo geweest. Geen echte reden. 

 Dat is jaren geleden zo doorgegeven. 

 Dat mensen me kunnen vinden, ook de ouderen die veel minder online zijn. En dezelfde 
gegevens worden gebruikt voor online vermelding dus dat gaat automatisch 

 Dat mensen me kunnen vinden. 

 dat vind ik prettig 

 Dat weet ik niet 

 Dit ging automatische bij het afsluiten van een abonnement jaren geleden. 



 
 
 

 
10 

 

 Dit is toevallig, zonder dat ik het wist gebeurd bij aanschaf van vast nummer. 

 Dit is van het begin dat we hier gingen wonen,en makkelijk voor anderen 

 Dit is van ouds uit zo gebleven. Zodat iedereen mijn nummer kan vinden. 

 Dn kunnen ze mij vinden voor eventueel hulp en als ze mij nodighebben 

 Duidelijkheid en makkelijk 

 eenvoudige vermelding 

 Er zijn altijd nog mensen die hier gebruik van maken en zo sta je vaak ook vermeld op 
telefoongidsen via internet 

 Er zijn veel oudere mensen die niet meegaan in het digitale tijdperk 

 fijn voor de mede mens 

 Gaat automatisch 

 gaat automatisch, we hebben er ook weleens niet in gestaan toen we van provider 
veranderde 

 Gaat toch automatisch 

 Geen idee 

 Geen idee, van oudsher zullen we maar zeggen. 

 geen idee. 17 jaar geleden voor aangemeld. 

 Gelegenheid geven om ons te bereiken per telf. 

 Gemak 

 Gemak voor diegene die me moeten bereiken 

 Gemakkelijk voor familie en kennissen! 

 Gewoon te? 

 gewoonte (3x) 

 Gewoonte 

 gewoonte uit het verleden 

 Gewoonte van vroeger 

 Gewoonte, we hebben een 077 nummer 

 gewoonte?! 

 gewoonte. 

 gewoonte. van vroeger uit stond iedereen in dit boek 

 gewoontegetrouw opgegeven 

 gratis 

 gratis en heeft geen nadelen 

 handig voor anderen 

 handig voor anderen om ons te kunnen vinden 

 Handig voor de oudere die niet met een mobiele telefoon om kunnen gaan. In de toekomst 
zullen we dit niet meer nodig hebben. Maar de eerste 5 -10 jaar is het nog wel nodig,. 

 handig voor diegene die geen internet hebben of telefoon met internet hebben 

 Heb ik in 1970 al opgegeven omdat dat destijds de mogelijkheid was om iemands nummer 
op te zoeken. 

 Het is altijd zo geweest. 

 Het is makkelijk voor niet direct bekend, b.v. via de verenigingen buiten het dorp en voor 
vage kennissen !! 

 Historie 

 Hoewel de groep steeds kleiner wordt, kunnen ook degenen die over geen internet 
beschikken mijn telefoonnummer opzoeken indien nodig. 

 hoort bij abonnement vaste telefoon 

 Ieder mag mijn nummer weten. 

 iets van vroeger uit 
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 Ik denk dat je dan gemakkelijk (telefonisch+adres) gevonden wordt. 

 Ik sta al 50 jaar in dit boek vanwege mijn vast telefoonnunner, en vindt het goed zo dat 
andere gebruikers mijn nummer gemakkelijk kunnen opzoeken. 

 Ik sta er al lang in en heb nog geen reden om me uit te schrijven. 

 ik vind de papieren gids nog altijd erg gemakkelijk om  
een  nummer in op te zoeken en ik denk dat heel veel mensen dat zo vinden 

 Ik vind het prettig om ouderwets nog een telefoonnummer te vinden 

 Ik weet niet beter dat zolang als ik getrouwd 40 jaar vermeld sta in de telefoongids.Ik heb 
namelijk een vast abonnement. 

 Ik wil bereikbaar zijn 

 in het verleden aangemeld en dat is zo gebleven 

 Is af en toe wel handig 

 Is al zolang als ik weet,was toen gebruikelijk. 

 is automatisch gegaan (2x) 

 Is gratis; alleen met vast telefoonnummer 

 Is handig , als jouw telefoon het laat afweten. 

 Is nooit anders geweest. Waarom zou je er niet in staan? 

 is toch altijd al zo geweest 

 is wel handig zo, dat vergemakkelijkt het zoeken als je de naam weet 

 ivm werkzaamheden 

 k.p.n.,heeft ons in de telefoongids laten vermelden, 
geen k.p.n.registratie dan kom je ook niet in het telefoonboek [volgens mij,maar zeker 
weten doe ik het niet] en ik vind het prettig als ze me nodig hebben dat ze mij kunnen 
bellen. 

 Kan men mijn telefoonnummer vinden?? 

 komt van vroeger toen was dit normaal. 

 kunnen mensen ons terug vinden 

 Kunnen ze mij bellen en het adres opzoeken. 

 logisch 

 Makkelijk te bereiken voor anderen 

 makkelijk voor anderen 

 Makkelijk voor familie van mijn leeftijd 

 makkelijker bereikbaar 

 Met de vaste telefoon 

 met telefoonnummer via kpn sta je volgens mij automatisch in het telefoonboek 

 met thuis nummer van vroeger uit al 

 Met vaste telefoonnummer 

 Mij daar gemeld dat ze mij kunnen vinden als er iemand wil bellen 

 Nog van jaren geleden, toen het papieren telefoonboek nog heel normaal was 

 Nooit opgezegd 

 Normaal toch. 

 nvt 

 om bereikbaar te zijn 

 Om bereikbaar te zijn 

 Om bereikbaar te zijn voor mensen die me willen bellen of nodig hebben voor iets. 

 Om de simpele reden dat ik me nog nooit hiervoor heb afgemeld. 

 om gevonden te kunnen worden . 

 Om gevonden te worden 

 Om kenbaar te maken voor diegene die niet online nummers zoeken 
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 Om via de vaste lijn bereikbaar te zijn en bekend voor mensen die ons zoeken. 

 omdat dat 'altijd' al zo is geweest 

 omdat dat al 40 jaar het geval is 

 Omdat dat al jaren zo is 

 omdat dat automatisch is gebeurt 

 Omdat de KPN dat altijd automatisch deed 

 Omdat de regio ons kan bereiken op het vaste nummer. 

 Omdat dit medium nog veel wordt gebruIkt door de oudere generatie. 

 omdat eerst iedereen erin stond en dat heel normaal was. 

 Omdat er nog mensen die het gebruiken en ik bereikbaar wil zijn. 

 omdat geen andere mogelijk heb 

 omdat het altijd zo geweest is 

 Omdat het automatisch gaat 

 Omdat het automatisch gebeurd als je vaste telefoon hebt , en ik heb er geen problemen 
mee . 

 omdat het niks kost. mochten en strax betalingen aan verbonden zijn dan hoeft het voor mij 
niet meer 

 omdat iedereen mijn nummer mag opzoeken en/of mijn adres 

 Omdat ik al telefoon had voor dat de gsm er was 

 omdat ik dat door gegeven heb 

 omdat ik dat fijn vind dat andere mij kunnen vinden 

 omdat ik dat handig vind, bv ook voor mensen zonder computer. 

 omdat ik dat prettig vind 

 Omdat ik destijds ( ongeveer 50 jaar geleden) hiervoor gekozen heb en er nog steeds in sta. 

 Omdat ik een vast telefoonnummer heb 

 omdat ik het belangrijk vind dat mensen mij kunnen vinden en bellen! 

 Omdat ik het belangrijk vind dat mensen mijn telefoonnummer en adres kunnen vinden 

 Omdat ik het nog altijd heel gemakkelijk vind. 

 Omdat ik niet de moeite neem om met eruit te laten halen 

 Omdat ik nog een vast nummer heb. 

 omdat ik nog een vaste telefoon heb 

 Omdat ik nog een vaste telefoon heb 

 Omdat ik ook bereikbaar wil zijn voor mensen die mijn nummer niet hebben. 

 omdat ik vind dat telefoonnummers voor iedereen vindbaar moeten zijn 

 Omdat ik weet dat het handig is om even iemand op te zoeken, en omdat niet iedereen, alle 
vooral ouderen mensen gebruikmaken van zoeken op internet of wat dan ook. 

 Omdat men altijd het telefoonnummer kan vinden. 

 Omdat sommige ons niet konden vinden,vorig telefoonboek  stonden we er niet in 

 omdat we dat belangrijk vinden alleen vrienden hebben ons mobiel nummer 

 Omdat we dat willen 

 Omdat we de vaste telefoon veel gebruiken 

 Omdat we een vast nummer hebben 

 Omdat we een vaste telefoon hebben, en al altijd in het telefoonboek staan vermeld. 

 omdat we een vaste telefoon hebben? 

 Omdat we een vaste telefoon hebben. (2x) 

 omdat we er altijd in hebben gestaan. 
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 Omdat we nog een kind op de lagere school hebben, is het handig dat we een vast 
telefoonnummer hebben i.v.m. afspreken met vriendjes. Ik kan me voorstellen, dat als we 
alle vier een mobiele telefoon hebben, de noodzaak van vermelden in het papieren 
telefoonboek niet meer zozeer aanwezig is. 

 omdat we nog steeds een vaste aansluiting hebben waarop we gebeld kunnen worden. Niet 
iedereen heeft mijn mobiel nummer. De vermelding is gratis. 

 omdat wij een vast nummer hebben 

 onbekend 

 Ooit aangemeld, automatische vermelding 

 Ooit een keer opgegeven 

 ooit was het handig, nooit veranderd 

 op te zoeken 

 Ouders geregeld 

 Prettig om met mijn vaste nummer voor iedereen bereikbaar te zijn en zeer handig in 
gebruik omdat de postcodes er ook bij staan 

 reeds vanaf mijn vast abonnement, nooit afgemeld. 
soms toch nog wel handig. 

 Restant verleden, wil gevonden kunnen worden 

 Sinds ik telefoon heb, sta ik al in het telefoonboek. 

 Staan we al jaren, en dat is niet veranderd. Ik vind het ook prima, waarom niet. 

 Stond er altijd al in. Geen reden om er niet in te staan. 

 thuisnummer 

 toen dit nog actueel was, dus van jaren geleden 

 Toen we telf. kregen werd het nummer in het telefoonboek vermeld en zo is het gebleven. 

 Toentertijd was dat nog gewoonste zaak van de wereld. 

 traditioneel 

 transparant zijn voor anderen 

 Uit automatisme 

 Uit gewoonte 

 uit het verleden zo gegroeid 

 Uit verleden ontstaan 

 Van ouds her. 

 Van oudsher 

 Van oudsher gewend 

 Van oudsher zo geweest 

 Van vroeger toen was er in staan heel gewoon 

 van vroeger uit (3x) 

 vanaf 1970 en dat is zo gebleven 

 vanaf het begin van abonnement in gids vermeld. 

 Vanuit het verleden 

 vanuit het verleden (was toen standaard voor de meesten). 

 Vanuit het verleden, nooit verder over nagedacht. 

 vanwege dat ik een praktijk heb 

 vanwege de vaste telefoonlijn 

 vast abonnement 

 vaste telefoon 

 vaste telefoon mag bekend zijn 

 Vaste telefoon, bereikbaarheid 

 Veel ouderen onder mijn relaties hebben geen internet 
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 Vergeten , dat het niet meer nodig is. 

 via providers 
van mij hoeft de papieren telefoongids niet meer 

 vind het wel makkelijk voor andere 

 vind ik makkelijk 

 vind ik passend 

 vindbaarheid 

 Vindbaarheid (2x) 

 Vindbaarheid voor anderen, omdat de online versie vaak niet klopt. 

 Vindt ik belangrijk omdat niet iedereen internet heeft. En het nummer is sneller op te 
zoeken. 

 vindt zelf papieren telefoonboek eigenlijk ook wel prettig ! 

 volgens mij automatisch ingekomen 

 Volgens mij gaat dat automatisch bij 'n vast nummer. 

 voor andere mensen 

 Voor anderen 

 voor dat anderen mij kunnen bellen 

 Voor derden 

 Voor het adres, telefoonnummer, ook van ons bedrijf. 

 voor het gemak voor mensen uit de omgeving 

 Voor het gemak. 

 Voor iedereen te vinden 

 Voor mensen, die mijn telefoonnummer niet hebben 

 voor ouderen mensen die niet op web zijn. 

 Vroeger een keer opgegeven 

 vroeger was dit zo 

 waarom niet 

 Waarom niet is toch hndig voor andere mensen 

 waarom niet???/ 

 Was al. 

 Was destijds gratis 

 was eens zo, is nooit meer veranderd 

 Was toen d'r tijd gewoon de gewoonte 

 was toen een gewoonte en iedereen stond er in 

 Was vroeger normaal, heb me nooit afgemeld 

 we gebruiken ons vast telefoon nr meerendeels 
Ook handig als je iemands adres niet weet kun je dan opzoeken 

 We hebben een vast nummer bij KPN 

 we hebben vaste aansluiting via kpn. 

 We staan er gewoon al heel lang in en we denken er niet het te veranderen. 

 We staan er in vanaf de tijd dat er bijna niemand internet had of gebruikte. Dit hebben we 
eigenlijk nooit laten aanpassen, omdat de 'oudere' mede gebruiker van de, vaak alleen vaste 
telefoon niet altijd internet heeft, dat wordt nogal eens vergeten. 

 We staan erin vanaf 1986 in het telefoonboek, en is daarna simpelweg nooit meer 
veranderd vandaar. 

 wel handig als ze je weten te vinden 

 WEL ZO HANDIG VOOR IEDEREEN 

 wordt vermeld door ziggo 

 Zakelijk belang 
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 zit bij het telefoonabonnement vaste telefoon 

 Zo doorgegeven en vanwege het bedrijf 

 Zo maar 

 zo staan we er al 18 jaar in en nooit 
gedacht om ons te verwijderen zou ook geen 
reden weten waarom 

 Zodat 'men' mijn nummer kan opzoeken 

 zodat andere kunnen kijken voor het telefoonnummer of adres. 
Niet nog iedereen heeft een computer. 

 zodat andere mensen mijn telefoonnummer gemakkelijk kunnen vinden 

 Zodat andere mensen weten wat mijn telefoonnummer is. 

 zodat anderen je telefoonnummer kunnen vinden 

 Zodat anderen mij kunnen bellen op mijn vaste lijn. 

 Zodat anderen mijn gegevens kunnen vinden 

 zodat bekenden ons kunnen bereiken 

 Zodat de oudere mensen die nog gebruik maken van het telefoonboek mij ook kunnen 
vinden. 

 Zodat degene die er wel in kijken mij kunnen vinden 

 Zodat iedereen die je wil bereiken je kan bereiken.ðŸ˜ƒ 

 Zodat iedereen die ons wil bellen ons ook kan vinden. 

 zodat iemand mij kan bellen. 

 zodat ik te vinden ben met mijn bedrijf 

 zodat je traceerbaar bent 

 zodat mensen die mijn mobiele nr niet hebben het vaste nr kunnen opzoeken 

 zodat mensen die ons zoeken en niet ons telefoonnr hebben ons toch weten te vinden 

 zodat mensen het telefoonnummer kunnen opzoeken 

 Zodat mensen me kunnen vinden als het nodig is. 

 Zodat mensen mij kunnen vinden 

 zodat mensen mijn nummer kunnen opzoeken en dan  kunnen bereiken 

 zodat mensen mijn telefoonnummer kunnen vinden. Er zijn nog steeds mensen op deze 
wereld, die geen internet hebben! 

 zodat mijn nummer eenvoudig te achterhalen is 

 Zodat ze mijn nummer kunnen vinden 

 Zowel zakelijk alsmede privé. 
 

5.2 Waarom sta je niet in het papieren telefoonboek? 
 Aheb alleen mobiel 

 andere provider dan KPN 

 Andere telefoon provider 

 beroepshalve 

 Bewust 

 Bij overgang naar glasvezel (alles in een) is vermelding niet doorgezet. (verviel blijkbaar 
automatisch) 

 Door een verandering bij KPN. 

 Foutje van provider 

 Gebruik deze niet 

 Geen abonnement meer bij KPN 

 Geen behoefte aan. 

 geen behoefte aan. diegene die mijn nr. moeten hebben, hebbe dit ook 
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 Geen behoeften aan 

 Geen idee  waar om niet . Sorry 

 Geen idee, is na de oranje glasvezelbekabeling verdwenen 

 geen idee; stonden er plotsklaps niet meer in ondanks een vaste abonnement. 

 Geen idee. Heb ik zelf geen actie voor ondernomen. 

 Geen idee. We hebben er altijd in gestaan, maar nu ineens niet meer. Niet zelf laten 
verwijderen 

 Geen interesse in. 

 geen KPN abonement 

 geen registratie meer 

 Geen toegevoegde waarde 

 Geen vast nummer 

 geen vaste lijn. 

 geen vaste telefoon 

 Geen vaste telefoon 

 geheim nummer 

 Geheim nummer 

 geheim telefoonnummer 

 Heb abonnement van werk 

 heb een geheim nummer 

 Heb geen huistelefoon 

 Heb me niet aangemeld, zou t wel willen 

 Hebben een bedrijf 

 Heeft de provider niet gedaan. 

 heeft geen nut, kijkt niemand in (alleen voor marketingdoeleinden en die wil ik niet aan de 
lijn) 

 hoeft niet iedereen te weten. 

 Ik ben met mijn abb. overgestapt van KPN naar Ziggo, daarna hebben ze mij niet meer in  de 
gids opgenomen. 

 Ik heb aangegeven de verwijzing te verwijderen 

 ik heb nooit iets doorgegeven 

 Ik vond dat niet nodig, ik geef de mensen zelf mijn nummer als ik dat nodig vind 

 Ik wil niet dat iedereen mijn nummer heeft. 

 Ik woon nog thuis, mijn ouders staan overigens wel vermeld. 

 In het verleden ooit de keuze gemaakt. 

 Instelling nooit veranderd dat het wel mocht 

 is fout gegaan met overstap naar ziggo 

 Is verwijderd, zonder bericht 

 Mensen die mij kennen die weten mij nummer toch wel... 

 Mijn ouders waarbij ik woon staan wel in het telefoonboek. Mijn eigen telefoonnummer 
(mobiel) staat er niet in. Deel dat alleen met vrienden en bekenden 

 moeilijk om er in te komen 

 Nadat ik naar een andere provider wat overgestapt stond ik er ineens niet meer in. 

 Nergens voor nodig. 

 niet belangrijk 

 niet bij kpn 

 niet iedereen hoeft mijn nummer te weten 

 Niet meer van deze tijd 

 Niet meer van deze tijd, alles staat inmiddels online 
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 Niet nodig (2x) 

 niet nodig, geen vaste aansluiting meer 

 niet voor iedereen bekend zijn 

 nooit aangegeven dat ik dit wilde 

 Nooit van gekomen om me er in te laten opnemen 

 nvt 

 Om de een of andere vage reden staan we er niet meer in; prima zo (vandaar ook zo 
gelaten). 

 om ongewenste reclame via de telefoon te voorkomen. 

 Omdat een aantal jaren geleden ons telefoonnr. in het telefoonboek ineens gekoppeld was 
aan iemand anders.Dat is inmiddels gecorrigeerd, Alleen de vermelding in het boek is nooit 
meer goedgekomen. 

 Omdat ik alleen woon met mijn dochter. 
Je weet tegenwoordig maar nooit 

 Omdat ik sinds kort op mezelf woon. 

 Omdat we een geheim thuisnr hebben en we daarom ook niet met de mobiele nr's vermeld 
wilde worden 

 omdat we geen vaste aansluiting meer hebben 

 omdat we niet bij kpn zitten 

 Omdat we onze telefoonnummers zelf verstrekken aan de mensen die dit volgens ons 
'moeten' hebben. 

 Omdat wij dat niet willen 

 Omdat wij het nummer geheim willen houden 

 Omdat wij niet willen dat 9ns nummer bekend is bij iedereen. 
Mensen die ons kennen hebben ons nummer, privé  is privé 

 omdat ze ons eruit hebben gehaald maar waarom? 

 Ontwijken van telefonische aanbieders. 

 onze provider doet hier niet aan mee. 

 Over stap van KPN naar Ziggo 

 privé 

 prive nummer 

 Tegenwoordig zijn er andere manieren om iemand te bereiken. 

 toen wij glasvezel kregen is ons hele pakket bij KNP eruit gegooid en niets is meer terug 
geplaatst 

 Vaste tel alleen voor prive gebruik 

 Veiligheid 

 Vermelding niet nodig. 

 Vind ik niet nodig. 

 Voegt weinig toe in dit digitaal tijdperk.. 

 Vond ik niet meer relevant 

 Waarom wel 

 Waarom wel, alles kan via internet 

 Waarvan kunnen wij hierover bericht hebben gekregen? 
Geen flauw idee. 

 Was er opeens uitgegooid! 

 we HADDEN een geheim nummer, vanwege 'stalking ' 

 We weten `t niet, KPN zegt dat `t goed komt, maar dit jaar weer niet! 

 weet ik niet eerder wel 

 wegens prive redenen 
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 weten wij ook niet overgestapt naar andere provider en uit telefoonboek gegooid 

 Wil ik niet 

 wil k niet vanwege ongewenste telefoontjes telemarketing 

 will geen papieren telefoonboek omdat daar teveel bomen voor gerooid moeten worden, 
en de inkt vergif is. 

 Wordt bijna nooit meer gebruikt 

 Wordt steeds niet op gereageerd door de telefoongids , ondanks herhaaldelijk verzoek 
daartoe , en beloftes door de aanbieder . 

 ze hebben me er niet meer ingezet 

 zie toelichting 

 Zie toelichting bij vraag 5 

 ziggo abonnment en geen behoefte aan 

 zijn vroeger lastig gevallen - in verband met werk 

 Zou niet weten waarom 
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Vogels in de winter 
 

In de winter is het voor vogels moeilijker om aan eten te komen. Hoe is het in jouw 
tuin/balkon gesteld? 
   

 
 

Toelichting: 
Ja  Aleen als het streng vriest en ook als er sneeuw ligt 

 Alleen als de vorst invalt 

 Alleen als dit nodig is ivm de winterse omstandig heden. 

 Alleen als het vriest, dus nu wanneer het zo`n slappe winter is, dan niet 

 Alleen als het weer kouder wordt,want nu hebben ze nog voldoende zaadjes en pitjes 
om gezond te blijven. 

 Alleen bij visvijvers eenden voeren met broot of wel vat over is 

 Alleen bij winters weer 

 Alleen dan indien er sneeuw en ijs ligt 

 Als het koud weer is en ze slecht aan voeding kunnen komen. Anders hoogstens de 
kruimels van het tafellaken 

 Als ik een oude appel of boterham heb 

 Het is nu nog niet echt winter geweest dus heb ik nu nog niet bijgevoerd 

 Ik voer de vogels het hele jaar door!! 

 Maar deze winter nog niet gedaan, ivm de hoge temperaturen. Vogels komen nu nog 
niet in de problemen. 

 Maar in deze zachte winter vooralsnog niet... 

 Maar niet volgens een vast stramien. Door bv gekregen vetbolletjes. 

 Ook al is het nog geen winter dan vind ik het toch leuk dat ze bij mij op de eet komen 

 Op vaste beschutte plekken hangen we vogelvoer. Wel zodanig dat we ook vanuit huis 
van de volgens kunnen genieten. 

 Soms 

 Soms, maar nu niet.... (welke winter) 
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6. Voer jij vogels in de winter bij? 
(n=607) 
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 Vogels om het huis en in de tuin is prachtig. 

 We voeren de vogels bij en tevens houden rekening met de beplanting dat er voor 
vogels wat te halen is. 

 Wel alleen als het vriest of er sneeuw ligt, nu dus nog niet. Is een mooi gezicht, en zo 
houd je de vogels ook bij huis. 

Nee  Als ik ze voer, komt er ook ongedierte op af! 

 Dit doen al genoeg mensen, en vogels moeten van nature zijn voedsel vinden 

 Dit is tijdens de meeste Nederlandse winters niet nodig. Wanneer er voedseltekort 
dreigt voer ik natuurlijk wel bij. 

 Geen tuin 

 Mag op de Librije niet van de vve 

 Midden in het centrum van Sevenum komen jammer genoeg geen vogels op ons balkon 

 Momenteel hebben we een te zachte winter, en de vogels moet je nu niet bijvoeren. 
Deze kunnen dat gemakkelijk in de vrije natuur bijelkaar krijgen. Zou er sneeuw liggen 
dan is dit meteen anders, en voer ik ook bij in de tuin. 

 We hebben kippen en daar pikken ze het voer en water 

 Zolang er geen sneeuw ligt kunnen ze zelf zoeken 
Weet 
niet 

 Soms.  Sommige vragen kunnen niet met alleen JA of NEE beantwoord worden!!!! 

 

 
 

Anders: 
 meelwprmen en speciaal voer 

 Door in de borders de bladeren te laten liggen en niet te vroeg te snoeien. Daardoor kunnen ze 
veel insecten vinden. 

 en water 

 en zaadmengsel 

 gedroogde meelwormen 

 gekraakte walnoten 

 Geschikte etensresten voor kraaien en eksters. 

 Graan 
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6.1 Hoe voer je vogels bij? Ik voer dieren bij met: 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=476) 
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 granen 

 groenafval, etensresten 

 kippevoer 

 Kuikenvoer 

 los vogelvoer 

 Mengsel van vogelvoer 

 noten en zaden 

 noten van onze boom 

 oud brood 

 snoepslinger in  vogelkooi 

 speciaal vogelvoer 

 spullen uit tuin 

 strooivoer (4x) 

 Strooivoer (4x) 

 strooivoer voor in voederbakjes 

 tortelduivenvoer - zonnebloemzaden 

 vers water 

 voer (2x) 

 vogelbroodjes 

 vogelvoer (3x) 

 Vogelvoer (2x) 

 Vogelvoer in een buis aan de buitenkant van de raam, kostelijk gezicht!!! 

 vogelzaad (2x) 

 Vogelzaad 

 Vogelzaad (strooivoer) 

 vogelzaad in container 

 vogelzaden, gierst etc. 

 walnoten 

 Water bij vorst. 

 zaad (3x) 

 zaadhuisje 

 zaadjes 

 Zaadjes 

 zaadjes in voederhokje 

 zaden (6x) 

 Zaden 

 ze krijgen alleen tortelduivenvoer 

 Zonnebloem pitten 

 zonnepitten (3x) 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
  

 
 

Toelichting: 
Zeer mee 
eens 

 De vogels en eekhoorntjes sjouwen dagelijks voedsel weg. 

 Geen bladeren opruimen zodat ze hun kostje zelf kunnen vinden en een schuilplek 
hebben 

 Is toch mooi om te zien als je ook in de winter vogels in de tuin hebt . 

 Oude takken en bladeren niet allemaal opruimen, zwerfkeien en klinkers los 
gestapeld, veel struikjes in de tuin 

 Prachtig dat  vogeltjes in je tuin komen 

 Vogels zijn belangrijk vanuit milieu- en fun factoren 

 Voor mij leuk om naar te kijken 
Mee eens  Alleen de vogels. De muizen mollen en konijn liever niet 

 Alleen konijnen die verjaag ik . 

 Er is voldoende ruimte voor vogels om zich thuis te voelen, maar met een kat is 
het natuurlijk wel altijd oppassen. 

 Ik laat bladeren onder struiken liggen. 

 Nu nog een oplossing vinden voor de halfwilde boerderijkatten van de buurman 
die in onze tuin naast de vogelvoerplaats gaan zitten... 

Neutraal  Balkon leent zich niet voor voederplaats . Bovendien wordt dit ook sterk 
ontmoedigt door het bestuur, omdat het voederen van vogels op de balkons al 
gauw leidt tot overlast van de vogels . 

 Hebben ook een poes 

 We hebben een kat ;) 
Mee 
oneens 

 Doe ik wel als we een hele strenge winter hebben, maar de laatste twee jaar 
eigenlijk niet. 

 Heel weinig thuis om ook voor vogels etc. te zorgen. 

 Ik heb een zeer grote hekel aan duiven van anderen in mijn tuin!!! 

 Wel als ik een tuin had gehad, maar ik heb maar een klein balkon. 
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7. ‘Ik zorg ervoor dat vogels en andere kleine dieren zich 
thuis voelen in mijn tuin’ 

(n=609) 
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Zeer mee 
oneens 

 Heb geen tuin 

 Ik heb geen tuin, ik woon in een appartementencomplex 

 Ik heb juist veel last van vogels. Deze hebben het gehele terras achter vernield met 
hun uitwerpselen. 
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Internetgebruik 

 
Op diverse websites kun je reageren. 
  

 
 

Toelichting: 
Ja  Alleen als het anoniem is! 

 Een enkele keer als ik geen ndere keus heb 

 Enquette ter verbetering van de website 

 Indien zinvol en als er naar gevraagd word. 

 Minimaal 

 Revieuw 

 Toch soms fijn om je mening ergens over te geven. 

 Vooral omdat ik het niet eens ben met veel overtollige onnozele berichtgevingen.. 

 Zelden 

 Zelden. 
Nee  Heb geen twitter en facebook. Voel me soms verstoten van nieuws, want veel reclame 

wordt via facebook gemaakt. 

 Ik accepteer geen cookies vanwege 'foute' email die binnenkomt. Bovendien weet je 
niet c.q. kun je nooit controleren wat een bedrijf met je gegevens doet. 

 Je moet dan allerlei persoonlijke gegevens invullen, dit doe ik liever niet. 
Weet 
niet 

 Heel soms 
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8. Laat jij wel eens een reactie achter op een website? 
(n=609) 
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Anders: 
 soms reactie op produkten /akties 

 alle andere als hier boven 

 als ik gevraagd word voor resencies 

 Bedrijven waar ik mee te maken heb 

 beoordelingen van diensten 

 beoordelingen van vakantieadressen op tripadvisor en zoover 

 beoordelingswebsites 

 bol.com 

 cubigo 

 Dagbladen, Hallo enz. 

 dating site 

 Een enkele keer als recensie op een reis of artikel. 

 enquetes (2x) 

 gastenboek op sites 

 Google+, linkedin 

 hallo 

 Hallo Horst aan de maas 

 Hallo website 

 hotel 

 Instagram 

 internet forum 

 Klanttevredenheidsonderzoek 

 LinkdIn (2x) 

 Linkedin (2x) 

 reacties op aankopen r 

 recensies 

 Recensies bij internet aankopen en instagram 

 restaurant 
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 Blogs  Facebook  Nieuwswebsites  Twitter  Anders,
namelijk:

 Weet niet

8.1 Op welke internetsite(s) laat je reacties achter? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=268) 
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 Reviews (2x) 

 Reviews diverse sites 

 reviews voor aankopen 

 Sites van b.v. Dierenbescherming enz. 

 sportsites 

 Verkoopsites 

 Vlinderstichting 

 wekelijkse nieuwsbrieven op mijn vakgebied 

 winkelwebsites 

 Youtube 
 

In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
  

 
 

Toelichting: 
Zeer mee 
eens 

 Ik reageer alleen als ik zeker ben van mijn reactie en ik zeker weet dat er geen 
misbruik van mijn naam en tekst niet voor dingen gebruikt worden die ik niet wil. 

 Ik vind het erg jammer dat men soms onder een `valse` naam reageren op 
websites. Op die manier wordt er altijd vanalles geroepen. Met name op de website 
van de Hallo vind ik dat heel sterk en het verpest de sfeer. 

Mee eens  Alleen datingsite een afleiding van eigen naam, word ook ge adviseerd van site uit 

 Ik let erop dat ik geen gekke dingen schrijf, ik ben me ervan bewust dat `heel de 
wereld meekijkt`. 

Neutraal  Alleen mijn voornaam, op internet moet je vooral zo weinig mogelijk persoonlijke 
gegevens achterlaten. Vragen ze me wel het hemd van mijn lijf dan laat ik dus geen 
reactie achter 

 Enquetes, zoals deze, zijn anoniem. 

 Reageren op facebook naar vrienden wel als mezelf, op andere sites meestal onder 
een pseudoniem. 

Mee 
oneens 

 Meestal gebruik ik een afkorting van mijn eigen naam. 

 Op verschillende websites ben ik bekend onder een pseudoniem 
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8.2 ‘Ik reageer altijd onder mijn eigen naam’ 
(n=253) 
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Wintersport 
 

Uitgaande van deze winter: 
  

 
 

Toelichting: 
Ja  Niet echt wintersport, maar wel in de beginnende winter op vakantie. Wintersport ben ik 

te oud voor. Vroeger wel 
Nee  Ben in het verleden wel vaker op wintersport geweest en doe dit ook graag. 

 Dit jaar niet. 

 Door mijn artrose kan ik niet tegen kou 

 En ik ga ook niet ook. Ik vraag me wel af waarom ik mee moet betalen aan gipsvluchten en 
behandelingen en ouderen geen behandeling van orthopeden meer krijgen en maar 
gewoon de allergoedkoopste pilletjes tegen de pijn moeten nemen. Dat vraag ik me 
trouwens ook af bij comazuipers. 

 Geen geld voor 

 Ik ben geen sportief mens 

 Ik heb niets met sneeuw! 

 Ik hou absoluut niet van de kou , ik ga voor de zomer. 

 Ik vind de winter de minst leuke tijd van het jaar. als het gaat vriezen vindt ik niet erg 
alleen de sneeuw haat ik vanwege de rootzooi op de weg 

 Sneeuw trekt me niet 

 Te duur voor een gezin met 4 kinderen in de leeftijd van 14 t/m 21 jaar. 

 Vroeger veel op wintersport geweest. Ben inmiddels 78 jaar en niet zo sportief meer. 

 We zijn wel eens naar de sneeuw geweest maar dan was het wandelen in de sneeuw 
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9. Ga jij op wintersport? Of ben je reeds geweest? 
(n=608) 
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Anders: 
 groepsreis 

 reisorganisatie 
 

Kijkende naar de afgelopen 5 jaar: 
  

 
 

Toelichting: 
Ik ben ieder jaar geweest  Meerdere malen per seizoen, minimaal 2x 

 Vanaf 1990. Met mijn (helaas nu overleden) man. 
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 Vrienden  Familie  Eigen gezin / partner  Anders, namelijk met:

9.1 Met wie ga/ging je op wintersport? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=45) 
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9.2 Hoe vaak ben je op wintersport geweest? 
(n=45) 
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Anders: 
 Binnenkort 

 eind febr weekend 

 Eind februari 

 gaan eind deze week. 

 in maart 

 januari (2x) 

 januari / februari 

 komend weekend 

 ligt aan de carnaval periode 

 met Kerstmis met gezin en medio maart met vrienden 

 Na carnaval 

 Na de carnaval 

 Wisselend 
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9.3 Wanneer ga/ging je dit jaar op wintersport? 
(n=45) 
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Anders: 
 Canada 

 Italie 

 Roemenië 

 Tjechië 

 Tsjechië 

 tsjechie 

 Tsjechie 
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 Frankrijk  Oostenrijk  Zwitserland  Duitsland  Anders, namelijk:

9.4 Waar ga/ging je op wintersport? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=45) 
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 Skiën  Langlaufen  Snowboarden  Anders, namelijk:  Weet niet

9.5 Welke sport beoefen je tijdens wintersport? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=45) 
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Anders: 
 sinds 3 jaar wandelen we 

 wandelen (6x) 

 Wandelen 
 

In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
  

 
 

Toelichting: 
Zeer mee oneens  Ik drink niet 
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9.6 ‘Ik ga alleen op wintersport voor de après-ski´ 
(n=45) 
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Carnavalsmuziek 
 

De carnavalstijd is weer begonnen. 
  

 
 

Toelichting: 
Ja  Af en toe (2x) 

 Alleen als deze muziek op de radio is. Verder ben ik niet op zoek naar 
carnavalsmuziek 

 Alleen in de tijd van de carnaval. 

 Alleen Limburgse carnavalsmuziek 

 Alleen tijdens de drie carnavalsdagen 

 Alleen wat voorbij komt op radio Reindonk 

 Ik luister wel (af en toe) maar doe niet actief aan carnaval. 

 Niet het hele jaar, een aantal dagen per jaar wel 

 Niet vaak 

 Passief, ga er niet naar op zoek 
Nee  Alleen als het op de radio komt luister ik 

 Heel soms. Het zit niet in mijn genen. 

 Ik geef er niks om, in de café prima, maar thuis niet. Ik vind popmuziek leuker om 
naar te luisteren. 

 Niet meer,te oud 
Weet 
niet 

 In de carnavalstijd luister ik soms naar carnavalsmuziek 

 Soms 
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10. Luister je naar carnavalsmuziek? 
(n=604) 
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22 januari wordt het Limburgs Vastelaovesleedjes Konkoer (LVK)  in Venray georganiseerd. 
  

 
 

Toelichting: 
Nee, ik kijk het op 
TV 

 Als het kan kijk ik maar we hebben in de fam. een Prins en onze zoon is 
jeugdprins kan zo zijn dat we iets anders hebben 

 Het valt tijdens de bonte avond in kronenberg 

 Ik ga het wel volgen maar of dit op de tv of radio is weet ik nog niet. op de 
radio als ik bezig ben met de carnavalswagen 

 Ik kijk het op tv als het zo uitkomt. Niet deze vrijdag want dan hebben we 
zelf in het dorp carnaval. 

 Ik kijk op tv als het uitkomt 

 Misschien dat ik dit op TV kijk, maar de kans is net zo groot dat ik er 
helemaal niets van zie. 

Nee, hier heb ik 
geen interesse in 

 Ben ik te oud voor 

 Ik kom uit brabant en kan Limburgs nog niet zo goed verstaan. 

 Moet op die avond (gezellig) biljarten!! 
Weet niet  Goede antwoord staat er niet bij, Nee maar wel interesse in het LVK. 

 Ik heb wel interesse, maar geen tijd op dat moment. 

 Moet werken hoop dat het op de radio aan mag 

 Uitslagen voor kennisgeving aannemen en naar een samenvatting kijken 

 Vaak geen tijd 
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11. Ga je naar het LVK? 
(n=606) 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
  

 
 

Toelichting: 
Zeer mee 
eens 

 Carnavalsnummers van Limburgers in Limburg dienen in het dialect te worden 
gebracht. Maar ja er zijn uitzonderingen zoals Toon Hermans...................... 

 Dan kun je je gevoel er helemaal inleggen 

 Dat is toch de charme van limburg 

 Dit klinkt het mooiste. de zg nederlands talige carnavalsmuziek moeten ze tijdens 
deze periode verbieden om te draaien 

 Eigen streek heeft eigen taal. 

 En ze moeten kunnen zingen en géén valse noot er tussen. 

 Het is dan toch de cultuur van het betreffende dorp. 

 In het dialect kan het carnavalsgevoel beter tot uitdrukking komen. 

 Nu kan het nog maar onze Moedertaal dreigt snel verloren te gaan.Veel ouders 
denken dat dit cultureel erfgoed minderwaardig is en dat hun kinderen het 
Nederlands dan niet goed leren Het tegendeel is allang bewezen!! 

 Op de nieuws zenders moet veel meer dialect gesproken worden nu gaat ons 
mooie dialect langzaam maar zeker verloren neem een voorbeeld aan Friesland 

 Wij wonen in Limburg en we hebben ons eigen dialect waar we heel trots op zijn en 
dat mag ook blijken uit de carnavalsliedjes 

 Wij zijn Limburgers en geen Hollanders 

 Zopgezocht erg jammer dat t dialect er uit aan `t gaan is 
Mee eens  `t Hoort bij de streek!!! 

 Dialect geldt voor de regionale carnavalsmuziek. Daarnaast is er ook een markt 
voor in het Nederlands gezongen 'nationale' carnavalsmuziek. Dit kan beide goed 
naast elkaar bestaan. 

 Geeft veel meer sfeer in het dialect 

 Het liefste wel in het dialect, maar in het Nederlands kan ook mooi zijn. 
Neutraal  Als de tekst niet te verstaan is heeft dat weinig zin .Soms denk ik doen er ook 

'PRUSE ' mee , maar alles heeft zijn  voor en tegen . 
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12. ‘Carnavalsnummers horen in het dialect te worden 
gezongen’ 

(n=606) 
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 Er zijn in het verleden ook prachtige carnavalsnummers uitgekomen die in het ABN 
zijn gezongen. Ook heel mooi voor degenen die geen carnaval vieren. Voor de 
echte carnavalsvierders kan ik me voorstellen dat zij de voorkeur geven aan 
dialectnummers. 

 Hier in de buurt wel, maar bv. `bij ons staat op de keukendeur` is ook heel leuk. 

 Ligt helemaal aan het liedje, soms klinkt dialect beter en soms abn 

 Maakt niet uit, als het maar geen domme stampmuziek is. 

 Niet alleen de mensen met een dialect vieren carnaval. Het is geen feest voor 
mensen met een dialect maar voor alle mensen. Het gaat er om dat het een goed 
nummer is, de taal maakt daarbij niet uit. 

Mee 
oneens 

 Door de veelheid van dialecten zijn ze vaak niet te verstaan of te volgen voor niet-
dialect sprekers. 

Zeer mee 
oneens 

 Carnaval dat kunnen ze alleen in rio braziel 

Weet niet  Geen mening. Kan het sowieso niet verstaan en het interesseert me niet. 
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Een dagje weg 
 

Heerlijk  lekker een dagje weg. Of toch niet. 
 

 
 

Toelichting: 
Zelden tot nooit  Financieel even niet haalbaar 

 Op dit moment heb ik een bijstanduitkering, dus ik heb weinig ruimte 
om een dagje uit te gaan maar als ik weer werk heb mag ik graag (en 
regelmatig) een dagje uit gaan 

 We hebben een gezin met 4 opgroeiende kinderen en een hond die niet 
de hele dag alleen gelaten kan worden. 

 We hebben het thuis heeeeerlijk, van alle gemakken voorzien 
Een paar keer per jaar  Ik ga meestal met een goedkoop treinkaartje een dagje weg met mijn 

zoontje. Hij mag dan kiezen waar hij heen wil. 

 WAT WORDT ER VERSTAAN MET EEN DAGJE WEG ???   IS DIT OOK AL 
NAAR HET MUSEUM OF ALLEEN PRETPARKEN EN STEDENTRIPS 

Regelmatig (meerdere 
keren per seizoen) 

 Lekker een dagje fietsen 

 Naar mijn dochter of zomaar ergens naar toe. 

 Soms alleen soms met vriendinnen en soms met gemengd gezelschap 

 Wel niet te dure dingen 
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1 Ga je weleens een dagje weg? 
(n=579) 
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Anders: 
 Kinderdijk 

 4 weken Canarische eilanden  Lanzarote 

 Aan zee 

 Amsterdam 

 Berlijn 

 beurs (2x) 

 Binnenspeeltuin 

 boerenopenluchtmuseum 

 brunssemer heide 

 brussel 

 budapest 

 cabaret 

 dagje sauna 

 dagje strand 

 dagje zee 

 Delft 

 dierentuin (4x) 

 Dierentuin (2x) 

 duitsland 

 Duitsland 

 Ecasino 

 een dagje naar het strand 

 eifel 

 familibezoek Duitsland 

 fietsen (3x) 

 Fietsen 

 fietsen in mooie plaatsjes 

 Fietsen/Treinen 
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1.1 Waar ben je de laatste keer een dagje op pad geweest? 
(n=503) 
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 Giethoorn 

 golfen in Friesland 

 Happen en stappen in brüggen 

 hotel (2x) 

 k3 

 kerstmarkten 

 klim park 

 kust 

 ledendag hilversum 

 Lekker fietsen of wandelen ergens in de buurt 

 lekker naar het strand 

 Libelezomer wwek 

 Maasduinen . Bergen 

 markt Rotterdam 

 Met camper er op uit om te fietsen of wandelen 

 met de hond naar de zee 

 Met de trein 

 met kleinkinderen weg 

 Moesel 

 museum (6x) 

 museum Den Haag 

 Museum; concert 

 museums bezocht. 

 naar 2 musea in den Haag 

 naar casino met Samen uit Bus 

 naar een beurs 

 Naar een voetbalwedstrijd 

 naar familie 

 naar zee (3x) 

 naar zee, Schiermóog; Domburg 

 Natuur 

 natuuromgeving 

 natuurpark 

 Oprenluchtmuseum/Landleven beurs 

 Oudewater 

 paar daagjes 

 Paleis 't Loo 

 pieterpad lopen 

 proms 

 Rijksmuseum amsterdam 

 sauna (4x) 

 Sauna 

 saunacomplex 

 saunapark 

 scheveningen 

 Scheveningen 

 shoppen in Kevelaer en Goch in Duitsland 

 speeltuin 

 spoorwegmuseum 
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 stad 

 stad, wandelen 

 stedentrip 

 strand (6x) 

 subtropisch zwembad 

 Tentoonstelling 

 texel 

 Theater 

 Toertocht auto 

 treinen naar een stad 

 Vakantiebeurs 

 veluwemeer 

 verjaardag 

 vogelen 

 Vrienden van amstel live 

 vrije markt 

 wadlopen 

 Wandel gebied 

 wandelen (3x) 

 Wandelen (2x) 

 Wandelen bij het Zwart Water 

 wandelen fietsen 

 wandelen in Zuid-Limburg 

 Wandelen Zuid Limburg 

 wandelen zuid-limburg 

 Wandelen/fietsen 

 Wandeling 

 wandeltocht heuvelland 

 wandelvakantie in Duitsland 

 weekend in een vakantiehuis 

 weekend Lochem 

 weekend Porto 

 weekendje fietsen 

 Weekendje weg in hotel naar schouwburg 

 Weekje Bungalowpark 

 wellness 

 winkelen met vriendin 

 Wintercurcus Mecc Maastricht 

 zaanse schans 

 zee 

 Zee 

 zuid limburg (2x) 

 Zuid Limburg 

 zuidlimburg weekend 

 Zwembad 
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Anders: 
 al naar gelang, ook waar het dagje uit naar toe leidt. 

 alleen 

 Beide familie en vrienden 

 Casino 

 Dierentuin 

 echtgenote 

 eigen gezin 

 Eigen gezin 

 familie en vrienden 

 Familie en vrienden samen 

 Fotografern 

 Gezin 

 heel divers 

 ik wil graag familie en vrienden invullen. 

 in diverse samenstellingen 

 Ligt eraan 

 met echtgenoot 

 met mijn echtgenote 

 Met mijn man (2x) 

 met mijn vrouw (3x) 

 Met mijn vrouw. 

 Met z'n tweeen 

 mijn man (2x) 

 mijn partner 

 Mijn partner 

 mijn vriend 

 mijn vrouw 

 mijn zus 
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1.2 Met wie ga je het liefste een dagje uit? 
(n=503) 
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 ook gewoon zelf ergens naar toe 

 partner (9x) 

 Partner (3x) 

 samen 

 samen met ze n 2 

 Soestdijk 

 vrienden en familie 

 vriendin (3x) 

 Vriendin 

 Zie toelichting vraag 1 
 

 
 

Toelichting: 
Ja, 
altijd 

 Als aanvulling i.v.m allergieen 

 In pretparken en zo is het bijna altijd heel erg duur - behalve in Irrland. 

 Om de kosten te drukken. Is al allemaal duur genoeg.  En dan kun je evt een x vaker 
gaan 

Soms  Als we met de hele familie weggaan, dan nemen we broodjes en drinken mee, als we 
met z`n tweeen gaan dan gaan we onszelf lekker verwennen met ontbijt, lunch en 
diner. Dit alles met de hele familie vind ik te duur. 

 Boterham voor onderweg, warme maaltijd in restaurant 

 Dat ligt eraan waar we naartoe gaan. Meestal neem we wel broodjes en drinken mee 
voor onderweg. Later op de dag kopen we dan op lokatie een frietje. Ja dat is toch wat 
de kinderen willen als ze een dagje uit zijn. 

 Een terrasje pikken hoort er bij 

 Meestal een broodje en een flesje drinken voor het geval dat.......... 

 Meestal wat extra drinken. 

 Pretpark wel ivm hoge prijzen 

 Uit eten is veel te duur i.v.m duitsland 

 Vooral met kinderen vind ik het handig om eigen eten en drinken mee te nemen. 
Nee,  Gaan zeetong eten in Scheveningen 
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1.3 Neem je eigen eten en drinken mee als je een dagje uit 
gaat? 

(n=502) 
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nooit  Het is veel lekkerder om met regelmaat op een terrasje neer te strijken en je te laten 
verwennen. 

 Hoogstens een flesje water! 
 

Nederland kent diverse pretparken waar jong en oud kan genieten van een dagje uit. 
 

 
 

Anders: 
 Apenheul 

 beurs e.d . 

 boswandelingen 

 dieren tuin of tuinen 

 dolfinarium 

 een bungalowpark in de natuur 

 Europapark Rust Duitsland 

 geen favoriet 

 Geen, die tijd heb ik gehad. 

 Hellendoorn 

 IK HEB GEEN PRETPARK ALS FAVORIET/ waarschijnlijk kom ik nog 1 keer in mijn leven bij de 
eftelingen 1x bij toverland 

 Irrland Duitsland 

 Natuur 

 natuurparp-dierentuin 

 Nu de (klein)kinderen groot zijn komen wij er niet meer 

 Pretparken vind ik vreselijk! 

 Pretparken zijn vel te duur!!!! 

 Roeren, Grubbenvorst 

 slagharen 

 zee 
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2. Wat is in Nederland je favoriete pretpark? 
(n=578) 
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Afgelopen jaar bezochten circa 700.000 mensen Toverland 
 

 
 

Toelichting: 
Ja  Ja als inwoner van Sevenum kun je daar niet onderuit. 

 Ja, voor de eerste keer 

 Uit bitere noodzaak heb ik dit pretpark bezocht omreden dat mijn klienkinderen hier 
naar toe wilde. 

 Via een schoolreisje erg leuk park 

 Was een personeelsavond van werkgever 

 We hebben al 10 jaar een abonnement en komen er zo`n 7x per jaar. 
Nee  Ben er regelmatig geweest met de kleinkinderen; die zijn inmiddels het pretpark 

ontgroeid. 

 Ben er wel met een feestavond  van mijn werk geweest. 

 Ben gepensioneerd! 

 Is voor kinderen en hun ouders. 

 Kan dit niet meer wegens ernstige rugklachten 

 Kinders zijn nog te jong (4 en 6) en het is wel erg duur voor wat het lijkt te zijn (ben er 
nog niet geweest). 

 Leeftijd 

 Mijn kinderen zijn nog te jong 

 Niet echt een park voor 40+ 

 Niet geschikt voor onze leeftijd. 

 Nog geen tijd voor gehad 

 Omdat we daar geen zin in hebben 

 Veel te duur en je mag je eigen eten en drinken NIET meenemen!!! 

 Wellicht in de toekomst weer , wij hebben een kleinzoon !! 

 Wij zijn opa en oma met 7 kleinkinderen. ????? Niet meer te betalen voor ons. 
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3 Was je één van deze bezoekers? 
(n=574) 
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3.1 Wat gaf bij jou de doorslag om naar Toverland te gaan? (n = 124, 12% 
weet niet) 
 abonnement 

 Afdeling uitje 

 Afstand 

 Aktie van de pluszegels. 

 als inwoner van Evertsoord Kronenberg of Sevenum kon je er naar toe dit hebben we dus 
gedaan 

 bedrijfsfeest 

 Bedrijfsfeest 

 bedrijfsfeestje 

 Bedrijfsuitje 

 Bedrijvenbijeenkomst 

 compleet aanbod / dichtbij 

 De kinderen 

 de kleinkinderen 

 De nieuwe attracties ontdekken 

 dicht bij, veel aanbod 

 dichtbij 

 Dichtbij 

 dichtbij en een dag vol plezier 

 Dichtbij en goede kwaliteit en het heeft de voorkeur van ons kleinkind. 

 Dichtbij en grote aanbieding 

 dichtbij en kwaliteit 

 Dichtbij en leuk voor jong en oud. 

 dichtbij en nieuwe attracties die ik nog niet gezien had 

 Dichtbij, ook geschikt voor jonge kinderen, jaarkaart 

 dischtbij 

 Een mooi park voor de kleinkinderen, dicht bij, met een seizoenkaart goedkoop, grote 
shows. 

 familie uitje 

 Familiedag (2x) 

 familiedag en kortbij 

 feest werkgever 

 feestavond bedrijf 

 geweldig mooi park en dicht bij huis 

 Had een gratis kaartje 

 Halloween (2x) 

 Heel erg leuk.Ik ga dan met mijn kleinzoons 

 HEEL MOOI PARK   LEKKER DICHTBIJ 

 Helloween 

 Het Eten 

 Het verzoek van mijn kleinkinderen dit park te bezoeken. 

 Het was een bedrijfsuitje. 

 Het was een personeelsfeest 

 Het was een schoolreis 

 Ik ging met mijn kleinzoon naar Halloween 

 ik heb een jaarkaart 
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 ik was er nog nooit geweest, en kon er met korting naar toe 

 Ik werk er en heb gratis toegang 

 In de buurt 

 In de buurt 

 In de buurt, pete kind heeft een seizoen kaart 

 Is een heel mooi park en niet ver weg. 

 Jaarkaart 

 Jaarkaart voor de kinderen 

 Jubileum g afdeling voetbal mvc 

 Kinderen 

 Kl.kinderen vinden het een prettig park ( die gaan trouwens ook regelmatig naar de Efteling) 
ook een schitterend park. 

 kleinkinderen (4x) 

 Kort bij huis. 

 Kregen korting op de kaarten van de TROS 

 lekker dicht bij 

 Lekker dicht bij huis 

 Lekker dicht bij..huis 

 Lekker dichtbij 

 Lekker dichtbij en leuk voor de kinderen 

 Lekker dichtbij, leuk park 

 lekker dichtbij. Fantastisch park! 

 Lekker kortbij, en met een groep jeugd is dit ideaal. 

 leuk en lekker dichtbij 

 leuk voor de kleine kinderen en lekker dichtbij 

 leuk voor de kleinkinderen 

 leuk voor de kleinkinderen en in de buurt 

 Makkelijk bereikbaar  en goede prijs/kwaliteitverhouding 

 Mee als vrijwilliger kindervakantiewerk en een bedrijfsuitje 

 met de kleinkinderen 

 met ons gezin een dagje uit 

 mooi park en is in de buurt 

 Mooi park, past goed bij de leeftijd van de kinderen. In de buurt. Goede prijs kwaliteit 
verhouding. 

 niet te ver rijden en erg leuk voor de kleinkinderen 

 Nog nooit geweest en korting via spaaractie 

 ontvangen uitnodiging voor een activiteit 

 Ook leuk voor jonge kinderen en is dichtbij 

 Op uitnodiging van Toverland voor inwoners van Kronenberg en Evertsoord 

 personeelsfeest werd daar gehouden 

 samen met mijn kinderen en kleinkinderen een dag er op uit is lekker dicht bij 

 Spannend! 

 Speeddate met Toverlland schoolproject Dendroncollege. 

 Super leuk! Van alles wat en voor jong en oud! 

 Toverlas 

 Veel voor de jeugd 

 vraag van kleinkinderen 

 vrijkaarten 

 Was een dag van mkb 
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 was een familie uitje 

 Was schoolreis 

 we gingen met vrienden. 

 We hadden er een personeelsfeestje 

 We hebben en abonnement en het blijft leuk om er even uit te gaan. 

 We hebben nog jonge kleinkinderen die dat erg fijn vinden 

 Werd 65 met hele familie Toverland 

 zakelijk bezoek 

 zoals eerder gezegd, personeelsavond. Leuk om dan van wat attracties gebruik te kunnen 
maken. Verder als eens vaker muziek gemaakt met de drumband 

 

3.2 Wat zou Toverland moeten doen, of veranderen, om jou één van de 
bezoekers te laten zijn? (n = 448, 66% weet niet) 
 Aanbiedingen maken, ik kan het me niet veroorloven 

 Aangename zitplekken, minder geluid in de hal, mooie groenvoorzieningen 

 aantrekkelijk maken voor ouderen of camping erbij 

 acties met goedkopere entreeprijzen 

 ADE prijs verlagen voor senioren 

 Als mijn kleinkind groot genoeg is ga ik er zeker met hem naar toe 

 als oma die nergens meer in gaat, aangepaste entree. 
Dan ga ik weer graag met de kleinkinderen mee. 
Maar geen volle entree om op de tassen en jassen te passen. 

 behoor niet meer tot de doelgroep gezien mijn leeftijd denk ik 

 behoor niet tot hun doelgroep ben 60 

 ben 1 keer enkele jaren geleden geweest,  
er is daar ondertussen veel veranderd. 
zal er als de kleinkinderen groot genoeg zijn weer eens gaan kijken. 

 Ben 51 en heb geen kinderen. Dan moest er iets met natuur zijn 

 Biks, pretparken trekken me niet. 

 concerten organiseren 

 Dan moeten ze een natuurpark worden. 

 Dat zal ze niet lukken 

 de entree niet zo duur maken 

 De entree omlaag, is veel te duur, en wel voor iedereen. 
Voor de mensen van Horst aan de Maas b.v. 25 % korting geven, per bezoek, immers voor 
wat hoort wat !! 

 de intreeprijs onder de € 10 invoeren 

 De ticketprijs voor senioren omlaag brengen 

 een 60+ dag 

 Een grote verjongingskuur. 

 Een leuke actie, want het is eigenlijk meer voor kinderen denk ik. 

 Een ruimere opzet creëren. Oud en nieuw gaat niet mooi in elkaar over. 

 Eigenlijk niets. Ik ben 47 en grote kinderen dus vandaar dat ik geen bezoek breng 

 Elk pretpark, inclusief Toverland, is duur. Om als gezin van 5 naar een pretpark te gaan kost 
veel geld. En daarom is dit niet iets wat je vaak doet. 

 Entree niet goekoop 

 entree niet te duur maken 

 entree prijzen verlagen 

 ga er nooit naar toe hebben mij in het verleden een keer zeer schelt behandeld zal dit dus 
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nooit vergeten en nooit met kleinkinderen naar toe gaan en ook niemand aanrader om er 
wel naar toe te gaan dit was echt pizar 

 ga komende jaren met kleinkinderen 

 geen idee 

 geen idee     ik ben er nog nooit geweest 

 Geen idee ik ben er nog nooit geweest dus heb geen referentiekader. 

 Geen interesse 

 Geen interessen 

 geen intresse 

 Geen kleine kinderen. 

 Gewoon zo doorgaan en groeien. Als we kleinkinderen hebben gaan we vaker. 

 Gezien onze leeftijd niet meer interessant. Misschien over enkele jaren met kleinkinderen. 

 Gezin met drie kinderen. Dan ga je niet ieder jaar naar toverland... 

 Goedkoper worden, in ieder geval voor de directe omgeving 

 Goedkoper!!!!! 

 Goedkopere entree! 

 goedkopere prijs 

 Gratis kaartjes 

 Gratis parkeren 

 Groter scala aan thrill rides 

 Hang van de omstandigheden af. 
Soms gaan we vaker en soms een tijdje niet 
Aan onze omstandigheden kan toverland niets doen 

 Hoeft niet te veranderen 

 Hoeft niets te veranderen. Geen interesse 

 Ib ben 81 jaar en ga niet meer naar zo`n pretparken 

 Iets voor 50 plussers? 

 Ik behoor niet meer tot de doelgroep d.w.z. geen kleine kinderen meer en nog geen 
kleinkinderen. 

 ik behoor niet meer tot de doelgroep. Als ons kleinkind straks oud genoeg is, zal ik het zeker 
bezoeken 

 Ik behoor niet tot de doelgroep. 

 ik ben 71, geen zin meer in pretparken. Dit zou anders zijn wanneer wij kleinkinderen 
zouden hebben! 

 ik ben er nog nooit geweest. 

 Ik ben niet in de leeftijd om er graag naar toe te gaan. Misschien als ik een kleinkind krijg. 

 Ik ben niet zo gek op pretparken 

 ik ben wel oppas oma geweest voor de kleinkinderen 

 Ik breng mensen van Station naar Toverland met bus, dus ik kom er wel vaak. 

 Ik ga graag, maar familie en vrienden niet zo. 

 ik ga niet naar een pretpark 

 ik geef niet om pretparken en men moet voor mij niks te veranderen. ik zal er toch niet heen 
gaan 

 Ik heb altijd het idee dat het park meer voor de jeugd is en niet voor ouderen. 

 Ik heb qua leeftijd niet veel aan een bezoek aan Toverland, is meer voor ouders met jonge 
kinderen. 

 Ik zou kleinkinderen moeten hebben ,als volwassene vind ik er niets aan 

 interessant maken voor 50 + 

 is m.n. voor jongeren 
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 kleinkinderen laten krijgen! 

 Leuk arrangement aanbieden 

 meer activiteiten voor oudere jongeren 

 Meer op oude kinderen richten 

 Meer sprookjes, verhaaltjes uitbeelden. Ik ben niet zo van de achtbanenðŸ˜Š 

 Meer voor de jeugd als ouderen 

 meer voor volwassenen 

 met mijn 80jaar kan ik daar niets doen  en 20euro te betalen om een kopje koffie  te drinken 
is mij te gortig 

 Mij kleinkinderen geven 

 Mijn kinderen zijn nog te jong, dus dat komt nog wel 

 minder duur maken 

 Minder lawaai. Er is altijd herrie en muziek daar. Je wordt er doodmoe van. 

 misschien dat we gaan als de kleinkinderen groter zijn 

 Niet mijn ding. 

 Niets 

 Niets 

 niets ben daar te oud voor! 

 Niets kom er vanwege de leeftijd van de kinderen niet jaarlijks. 

 niets maar ik ben hier de laatste jaren niet meer geweest. Kinderen zijn al wat groter 

 niets voor mij (66+) 

 Niets vooral zo doorgaan 

 Niets want ik ga niet naar pretparken. 

 Niets wij zijn al wat ouder en het is nieks meer voor ons 

 Niets, ben er wel eens geweest en het is een prachtig park, alleen moeten onze kids iets 
groter zijn voordat we er de entree voor gaan betalen. 

 Niets, een pretpark trekt mij sowieso niet. 

 Niets, het is en blijft een prachtig park, met name voor jongere mensen. Waarschijnlijk zal ik 
er dit jaar of volgend jaar wel weer een keer naar toe gaan. 

 niets, ik ga niet 

 Niets, ik ga niet naar pretpark 

 Niets, ik heb geen kids, dus dat trekt me niet zo 

 Niets, ik zal er binnenkort wel komen met kleinkind 

 Niets, maar kinderen zijn nog te klein 

 Niets, onze tijd komt wel weer met evt. Kleinkinderen 

 Niets, volgens wat we horen en zien is Toverland een erg leuk en mooi pretpark 

 Niets, want ik heb geen interesse in een pretpark. 

 Niets, want mijn interesses liggen totaal niet bij zulk soort parken. 

 Niets, zit erg goed in elkaar. 

 Niets,want ik ga toch niet,te oud voor pretpark. 

 Niets. Andere gezinsleden hebben een abonnement 

 Niets. Het is goed zoals het is. Is alleen niet bedoeld voor mijn doelgroep van 60 plussers 

 Niets. Het ligt aan mijn eigen situatie. Ik heb nu nog geen kind, maar wanneer hij straks 
geboren en wat ouder is, zal ik zeker Toverland met hem bezoeken. 

 Niets. Ik ben er toevallig niet geweest afgelopen jaar 

 Nieuwe attracties voor 12 - 18 jaar bij gelijke of lagere prijs. 

 niks , misschien gaan we als we kleinkinderen hebben 

 Niks want ik ben geen Toverlandfan 

 niks, ik ben op leeftijd en g echt niet meer naar een pretpark. 
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 niks, ik geef er niks om 

 niks, ik hou niet van pretparken. 

 Niks. Het is prima zo. Maar we komen er niet ieder jaar. 

 parkeren is vrij duur en je mag niks te eten of drinken mee nemen en dat is niet erg maar is 
ook nog vrij duur en als je dan met meerdere bent is het een duur dagje uit 

 Prijs 

 Prijs laten zakken 

 prijs omlaag 

 prijzen 

 Sex en muziek 

 Speciaal tarief voor ons. 

 Te dichtbij, te normaal 

 te duur 

 Te duur voor wat ze bieden 

 Te hoge prijs voor ons gezin 

 Ten 1e: de prijzen STERK verlagen; 
ten 2e: WEL je eigen eten en drinken toestaan!!! 

 Toverland is prima zoals het is. We zijn er zelf te oud voor, maar voor onze kleinkinderen is 
het wel geweldig. 

 Toverland kan niet zoveel veranderen, de kinderen zijn nog te jong. Daarnaast ben ik meer 
van de uitstapjes in de natuur of in een stad dan een bezoeker van een pretpark. 

 Toverland niets, als ons kleinkind oud genoeg is gaan we er zeker naar toe 

 Trailrun organiseren 

 Uit vele reacties van bezoekers Toverland hoor ik alleen maar Lof 

 Vanwege ziekte van mijn man ziet het er niet naar uit dat wij met kleinkids. naar Toverland 
gaan. 

 wachten tot mijn kinderen oud genoeg zijn 

 wachten tot onze kleinkinderen groter zijn 

 Wat heeft iemand van 78 jaar in Toverland te zoeken? 

 We gaan met de kleindochters als ze wat ouder zijn..... 

 we gaan zodra onze kinderen oud genoeg zijn 

 Wellicht een verjongingskuur 

 Werken aan het imago. Ik heb nog steeds (wellicht ten onrechte) het gevoel dat het park 
voor kleine kinderen is 

 Wij behoren niet tot de doelgroep >50 

 Wij geven niets om een pretpark dus voor ons is een verandering niet noodzakelijk 

 Wij zijn tussen de 50 - 60 jaar en hebben nog geen kleinkinderen. Zou op dit moment niet 
weten wat we daar moeten gaan doen. 

 Ze doen het prima. We hebben vaker met het hele gezin er een verjaardag gevierd, nou 
toevallig een paar jaar niet. 

 Zie eerder, maar ik denk niet dat dat realistisch is 

 Zit niet meer in de doelgroep 
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Gezondheid 
 

Gezondheid is een toestand van algeheel welbevinden waarin er geen sprake is van 
lichamelijk letsel of ziekte. 
 

(invulinstructie: geef een rapportcijfer waar 1 staat voor ‘zeer slecht’ en 10 voor ‘uitstekend’) 
 

 
 

Toelichting: 
2  Ik ben al 6 jaar kanker patiënt 
5  Heb spierziekte 

 Ik heb cvs 

 Veel pijn in de rug en schouders. Al twee keer en o.p gehad voor de rug en al aan beiden 
schouders en polsen 

6  Kon beter, op dit moment zit ik met de griep opgescheept. Die duurt nu al een week en ik 
ben er klaar mee! 

 Speelt een rol: leeftijd, diverse gebreken aan bewegende delen. En moet nog een keer een 
operatie ondergaan. 

 Te moe, te zwaar 
7  Bewegen &s 

 Dit is afhankelijk van de actuele situatie, nu grieperig, gemiddeld zou ik 8 scoren 

 Gezien de leeftijd (bijna 80 jr) is een 8 misschien te hoog,er komen wel wat ouderdoms 
kwaaltjes. 

8  Gelet op mijn leeftijd (78) voel ik mij redelijk gezond. 
9  Eet gezond, sport, wandel, heb geen overgewicht,heb leuke hobby`s zoals toneel voetballen, 

en dit draagt bij aan een goed en gezond gevoel. 
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4 Hoe gezond voel je je? 
(n=573) 
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De gemeente Horst aan de Maas wil in 2025 de gezondste regio van Europa worden. 
 

 
 

Toelichting: 
Zeer 
goed 

 Ambitie kan geen kwaad al zie ik niet dat HadM deze ambitie kan waarmaken. Wie 
moet dat gaan waarmaken? Kwekers/ Tuinders? Zonder financiële steun van de 
belastingbetaler? Op naar  een 2e Floriade! 

 De wil is er maar de praktijk wijst anders uit. Zie uitstoot van fijnstof door oa. A 73, 
intensive veehouderijen die nog steeds uitgebreid worden. 

 Goed idee, maar of dit haalbaar is? Aan mij zal het in ieder geval niet liggen! 

 Goed initiatief maar staat haaks op de megastallen die men hier gaat bouwen en voor 
de gezondheid niet goed is dus ik zie het meer als een mooi praatplaatje. Zodra er 
commerciele belangen in het geding zijn luistert men toch niet meer naar de 
stemmen van de bevolking! 

 Misschien komt dan die megastal niet met hun fijnstof?? 

 Moeten ze wel stoppen met megabedrijven 
Goed  Dan moeten ze vooral zulke grote aantallen dieren toelaten en nog steeds het buiten 

gebied verknallen met varkens stallen . gevolgen zijn niet te overzien . toeristen 
blijven straks wel weg !!!!! 

 Een nobel streven maar....we wonen in een gebied met de slechtste lucht kwaliteit 
van Nederland o.a door heel veel Bioindustrie ,bestrijdingsmiddelen verkeer en dit 
valt onder de noemer van fijnstof.Eerst hier aan werken dan voedsel gaan verbouwen 
op een natuurlijke manier dus Biologisch. 

 Hopelijk zet dit ook de gemeente HadM aan in het kader van haar preventiebeleid 
programma`s te ontwikkelen voor in het bijzonder de jongeren.  ik verwacht echt wat 
van de gemeente! 

 Horst heeft aan de Floriade een kater opgelopen. Imago is eerder minder geworden 
dan dat de inwoners hier nog warm voor lopen. 

 Is dit wel reêel gezien het fijnstof en de en de reuk van de bio-industrie? 

 Maar hoe valt dit te rijmen met de bio-industrie? 

 Maar of dit een haalbaar kaart is, moet ik maar eerst eens zien. 
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5 Wat vind je van dit initiatief? 
(n=570) 
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 Niet overdrijven, er moet nog wel iets bourgondisch overblijven. 

 Op zich prima, maar wat verstaan we daaronder: dat we de minste rokers hebben, 
dat alle mensen slank zijn, dat mensen gelukkig zijn, dat de lucht schoon is?? Vind het 
dus een beetje een loze slogan, je kunt beter concreter zijn 

Neutraal  Ben wel benieuwd hoe ze dat willen realiseren 

 Ieder is verantwoordelijk voor zijn eigen gezondheid. Ik denk niet dat een gemeente 
hier invloed op heeft. Ze kunnen proberen om de mensen bewust te maken van 
gezonde gewoontes maar de medemens moet het zelf doen. Wil je gezond leven dan 
ben je veeeeel meer geld kwijt dan dat je ongezond leeft, dit is eigenlijk een heel erg 
gek vind ik 

 Ik vind dit soort initiatieven zeer twijfelachtig. Horst kan onmogelijk een gezonde 
regio worden als er zoveel veeteelt of andere milieu- en dus gezondheidbelastende 
activiteiten in de regio. Hoe rijm je een megastal met een gezonde regio? 

 Ik zie op dit moment niet in hoe de gemeente de gezondheid kan bevorderen: je bent 
ziek of je bent het niet. 

 Ik zou het knap vinden als een gemeente gezond kan zijn, er is zoveel 'troep' weg te 
werken. dat zou dan in 9 jaar kunnen? 

 Ter overweging: Betekend `gezondste` dat de toch al grijze gemeente nog grijzer gaat 
worden? 

 Veel beter is dat de Gemeente geld steekt in zorg die ze moeten leveren aan haar 
burgers. 

 Wat wil de gemeente gaan doen?  Alle frietkramen verbieden! 

 Zie daar het nut niet van in.wat voegt dat toe voor een gemeente. 
Slecht  Dan moeten jullie vooral een megastal laten bouwen 

 Met de goedkeuring van megastallen is dit niet haalbaar , De luchtkwaliteit is nu al 
niet goed . 

 Onzinnig 

 Onzinnig streven van de gemeente Horst aan de Maas. Wat met die fijnstof? Is die er 
in 2015 niet meer? Wil de gemeente een doktersrol spelen? Ouderen die enige zorg 
nodig hebben, worden sowieso al geacht een beroep te doen op hun familie. Dat de 
gemeente maar probeert de financieel gezondste gemeente van Europa te worden.. 
en laat zij daarbij niet wachten tot 2025 maar begin er gelijk aan. 

 Weer iets waar we zo weinig aan hebben kijk mar eerst naar de zaken die er echt toe 
doen 

Zeer 
slecht 

 De initiatiefnemers zijn dezelfde die bijvoorbeeld ook de komst van het NGB 
ondersteunen. Gaat gewoon om een 'jasje' waarmee ze simuleren dat de bedrijven 
hun producten kwijt kunnen en feitelijk staat het initiatief haaks op wat uiteindelijk 
gerealiseerd zal worden! 

 Dit is echt complete onzin. Dan moet men eerst alle intensieve veehouderij (m.n. 
NGB) stoppen en alle logistieke bedrijven. Omdat deze veel fijnstof veroorzaken en 
andere zaken die slecht zijn voor de gezondheid.  De politici veroorzaken met hun 
beslissingen een zeer ongezonde regio. kijk maar eens op satelietbeelden. Dit is een 
van de regio`s met de meeste fijnstof. En fijnstof veroorzaakt meer doden dat 
verkeer, etc. 

 Hoe wil Horst aan de Maas dat gaan realiseren. Gaan ze dan alle zieke inwoners 
verplaatsen naar andere gemeentes. 

 Tussen willen en kunnen ligt een groot verschil. Soms zijn ambities te hoog gegrepen. 
De gezondste regio van Europa. Wat vergelijk je dan? Niet uitvoerbaar en niet reëel 
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Weet 
niet 

 Dat gezond klopt niet met het bij laten bouwen van varkens stallen etc in de 
woonomgeving waar al meer (oude) stallen liggen dat is gebakken lucht. De 
gemeente moet ook maar een rond gaan fietsen en gaan kijken en ruiken bij de 
gedoog bedrijven. Daar is het alles behalve gezond. De spoorweg overgang die al 
dicht gaat als de trein nog niet op het station staat al die auto`s en bussen 
vrachtverkeer wat stil staat en een hoop gassen in de lucht verdwijnen en het zijn 
heel veel treinen die voorbij razen. Het lukt nu al niet dus zal 2025 ook niet lukken 

 Met een megastal???? Volgens mij tikken die niet richtig 

 Nobel streven. Gezien ontwikkelingen intensieve veehouderij, b.v. NGB is dit 
behoorlijk dubbel doelstelling van onze bestuurders. 

 

Zonder naar het gewicht te vragen: 
 

 
 

Toelichting: 
Afgevallen  Ben 10 kg afgevallen, heb nu nog matig overgewicht. 

 Ben gaan sporten 

 Dit was een bewuste keuze van mij 

 Door mijn gezondheid ben ik afgevallen 

 Ik ben bewust naar een dietiste gegaan 

 Ik was begin 2015 nog zwanger haha. 

 Stress 
Ik ben op hetzelfde 
gewicht gebleven 

 2 x p.w. naar fitness en 3 x pw 8 km wandelen 

 Door ziekte 
Aangekomen  Ik ben momenteel hoogzwanger :-) 

 Ik ben zwanger. Normaal gesproken blijf ik altijd op hetzelfde 
gewicht. 

 Na een periode van lijnen door medicijnen zwaarder geworden. 

 Paar kilo aan de zwangerschap over gehouden. 

 V.w. ziekte minder beweging gehad 
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6 Ben je het afgelopen jaar aangekomen, afgevallen of 
ongeveer even zwaar gebleven? 

(n=573) 



 
 
 

 
54 

 

In welke mate ben je het eens met de volgende stelling? 
  

 
 

Toelichting: 
Mee eens  Nu wel weer nadat ik ben afgevallen 

 Welke andere keus hebben wij ? 
Neutraal  Er mag nog wel 5kg af 

 Ik ben tevree maar voor mijn gezondheid wil ik toch  Proberen af te vallen. Heb 
verder gelukkig geen klachten ondanks mijn morbide obesitas 

 Nu tijdelijk ongemak 

 Wie is tevreden,niemand toch 

 Zou wel een paar kilootjes willen missen.maar zit n wel lekker in mijn vel 

 Zou wel wat af moeten vallen, dus ben ik niet zo tevreden over mijn gewicht 
Mee oneens  Ben al 50  jaar aan het vechten met  mijn gewicht nu  vindt ik het wel genoeg 

geweest 

 Ik vind me zelf te zwaar, maar het lukt me niet om af te vallen, wat natuurlijk ook 
weer mijn eigen schuld is door te vaak toe te geven aan allerlei tussendoortjes. 

Zeer mee 
oneens 

 Veel,pijn, te klein 
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7 `Ik ben tevreden met mijn eigen lichaam` 
(n=573) 
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Anders: 
 1keer per zwemmen 

 Altijd bezich zijn , nooit stil zitten 

 Bijna geen zout meer. 

 combi van alles 

 Drink zeer weinig alcohol 

 Een combie maar vooral te genieten van het leven en gelukkig zijn, want is je geest gezond 
heeft je lichaam ook niet zo zwaar 

 Eet en drink wat ik lekker vind en geniet van de kleine en grote dingen 

 elke avond 2 glazen wijn 

 extra sporten 

 fiets naar werk 

 fietsen 

 fitnessen 

 fysiotherapie- en hartrevalidatie 

 Geregeld therapie 

 Gewoon normaal doen , je weet zelf wel wat goed en niet goed is. 

 gymnastiek 1x in de week met groep 

 heb een moestuin en eigen bijen 

 heb leuke hobby's 

 ik ben gezond en hoef er eigenlijk niks voor te doen of laten. 

 ik ben tevreden en maak me niet druk. 

 Ik beweeg regelmatig 

 ik beweeg voldoende 

 Ik doe aan superfood 

 ik doenagenoeg dagelijks 5-15 min. oefeningen 

 Ik let wel op wat ik eet. 

 Ik probeer zo gezond mogelijk te eten 

 ik vermijd bepaalde stoffen in cosmetica en schoonmaakmiddelen 
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8 Hoe zorg jij dat je gezond blijft? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=572) 
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 Ik werk hard 

 Ik zorg dat ik geen gekke dingen doe!!! 

 Ik zorg dat mijn geest ook fit blijft door contacten, lezen, TV , radio, computer etc 

 In beweging blijven en veel verse producten eten/bereiden 

 niet alleen maar werken, ook ontspannen,stress vermijden 

 niet te veel stress 

 op mijn voeding letten. Koolhydraat arm 

 pillen slikken (voorschrift arts) 

 positief denken 

 probeer een compleet mens te zijn 

 probeer gezond te eten 

 probeer te matigen met alcohol 

 Proberen matigen met eten en snoepen en meer bewegen 

 Sauna 

 sporten 

 sporten fietsen 

 van alles een beetje 

 Van alles een beetje. 

 veel hardlopen 

 vegetarier 

 wandelen 

 WEINIG ALCOHOL NIET ROKEN 

 Werd zo maar ineens erg ziek 

 whisky, cigars en no sport 

 zie voorheen 
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Nieuwsgebruik 

  

 
 

Toelichting: 
Ja  Als het dingen zijn die mij boeien 

 Dagblad, televisie, etc.. 

 Globaal via radio het meeste 

 Hebben abbonement op krant en kijken dagelijks naar het journaal. 

 Ik kijk zeker 3 keer per dag naar het nieuws. 

 Ik wil maatschappelijk breed op de hoogte blijven van ontwikkelingen. 

 In kleine mate. Ik wordt niet goed als ik berichten over alle oorlogen in welk opzicht 
dan ook, binnen krijg 

 Lees elke dag de Volkskrant en het dagblad, elke week Elsevier, kijk naar journaal en 
Nieuwsuur 

 Lees twee kranten. Regionale en landelijke. Lees streekbladen ook elke week en NS 
journaal acht uur indien mogelijk. 

 Maar met mate. Als er teveel negatief nieuws is (van verder weg) dan stop ik er weer 
even mee. Ik volg vooral meer tech nieuws (bv groene ontwikkelingen). 

 Om op de hoogte te blijven wat er gebeurt op deze aarde! 

 Probeer minimaal eenmaal per dag het journaal te zien op NPO 1,2 of 3. Verder krijg ik 
veel informatie vanuit mijn werk en andere interesses 

Nee  Nieuws maakt me verdrietig 
Weet 
niet 

 Niet fanatiek, als ik zin en tijd heb 
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9 Volg jij het nieuws? 
(n=572) 
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Anders: 
 ik wil weten wanneer de islam en moslims ons komen vermoorden om een nieuw volk te 

stichten in heel europa 

 meerdere van hier vermelde redenen 
 

 
 

Anders: 
 al het bovenstaande 

 Al het nieus 

 al het nieuws (4x) 

 al het nieuws, echter geen roddelnieuws e.d. 
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9.1 Waarom volg jij het nieuws? 
(n=544) 
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9.2 Welk nieuws volg jij het meest? 
(n=544) 
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 Al het nieuws!!! 

 alle hier boven staande nieuws 

 alle nieuws (7x) 

 Alle nieuws (2x) 

 Alle nieuws lokaal en wereldnieuws 

 Alle nieuws, lokaal, regionaal, nationaal en internationaal 

 alle nieuws. 

 Alle nieuwssoorten 

 alle niveaus 

 Alledrie bovenstaande 

 Allemaal evenveel 

 allerlei nieuws 

 alles (6x) 

 Alles (2x) 

 Alles een beetje 

 alles wel een beetje 

 Drie bovenstaande 

 een combinatie van regionaal en nationaal en internationaal nieuws 

 ik vol alle nieuws van lokaal tot internationaal 

 Ik volg al het nieuws . 

 IK volg lokaal, nationaal en internationaal nieuws om toch op de hoogte te blijven. 

 Journaalnieuws en wetenschap / innovatie 

 lokaal/regionaal en landelijk 

 nationaal en internationaal (3x) 

 nationaal en internationaal nieuws net zoveel 

 ook internationaal 

 Rtl nieuws 

 Tech / groen nieuws 

 Zowel landelijk als wereldnieuws 

 zowel lokaal als nationaal en internationaal 

 Zowel lokaal, Nationaal als Internationaal nieuws plus vakkennis nieuws 

 Zowel nationaal als lokaal 
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Burgemeester 
 

Kees van Rooij is voorgedragen als burgemeester voor de derde termijn. 
 
(instructie: vul hetgeen in  waarbij je denkt dat onderwerp mag zeker niet ontbreken op de 
werkagenda van de burgemeester) 
 

 
 

Anders: 
 A.u.b. geen vergunningen meer afgeven voor grote agrarische bedrijven met oog op gezondheid 

van mensen in Horst aan de Maas 

 alle burgers van Horst aan de Maas 

 armoede bestrijding 

 Bedrijven en startups 

 betaalbare huurwoningen 

 betaalbare woonruimte voor jongeren 

 blaffende honden overlast 

 burgers van Horst aan de Maas. 

 buurtdorpen 

 dat asielzoekers die een woning willen, een formulier ondertekenen, dat wanneer de oorlog 
voorbij is ze uit het huis moeten, en ze als elke emigrant zelf op zoek moeten naar een huis, of 
terug naar hun veilig land, kan niet waar zijn dat vluchtelingen uit servie een huis in servie 
verhuren aan toeristen, en hier vluchteling zijn,zo hou je altijd woningen voor mensen die 
moeten vluchten 

 de bomen in Griendtsveen 

 De dorpen mogen zeker niet achter gesteld worden tegenover het grote Horst , ze moeten zeker 
leefbaar blijven zoals winkel en scholen en woningbouw, verenigingen moeten op een dorp 
kunnen blijven bestaan dat vid ik zeer belangrijk. 
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10 Waar mag de burgemeester zich de komende 
bestuursperiode hard(er) voor maken? 

(n=571) 
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 de kleine kernen 

 De leefbaarheid van Horst aan de maas 

 de mens achter de mens 

 de ouderen, zij worden te veel gekort via wmo 

 De stank in het buiten gebied van varkens het zit gewoon vol 

 dorpen 

 dorpen uittrek jongeren 

 Duurzaamheid 

 economische ontwikkeling gemeente 

 een bedrijfsmatigere gemeente 

 een nieuwe burgemeester 

 Eindelijk eens de Schoolstraat aanpakken, het is `n onaantrekkelijke straat. 

 geen mammoet varkens en kippenbedrijf toestaan 

 glasvezel in het buitengebied 

 goed nadenken over de veranderende wereld, denk aan vluchtelingen problematiek, integratie 
maar ook woningbouw voor jongeren en woonvormen voor ouderen die steeds meer voor 
zichzelf moeten zorgen en elkaar daarbij tot steun kunnen zijn. 

 Handhaving van alle regels die we democratisch hebben afgesproken 

 Harddrugbgebruik onder heel veel jongeren, huisvesting 

 het buiten gebied beschermen tegen de intensieve veehouderij met al hun uitbreidingen .ook de 
open akkervelden ,hou deze open ,zonder paarden bakken of maneges . geen grotere 
bouwblokken dan 1.5 ha 

 het gehele wel en wwe van de gemeente 

 Het is onzin om te doen of de burgemeester daar iets over te zeggen heeft, Wordt bepaald door 
de coalitiepartijen (en oppositie in mindere mate). Hij heeft alleen echt iets te zeggen over het 
veiligheidsbeleid! 

 het milieu 

 Inwoners 

 kansen regionaal 

 keuzes maken die met ieders belangen rekening houdt. 

 kleine zelfstandige en vereenvoudiging van ambtelijk apparaat van de gemeente zelf 

 Kunst en cultuur (vooral muziek) 

 leefbaar heid in de kleine kernen 

 leefbaar houden van de dorpen door niet alles te willen centraliseren in de grotere plaatsen 

 Leefbaarheid 

 leefbaarheid in de breedste zin 

 leefbaarheid in de dorpen 

 leefbaarheid in kerndorpen 

 leefkwaliteit burgers 

 lege winkelpanden 

 leven en welzijn in de dorpen 

 Luchtverontreiniging lager zien te komen. 

 Meer politie en tegengaan overlast hangjeugd 

 mensen die in de wia zitten kunnen sport ik kan niet betalen 

 met de betreffende inwoners 

 milieu 

 minder buitenlanders die alle woningen inpikken 

 minder regels 

 minder varkens 
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 Natuur en Landschaps bescherming. 

 natuur en milieu 

 natuurbehoud 

 niet alles in horst 

 niet alles naar Horst trekken, maar ook de omliggende dorpen een graantje mee te laten pikken. 

 nieuwe milieu ontwikkelings plannen 

 Om  er voor te zorgen dat niet alleen geld word verspild aan de zoveelste metamofoze van de 
kern van Horst , maar dat er ook wat word gedaan aan de kernen van de kerk dorpen van Horst 
aan de Maas . 

 Om het buiten gebied van snel internet te voorzien 

 Ouderenbeleid 

 ouderenzorg 

 over de grotere kernen nieuwjaarsbijeenkomst laten rouleren 

 parkeren in horst ook handhaven en vooral bonnen uitschrijven. 

 pensionados 

 Regionale samenwerking en ontmoetingsplek voor ouderen creëren waar ze elke werkdag 
terecht kunnen en tussen de middag warm eten (70+, zonder specifieke indicatie, met enige 
begeleiding/activiteiten) 

 schoner horst 

 Sociale woningbouw in kleine kernen 

 tegenhouden van asielzoekers en polen 

 uitstoot varkensstallen aan banden leggen 

 Veel aandacht voor ouderenzorg, vergrijzing (meer seniorenwoningen, milieu 

 veiligheid (2x) 

 veligheid /milieu 

 Verhoudingen allochtonen en autochtonen 

 Verkeersbeleid 

 Verminderen van het fijnstof en reukoverlast door bio-industrie. 

 vermindering van fijnstof 

 vo0relk dorp wat doen en niet alleen voor horst zelf 

 voor de belangen van de eigen inwoners 

 voor mensen die het moeilijk hebben 

 Wat meer kijken naar kleinere dorpen 

 Welbevinden van de inwoners 

 welzijn 

 werkgelegenheid (3x) 

 werkgelegenheid in de regio 

 werklozen 

 wmo 

 woonwagenbewoners 

 zijn portefeuille als burgemeester, zoals veiligheid. Overige thema's zitten in de 
wethoudersportefeuilles. 

 zorg (2x) 

 Zorg voor ouderen 

 Zorgen dat het buitengebied niet volgebouwd wordt met huizen en bedrijven en het 
verminderen van vrachtverkeer over wegen die daar niet op berekend zijjn 

 Zorgverlening 

Als eerste burger komt de burgemeester op vele plaatsen. 
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Toelichting: 
Ja, meerdere keren  Ja mooie praatjes vullen geen gaatjes speekbuis 

 Op recepties, hij is altijd eenvoudig, heel gewoon. 

 Via een stichtingsbestuur. 

 Via verenigingsleven en politiek 
Ja, één keer  Gewoon een praatje gemaakt over koetjes en kalfjes, niks over politiek of 

zo 

 Ik kreeg een lintje 
Nee  Ondanks grote problemen met een forse uitbreiding van een IV bedrijf de 

afgelopen 10 jaar kiest hij voor een gesprek met de ondernemer maar 
niet voor de particulier . 

 Staan te ver af van de gewone burger zou wat vaker de wijk in mogen 
zodat hij weet wat er speelt en leeft 
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11 Heb je de burgemeester ooit een keer gesproken? 
(n=571) 



 
 
 

 
64 

 

In welke mate ben je het eens met de volgende stellingen? 
  

 
 

Toelichting: 
Zeer mee 
eens 

 Mensen die overlast verzorgen verwarde mannen met overlast blaffende honden 
hart aanpakken. Mensen die nog nooit en die niet willen werken uitkering stop 
zetten zoals Nico cornewener en Niel Davis met twee luie handen en vluchtelingen 
het land uit zetten die rotzooi 

Mee eens  Ik vind, dat er veel te veel naar Horst wordt getrokken en de omliggende dorpjes 
wordt alles afgenomen. Dit is lastig voor ouderen. Ik mis ook de mooie 
bloembakken, die in de straat stonden, hangen ze niet in de zomer in de Horster 
lantaarnpalen? Is wel mooi, maar ik zie ze alleen als ik in Horst moet zijn. Jammer ik 
mis ze, hier in Sevenum. 

Neutraal  Dit vind ik een not-done vraag.. zolang wij geen gekozen burgemeester kennen zou 
je deze vraag dus niet moeten en willen stellen!! 

 Ieder zijn passie en vak 

 Laat de burgemeester zijn ding doen. Daar is hij goed in. Ook hier geldt; de beste 
stuurlui staan aan wal. 

 Onzinnige vraag 
Mee 
oneens 

 Al ben ik geen CDA`er, ik vind van Rooij een uitermate goeie burgemeester! Hij past 
goed bij Horst en ik heb de indruk dat hij echt hart voor de gemeente heeft! Ik ben 
blij dat we hem nog even houden! 

Zeer mee 
oneens 

 Het is een actieve, vrolijk man zover ik kan beoordelen. Petje af voor hem!!!! 

 Ik vind dat hij `t goed doet! 

 Rare vraag 
Weet niet  Stomme vraag!!! 

 Xxxx 
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12 ‘Ik zou een betere burgemeester zijn dan Kees van Rooij’ 
(n=570) 
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Toelichting: 
Zeer mee 
eens 

 Politieke verantwoordelijkheid naar de inwoners/burgers toe is goed. Zo werkt een 
democratie op z`n best. 

Mee eens  Alleen als hij ook zijn verkiezingsprogramma kan uitvoeren en dus niet gebonden 
wordt aan een raad die hem een andere kant opstuurt. Als het puur gaat om het 
kiezen van een poppetje is het zinloos 

 Dit is landelijk een D66 wens. Voordat dit ingevoerd gaat worden zal nog wel enige 
jaren duren. 

Neutraal  Deels mee eens. Het zou goed zijn als de burgers meer inspraak zouden krijgen 
maar geen volledige inspraak. Bijv. 50/50 of 25 % door de inwoners en 50 % door 
gemeenteraad/provincie. 

 Ik zou andere prioriteiten stellen voor wat betreft een aantal zaken die op de 
agenda van de burgemeester staan. 

Mee 
oneens 

 Als de burgemeester door de inwoners wordt gekozen kan het zijn dat deze door 
een `gun`-factor wordt gekozen en dat deze daardoor misschien niet de juiste 
persoon op de juiste plaats is. Daarom is het denken ik van belang dat zulke posities 
worden toegewezen aan mensen die er de capaciteit voor hebben. 

 Dan krijg je een grote jan boel . 

 Een burgemeester moet als iedere andere functionaris op basis van een vacature 
solliciteren en daarom ook als zodanig op zijn/haar competenties al of niet geschikt 
bevonden worden. 

 Een burgemeester moet neutraal kunnen zijn. Dat is nu goed geregeld. 

 Nee, dan krijg je altijd dat er `n Burgemeester die bij bepaalde mensen goed ligt.. 

 Nog meer verkiezingen waar niemand op zit te wachten, nee laat maar. 

 Tenzij de burger uit een voorgeselecteerd bekwaam gezelschap mag kiezen. 
Zeer mee 
oneens 

 Dient te gebeuren door de gemeenteraad. Die kiest de beste kandidaat. De 
tussenkomst van commissaris v.d. koning en de koning zelf is eigenlijk niet nodig 

 Er zijn al genoeg verkiezingen. We krijgen dan van die 'populaire' types die een jaar 
later weer weg zijn. 

 Het wordt dan een politiek dier, die herkozen wil worden. 
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13 ‘Een burgemeester moet rechtstreeks door de inwoners 
gekozen worden’ 

(n=571) 
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 Hij moet gewoon verstand van een burgemeesterschap hebben. 
Weet niet  Ik heb me niet verdiept in deze materie. Voor mij zou het kostenaspect van de 

keuze in eerste aanleg bepalend zijn. rechtstreeks kiezen goedkoper? doen! 
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Geldzaken 

Als je nu in je portemonnee kijkt: 
  

 
 

Toelichting: 
Minder dan 10  Betaal bijna alles met pinpas 

 Doe bijna alles digitaal 

 Helemaal niks in de knip 

 Ik heb contant alleen maar kleingeld nodig (kantine, veerpont). De rest pin 
ik. 

 Ik pin bijna alles 

 Tegenwoordig kun je alles met de pinpas betalen. 
Tussen 10 - 50 
Euro 

 Ik vind het prettig om wat cash bij me te hebben voor eventuele kleine 
uitgaven. 

 Meestal wordt er gepind. Contant geld is alleen nog maar voor een kopje 
koffie of op een klein uitgave als b.v de veerpont als we gaan fietsen of iets 
dergelijks. 

Tussen 50 - 100  Dat zal vanavond wel anders zijn na weer een dagje Merthal 

 Net gepind om naar de carnavalsparade te gaan! 

 Net gepind...... 
Meer dan 100  Ik heb altijd wat contanten achter de hand. 
Ik heb geen 
portemonnee 

 Carnaval voor deur en kan in eigen dorp niet meer pinnen. 
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14 Hoeveel geld zit er in? 
(n=572) 
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Toelichting: 
Ja  Alleen een hypotheek voor de woning 

 Alleen mijn hypotheek. Over drie jaar klaar ermeeðŸ˜Š 

 Hypotheek (4x) 

 Hypotheek op huis 

 Hypotheek. 

 Ik heb nog een kleine hypotheek. 

 Vanwege mijn hypotheek. Nooit ergens anders voor 

 Voor ons huis, maar dat is heel normaal denk ik. 

 Woonhuis 
Nee  Althans niet voor alledaagse uitgaven, wel heb ik een hypothecaire lening lopen voor 

de inmiddels enige jaren geleden gerealiseerde aankoop van mijn huidige woning in 
HadM 

 Geen geld in portemonnee wel een pinpas. Cash is ouderwets 

 Geld lenen vindt ik geen goede zaak. Als ik iets wil hebben, spaar ik er eerst voor. 

 Maar ik heb wel een hypotheek 

 Met uitzondering van hypotheek 

 Wat je niet hebt kun je niet uitgeven.....dat leren wij onze kinderen ook. Eerst sparen, 
dan kopen 

Weet 
niet 

 Dit vind ik privé 
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15 Leen je op dit moment geld? 
(n=570) 
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Anders: 
 afbetaling auto 

 consumptief krediet 

 doorlopend krediet 

 Doorlopend krediet en autolening 

 kort rood staan bij de bank 

 krediet gekoppeld aan hypotheek 

 pers.lening (2x) 

 Privacy. Dit heeft niets met de gemeente te maken. 

 vrienden hoef je geen rente betalen 
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15.1 Welke geldlening heb je momenteel lopen? 
(n=141) 



 
 
 

 
70 

 

Vandaag wordt 10.000.000 Euro op jouw rekening bij geschreven. 
  

 
 

Anders: 
 gedeelte aan een goed doel en de rest voor me zelf 

 De rekening blokkeren zodat mijn partner er niet aan kan. 

 huis kopen 

 'Subsidie' voor mensen die in Broekhuizen (of heel de gemeente) zonnepanelen installeren, 
Tesla kopen, en mijn vrouw zou een oude-paarden-pension beginnen 

 10 miljoen??? Wat moet je er mee!! Dus ik zou het niet weten, doe maar 20 mensen 500.000 

 Aan de familie schenken zodat die ook ruim kunnen leven 

 aan de kinderen 

 aan de kinderen denken 

 aan de kinderen geven 

 Aan de kinderen schenken 

 Aan de Kinderen schenken 

 aan kinderen schenken 

 Aan mijn huis besteden . 

 aan mijn kinderen geven en een goed doel waar ik het persoonlijk overhandig anders blijft de 
helft weer ergens aan een strijkstok hangen 

 Aan onze dochter geven 

 aflossen op de hypotheek 

 ander huis (3x) 

 Ander huis en aan de kinderen 

 ander huis, andere auto 

 auto kopen 

 Auto kopen (2x) 

 auto omruilen 

 Badkamer opknappen 

 bedrijf opstarten 
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16 Wat ga je met het geld doen? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=571) 
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 beleggen voor de toekomst 

 bewaren 

 boodschappen 

 Dak van het huis isoleren 

 De buren blij maken 

 De burgemeester helpen bij het opzetten van de ouderenplek en op vakantie naar nieuw 
zeeland, huis renoveren 

 de kinderen iets geven, goed doel en rentenieren 

 deel aan kinderen geven en vrijwlligers werk gaan doen 

 deel aan kinderen schenken in de vorm van goederen 

 deel aan kinderen schenken, huis kopen 

 Deels bewaren voor kinderen/later 

 Delen met de familie 

 delen met familie 

 delen met familie en vrienden 

 Delen met familie, goede doelen en mijn dorp/buurt 

 delen met familie/mijn huis opknappen/minder werken 

 delen met fsmilie 

 Delen met je naaste 

 delen met kinderen 

 Delen. Auto. Huis oknappen 

 Dierbaren mee laten delen en vooral genieten 

 direkt mensen helpen die zonder hun eigen schuld het moeilijk hebben. 

 Dochter en kleinkinderen verwennen met geld voor latere studie, samen op vakantie 

 doorgaan met mijn leven 

 dta mijn kinderen de helft geven 

 een ander huis kopen 

 Een auto kopen en wat verdelenin mijn familie 

 een deel aan de kinderen geven 

 Een eigen bedrijfje opzetten 

 een feest geven. 

 een feestje bouwen op ons 40 jarig huwelijk......en met de kinderen een weekje op vakantie. 
Verder gewoon sparen voor als er geld nodig is voor iets 

 een gedeelte aan onze kinderen schenken, ons huis opknappen, wat vaker een paar daagjes 
weg en sparen. 

 een groot deel schenken aan goede doelen;van het overige een mooi feest geven, reizen en 
mijn familie iets schenken. 

 Een huis kopen en een paar klassieke auto`s en voor de rest genoeg geld aan de kant zetten om 
van de rente te kunnen leven en wat over is aan familie geven 

 een iets groter huis, auto en div. luxe kopen. 

 een stichting oprichten die mensen van de voedselbank leert eigen groenten aardappelen en 
fruit te kweken, in hun tuin of balkon, of grond voor ze kopen zodat ze moestuinen gratis 
kregen, want de meesten hebben tijd zat, ook goed voor de kinderen, een paar kippen erbij 

 Een zeer groot gedeelte oppakken en een afrikaans land uitkiezen om daar zinvolle dingen 
tegen honger op te zetten 

 eerst advies inwinnen 

 Eerst opzij zetten en goed laten voorlichten 

 Eerst over nadenken 

 eHy potheek aflossen en gewoon door leven 
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 Eigen bedrijf beginnen 

 en schenken aan (klein)kinderen 

 en verder eens rustig de boel bekijken over wat verstandig zou zijn 

 Ervoor zorgen dat de (klein) kinderen verder financieel onafhankelijk worden en blijven. 

 Even niets en dan goed nadenken wat ik er mee ga doen. Kinderen helpen en het mij zelf 
gemakkelijk makem,maar zeker ook delen. 

 extra aflossen 

 Familie 

 familie bedenken 

 feest geven voor vrienden 

 gebeurd niet dus verder dromen 

 gedeelte geven aan kinderen en familie 

 gedeelte naar de kinderen 

 gedeeltelijk stoppen met werken, ouders en zus en familie schenken, nieuwe auto kopen en 
verder lekker leven 

 genieten van allerhande dingen 

 Genieten van het leven en familie en vrienden een bijdrage geven 

 Genieten, al 45 jaar gewerkt en met alle regelingen knallen die gasten van de regering er nog 
jaren bij, gewoon een corrupte bende zo. 

 gewoon goed en lekker leven en doen waar ik zin in heb 

 Gewoon van leven, eten, drinken, vaste kosten, reserveren ouderdom en ziekte, verhuizen, 
toekomst invullen 

 Goed nadenken om daar verstandig mee om te gaan. 

 goed nadenken wat ik er mee zou doen en dan de wensen uit laten komen en een schenking 
naar mijn kinderen 

 grond aankopen 

 Heb je mijn rekeningnummer? 

 Huis 

 huis aflossen nieuwe auto 

 Huis kopen 

 huis kopen met alles eraan en er op 

 huis op knappen 

 huis opknappen 

 Huis opknappen 

 huis verbeteren en aan mijn kinderen schenken 

 huis verbouwen 

 huis verbouwen en gedeelte bij kopen 

 huis verbouwen/verbeteren 

 Huisje kopen 

 huizen kinderen afbetalen 

 Hypotheek 

 Hypotheek afbetalen 

 hypotheek afbetalen en nieuwe auto kopen en huis opknappen 

 hypotheek aflossen 

 Hypotheek aflossen 

 hypotheek aflossen en de studie van mijn kinderen veilig stellen 

 Hypotheek aflossen. 

 Hypotheek aflossen.. en genieten 

 Hypotheek kinderen aflossen 
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 hypotheek van kinderen aflossen 

 hypotheer verminderen 

 iets aan mijn kinderen geven en verder op een rekening zetten 

 Iets minder werken en iets meer luxe 

 Iets oprichten ter bescherming  van dierenmishandeking 

 Iets rianter huis kopen met behoorlijk uitzicht en alles gelijkvloers vloers i.v.m dwarslaesie van 
mijn vrouw 

 Ik zou initiatieven gaan opzetten of ondersteunen die bezig zijn met het stimuleren van 
gezondheid of naar projecten die streven naar meer gelijkheid 

 In het bedrijf investeren.. 

 investeren (4x) 

 Investeren (2x) 

 investeren en de familie 

 investeren in nader te bepalen zaken 

 investeren, in deze regio en een beetje rustger aan doen 

 Inzetten voor mens en maatschappij wereldwijd en natuurlijk genieten. 

 kids wat geven 

 kijken of ik er iets nuttig mee kan doen voor anderen 

 kinderen (3x) 

 Kinderen (2x) 

 kinderen  geven 

 Kinderen  geven 

 Kinderen een makkelijkere start geven t.av. Studie en woning 

 kinderen en kleinkinderen (2x) 

 kinderen en kleinkinderen helpen 

 Kinderen en verdere fami 

 kinderen geven (2x) 

 kinderen goed bedenken 

 kinderen helpen hun schulden af te bouwen. 

 kinderen iets geven. maar vooral rustig verder leven 

 Kinderen in het zadel helpen 

 Kinderen mee laten profiteren 

 kinderen schenken (2x) 

 Kinderen schenken 

 Kinderen Schenken 

 kinderen spaarplan 

 kinderen, studie, huis 

 kinderen/familie 

 klein kindren 

 korter werken 

 Kun huis opknappen 

 Leuk werk creëren en doen voor de samenleving in Horst 

 leuke dingen doen met familie 

 Levensbestendige woning bouwen en schenkingen aan gezinsleden 

 meer geld maken, met beleggen of investeringen 

 Met de 5 kinderen delen 

 met kinderen delen en meer reizen 

 Met kinderen en keinkinderen enkele weken naar Cornwall 

 mezelf verwennen 
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 Mijn 3 kinderen € 15.000.000 schenken, dan een nieuwe auto kopen, en met het hele gezin, 
kinderen en klein kinderen zeker 1 week op vakantie gaan, en de rest sparen, en normaal te 
leven al;s voordien. 

 Mijn kinderen een deel geven voor hun toekomst 

 mijn kinderen geven 

 Mijn kinderen helpen 

 mijn kinderen helpen en een studie trust maken voor mijn kleinkinderen 

 Mijn kinderen helpen om een huis te kopen 

 mijn kinderen/kleinkinderen goed bedelen. 

 Mijn plan is al lang klaar dromen mag toch :-) 

 MIJN SCHOONBROER  FINANCIEEL HELPEN EEN EIGENBEDRIJF OP TE STARTEN 

 Mijn zoon zijn huis afbetalen en de kleinkinderen een spaarboekje geven 

 minder werken 

 Minder werken en meer leuke dingen doen,  daarnaast met behulp van geld zorgen dat mensen 
zonder opleiding een kans krijgen om een opleiding te volgen zodat ze zelfredzaam worden en 
mensen met goede ideeën helpen deze te realiseren 

 Minder werken, delen met familie 

 minder werken, vrijwilligerswerk 

 Misschien iets van een stichting waarbij je mensen of bedrijfjes helpt 

 mooi huis bouwen 

 museas bezoeken 

 Nieuw bedrijf starten 

 nieuw huis /kinderen geven 

 nieuw huis bouwen 

 Nieuwe auto 

 Nieuwe auto en zorgen dat kinderen en kleinkinderen minder financiele zorgen hebben 

 Nieuwe auto kopen 

 Nieuwe auto, huis verbouwen, familie mee laten delen. 

 nieuwe badkamer 

 nieuwe woning 

 normaal blijven doen en niet opvallen! investeren in onroerende zaken 

 onderhoud woning (hoognodig!) 

 Onnozele vraagstelling!!! 

 Ook een gedeelte aan familie geven 

 op bank storten 

 Op de bank zetten 

 op de spaarrekening zetten en de kinderen trakteren met hun gezin op euro disney 

 Privé verpleger voor m'n vader inhuren 

 renovatie woonhuis 

 rustig bekijken wat de mogelijkheden zijn en mijn leven gewoon voortzetten 

 rustig bekijken wat ik er allemaal mee ga doen. 

 rustig doorgaan met mijn leven zoals het nu is. SWel enkele goede doelen wat geven. 

 rustig op me laten inwerken, geen overhaaste dingen 

 Rustig over nadenken en dan verschillende van hierboven doen 

 samen delen met mijn kinderen en kleinkinderen 

 schenken aan de kinderen 

 schenken aan de kinderen, verbouwen en renoveren en vaker op vakantie. 

 schenken aan kinderen 

 schenken aan kinderen en kleinkinderen 
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 schenken aan kleindochter 

 schenken aan mijn kinderen 

 Schenken aan mijn kinderen 

 schenken voor medisch onderzoek naar kanker en andere ziektes 

 Schenking kinderen 

 shoppen (2x) 

 sparen (3x) 

 Sparen 

 sparen voor de oude dag 

 Studiekosten betalen,nieuwe auto ivm.woon-werksituatie 

 tweede huis in frankrijk kopen 

 uitdelen kinderen 

 Uitgeven voor onderhoud aan het huis 

 vader helpen 

 vakantiehuizen kopen en deze verhuren. 

 van mijn hobby mijn werk maken 

 varia 

 verbouwen 

 Verbouwen 

 verdelen aan de kleinkinderen 

 verdelen aan kinderen en familie en vaker op vakantie gaan. Tevens minder werken. 

 Verdelen onder familie en kennissen, zaken aanschaffen 

 Verdelen onder onze familie!!! 

 verdelen onder. kinderen en klkinderen 

 verhuizen, trouwen, minder werken en vrijwilligerswerk doen, weggeven aan familie 

 Verschillende mensen , instellingen en verenigingen iets geven en (ook) mezelf eens lekker 
verwennen! 

 Verzorgings tehuis/ bejaardentehuis met alle gemakken voorzien starten 

 voor de kinderen 

 vrienden en familie helpen 

 vrienden helpen 

 weg zetten voor als ik met pensioen ga want dan is er niks meer ben ik bang voor 

 wel blijven werken, maar op een andere manier de tijd indelen en goede initiatieven 
ondersteunen 

 Wereldreis 

 woning kopen, geld aan kinderen geven. 

 woning verbeteren 

 zorgen dat mijn kinderen een spaarpotje hebben, mijn huis kopen, een nieuwe auto 
aanschaffen, minder werken, meer vakantie en de rest weggeven aan familie en anderen die 
het heel goed kunnen gebruiken. Tis een absurd hoog bedrag voor één persoon 
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Woningbouw 
 

Op 1 januari 2016 kent onze gemeente 41.671 inwoners; ieder met zijn (eigen) woonwensen.   
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Er staan veel woningen in alle prijsklassen te koop en toch gaat men binnenkort 
weer nieuwe huizen bouwen... 

 Er staan zoveel woningen te koop 

 Wel te weinig huizen die je kunt huren! 
Mee eens  Alhoewel ik niet snap dat er in ons dorp ( Lottum) totaal geen nieuwbouw van de 

grond  komt. Als ik zie hoe er in anderen dorpen gebouwd wordt, begrijp ik dit niet. 
Zeker als ik zie dat er tegenwoordig veel jongeren  en natuurlijk ouderen in hun 
eigen dorp willen blijven wonen 

 Buiten het feit dat er al voldoende woningen zijn, gaat het anders ook weer ten 
koste van het groen. 

 Er staat wel het één en ander te koop en er zijn bouwkavels. 

 Er zijn voldoende woningen te koop, echter weinig jongeren kunnen deze woningen 
betalen of krijgen te weinig hypotheek. 

 Maar niet genoeg betaalbare woningen. 
Neutraal  Denk dat veel jongere en andere woning zoekende bang zijn om bot te vangen als 

ze opzoek zijn naar een betaalbare woning.. 

 Er is behoefte aan goedkope huurwoningen maar die zijn niet of amper 
beschikbaar. 

 Er word binnenkort weer gebouwd. Ik ben niet op zoek naar een woning dus ben er 
ook niet mee bezig. Ik denk wel dat voor starters de bestaande huizen nog vaak te 
duur zijn. 
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1. “In mijn woonplaats zijn voldoende woningen” 
(n=544) 
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 Er zijn weliswaar voldoende woningen, maar het aanbod huurwoningen wordt 
steeds kleiner. In slechts enkele kernen worden nog maar huurwoningen 
gerealiseerd. 

 Hoeveelheid woningen is mij onduidelijk wel vind ik de woningen duur. 

 Ik houd me er niet echt mee bezig. Maar gezien het feit dat ze in de 
seniorenwoningen jongeren willen laten wonen. Zal er een tekort zijn aan 
huurwoningen voor jongeren. denk ik zo 

 Ik zou het niet weten,daar ik niet weet hoeveel mensen een huis in sevenum willen. 

 Koopwoningen lijken er voldoende te zijn. Er is een tekort aan sociale 
huurwoningen. 

 Meer betaalbare seniorenwoningen zouden welkom zijn. 

 Ons dorp mag qua inwoners wel groeien. 
Mee 
oneens 

 Als beginner of alleenstaande is er in swolgen niks tot zeer weinig.dit voor zowel 
huur als koop 

 Er staan veel jongeren op een wachtlijst voor betaalbare woningen 

 Er staan wel meerdere woningen te koop maar voor starters of betaalbare 
huurwoningen die zijn er veel te weinig 

 Er zijn te weinig huurwoningen in de lage huurklasse 

 Er zijn te weinig huurwoningen, als er een vrij komt dat gaat deze heel snel naar 
Polen of andere buitenlanders. 

 Er zijn veel jongeren die graag in het dorp willen blijven wonen maar daar is geen 
mogelijkheid voor bv starter/huur woningen 

 Er zijn wel veel woningen maar te weinig goedkopere huurwoningen en 
koopwoningen voor een persoon. 

 Er zijn wel veel woningen te koop, maar deze sluiten meestal niet aan bij de vraag. 

 Koopwoningen in gewenste prijscategorie (200000-300000) zijn schaars. 

 Misschien wel voldoende, maar niet de goede woningen die aan de woonbehoefte 
voldoen 

 Niet voor buitenlanders daar doen ze all meer voor dan voor ijgen volk ijgen volk 
eerst 

 Niet voor jongere 

 Te weinig goedkopere levensloop bestendige koop/huur woningen nabij het 
centrum 

 Veel jonge mensen wachten op betaalbare huurwoningen ,alleenstaande krijgen 
geen hypotheek dus kopen is ook geen optie. 

 Vraag is of het voldoende goede woningen voor de  doelgroep zijn. 

 Woningen zijn er voldoende, maar geen (of in elk geval veel te weinig) goedkope 
huurwoningen! 

Zeer mee 
oneens 

 Te weinig betaalbare huurwoningen. Huurwoningen zijn nodig voor: 1.Jongeren 
singles of copples die starten. 2.Ouderen die hun eigen huis willen verkopen en het 
geld verder willen opleven. Deze willen niet opnieuw kopen. 3.Dorpen als America 
hebben ook huurwoningen nodig, men bouwt er volgens mij niet voor de leegstand. 

 Te weinig sociale huurwoningen 

 Veel te weinig goedkope re huur (startes) woningen horst haalde alle nieuwbouw 
naar de afhang 

 Voor 65 +, te weinig woningen en betere appartementen 

 Voor ouderen mensen, die kleiner willen gaan wonen, worden er onvoldoende 
woningen(app.) gebouwd. 

 Wij hebben nog twee kinderen ( 23 en 25 ) thuis die geen ( huur ) huis kunnen 
vinden 
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Weet niet  Ik ken de vraag naar woningen niet 

 Te weinig huurappartementen 
 
 

(Meerdere antwoorden mogelijk. Vraaginstructie: Tijdelijke huurwoningen zijn huurwoningen 
die voor een korte tijd (bijvoorbeeld 10 of 15 jaar) blijven staan en daarna gemakkelijk 
verplaatst of gedemonteerd kunnen worden ) 
 

 

Anders, namelijk: 
 Aangepaste huurwoningen voor ouderen 

 Aangepaste woningen voor ouderen 

 Alle soorten 

 Alleenstaanden/2 persoonshuishoudens 

 Bejaardenwoningen 

 Betaalbare starterswonigen 

 Een persoons huishoudens 

 Eens gezins/starters woningen 

 Goedkope huurflatjes voor starters 

 Huurappartementen 

 Kleine goedkope woningen zoals bijvoorbeeld de tiny-homes. Of trailercamps zoals in USA. Met 
name voor jongeren een oplossing! 

 Kleine koopwoningen 

 Koopwoningen voor ouderen en alleenstaanden 

 Levensbestendige woningen 

 Levensloopbestendige woningen 

 Oudere woningen 

 Ouderen woningen 

 Ruimte voor ruimte 

 Senioren 
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 Huurwoningen  Tijdelijke
huurwoningen

 Koopwoningen  Anders, namelijk:  Weet niet

1.1 Welk type woningen mis je in je woonplaats? 
(n=198) 



 
 
 

 
79 

 

 Senioren woningen 

 Senioren woningen, kleine woningen 

 Seniorenwoningen 

 Seniorenwoningen , huur en koop 

 Starters en sociale woningbouw 

 Starters woningen 

 Starterswoningen (3x) 

 Starteswoningen 

 Voor 65 plussers, app. en gelijkvloers. 

 Voor specifieke doelgroepen, bv bewoners die met een beetje zorg en aangepaste woning nog 
lang zelfstandig kunnen wonen 

 Woningen voor jongere in een gunstige prijsklasse, met name huur 

 Woningen voor starters en ouderen 

 Zie vraag 1 
 
 

In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

(Meerdere antwoorden mogelijk. Vraaginstructie: Tijdelijke huurwoningen zijn huurwoningen 
die voor een korte tijd (bijvoorbeeld 10 of 15 jaar) blijven staan en daarna gemakkelijk 
verplaatst of gedemonteerd kunnen worden ) 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 De gemeente moet eens ophouden met volbouwen van het platteland 

 Zelfs te veel moeite! bouwen voor leegstand is geen goede optie. 
Mee eens  De verantwoordelijk wethouder zou met de in de gemeente Horst a/d Maas 

werkzame woningcorporaties strakkere prestatieafspraken moeten maken inzake 
het realiseren van betaalbare huurwoningen. 

 Er liggen wel wat beschikbare bouwkavels in Broekhuizen en -Vorst. 

 Er worden nieuwe soorten huurwoningen gebouwd in kleine kernen 
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2. “Gemeente Horst aan de Maas doet genoeg moeite om 
woningen te realiseren in kleine kernen” 

(n=541) 
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 Ik denk dat de gemeente voldoende doet voor woningbouw. Ik snap dat het 
(wellicht) niet allemaal in 1 keer kan 

 Maar kan dat niet alleen 
Neutraal  De laatste tijd is er inderdaad ontwikkeling 

 Meer activiteit op dit vlak. 
Mee 
oneens 

 Bij ons in swolgen zie ik er weinig van 

 Er is een gemeentelijk beleid i=om enkel in de grote kernen (Horst, Grubbenvorst en 
Sevenum) te bouwen en niet meer in de kleine kernen en dat is slecht voor de 
leefbaarheid in de kleine kernen. 

Weet niet  Er hoeft niet veel gedaan te worden door de gemeente: Bepaal dat binnen de 
bebouwde kom overal gebouwd mag worden als de eigenaar dat wil en de buren 
geen bezwaar hebben. Dan wordt de woningbouw in ieder geval niet afgeremd. 

 

2.1 Kun je hier een toelichting op geven, wat kan volgens jou anders of beter? 
 Alles gaat naar Poolse mensen,en dadelijk de asielzoekers 

 Alles trekken ze weg uit de dorpen . Winkels 

 Alles wordt naar Horst gedirigeerd. Leefbaarheid kleine kernen stelt weinig meer voor. 
Basisvoorzieningen zou in elke kleine kern een must moeten zijn. Het grote Horst slokt veel op 
aan gemeenschapsgelden waaraan ook inwoners van de kleine kernen meebetalen. (Gasthoes als 
voor beeld) 

 Als er al een huurwoning vrijkomt geef dan eigendorpse voorrang zodat ze in eigen dorp kunnen 
blijven 

 Anders bloeden de Kline kernel dood. 

 Betaalbare woningen voor ouderen 

 Bouwen van senioren woningen, zowel huur als koop. 

 De dorpen moeten leefbaar blijven, ook goed voor de steden. 

 De gemeente kan iets meer moeite doen. Nu worden veel plannen op de lange baan geschoven. 
Er moet door de gemeente gekeken worden welke plannen passen en haalbaar zijn, die moeten 
doorgang vinden. De (mega) projecten waar projectontwikkelaars veel geld mee verdienen maar 
die niet aansluiten op de woningvraag, moeten kritisch bekeken, aangepast of geannuleerd 
worden. 

 De grotere kernen krijgen meestal voorrang bij het realiseren van nieuwe woningen 

 De jeugd die in eigen dorp willen blijven hebben weinig kans op een betaalbare huurwoning 

 De stapakker gebruiken 

 De woning bouw meet met twee maten 

 Door in horst zelf massaal te bouwen komen dorpen te kort 

 Door woningen in kleine kernen blijft de leefbaarheid in de kleine kernen in stand. 

 Dorpsraad meer bevoegd heden geven of beter luisteren. 

 Er is een grote behoefte aan goedkope kleinere woningen en woningen voor jongeren. Woningen 
die nu gebouwd worden zijn veel te duur. Meer initiatief zoeken bij bevolking zelf. Woningbouw 
is log en niet vernieuwend. Bovendien ook slachtofr van het marktmechanisme. 

 Er is genoeg plaats voor betaalbare huur woningen te bouwen, de jeugd krijgt zo nooit `n kans. 

 Er moet meer vaart gezet worden, om te komen tot meer huurwoningen voor starters in de 
grote kernen 

 Er moeten meer huurwoningen komen voor jeugd én ouderen 

 Er moeten meer kleinere huurwoningen komen voor de jeugd wie de jeugd heeft heeft de 
toekomst 

 Er moeten meer sociale huurwoningen komen. Verder meoten er ook meer betaalbare 
koopwoningen komen tot ongeveer â‚¬ 225.000,--. 
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 Er moeten meer woningen komen .Nu gaat alles naar Horst of Meerlo 

 Er moeten meer woningen komen voor de jongeren die een eerste woning willen kopen. 

 Er worden te weinig huur woningen gebouwd voor de jongere generatie. 

 Er wordt momenteel nagenoeg niet gebouwd. De gemeente zou een kunnen onderzoeken wat 
daar de oorzaak van is. Het is bv al te gek voor woorden dat bouwgrond op de dorpen even duur 
moet zijn als in centrum Horst. 

 Er wordt teveel naar Horst zelf gekeken 

 Er zijn veel te weinig betaalbare huurwoningen voor de jeugd . 

 Geen huurwoningen in de verkoop zetten. 

 Gemeente moet met middelen veel meer investeren in alle kernen ipv alles proberen te 
concentreren in centrum kernen. 

 Grondprijs te hoog in de kernen 

 Hier in Tienray worden huurwoningen gebouwd maar vervolgens zijn die zeer snel bewoond door 
arbeidsmigranten, wat jammer is voor mensen uit eigen dorp. Er bestaat voor jonge starters niet 
eens de mogelijkheid om hier naar te informeren deze huizen zijn meteen verhuurd! 

 Horst heeft voor zeer veel geld de afhanggronden gekocht enorm dat volgebouwd te krijgen 
moeten de dorpen bloeden 

 Huur woningen niet verkopen en betaalbare woningen realiseren voor de midden groep. 

 Huurwoningen worden BIJNA steeds toegewezen aan asielzoekers. (lees migranten). De jeugd 
krijgt hier in het dorp BIJNA geem woning en  vertrekken dan naar elders. 

 Ik denk dat er meer woningen gebouwd moeten worden in kleine kernen. En niet alleen in 
Horst,er zijn genoeg jongeren die in hun eigen dorp willen wonen maar nu naar Horst moeten 
om dat hier geen woningen (Twee onder een kap)bv. gebouwd worden. 

 Ik wil mijn huurhuis kopen en die mogelijkheid is er niet. 

 In  de kleine kernen worden nauwelijks huurwoningen gebouwd. 

 In America zijn er de afgelopen jaren 0 huurwoningen gebouwd. Ongeveer 5 jaar geleden werden 
er ineens 8 huurwoningen gebouwd en 17 jaar voor die woningen werden toentertijd de laatste 
huurwoningen gebouwd. Dus heel lange tijd gebeurt er niets, dan ineens een lange rij allemaal 
onder 1 kap (ziet niet uit  in dat gebiedje) en dan weer niets. 

 In Broekhuizenvorst wordt door de Gemeente Horst geen initiatieven genomen om te bouwen, 
een en ander is afhankelijk van privaat initiatief. 

 In de kleinere kernen is behoefte aan 'goedkope' woningen voor jongeren en starters 

 Inspelen op de wensen van de bewoners 

 Instant houden/ stimuleren van primaire voorzieningen (waaronder pinautomaat) en 
detailhandel in een dorp 

 Jeugd wil graag in eigen dorp blijven en kunnen thans vaak geen koopwoning betalen. Daarom 
huurwoningen 

 Jonge mensen uit eigen dorp komen na buitenlanders en urgente gevallen aan de beurt bij het 
huren van woningen !!!   Dit kan toch niet !!!! 

 Kosten beperken voor eigenaren van eige bouwpercelen,zijn veel te HOOG!!!!!!!!!!!! 

 Luisteren naar de menssen 

 Meer betaalbare huurwoningen meer sociale woningbouw . 

 Meer betaalbare sociale huurwoningen bouwen 

 Meer energie steken in de dorpen waar dit probleem al vaker is aangekaart en op de langer baan 
wordt geschoven op meer plaatsen naar behoefte bouwen 

 Meer huurwoningen 

 Meer huurwoningen afdwingen bij de woningbouwvereniging 

 Meer huurwoningen bouwen 

 Meer huurwoningen voor starters realiseren!! 
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 Meer in de kernen in plaats van Horst centrum 

 Meer rekening houden met de jeugd. 

 Meer spreiding komt de leefbaarheid van de kleine kernen ten goede. 

 Meer stimuleren/bewust maken van, dat een dorp qua voorzieningen en inwoners gelijkmatig 
groeit. 

 Meer voor ouderen 

 Meer woningen bouwen vooral huurwoningen. 

 Meer woningen voor 1 of 2 persoons huishoudens. 

 Men zou om de leegloop in de kleine kernen te voorkomen, hier de kavels voor half geld aan 
kunnen bieden, dan voorkom je ook dat er minder leefbaarheid komt in de kleine kernen. Alleen 
voor mensen uit die kernen. 

 Met name huurwoningen voor ouderen die in de kern willen blijven wonen 

 Om de drie jaar wordt er maar een paar sociale woningen in de dorpen bijgebouwd, dat is toch ( 
nog )  niet veel, als Horst bestaat uit 16 kerkdorpen. 
En dan worden de immigranten, ook nog eens voorgetrokken, en zelfs ook nog geplaats in 
bejaarde woningen , en ook nog met wanden een kamer bijgemaakt moet worden voor een 
AANKOMEND kind, noemt men dit nog in deze tijd bejaarde een oor aan naaien. Grote schande 
wat er in de gemeente Horst aan de Maas ( KAN )  gebeurt !!!!!! 

 Regelmatige bouw van woningen (zeker sociale huurwoningen) zorg er voor dat de leefbaarheid 
goed blijt, wat goed is voor de school en het verenigingsleven. 

 Starterswoningen ontbreken/tekort aan. 
huurwoningen idem. 

 Te weinig (starters)woningen met name in de kleinere kernen. Deze jonge inwoners moeten de 
mogelijkheid hebben om in hun eigen dorp te kunnen blijven wonen. In huurwoningen of in 
starterswoningen! Met name voor de lagere inkomens en voor mensen die vanwege het 
ontbreken van een vaste baan niet voor een hypotheek in aanmerking komen. Deze kleinere 
kernen verliezen op deze manier hun identiteit! 

 Te weinig woningen voor jonge gezinnen en alleenstaande ouders 

 Tekort aan betaalbare huur en koopwoningen 

 Uit mijn kennissenkring weet ik dat een aantal mensen op zoek zijn naar een betaalbare 
huurwoning voor 1 tot 3 personen in Sevenum. Die zijn onvoldoende beschikbaar. 

 Veel bouw in Horst zelf 

 Veel jongeren zijn reeds uit Meterik vertrokken, omdat de woningbouw jaren heeft stilgelegen. 

 Vele mensen staan op lange woonlijsten en krijgen moeilijk een huurhuis,Andere niet 
Nederlanders,worden vaak voorgetrokken,en onze eigen mensen staan met lege handen 

 Vrije ruimtes in de kom volbouwen. 

 Wachttijden voor tijdelijke (max 3 jaar) woningen beperken. Moet snel toegankelijk zijn. 

 Wat mij te oren komt is dat er meer gebouwd mag worden maar vraag dat eens op een concrete 
manier en ga dan naar de mogelijk heden kijken en hou rekening met de behoeften. zo hou je de 
kernen levens vatbaar. 

 Woningen betaalbaar voor jongeren 

 Zie 1 

 Zie 1,1 

 Zoals ik al zei: er is behoefter aan huurwoningen. En verder: hoe rekening met de komst van 
statushouders. Begin niet aan containers oid, maar zet deze mensen in (nieuw te bouwen) 
woningen. Die zijn ook bruikbaar voor anderen. Met extra inwoners wordt de leefbaarheid in de 
kleinere kernen ook gecontinueerd: de voorzieningen blijven op een bepaald peil. 

 Zorgen dat de jeugd in het dorp blijft 
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Feestdagen 
 

Nederland kent vele feestdagen. Hiervan is Pasen er een van en deze staat alweer bijna voor 
de deur. 
 

 

Anders, namelijk: 
 2 dagen wandelen 

 Activiteit buurtvereniging 

 Afhangkelijk van het weer, wandelen,fietsen of winkels kijken. 

 Afhankelijk van het weer 

 Beetje sporten in bos 

 Braderie Panningen 

 Bruiloft vieren 

 Brunchen (2x) 

 Brunchen met gezin 

 Brunchen met het hele gezin van mij en van mijn partner 

 De kinderen komen en de kleinkinderen 

 De natuur opzoeken; fietsen of wandelen 

 De paasmis zingen(ik ben lid van het gemengd koor in tienray) 

 Er een gezellig weekend van maken, samen met kinderen en kleinkinderen 

 Expositie bezoeken 

 Fam komt bij mij 

 Familie komt bij mij 

 Familie komt bij mij brunchen en eieren zoeken 

 Familie ontvangen 

 Familiedag 

 Familiedag houden 

 Festival 

 Festivals 
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3. Welke activiteiten onderneem jij met de paasdagen? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=540) 
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 Gezellig samen zijn met kinderen 

 Gezellig samenzijn met kinderen en kleinkinderen 

 Helpen bij de kinderboerderij 

 Hopelijk lekker genieten van het lenteweer! 

 Ieder jaar tweede paasdag al bijna 25 jaar lang komt de hele familie, ooms, tantes, neven en 
nichten, enz.  van moeders kant bij elkaar. 

 Ik mag werken 

 Ik moet werken 

 Kerkdienst 

 Kinderen komen eieren zoeken 

 Kleinkinderen en kinderen verwennen met Pasen 

 Klussen 

 Klussen bij dochter 

 Lekker eten 

 Merlinpop 

 Met de fam brunce 

 Met familie eten, eieren klutsen 

 Met gezin vieren 

 Met hele familie paasdiner uit eten 

 Mijn man moet werken 

 Moet werken 

 Museum bijvoorbeeld de Locht in Melderslo met pasen leuke activiteiten 

 Naar de hoogmis 

 Naar De Locht 

 Naar Prilpop 

 Op een rommelmarkt staan 

 Op stap 

 Ouders bezoeken 

 Paasbrunch 

 Paasbrunchen gezamelijk met de ouders en de kinderen bij iemand thuis. 

 Paaseieren laten zoeken door kleinkinderen 

 Paaseieren verven en naar de H. Mis 

 Paasontbijt 

 Prilpop in Sevenum 

 Relaxen 

 Samen eten met gehele familie bij ons 

 Saunapark 

 Sporten (2x) 

 Sporten op de race-fiets 

 Thuis genieten 

 Touren met de trike als het mooi weer is 

 Tuin werken 

 Uit eten (2x) 

 Uit. 

 Verhuizen 

 Verjaardag 

 Vrijwilligerswerk 

 Vrijwilligerswerk verrichten 

 Wandelen 
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 Wandelen, fietsen 

 Wandelen, fietsen,terrasje 

 Wedstrijd 

 Week naar de zon 

 Weg voor werk 

 Werken (13x) 

 Werken heb weekenddienst 

 Werken in de zorg 

 Werken in deze 24 uurs economie . 

 Werken ja ook die mensen zijn er 

 Werken, 

 Werken, eten en naar prilpop 

 Werken/ misschien naar de paasmarkt 
 

 

Toelichting 
Ja  1x naar de kerk 

 Bezoek heilige mis 

 Een soort meditatie over de bedoeling van Pasen en wat je daarmee doet 
Soms  Omdat ik meezing in de mis sta ik er wel bij stil 
Nee  Als `kind` van het Rijke Roomsche leven heb ik al die poespas reeds lang vaarwel gezegd: 

geloof niet meer in sprookjesboeken cq sprookjesfiguren 

 Ben geen katholiek, pasen is een katholiek feest hoewel ik merk dat maar weinig mensen 
de betekenis ervan weten en ook daadwerkelijk met het geloof bezig zijn rond dit thema 

 De meeste mensen zullen dat niet doen. het is dan ook ronduit belachelijk dat op goede 
vrijdag de winkels om 19.00 uur sluiten. Met kerst en de paasdagen zijn ze open en op 
zo`n dag waar de meeste mensen niet mee bezig zijn sluiten de winkels om 19.00 uur. 
Sta je bij de supermarkt met gesloten deur en je af vragend waarom deze dicht is. 

 Ik ben athiëst 

 Is over,door toedoen van 'Gods  grondpersoneel' is mijn geloof weg. 

 Toen de kinderen klein waren wel, nu is Merlinpop veel belangrijker voor onze pubers 
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Ja Soms Nee Weet niet

4. Sta je stil bij de Christelijke betekenis van Pasen? 
(n=542) 
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Toelichting 
Ja  Maar dan wel niet ( weer ) in Horst, voor de zoveelste maal, dat ik dit weer 

moet gaan zeggen, we hebben immers vijftien leuke kernen ( dorpen ) en een 
GAT ! 

Nee, het is 
goed zoals het 
is 

 Alstublief zeg !!!! er is al zoveel te doen tegenwoordig . Ik vindt het echt niet 
nodig om daar nog iets aan toe te voegen . 

 De mens heeft ook zijn rust nodig, tijd van bezinning 

 Er is al zoveel te doen. 

 Kunnen mensen zelf niks bedenken? 

 Onze maatschappij is overgeorganiseerd. Een rustdag per week is alleen maar 
goed. 

 Van mij mogen ze het zo wie zo afschaffen meeste mensen bezien het alleen als 
extra vrije dagen 

 Want dan zijn er mensen die hiervoor moeten werken, of in elk geval in touw 
moeten zijn. Gun iedereen zijn rust!! 

Weet niet  Dat ligt aan het weer 
 
 

5% 

90% 

4% 

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Ja Nee, het is goed zoals het is Weet niet

5. Wil je dat er meer georganiseerd wordt tijdens Pasen? 
(n=541) 
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Anders, namelijk: 
 Evenementen die het Paasfeest uitdragen 
 

Naast Pasen zijn er ook andere feestdagen. 
 

 

Anders, namelijk 
 'thuis werken in mijn tuin dag' 

 1e Kertsdag 

 42495 

 Alle dagen zijn een feest, maar mijn verjaardag vooral 
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5.1 Wat voor soort evenementen zouden er meer 
georganiseerd mogen worden volgens u? 

(n=29) 
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6. Wat is je favoriete feestdag? 
(n=542) 
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 Bevrijdingsdag (4x) 

 De kerstdagen 

 De verjaardag van mijn partner 

 Elke dag (2x) 

 Elke dag is een feestdag 

 Elke dag is hetzelde voor m ij! 

 Geen (3x) 

 Geen enkele 

 Geen favoriet 

 Geen favoriet feestdag 

 Geen favoriete 

 Geen favoriete feestdag 

 Geen feestdagen 

 Geen voorkeur (3x) 

 Gekke Maandag 

 Gekke Maondaag 

 Heb geen favoriete dag 

 Heb niet echt wat met feestdagen 

 Heb niets met die verpichte dagen 

 Hemelvaaart 

 Hemelvartsdag 

 Henelvaart 

 Iedere dag 

 Iedere dag is eigenlijk een feestdag. 

 Ik heb geen uitgesproken feestdag 

 Ik heb niet specifiek een favoriete feestdag. 

 Kermis 

 Kersdagen 

 Kersdt 

 Kersmis 

 Kersmis......... 

 Kerst (34x) 

 KERST (2x) 

 Kerst en nieuw 

 Kerst en Nieuwjaar 

 Kerst, pasen, pinksteren, bevrijdingsdag, koningsdag 

 Kerst, Sinterklaas 

 Kerst. (2x) 

 Kerstdag (3x) 

 Kerstdagen (3x) 

 Kerstfeest 

 Kerstmid 

 Kerstmis (58x) 

 Kerstmis + Sinterklaas 

 Kerstmis, Pasen en Pinksteren 

 Kerstmis. 

 Kerstmis/ Hemelvaart 

 Mijn eigen verjaardag!!!! 

 Mijn eigen verjaardag. 



 
 
 

 
89 

 

 Mijn verjaardag 

 Onze trouwdag 

 Onze verjaardagen in de familie. 

 Pinkseren 

 Pinksteren (3x) 

 Pinksteren. 

 Sinterklaas (4x) 

 Vaderdag - Moederdag 

 Verjaardag (6x) 

 Verjaardagen (4x) 

 Verjaardagen van gezin en Bevrijdingsdag 

 Viering van het avondmaal 14e nissan 

 Voor mij zijn alle feestdagen het zelfde 
 

6.1 Waarom is dit je favoriete feestdag? 
 ? 

 . 

 `Gewoon lekker onder elkaar feest vieren met geen standsverschillen 

 3 dagen feest 

 3 verschillende feesten in 1 maand(sinterklaas, kerst e oud&nieuw), het oude afsluiten en het 
nieuwe beginnen, gezellig samen met vrienden of bekenden. 

 5 dagen feest 

 Aangename huiselijke feestdag 

 Activiteiten die georganiseerd worden 

 Afsluiten en nieuwe voornemens maken 

 Afsluiten en opnieuw beginnen 

 Al 20 jaar een vriendenavond/dag 

 Alaaf! 

 Alle cliches: gezellig met familie 

 Allemaal gaan we aan een nieuw jaar beginnen de hele wereld 

 Alles is zo feestelijk. Je hebt het gevoel , dat de mensen dan meer verbonden zijn met elkaar. Ook 
voor de kinderen is er op deze dag veel te doen. 

 Als je gelukkig en tevreden bent met wat je hebt is het iedere dag een feestdag 

 Andere dag vaak werken oud op nieuw is een rustige tijd 

 Ben een carnavalsgek 

 Ben ik extra vrij. Nostalgie. 

 Ben ik vrij en kan dan naar amsterdam om daar het te vieren 

 Beste kans op goed weer 

 Betekenisvol, gezellig in familiekring 

 Brengt veel gezelligheid in donkere dagen; alleen al de aankleding, de lichtjes, geven een warm 
gevoel 

 Carnaval in eigen dorp met grote vriendengroep samen op stap, veel oude bekenden 
tegenkomen. 

 Carnaval is mooiste feest 

 Christelijke feestdag 

 Christelijke grondslag. 

 Christelijke traditie 

 Contact met familie, kennissen, gerinneringenoophalen 

 Dan ben ik zelf het feestvarken 



 
 
 

 
90 

 

 Dan probeer je toch over het afgelopen jaar na te denken. Wat goed en fout was. Verder komt 
de familie dan weer gezellig bij elkaar 

 Dan wordt er nog het meeste georganiseerd en je leeft het langste er naar toe. 

 Dat dit ieder jaar weer een feest is 

 Dat iedereen er feestelijk uit ziet en er een grote verdraagzaamheid heerst. 

 Dat is alleen in de avond lekker feestje vieren en niet de hele dag op de bank hangen. 

 Dat is een persoonlijk feest 

 Dat is nog de enige dag(en) dat er een beetje familie band is en overblijft in deze 24 uurs leven 

 Dat is weer een nieuw begin 

 Dat je met dorpsbewoners in kontakt komt 

 Dat sluit je het oude jaar af, en begin met frisse moed aan het nieuwe jaar. Soms nodig, soms 
niet . 

 Dat zegt me tenminste iets,weer een jaar verder. 

 Dat zit in het bloed. 

 De gedachte achter 5 mei zegt mij meer dan alle meestal religieuze feestdagen bij elkaar. 

 De gehele fam. bij elkaar in gezellige sfeer . 

 De gezelligheid die erom heen hangt 

 De gezelligheid in de donkere dagen 

 De gezelligheid met vrienden en familie 

 De kreatieve sfeer 

 De lente is meestal bezig, mooi weer, dagen zijn langer. meer buiten 

 De overgang naar weer iets nieuws 

 De overige dagen heb ik niets mee. Oud op nieuw vind ik wel een nieuwe start van het jaar. 

 De saamhorigheid in het dorp 

 De sfeer (2x) 

 De sfeer die het met zich meebrengt. 

 De sfeer en de gezelligheid 

 De sfeer en gezelligheid 

 De sfeer is heel anders dan op andere feestdagen. 

 De sfeer spreekt me aan. 

 Dit is gezellig met familie 

 Dit vier ik met zoweL vrienden als familie. 

 Dit vieren de meeste mensen 

 Dit zijn de feestdagen die voor m`n gevoel en geweten belangrijk zijn. 

 Dit zijn meerdere dagen. 
veel gezelligheid en het brengt mensen bij elkaar. 

 Dorpsfeest, gezelligheid en lekker gek kunnen doen 

 Draagt het meeste bij aan de sfeer in en om het huis 

 Echt familie dagen om samen te zijn. 

 Echt familiefeest 

 Echt volksfeest en ieder op zijn eigen dorp met sociale controle. Is altijd leuk en er gebeurd niets 
raars. 

 Een 

 Een aantal dagen even de zorgen van alledag thuis laten en lekker ontladen, volop genieten. 

 Een extra vrije dag, die zijn er niet zoveel, en het feestelijk vrolijk tintje die de dag heeft, en een 
feest voor alle nederlandse mensen, en mensen die zich in nederland hebben aangepast. 

 Een feest van en voor familie i.c.m. geloof en vrede 

 Een ongedwongen feest met een geweldige sfeer. 

 Een rustige tijd van Kerst tot Nieuw. Even tot rust en bedenken komen. 
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 Een traditioneel familiefeest 

 Een warm familiefeest. 

 Effe alle zörg aan de kank, en dig lekker loate goan! 

 Einde van een jaar en begin van een nieuw jaar, Tevens een moment van bezinning en dat 
zouden meer mensen moeten doen.. 

 Elke dag is een feestdag als ik gezond ben/blijf; as simple as that 

 Er is dan veel te doen op landelijk niveau 

 Er zijn al genoeg dagen binnen de familie en in het dorp 

 Even de dagelijkse rompslomp loslaten 

 Even een paar dagen genieten van muziek, vrienden en effe nergens aan denken 

 Even het verstand op nul zetten 

 Familie en burenfeest 

 Familie helemaal compleet 

 Familie reünie 

 Familiedag (2x) 

 Familiefeest, sfeer 

 Feest (2x) 

 Feest van beleving 

 Feest voor jong en oud, het geeft toch n soort verbroedering. Dat is heel mooi te merken bij de 
sleuteloverdracht op zondagmorgen. 

 Feest wat voor de familie is 

 Feest! 

 Ff de boel de boel laten 

 Fijne sfeervolle dagen 

 Geen feestdagen 

 Gevoel van samenhorigheid 

 Gevoel, bezinning, gezelligheid 

 Geweldig feest. 

 Gewoon, omdat er dan heel veel markten zijn, je moet niets alles mag. je bent geheel vrij om te 
doen wat je wilt. 
Met `n grote feestdag is dat anders, dan heb ik niet `t vrije gevoel. 

 Gezellig (8x) 

 Gezellig bij elkaar 

 Gezellig dagen waar je de dagelijkse zorgen even kunt vergaten 

 Gezellig een paar dagen met vrienden op stap 

 Gezellig en gemoedelijk feest 

 Gezellig en knus 

 Gezellig en leuk om te verkleden. 

 Gezellig eten met fam. en geboorte van Jezus 

 Gezellig Familie bij elkaar 

 Gezellig feest samen met vrienden. Vrienden die niet meer allemaal in Sevenum woonachtig zijn, 
maar met de Carnaval nog wel naar Sevenum komen. 

 Gezellig feesten 

 Gezellig in Eigen dorp feesten 

 Gezellig in ons dorp 

 Gezellig met de familie bij elkaar 

 Gezellig met de familie bij elkaar zijn 

 Gezellig met de familie dingen doen 

 Gezellig met de hele familie 
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 Gezellig met de kinderen en kleinkinderen samen zijn. 

 Gezellig met elkaar dit te vieren. 

 Gezellig met elkaar. 

 Gezellig met familie (4x) 

 Gezellig met familie en gezin 

 Gezellig met familie samen vieren 

 Gezellig met het hele gezin bijenkaar 

 Gezellig met iedereen samen zijn 

 Gezellig met kerstboom, lichtjes en gezellig eten 

 Gezellig met kinderen en kleinkinderen 

 Gezellig met vrienden 

 Gezellig met vrienden doorhouden 

 Gezellig met vrienden feesten en lekker los gaan 

 Gezellig met vrienden uit 

 Gezellig om dit met vrienden te vieren!! 

 Gezellig samen met familie. 

 Gezellig samen zijn met de familie  in een mooie sfeer en lekker eten 

 Gezellig samen zijn met je naaste 

 Gezellig samen zijn, kerstboom, kaarsverlichting, leuke programma's/films op TV, kinderen vrij 
van school etc. 

 Gezellig samenzijn met familie 

 Gezellig uitgaan, optocht kijken. 

 Gezellig veel bekenden ontmoeten 

 Gezellig, feesten voor iedereen. Lekker uit je bol gaan. 

 Gezellig, vier dagen feest 

 Gezellig!!!!!!!!!!!! 

 Gezellige dag 

 Gezellige dag voor iedereen en ik ben erg koningsgezind,dus  wordt er ook gekeken naar het 
bezoek door de jarige zelf,ergens in het land,via tv. 

 Gezellige dagen (2x) 

 Gezellige dagen, sociale bezigheden in Horst 
-Kasteelloop/sportevenementen 
-Kerstwandeling 
-oud en nieuw vieren 

 Gezellige periode, mooi moment om het jaar te herbeleven 

 Gezellige sfeer 

 Gezellige sfeer  met allerlei lichtjes 

 Gezellige sfeer, samen met het gezin 

 GEZELLIGE TIJD EN EEN PAAR DAGEN VRIJ 

 Gezellige tijd. samen met de kinderen en kleinkinderen. Kerstboom met stalletje. Naar de kerk 
met kleinkinderen kerststal kijken. En als het toelaat ook mijn moeder (97) uitnodigen om te 
komen eten. 

 Gezelligheid 
veel bekenden zien en mee praten 
bij ons nog echt een dorpsfeest 

 Gezelligheid (5x) 

 Gezelligheid en huiselijkheid. 

 Gezelligheid en mensen zijn een stuk vriendelijker. 

 Gezelligheid met veel kennissen in een heel ongedwonge sfeer 
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 Gezelligheid saamhorigheid, mooi dorpsfeest! 

 Gezelligheid, andere zijn meer dagen  die iedervoor zich kan vieren. 

 Gezelligheid, saamhorigheid 

 Gezelligheid, samen met de familie. Buiten koud, binnen lekker warm, samen zijn 

 Gezelligheid! 

 Goed weer, leuke activiteiten, geen Christelijke bijklank waardoor je verplicht thuis zit. 

 Goede ambiance, goed gezelschap, kinderen vinden het leuk 

 Hartje winter.geborgenheid gezelligheid,vrije dagen. 
Trouwens ik vind al deze dagen mooi,allemaal anders. 

 Heb geen favoriete feestdag (2x) 

 Heb geen specifieke favoriete feestdag 

 Heb geen specifieke feestdag. 

 Heb in 2015 de koninklijke onderscheiding gekregen! 

 Heb niet echt wat met feestdagen. 

 Hebben jullie -naast de eigen verjaardag - vergeten. 

 Hebben we vlaai 

 Heeft voor mij de meeste betekenis / inhoud. Vormt voor mij ook de afsluiting van het jaar. 

 Heel Gezellig 

 Heerlijk met dieren en kleine kinderen bezig op de kinderboerderij 

 Heerljik ontspannen feesten 

 Hele gezellige sfeer. 3 dagen lang. Kerstboom, lekkers,spelletjes, leuke films, verplichte vrije 
dagen, lekker bij de kachel, wandelingen maken met de hond in eventueel sneeuw. 

 Hele week naar de WINTERSPORT. 

 Het afsluiten van een jaar en weer vooruit kijken en hopen op een goed jaar 

 Het begin van de lente 

 Het nieuw begint weer. 

 Het overdenken van het afgelopen levensjaar met al zijn blije en verdrietige momenten heeft op 
mij een behoorlijke invloed. Vooral het denken aan de mensen die je zijn ontvallen en waardoor 
je niet meer samen je verjaardag kunt vieren. Toch geeft ook de blijdschap van het vieren van je 
verjaardag veel moed om door te gaan! 

 Hier doe ik zeer actief aan mee 

 Hou niet van verplichte feestdagen 

 Iedereen gelijk 

 Iedereen is vrij en je kunt dus bij vrienden of familie op bezoek gaan evt. om het oude jaar af te 
sluiten en het nieuwe jaar in te luiden! 

 Ik ben een buiten mens 

 Ik ben een van Jehovah's getuige en werledwijd wordt dit jaarlijks gevierd over de hele wereld 
door miljoenen mensen, om stil te staan bij het offer wat Jezus voor ons gegeven heeft, opdat 
ieder die dit gelooft eeuwig zal leven hier op een paradijs aarde zoals het van begin af aan 
bedoeld was. En niet op een wereld zoals die nu gaande is met alle toestanden rondom ons heen 

 Ik ben meestal blij als de feestdagen weer voorbij zijn. Er hangen vaak zo'n verwachtingen aan 
vast. Het 'moet' dan gezellig zijn. 

 Ik geniet van elke dag maar vooral van mijn verjaardag omdat dat alle lieve mensen speciaal voor 
mij komen of wat laten weten 

 Ik heb geen specifieke feestdag 

 Ik heb geen voorkeur 

 Ik hou ervan omdat je dan even lekker uit de band van alle dag kunt springen lekker lol en plezier 
maken. 

 Ik houd van Carnaval vieren 
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 Ik vind de 'grote' feestdagen lekker omdat je een vrije dag hebt maar verder is het niks 
bijzonders. Ik hecht meer waarde aan de verjaardagen/feestjes van partner,kinderen en vrienden 

 Ik vind dit de mooiste dagen van het jaar,als kind had ik dit al. 

 In het voorjaar lekker weer 

 Inluiden van een nieuw jaar, heeft wel iets speciaals. 

 Intense sfeer met allen die je lief hebt 

 Is een gezellig feest 

 Is een mooi Familiefeest 

 Is eigenlijk voor iedereen een grote verbroedering 

 Is fijn huiselijk 

 Is n heerlijk ongedwongen feest 

 Jaarlijks terugkerende tradities waar ik altijd enorm naar uitkijk... 

 Je moet genieten van elke dag,leef je leven, het kan zo voorbij zijn 

 Juist met al die brandhaarden moet je je vrijheid koesteren en vieren. 

 Kerstdagen.Warme en gezellige sfeer. 

 Kerstmis 

 Kerstmis, een echt familiefeest 

 Knus en echte fam. dagen. 

 Komen dan altijd met vrienden bij elkaar en maken er dan een leuke nacht van. 

 Koningshuis vind ik mooi en dit komt dan op tv. 

 Kun je flink feesten! 

 Lang weekend van maken 

 Lekker doen waar je zin in hebt b.v.tuinieren 

 Lekker enkele dagen uit je dak gaan...... 

 Lekker eten met familie 

 Lekker gezellig uitluiden en opnieuw beginnen! 

 Lekker je even uitleven met andere mensen 

 Lekker thuis vieren met vrouw en kinderen en kleinkinderen. 

 Lekker uitleven 

 Lekker veel familie en bekenden 

 Lekker vrij bij lekker weer. Bij alle andere genoemde feestdagen draait het meestal uit op 
binnenzitten en wachten tot de regen ophoudt. 

 Lekker vrije dag en het is meestal mooi weer 

 Leuk voor de kinders, en leuk met de familie. Minder stijfjes dan kerst. 

 Leuk! 

 Meestal hangt er goede ongedwongen sfeer. Niets moet. Vermaak staat boven aan. Je kunt dit 
doen met vrienden in het uitgaansleven of thuis voor de buis om de optochten te bekijken. 

 Meestal komt het goede weer dan dus kunnen we er weer opuit. 

 Mensen zijn vrolijk 

 Met de familie bij elkaar,nieuwjaarsdag de klein kinderen 

 Met mijn familie 

 Met vrienden bij elkaarhet 

 Met vrienden bijeen zitten. 

 Mooi om een jaar af te sluiten, en een nieuw jaar te beginnen samen met vrienden! 

 Mooi weer 

 Mooie dag voor het samenzijn met kinderen en kleikinderen 

 Mooie periode in het jaar 

 Mooie traditie, gezellig, zowel met vrienden (surprise) als met familie, leuk voor kinderen 

 Mooiste tijd van het jaar, meest gezellig. 
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 Niet aan geloof of koningshuis gekoppeld. Helaas geen verplichte vrije dag. 

 Niet te zwaar en toch vaak mooi weer. 

 Nieuw begin van .. 

 Nieuw jaar 

 Nieuwe jaar nieuw begin 

 Niks Christelijks, universeel 

 Nostalgie 

 Om dat ik dit het mooiste vind 

 Omdat dit heerlijke dagen zijn met sfeer, meestal goed weer. 

 Omdat dit het feest is waarvoor iedereen die verhuist is, toch terug komt om te vieren. De 
vrienden zijn dan weer eventjes compleet. Daarnaast houd ik wel van een feestje en als dat dan 
bijna 4 weken lang is, is dat puur genieten 

 Omdat er dan van alles te doen is 

 Omdat het gezellig is. 

 Omdat het meestal mooi weer is! 

 Omdat het voor velen heden ten dage ook een lijdensweg is. waar velen moeilijk uit kunnen 
komen. 

 Omdat hier de creativiteit naar voren komt 

 Omdat iedereen het op die dag met iedereen het beste voorheeft 

 Omdat ik dat een mooi feest vind 

 Omdat ik elke dag dezelde dingen mopet doen , o a het voeren v alle beesten 

 Omdat ik jarig ben. 

 Omdat ik me bewust ben dat we het hier heel goed hebben tov andere landen en de derde 
wereld! 

 Omdat we dan altijd met familie samen zijn. 
Hemelvaart korte familie vakantie. 

 Omdat we dan met z'n allen bij elkaar zijn 

 Ontspannen, feesten, andere mensen ontmoeten. 

 Oorspronkelijk kom ik niet uit Limburg maar heb meegemaakt dat carnaval een geweldig feest is, 
heel anders dan ik me vroeger had voorgesteld. 
Ik ben pas op m`n 32 ste in Horst komen wonen, dus heb ik nog veel carnaval in te halen. 

 OP de 24e zijn wij getrouwd 

 Oranjetocht TWC Oranje 

 Pasen doet me voorjaar, lente, nieuw leven voelen. 

 Plezier voor jong en oud 

 Saamhorigheid in de familie 

 Saamhorigheid van een land. 

 Samen gezelligheid en nostagie 

 Samen met familie 

 Samen met gezin 

 Samen met je gezin de kerst vieren 

 Samen met mijn kinderen en kleinkinderen 

 Samen vieren met vrienden en familie. 

 Samen zijn met familie 

 Sfeer (2x) 

 Sfeer rond de kerstdagen. 

 Sfeer, gezelligheid, familiebezoek 

 Sfeer,familie,vrij enz 

 Sfeervol met aandacht voor familie en tijd voor bezinning. 
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 Tijdens deze dagen wordt het meest aan vrede gedaan. Ook familie komt dan vaak bij elkaar met 
bijvoorbeeld een kerstviering. 

 Traditie 

 Uniek feest 

 Vaak lekker weer. 

 Vaak mooier weer dan alle andere keuzeopties. Hemelvaart en Pinksteren ontbreken.. 

 Vanwege alle sfeervolle versieringen en de rust in deze dagen. 

 Vanwege de gezellige warme sfeer samen met je familie. 

 Vanwege de gezelligheid als gezin zijnde. 

 Vanwege de Hemelrit in Kronenberg 

 Vanwege de inhoud en bevrijdingsfestivals 

 Vanwege het jaarlijkse festival Prilpop van Walhalla in Sevenum 

 Veel actie /muziek 

 Veel bekenden en leuke sfeer. 

 Veel gezelligheid in ons dorp 

 Veel gezelligheid, mooie optochten, leuke muziek 

 Veel mensen hebben dan vrij en vaak is het goed weer en zijn er veel culturele activiteiten. 

 Veel te doen. 

 Veel vrij zijn  niet werken 

 Versiering in huis - familie op bezoek 

 Vieren met vrienden 

 Vind alle feestdagen maar 'gedoe' en vaak verplichte 'nummertjes' 

 Vind ik een heel leuk feest 

 Vindt in de lente plaats 

 Voor iedereen 

 Voor mij zijn alle dagen feestdagen. 

 Voor ons het feest van warmte en samenzijn 

 Voor ons is dit echt een familliefeest, gezellig, samenzijn en lekker eten 

 Voorjaar  begin van lente 

 WARM, GEZELLIG 

 Wat denk je!!! 

 Wat kan er mooier zijn 

 Wij doen al 57 jaar met hetzelfde stel oud op nieuw vieren. 

 Winter is voorbij 

 Word mooi gezongen in de Nachtmis. 

 Zie ik familie en vrienden (weer eens) 

 Zo'n beetje het enige moment waar je trots mag zijn op Nederland en wat nog is zoals vroeger. 
Verder is er niet veel meer van het oude Nederland over. 

 Zowel kerkelijk; einde van de vasten. opstanding van Christus. 
Qua natuur: begin van de lente. 
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Nederland kent veel officiële feestdagen    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Liefst zo min mogelijk.  ( ben werkgever) 

Mee eens  Veel afgeschaafd door de regering wat in omringende landen nog wel gevierd 
wordt 

Neutraal  Ben altijd zelfstandige geweest, altijd zelf de vrije dagen ingevuld. 

 Ben pensionado 

 Ben tevreden zoals het is 

 Gepensioneerd (2x) 

 Ik ben gastouder dus kan mijn vrije dagen zelf inplannen 

 Ik ben gepensioeneerd! 

 Ik heb (nog) geen baan buitenshuis dus ik kan het nu (nog) zelf indelen. 

 Ik krijg geen vrije feestdagen, ik plan mijn eigen tijd in. Vaak werk ik met 
feestdagen, 

 Ik vind het goed, zoals het nu is. Je weet waar je af en aan bent. Allemaal die 
veranderingen brengen veel onrust teweeg, dat hebben de beslissers vaak niet in 
de gaten. 

 Ik werk in de zorg en mag/moet werken met deze dagen. 

 Ik werk niet meer 

 Ik werk niet meer dus n.v.t. 

 Ik werk voor 50 % als zzp er dus ik kan mijn eigen vakantiedagen grotendeels zelf 
bepalen 

 Ik zit niet meer in het arbeidsproces. 
Mee 
oneens 

 Als de feestdagen afgeschaft zouden worden, krijgen we er echt geen extra vrije 
dagen voor terug. Geloof ik tenminste niks van! 
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7. “Ik zou meer inbreng willen hebben over de vrije dagen die 
ik per jaar krijg voor feestdagen” 

(n=535) 
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 Er zijn toch steeds meer mensen die moeten werken op feestdagen. Wanneer je op 
een bepaalde dag graag vrij hebt vraag deze dan aan, dan weet je zeker dat je vrij 
hebt. Dit geld ook voor mensen met een andere geloofsovertuiging. 

 Nee zeg, als iedereen inspraak krijgt wordt het een bende 

 Onze cultuur moet behouden blijven 
Zeer mee 
oneens 

 Alle dagen van het jaar zijn voor mij vrije dagen. 

 Als je zelf kunt kiezen, zullen ze wegvallen denk ik. Dus liever hoe het nu is en dan 
lekker genieten van de vrije dag eventueel met vrienden die ook vrij zijn als zelf in 
te plannen en dat er dan geen vrienden zijn die vrij zijn die dag(en) 

 Gewoon zo laten! !!!  Potverdorie dit zijn Nederlandse tradities! !! Houd deze in 
ere. Wel heel jammer vind ik dat ik zelf geregeld moet werken met zo`n dagen. Als 
gevolg van de stomme fout 24 uurs economie 

 Ieder wil iets anders, het zou een grote bende worden als iedereen inspraak kreeg 
Weet niet  Ben aow-er geen vrije dagen of als je het positief bekijkt, ALTIJD vrije dagen 

 Ben met pensioen 

 Gepensioneerd 

 Niet van toepassing . 

 Niet van toepassing met 81 jaar alleenstaand 

 Wij zijn zelfstandige 
 

7.1 Welke officiële vrije feestdag(en) heeft voor jou geen prioriteit en zou je 
liever op een ander moment op willen nemen? 
 2de paasdag, hemelvaart, pinksteren 

 2e kerstdag, 2e paasdag, 2e pinksterdag... het zegt me allemaal niet zo veel. Maar ik ben blij met 
iedere vrije dag. Zo'n korte week is wel lekker. 

 2e paas- in pinksterdag 

 2e paasdag 

 2e paasdag, 2e pinksterdag afschaffen en vervangen voor oudjaarsdag en bevrijdingsdag 

 42491 

 Alle (2x) 

 Alle aan geloof en koningshuis gekoppelde feestdagen. Allemaal totaal uit de tijd. 

 Alle religieuze. 

 Als ik het vergelijk met Belgie en Duitsland vind ik dat Nederland helemaal niet veel feestdagen 
heeft, eerder te weinig. 

 Bevrijdingsdag 

 Bevrijdingsdag, hemelvaart 

 Carnaval (6x) 

 Carnaval (gelle maondag) 

 Dit is bij mij al feestdagen werk ik mag daar een andere dag voor vrijnemen 

 Eigenlijk alle feestdagen wel. Meestal vindt ik deze dagen alleen maar lastig met mijn week in te 
delen waarin zo'n dag valt. 

 Geen 

 Goede vrijdag, hemelvaartsdag 

 Hemelvaart 
Er zijn er zoveel in het voorjaar, en dan pas met kerst weer 

 Hemelvaart (2x) 

 Hemelvaart en Pinksteren 

 Hemelvaartsdag 

 Hemelvaartsdag en dan vieren op een vrijdag of maandag 



 
 
 

 
99 

 

 Hemelvaartsdag omdat dan iedereen de vrijdag ook vrij heeft en het dan overal zo druk is. 

 Koning dag 

 Koningsdag 

 Koningsdag (5x) 

 Koningsdag, dag zou altijd buiten het weekend moeten vallen, bijv. altijd op een vrijdag 

 Koningsdag.bijvoorbeeld 

 Nvt 

 Pasen 
Koningsdag 

 Pasen, Pinksteren, carnaval, voor mij allemaal minder belangrijk, ik neem deze dagen liever voor 
de verjaardag van mijn kinderen. 

 Pasen, Pinksteren, Hemelvaart. 

 Pinksteren (3x) 

 Pinksteren, goede vrijdag en hemelvaartsdag 

 Pinksteren, Pasen, Hemelvaart zijn allemaal christelijk, daar heb ik niks mee. Ik zou liever meer 
vakantie willen of automatisch vrij op verjaardag dochters/partner. Daarnaast vind ik dat 
Bevrijdingsdag veel belangrijker zou moeten worden gemaakt. 

 Tweede pinksterdag 

 Valentijnsdag 

 Valentijnsdag, boeit mij niet. 

 We hebben er in vergelijking met andere landen erg weinig. Er is te weinig aandacht voor 
historisch belangrijke data. 
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Fusies tussen verenigingen 
 

Horst aan de Maas heeft zestien dorpen.    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 `n Voetbalclub is meestal de grootste vereniging van een kern; respecteer dat! 

 Als een dorp geen vereniging heeft leidt dat op termijn tot een `slaapdorp` en is het 
een wijk van `horst` waar geen/weinig binding tussen de mensen is en daardoor de 
participatiemaatschappij nooit zal werken. 

 Het is in Nederland in beginsel iedereen toegestaan een club of vereniging op te 
richten of te vormen. Dus ook een voetbalclub. U brengt deze stelling in relatie met 
gemeentelijk beleid om bijvoorbeeld gemeentelijke accommodaties beschikbaar te 
stellen voor meerdere voetbalclubs uit verschillende dorpen. Feitelijk is deze stelling 
niet juist en suggestief. Een betere stelling zou zijn geweest: 'Elk dorp in de 
gemeente Horst aan de Maas heeft het recht op een voetbalclub met een 
accommodatie welke door de gemeente gerealiseerd en/of onderhouden wordt.' 

Mee eens  ... Maar zal in de toekomst lastig zijn. Elftallen moeten voldoende bemenst worden, 
anders gaat dit tkv het team 

 Als er voldoende draagvlak voor is onder de inwoners v.h. dorp 

 Belangrijk punt bij de jeugd elftallen 

 Daar ben ik het wel mee eens. Maar als het niet mogelijk is, dan is het niet mogelijk. 
Als er geen mensen zijn om een team te vullen dan houdt het op. Een fusie is dan 
een goede oplossing. 

 Dit moet financieel echter wel haalbaar en te doen zijn voor zowel de vereniging als 
ook voor subsidieverstrekkers. 

 Een recht wil niet zeggen dat het ook moet. 

 Er is toch recht van vereniging ? 
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8. "Elk dorp in de gemeente Horst aan de Maas heeft recht 
op een eigen voetbalclub" 

(n=536) 
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 Het hoeft niet per se een voetbalclub te zijn.  In het ene dorp een voetbalclub, in het 
andere een volleybalclub enz 

 Het zou inderdaad goed zijn als elk dorp een eigen voetbalvereniging heeft, echter 
als deze vereniging moeite heeft om een 'fatsoenlijk' elftal op de benen kan 
brengen wat in de competitie goed mee kan vind ik het goed dat men ook eens 
verder kijkt bij een buurvereniging 

 Het zou mooi zijn als elk dorp een eigen voetbalclub heeft al vrees ik dat de kleinere 
gemeenten op termijn dit niet meer kunnen bewerkstelligen. Het zou ook jammer 
zijn aangezien er dan veel minder echte derbys zijn. 

 Ieder dorp zou een voetbalclub moeten hebben maar is waarschijnlijk niet reeël, de 
'kleine' clubs gaan ten onder omdat ze niet meer aan voldoende vrijwilligers kunnen 
komen om een club draaiende te houden. 

 Indien haalbaar financieel 

 Kan me wel voorstellen als er weinig leden zijn, dat clubs willen fuseren. 

 Mits ze zich financieel zelfstandig kunnen handhaven 

 Recht hebben is wat anders als er een hebben. Als de club rendabel is en door het 
dorp op te brengen is,  ja. Anders samen werken en sportparken delen 

 Zo lang de club voldoende leden heeft, moet deze kunnen blijven bestaan. 

 Zolang als er maar geen geld van andere dorpen nodig is om de voetbalclub staande 
te houden . 

 Zolang er voldoende animo hiervoor is en anders fuseren met buur dorp 

 Zolang er voldoende leden zijn om nog voldoende elftallen te hebben 
Neutraal  Alleen als er genoeg leden zijn 

 Als twee dorpen op hooguit twee km van elkaar liggen, lijkt me één voetbalclub of 
andere sportvereniging wel genoeg. 

 Dat kun je wel willen maar er moeten wel voldoende leden zijn. 

 Er moet wel een bestaansrecht zijn. Te kleine clubs, geen of te weinig jeugd kost 
veel te veel geld en dan zijn fusies DE oplossing. Iedereen die wil kan blijven sporten 
en je kunt weer op niveau selecties maken! 

 Is niet altijd mogelijk 

 Lijkt me beter dat dorpen samen proberen de clubs draaiende te houden! 

 Niet ten koste van alles. Moet gedragen worden door vele vrijwilligers. Als er 
gedragenheid is en een goed fundament ja en anders nee. 

 Probleem wordt dat er te weinig kinderen worden geboren en er dus te weinig 
leden komen, waardoor het samengaan met andere dorpen een must wordt. 

 Vind ik onbelangrijk 

 Wat een FLOP zeg, steek wat meer geld in de kinder ontmoetings speelvelden in 
eigen dorp. 

 Zolang een vereniging, zich zelf kan bedruipen dus bestaansrecht heeft, waarom 
niet, maar, het moet niet zo zijn om koste wat het kost een vereniging te laten 
bestaan. geld voor elke vereniging 

Mee 
oneens 

 `n héél klein clubje zou best mogen samenwerken met een ander héél klein clubje, 
hoef je nog niet eens voor te fuseren. 

 Als er niet genoeg leden meer zijn moeten ze samen gaan maar niet zo wie zo alles 
samen voegen en dan alles in Horst 

 Als er onvoldoende leden zijn is dit niet haalbaar en is samenwerking een noodzaak 

 Als het behoud van de vereniging ten kosten gaat van het bereiken van je 
doelstelling ben je verkeerd bezig. Je kunt beter samen een team vormen als kosten 
wat kost een onderbezet team in stand houden en zodoende elke week de 
wedstrijden verzetten om ze maar gespeeld te krijgen. 
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 Als het moeilijk is om het financieel rond te krijgen moet men samen kunnen 
voegen 

 Als het niet meer rendabel is voor een eigen voetbalclub kan de gemeente dit niet 
met subsidies door laten gaan. Dit gaat ook ten koste van andere verenigingen. 

 Dit is niet te realiseren want je krijgt niet genoeg leden bij elkaar 

 Een RECHT is een groot woord, daar kan van alles aan ontleed worden. Wanneer je 
het financieel/organisatorisch niet rond krijgt kan je aankloppen bij de gemeente. 
Maar het is niet vanzelf sprekend dat elke club ook altijd geholpen word. Er moeten 
ook andere opties open staan zoals fusie, samenwerking of het in het uiterste geval 
opheffen van een club. 

 Er zijn meerdere sporten die maar in 1 plaats zijn of zelfs in een andere plaats. 

 Het is onbetaalbaar om elk dorp z`n eigen voetbalclub te geven. Dus fuseren en 
gezamenlijk gebruik maken van sportvelden en accommodaties om het betaalbaar 
te houden 

 Het zou mooi zijn als het nog kan, maar de werkelijkheid dwingt tot samenwerken 
en of fuseren 

 Je moet ook genoeg leden hebben. 

 Men moet wel reëel zijn dat dit niet meer haalbaar is, maar dat men moet 
samenwerken 

 Moet genoeg leden hebben 

 Niet elk dorp maar situering van het voetbalcomplex is belangrijk omdat kinderen 
(meer) moeten reizen. 

 Niet te betalen 

 Ons dorp heeft al een samenwerkingsverband met America 

 Recht is te sterk. Als er niemand wil spelen, zou dat zinloos zijn. 

 Sommige dorpen liggen erg dicht bij elkaar. Als blijkt dat afzonderlijke voetbalclubs 
geen bestaansrecht hebben maar als gezamenlijke club wel. Kies dan voor 
samenwerken. Vanwege de afstand hoeft men het niet te laten. 

 Zou fijn zijn als dat zou kunnen, maar als het niet kan dan beter samenvoegen en 
één goede club van maken 

Zeer mee 
oneens 

 `Recht hebben op een voetbalclub` is geen gemeentezaak vind ik.  Dan vind ik 
eerder dat elk dorp `recht heeft op een bibliotheek` die jullie overal behalve in Horst 
hebben wegbezuinigd. 

 Als er niet genoeg leden zijn om een club draaiende te houden, heeft geen enkel 
dorp recht op welke club dan ook. 

 En ook geen recht op een eigen visvijver, tennispark of wat voor vereniging dan ook 
. We zijn aan het vergrijzen weet je nog? 

 Geen recht, zou wel leuk zijn als het kan. Laat wel eenieder zijn eigen hobby 
betalen. 

 Je hebt niet het recht op een vereniging, m.n. dan maar de voetbalclub. Een 
vereniging richt je bij voldoende belangstelling op. Eigen intiatief dus. Maar daar 
ontbreekt het aan in de dorpen en gaan veel verenigingen fuseren voor breder 
draagvlak. 

 Mensen die willen voetballen, moeten daar zelf maar voor betalen. De gemeente 
betaalt niet voor de sporten die ik leuk vind, dus waarom zou voor bepaalde sporten 
een uitzondering gemaakt moeten worden? 

 Vereniging moet wel bestaansrecht hebben en gemeenschap/kern moet 
redelijkerwijs over voldoende financiële basis beschikken 

 Wel recht op voetbalclub, maar niet als het financieel niet haalbaar is.  
samenwerken is dan een betere optie. 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Alleen als de vereniging zichzelf redelijkerwijs kan bedruipen. 

 Meer subsidie geven aan harmonie,, zijn niet te missen op een dorp. geen subsidie 
geven aan goed gezien en kukeleku zij kopen er huizen van 

 Ook een Harmonie/ Fanfare is meestal- evenals een voetbalclub- een grote 
vereniging en ik vind het zeer belangrijk dat ook zij hun eigen identiteit behouden!! 

 Zie stelling 8. Behoudens dan dat het hier meestal meestal niet gaat om 
accommodaties maar om incidentele subsidies 

Mee eens  Als er voldoende animo voor is, waarom niet. 

 Bij voldoende leden, moet dit kunnen 

 Dat kun je wel vinden, maar is erg afhankelijk van de leden aanwas 

 Dit moet financieel echter wel haalbaar en te doen zijn voor zowel de vereniging als 
ook voor subsidieverstrekkers. 

 Een dorp is een woongemeenschap, en de gemeente is dit zeker niet, en kan dit ook 
nooit bieden. 

 Een recht wil niet zeggen dat het ook moet. 

 Er is toch recht van vereniging ? 

 Geld eigenlijk het zelfde voor als de vorige vraag. al is een fanfare voor een dorp 
nog heel wat belangrijker als een voetbal club 

 Idem, Zie toelichting vraag 8 

 Mits er sprake is van een voltallige vereniging! 

 Ook hier geld de regel je eigen broek ophouden 

 Verenigingen hebben ook een functie van saamhorigheid mensen kennen elkaar 
horen ergens bij. Dit zou weg vallen als het verenigingsleven weg zou gaan in de 
kleine kernen er is al genoeg weg gehaald in de kleine kernen . Dit zou de 
doodssteek voor een aantal dorpen zijn . Moet dan alles naar Horst ???? Veel 
mensen uit de kleine kinderen haken dan af ( voorbeeld de bibliotheken ) 

 Zie mijn commentaar bij de voetbalclub. Zolang er mensen en middelen zijn kan het. 
En wat is 'recht hebben op'? 

 Zie mijn toelichting bij vraag 8 
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9. "Elk dorp in de gemeente Horst aan de Maas heeft recht 
op een eigen muziekvereniging/harmonie" 

(n=535) 
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 Zie vraag 8 

 Zolang de verenigingen nog bestaansrecht hebben, dus genoeg leden 

 Zolang er voldoende animo hiervoor is en anders fuseren met buur dorp 
Neutraal  Geen recht, maar wel goed voor de gemeenschap mits ze zich ook regelmatig laten 

horen. Regelmatig een concertje, en dan buiten zodat iedereen ervan kan genieten. 

 Idealiter wel, maar de maatschappij verandert en het is belangrijker om meer tijd 
en aandacht te investeren in enkele goede verenigingen dan veel kleine 
verenigingen die uiteindelijk toch niet toekomstbestendig blijken. 

 Idem vraag 8 

 Is niet altijd mogelijk. 

 Voldoende muzikanten voorhanden? 

 Zie hierboven; extra opmerking: in heel kleine dorpen leiden verenigingen vaak een 
onstabiel bestaan. Ze kunnen sterker worden door samenwerking. 

 Zie vorige 

 Zolang een vereniging, zich zelf kan bedruipen dus bestaansrecht heeft, waarom 
niet, maar, het moet niet zo zijn om koste wat het kost een vereniging te laten 
bestaan. geld voor elke vereniging 

Mee 
oneens 

 Als deze zelfvoorzienend zijn indien te klein samenwerking zoeken 

 Als er onvoldoende leden zijn is dit niet haalbaar en is samenwerking een noodzaak 

 Een dorp heeft dat recht wel als er voldoende animo is. Muziek- en 
sportverenigingen zijn de ziel van een dorp. Nodig voor de sociale samenhang. 

 Het is gewoon niet mogelijk in deze tijd dat ieder dorp alle verenigingen heeft. Het 
is financieel nodig om te fuseren. 

 Idem vorige vraag; Een RECHT is een groot goed. Hier kunnen veel zaken aan 
ontleend worden. Alle opties moeten open staan wanneer het slecht gaat met een 
vereniging; Samenwerking, meer vrijwilligerstaken uitvoeren, enz. niet meteen met 
opgeheven hand naar de gemeente komen. 

 Idem zie voetbalclub 

 Toevoeging komt ook de kwaliteit van een korps ten goede 

 Zie antwoord bij vraag 8. 

 Zie antwoord boven 

 Zie bovenstaand. Ook hier geldt de krachten bundelen. 

 Zie toelichting voetbalclub 

 Zij verenigingen die daadwerkelijk voor hun eigen belangen en financiele bijdrage 
aan de kas spekken. Als zij hun eigen bestaansrecht recht willen behouden, steek 
dan met zijn allen, de handen uit de mouwen. Neem een voorbeeld aan Hegelsom, 
enigst dorp waar pit in zit. 

 Zijn niet genoeg inwoners en financien voor 

 Zou fijn zijn als dat zou kunnen, maar als het niet kan dan beter samenvoegen en 
één goede club van maken 

Zeer mee 
oneens 

 Nogmaals, je hebt niet het recht op een Harmonie of fANFARE. Veel dorpen kampen 
met problemen, krijgen geen muzikanten. Veelal licht het aan de mensen leden en 
bestuurders zelf. Ik ken dorpen waar het fantasties gaat met de muziekvereniging. 
Vroeger was deze vraagstelling niet nodig, men was bij de voetbalclub en bij de 
Fanfare anders was er niet. De mensen hebben te veel keuze, en willen er niets voor 
doen. 

 Verenigingen moeten zichzelf bedruipen. 

 Wat is recht,als er niet genoeg muzikanten zijn kan er best samengevoegd 
worden,bevorderd ook de kwaliteit. 

 Zelfde verhaal als hiervoor 
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 Zie de voetbalclub 

 Zie toelichting bij vraag 8 
Weet niet  Misschien in de verre toekomst niet meer haalbaar. 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Beter een goede dan twee halve 

 Dit kunnen ook verenigingen binnen een dorp zijn. Bijvoorbeeld muziekvereniging 
met dansclub. 

 Dwingen is een groot woord, maar wanneer kleine verenigingen het hoofd niet 
boven water kunnen houden moeten ze toch zelf naar oplossingen zoeken, een van 
die oplossingen is meestal fuseren met een soortgelijke vereniging. 

 Maar wel met elkaar als kleine kernen en niet met het grote Horst of Sevenum. Dat 
men dan ook een FLINK sport of cultuur accommodatie kan bouwen, zodat men 
samen kan werken en ook een goede tijd vooruit kan. 

Mee eens  Als het bij elkaar past 

 Als men op die manier de vereniging voor het dorp kan behouden, dan is dat een 
van de oplossingen. Waarom niet? 

 Als verenigingen leden niet bij elkaar kunnen krijgen wel. Of als voorzieningen veel 
te duur worden. 

 Als zelfstandig voortbestaan van kleine vereniging om welke reden dan ook niet 
goed mogelijk is 

 Clubs moeten hun bestaansrecht ergens vandaan halen en niet alleen van subsidie. 

 Dit is niet altijd zo. Het is belangrijk dat ieder dorp iets `eigens`, n plek of vereniging 
die niet met andere dorpen gedeeld hoeft te worden. Alle dorpen binnen Horst aan 
de Maas hebben recht op hun eigen identiteit die ook ergens geuit moet kunnen 
worden. 

 Fuseren of samenwerken 

 Ja dat is waar. Samen zijn we sterk en financieel is het dan eerder haalbaar. Maar 
als ze zelf de broek ophouden mooi zelfstandig blijven 
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10. “Het is anno 2016 noodzakelijk dat kleine verenigingen 
fuseren” 

(n=533) 
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 Jammer genoeg wel. Om de dorpen leefbaar te houden is het dan wel van belang 
om met enkele dorpen samen te werken en op ieder dorp iets te behouden. 

 Jazeker, anders is het niet meer financieel haalbaar 

 Maar niet ten kostte voor het groter maken van het verenigings leven in Horst.   
Weer zoiets, horst probeert alles naar zich toe te trekken.....................!!! 

 Om krachten te bundelen en materialen te delen 

 Wordt veel te duur,dus samen staat men ook sterker 

 Ze hebben geen keuze 

 Zeker als het bestaansrecht daarmee wordt gecontinueerd. 
Neutraal  Als een kleine vereniging rendabel is, hoeft men niet te fuseren. Hangt niet alleen af 

van de grootte van een vereniging maar ook het soort van vereniging. Je kunt 
verenigingen niet altijd met elkaar vergelijken. 

 Als er ander helemaal geen vereniging meer is lijkt mij dit wel een goede optie. 

 Dit is sterk afhankelijk per vereniging, indien een vereniging volledig zelfstandig 
zonder subsidie kan functioneren is fuseren niet noodzakelijk. Indien de gemeente 
of een andere partij subsidieert is het logische dat er verwacht wordt dat het 
gemeenschap geld zo efficiënt mogelijk gebruikt wordt en niet bij meerdere kleine 
clubs in de overhead kosten gaat zitten. Ik ben er van overtuigd dat elke club sterker 
wordt van samenwerken, of dit fuseren moet zijn is afhankelijke van de situatie. 

 Het zal helaas schijnbaar wel nodig zijn...... maar waarom kon het vroeger wel 
gewoon. ..... die clubs bestaan vaak al 50 jaar. :( 

 Ik denk dat het voor de vereniging soms een must is om te blijven voortbestaan. In 
een kleine gemeenschap is de groep die mee(kan) doen vaak beperkt. 

 Je kunt ook fusern met andere gelijksoortige verenigingen uit eigen dorp: Harmonie 
met zangkoor, mandoline,... Voetbal met korfbal ( is in Lottum als) en met tennis, 
ponyclub,... 

 Kleine verenigingen hebben zeker nog wel bestaansrecht, maar een geschikte 
accommodatie is vaak het probleem 

 Misschien in de toekomst. 

 T.b.v. continuïteit en kwaliteit ja.  Nee als het om besparen van subsidie gaat. 

 Zie toelichting bij vraag 8. 

 Zo lang ze zichzelf bedruipen, moeten ze het zelf weten. Als ze (deels) van de 
gemeente afhankelijk zijn ligt het aan de plaats en de mogelijkheden. 

Mee 
oneens 

 Alleen als ze onvoldoende leden of onvoldoende financiele middelen hebben. 

 Als een vereniging geen bestaansrecht meer heeft gebeurd dat vanzelf en het is dus 
niet noodzakelijk dat dat bv opgelegd moet worden door gemeente 

 Als ze het zelf financieel kunnen redden zie ik daar de noodzaak niet van in. 

 Als ze niet willen fuseren kan dat, maar dan moeten ze zichzelf bekostigen. 

 Dat hangt volledig af van de vereniging en heeft niets met het jaartal te maken... 

 Ik weet niet of het meteen noodzakelijk is, maar ze moeten niet ten koste van alles 
kleine verenigingen fuseren terwijl dit misschien ook voor de grotere verenigingen 
telt. 

 Indien een vereniging zelfstandig kan en wil functioneren is dat prima.  Stelling 8,9 
en 10 hebben alle drie als uitgangspunt dat de gemeente bijvoorbeeld een 
accommodatie faciliteert of subsidieert. In beginsel hoeft dit natuurlijk niet. Er zijn 
voorbeelden van accommodaties en muziekverenigingen waarbij de gemeente geen 
participerende rol heeft en enkel haar dienstverlenende functie een rol heeft. 

 Is tegenwoordig geld het belangrijkste ??? Mi zijn er veel hogere waardes in het 
leven . 
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 Zolang ze zichzelf kunnen bedruipen meer of minder.  Dorpskernen hebben juist 
voor de eigen identiteit en samenhorigheid eigen verenigingen nodig. 

Zeer mee 
oneens 

 Als de nood aan de man is komt dat vanzelf 

 Bij fusie haal je het `dorpseigene` weg, en je loopt gevaar dat de grotere 
verenigingen allereerst de grote dorpen vertegenwoordigen en de kleine kernen 
weer achteraan moeten sluiten 

 De dorpen liggen een eind uit elkaar. Fuseren zal vermindering betekenen. Dit heb 
ik een tijd geleden meegemaakt toen ik nog in brabant woonde: de 
tafeltennisvereniging kreeg na een fusie van gemeentes geen subsidie meer en 
stopte. Slechts enkelen wilden 8km reizen om naar een andere vereniging te gaan. 

 Fuseren is een rage; elk dorp heeft recht op een kerk, een kroeg eigen verenigingen 
(voetbal e.a.; fanfare/harmonie) 

 Ieder dorp heeft zijn eigen verbondenheid, zijn eigen mentaliteit /onderlinge band 
en zijn eigen kennis in huis. Respecteer dat! 

 Wederom: als de mensen en middelen het toelaten kan een kleine vereniging heel 
goed levensvatbaar zijn. 

Weet niet  Die noodzaak wordt door die vereniging zelf bepaald 

 Is maatwerk. Kun je zo niet zeggen. Afhankelijk van situatie, ontwikkelingen enz. 
 

11. Welke vereniging heeft het goed voor elkaar in de gemeente? Welke 
vereniging dient als voorbeeldfunctie voor andere verenigingen? 
 Alle clubs die voldoende leden hebben,hebben bestaansrecht 

 Apollo 68 

 Ben daar niet zo goed v op de hoogte! 

 Bij ons in het dorp is dat de voetbalclub, hopelijk ook een goede accommodatie op de grens van 
beide dorpen. 

 Bij ons in het dorp verschillende verenigingen denk ik. Athos, Jong Nederland, Sparta, 
carnavalsverenigingen, etc. 

 Biljzartvereniging 

 Bridge club Horst 

 Brovoc 

 D,n dreumel 

 D'n Dreumel heeft het goed voor mekaar 

 Dan zou je veel meer info moeten hebben om daar een oordeel,over te hebben 

 De centraal gelegen sportvelden tussen Swolgen en Tienray. 

 De fanfare 

 De harmonie van horst 

 De merels 

 De Muziekvereniging 

 De muziekvereniging, die is voor jong en oud, een hobby voor het leven en heeft vooral een 
sociale en culturele functie in het dorp ! Muziek is een bindende factor voor veel verenigingen, 
denk maar eens aan carnaval, toneel, zangvereniging, evenementen, dorpsfeesten, lintjesregen, 
serenades, enz. 

 De schutterij in Grubbenvorst 

 De vereniging die genoeg geld heeft om te bestaan . 

 De verenigingen in horst zelf 

 De voetbalclub 

 Dit zijn diverse verenigingen 

 Dit zijn talloze verenigingen in Horst ad Maas. 
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 Een vereniging die geen geld van de gemeente krijgt is een goede vereniging. Onze hobby wordt 
ook niet betaald van belastinggeld. 

 Elk dorp heeft het goed voor elkaar, ze doen het met veel liefde en met passie. 

 Elke vereniging heeft zijn eigen problemen en mogelijkheden. Van een voorbeeldfunctie lijkt me 
geen sprake. Iedereen zal het probleem op zijn eigen manier moeten oplossen 

 Er zijn vele verenigingen die het goed voor elkaar hebben. oa. voetbal ver. Wittenhorst, de 
hockeyclub, HOVOC volleybalclub, De Dreumel carnavalsclub, enz. enz. 

 Fanfare Broekhuizenvorst en Ooyen 

 Fanfare Broekhuizenvorsten Ooijen. St. Historische Kring Broekhuizen- Broekhuizenvorst- 
Voetbalclub SVEB, Volleybalclub Brovoc, Jeugdfanfare BMBM 

 Fanfare Monte Corona Kronenberg 

 Fanfare St.Nicolaas Broekhuizen. Fanfare Hegelsum.Harmonie Horst. Fanfare America. 

 Fanfare, KBO, voetbal .Dagvoorziening dez draait op vrijwilligers 

 Fc united 

 Funpop 

 Fusie Korfbalclub de Merels samen met voetbalcub Melderslo 

 Geen idee, ik ben niet zo bezig met de verenigingen en ben ook nergens lid van 

 Geen oordeel 

 Hand boog vereniging in tienray 

 Handboogsportvereniging de Schutroe zij herbergen al drie binnenkort 4 verenigingen in een 
clubgebouw 

 Harmonie (4x) 

 Harmonie St Joseph Grubbenvorst 

 Harmonie? 

 HCH 

 Hobbygilde 

 Hockeyclub 

 Hosema 

 HoSeMa 

 Hovoc 

 HTC Horst tennisclub 

 HVR  ze sporten kostendekkend. Leuke volleyvalverenuging voor volwassenen tot hoge leeftijd. 

 Hzpc 

 HZPC (2x) 

 HZPC, 

 HZPC. 

 Iedere vereniging doet op zijn of haar manier zijn best om alles goed te doen 

 Iedere vereniging heeft recht op zelfstandigheid. Gedwongen samengaan met een andere 
dorpskern loopt mijns inziens een grote kans om na verloop van tijd een vertekend beeld te 
geven van de vroegere eigen identiteit. 

 Ik denk dat elke vereniging een voorbeeld is. 

 Ik denk dat iedere vereniging zijn uiterste best doet om het allemaal goed voor elkaar te hebben, 
denk dat geld, vrijwilligers en ledenaantallen vaak het knelpunt zijn. Ik denk dat ik daarom ook 
niet over andere verenigingen kan oordelen. Ik ben zelf vrijwilligster en secretaris bij Jongeren 
Gilde Sevenum en ik vind persoonlijk dat wij alles goed op de rit hebben. Denk dat we echter niet 
meteen voor iedere vereniging als voorbeeld zouden kunnen dienen. Een sport of 
muziekvereniging is namelijk weer helemaal iets anders. 

 Ik denk Sparta 18 in Sevenum 

 Ik heb geen specifiek voorbeeld. 
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 Ik noem geen vereniging. 
''' HEGELSOM 'N DORP WAAR PIT IN ZIT ''' 

 Ik wil niet naar verenigingen op zich kijken, maar naar samenwerking tussen verenigingen. Als dit 
vanuit de vereniging zelf komt is het prima. De gemeente moet dit niet op gaan leggen of 
afdwingen. 

 Ik zou het niet weten . Het zijn er denk ik wel meerdere. 

 Imkervereniging Horst e.o. 

 In Melderslo de voetbalclub en korfbalver. 

 Jeugd 

 Jeugdcarnaval, een vereniging die draaiende word gehouden door de jeugd zelf wat al een dikke 
duim waard is, met allemaal de neuzen dezelfde kant uit en voor hetzelfde gaan, daarbij tradities 
in acht blijven houden en konstant blijven kijken naar zichzelf hoe ze bezig zijn. 

 JN hegelsom 

 Jong nederland (2x) 

 Jong Nederland 

 Jong Nederland & Scouting 

 Jong Nederland bv grote vereniging die veel acties doet en actief in de gemeenschap op vele 
fronten. Hoor je weinig zeuren en in mijn ogen financieel gezond door de vele acties. Zie ook 
verenigingen die veel zeuren en financieel ongezond zijn , maar ook weinig ontplooien om 
gezond te worden. Staan alleen maar met de hand open 

 Jong nederland horst 

 Jong Nederland horst 

 Judo 

 Kbo (2x) 

 KBO afdeling Horst 

 KBO St. Goar Meerlo 

 KBO St.Goar Meerlo 

 Ken niet alle verenigingen in de gemeente. Maar Tienraij - Swolgen is een goed voorbeeld. 
Voetbal club, maar ook andere ver. groeien naar elkaar, door de gunstige ligging en de nieuwe 
accemodatie 

 Kijk eens naar Velden!!!! 

 Kindervakantie werk 
Wandeldriedaagse 

 KinderVakantieWerk. 

 KJEM 

 KJEM Kronenberg, vereniging met gepassioneerde vrijwiligers. 

 Korf en voetbalclub melderslo 

 Korfbalclub Horst - Hegelsom 

 Korfbalverenigingen Meterik - Horst - Melderso 

 Meestal de muziekverenigingen 

 Melderslo, de voetbalclub en korfbalclub, 

 Meriko Vocaal 

 Meriko Vocal 

 Monte Corona 

 Muziekvereniging 

 MV Concordia Meterik 

 Ondernemersvereniging 

 OSV QUINTUS. 

 Oxalis Wittenhorst 
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 Oxalis 

 Peelrunners, 

 RKSV Melderslo 

 RKSV Melderslo met de korfbalclub DE Merels 

 RKSV Meterik die al sinds 2 jaar een samenwerkingsverband heeft met America. Je ontkomt er 
niet meer aan 

 RKSV Wittenhorst 

 Rksv Witternhorst 

 Schutterij 

 Sparta (2x) 

 Sparta '18 (2x) 

 Sporting  st 

 Sporting st 

 Sporting ST (6x) 

 Sporting ST is goed voorbeeld 

 Sporting st swolgen en tennisvereniging 't Löbke 

 Sporting ST, Oxalys en SV United. 

 Sporting st. 

 SV Melderslo 

 SV Melderslo. 

 Sv united 

 Sveb (2x) 

 SVEB (4x) 

 SVEB > Broekhuizen/Broekhuizenvorst > waren hun tijd ver vooruit 

 SVEB, Sporting ST! 

 Tafeltennisvereniging Seta 
Jongerengilde Sevenum 

 Tennisclub 

 Tennisclub Apollo. 

 V.C. Set Up en fanfare . 

 Vele !! 

 Vereniging die op eigen kracht de toekomst in kan. 

 Verenigingen die het goed voor elkaar hebben zijn vv Wittenhorst en Sparta'18, mede door de 
ruimere financiele ondersteuning door gemeente dan andere verenigingen. 

 Verenigingsleven is heel belangrijk voor een dorp 

 Verschillende verenigingen zijn met de jeugdafdelingen al samen en dit zal in de toekomst ook 
een keer met de senioren gaan gebeuren als er geen leden bijkomen. 

 Voetbal 

 Voetbal club Tienray Swolgen 

 Voetbal clubs met de jeugd 

 Voetbal vereniging Wittenhorst 

 Voetbal wittenhorst 

 Voetbalclub en korfbalvereniging swolgen/tienray 

 Voetbalclub en tennisclub Swolgen Tienray 

 Voetbalclub Melderslo 

 Voetbalclub sparta 

 Voetbalclub Sparta, Spinclub Sevenum 

 Voetbalclub Swolgen- Tienray- korfbal en hopelijk is de nieuwe school snel klaar 

 Voetbalclub Wittenhorst (2x) 
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 Voetbalclubs  wittenhorst/ sparta18 maar ook vele anderen 

 Voetbalclubs Swolgen en Tienray. 

 Voetbalvereniging Sporting ST 

 Voetbalvereniging van Melderslo 

 Vooral verenigingen die volledig op eigen benen staan, organisatorisch en financieel 
Hockey club, H O V O C, 

 VV Hegelsom 

 Wittenhorst (13x) 

 Wittenhorst & HTC 

 Wittenhorst en HZPC 

 Wittenhorst en swolgen-tienray 

 Wittenhorst, en niet te vergeten de drie schutterijen van onze gemeente, 

 Wittenhorst, SVEB, Sparta 18 

 Wittenhorst. 

 Wittwnhorst (voetbal) en de Horster Hockeyclub 

 Zover ik kan zien staat Wittenhorst er zeer goed voor. Zowel qua accomodatie, financieel en 
maatschappelijk 

 

11.1 Kun je hier een korte toelichting op geven? 
 Aandacht voor de gemeenschap en steun aan zusterverenigingen binnen HADM 

 Aantal leden en volgens mij ook financieel 

 Actief ledenbestand, goede initiatieven voor binnenhalen geld (kapstokkenverhuur bijvoorbeeld, 
met personeel door leden) 

 Al jaren een goede bestuurlijke opzet 

 Al meer dan 25 jaar geleden gefuseerd 

 Alle vrijwilligers leveren  positieve bijdrage voor de gemeenschap 

 Allen zijn actief, een grote Familie, en een gezonde vereniging met veel Geld op de bank een 
eigen clublokaal, en elke week geopend. 

 Alles goed voor elkaar, ook financieel 

 Alles prima geregeld en komt ook op voor de medemens 

 Als clubs kunnen draaien zonder subsidie maar wel via gemeente gesteund worden qua 
accommodatie mogen van mij blijven in eigen dorp . Dit zodat ,zeker kinderen, niet al te ver 
hoeven te fietsen om hier aan deel te nemen . Anders haken ze ws snel af en raken 
gedemotiveerd, uitzonderingen daargelaten! 

 Bedruipen zichzelf en andere verenigingen 

 Beide goed georganiseerd. 
Bij mijn weten nagenoeg zelfvoorzienend (geringe steun van de overheid in vergelijking van de 
voetbalvereniging.) 

 Belangrijk is wel dat verenigingen c.q. organisaties elkaar opzoeken om te kijken hoe een 
gezamenlijke toekomst er uit zou komen te zien. 

 Bestaat uit eigen middelen,team building 

 Bestuur heeft zaken goed op orde 

 Bestuur met mensen die elkaar weten te vinden en activititeiten breed organiseren. Geen 
verwijten, elkaar helpen, leven en laten leven, gunnen. 

 Bij een muziekvereniging heb je niet die rivaliteit tussen de dorpen, zoals bij voetbal. Gewoon 
gezonde rivaliteit en samenwerking op cultureel gebied. Bij voetbal is veel meer agressie en 
voetbal  kost de samenleving veel meer geld dan een muziekvereniging! 

 Bloeiende vereniging met een positief banksaldo 

 Club belang op lange termijn is boven het eigen belang gesteld, zo hoort het. 
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 De Fanfare stopte,en door de inzet van verschillende mensen,werd er een Muziekvereniging 
opgericht, 

 De gemeente dient een voor alle verenigingen gelijk subsidiebeleid te voeren. En geen 
verenigingen is stand houden die niet levensvatbaar zijn of die een hobbyclub vormen met 
subsidie. Zonder een duidelijk sociaal belang geen subsidie! 

 De KBO en Dagvoorz.haalt de oudere uit de huizen 

 De leden en daaruit gekozen het bestuur bepalen of een vereniging het goed voor elkaar heeft 
conform de eigen statuten en beleid. Een individu kan hierover een oordeel vormen maar kan dit 
niet als generieke voorbeeldfunctie stellen. Uiteraard wel een mening hebben maar deze is 
ondergeschikt aan de uitgangspunten van de vereniging. 

 Deze club heeft meerdere totaal verschillende disciplines met als enige overeenkomst dat ze 
allemaal het zwembad gebruiken. toch presenteren ze zich naar buiten zo sterk als 1 club dat 
veel mensen de diversiteit niet eens zien. Je zou dit kunnen vergelijken met een fusie van alle 
sportclubs die gebruik maken van de sporthal. 

 Deze zijn tot een vereniging gefuseerd. 

 Dezelfde doelstellingen en samen nu een daadkrachtige vereniging. 

 Die 2 dorpen zijn inmiddels samen, 
Sportpark ligt tussen bij de dorpen 

 Die hebben nog veel leden en jeugd, en gaan ook veel naar buiten met de boog, om op doelen te 
schieten. 

 Die spelen al veel samen 

 Dit is nog een echte dopsklub die serenades en omlijstinggeeft aan elk dorpsgebeuren 

 Dit is toch nog een kleine vereniging, waar ze ze veel samen geregeld krijgen met vrijwilligers. 

 Dit zijn beide fusie verenigingen. Naar mijn idee beide goed lopende clubs. 

 Dit zijn verenigingen met een goed en actief bestuur en ledenbestand. Zij doen ook iets extra's 
voor hun leden en de samenleving. Ook zijn ze financieel sterk. 

 Doen alles zelf. 

 Doen goed werk voor de dorpsgemeenschap 

 Doen het goed, prima velden en redelijk veel jeugd waar veel aandacht aan besteed wordt 

 Een grote vereniging heeft wat te zeggen. 

 Een school. twee dorpen. is goed zo 

 Een vereniging die geen geld van de gemeente krijgt is een goede vereniging. Onze hobby wordt 
ook niet betaald van belastinggeld. 

 Er wordt heel veel georganiseerd om de ouderen bezig te houden er is voor iedereen wel iets 

 Fuseren al met Kronenberg voetbal elftallen 

 Fusie van 2 verenigingen welke echt tot een succes leidt. Misschien sportief wat minder maar de 
dorpen komen steeds meer samen, de teams zijn succesvol gemengd en het is heel gezellig 

 Gaan al veel samendoen. 

 Gaan samen een fusie aan 

 Gebaseerd op eigen initiatief/ geen verplichtingen 

 Geen idee, ik ben niet zo bezig met de verenigingen en ben ook nergens lid van 

 Gezonde ver. met schitterende accomedatie . 

 Goed bestuur, doen er veel moeite voor, dus goede organisatie. Goede jeugdopleiding, kunnen 
leden goed motiveren. Plezierige club, er wordt veel deelgenomen aan alle soorten 
dorpsactiviteiten. 

 Goed bestuur. Goede PR. 

 Goed georganiseerd, goed bestuur 

 Goede muziek,    goede uitvoeringen 

 Goede organisatie 
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 Goede organisatie (bestuur) 

 Goede organisatie. Veel kundige vrijwilligers 

 Goede organisatie/communicatie 

 Goede uitstraling en zeer betrokken 

 Heb n half jaar geleden deel mogen nemen aan een workshop door hun zelf in het leven 
geroepen. 
 tbv de vereniging. Super initiatief 

 Hebben het goed voor elkaar 

 Hebben veel leden en ook de bestuur, leden en vrijwilligers werken goed samen. 

 Heeft gemotiveerde vrijwilligers, kinderen gaan er graag naar toe 

 Hegelsom is een klein dorp en toch heeft hun voetbalvereniging nog voldoende leden. 

 Het is belangrijk dat de gemeente, nu ze met subsidiebeleid en accomodatiebeleid bezig zijn, dit 
in zijn geheel voor alle dorpen bekijken voordat er besluiten genomen worden. Het moet een 
integrale afweging zijn. Niet zoals met de kunstgrasvelden, twee verenigingen kunstgras geven 
en een jaar later erachter komen dat er teveel sportvelden zijn. 

 Het zit van groot tot klein goed in elkaar. 

 Hier hoor je nooit negatieve dingen over. 

 Hoort nu eenmaal in de gemeenschap 

 Ik ben niet genoeg bekend met de verenigingen maar er zullen best wel meer verenigingen zijn 
die een voorbeeldfunctie hebben. 

 Innovatief, denkend aan de toekomst 

 Integratie sporters Swolgen / Tienray is perfect 

 Ja 

 Ja, maar neem zelf eens de moeite om hier een antwoord op te vinden. 
Als je, je zelf aangesproken voelt, geef dan je eigen ogen , dan eens de kost. 

 Klein dorp. Veel inzet en enthousiasme en goede kwaliteit. 

 Kleinschalig, goed georganiseerd, grote betrokkenheid en een prima bestuur. 

 Kom kijken op het sportpark 

 Komen uit Kronenberg en weten zich landelijk op de kaart te zetten waarbij ook muzikanten uit 
andere dorpskernen meespelen. je hoeft daarvoor echt niet te fuseren omdat afstand geen 
belemmering meer hoeft te zijn om iets gezamenlijks op te pakken. Een fusie gaat vele stappen 
verder inclusief verlies van ieders eigen identiteit. Zo'n zelfde vraag zou je dus ook aan de Horster 
politieke partijen kunnen voorleggen, dat zijn immers ook verenigingen. Ik zie SP-CDA-PvdA, D66 
en Essentie echt niet als één partij (vereniging) opereren. Zou wel gemakkelijk zijn en 
kostenbesparend maar ook hier speelt de politieke kleur en denkwijze een te grote rol. Dat heet 
dus identiteit.. 

 Krachten bundelen 

 Kunnen we ons mooie sportpark betaalbaar houden 

 Leeft en geeft veel publiciteit 

 Ligt super centraal voor beide dorpen 

 Lopen goed qua leden en er worden regelmatig activiteiten georganiseerd. 

 Maatschappelijk sterk. 

 Meer bewoners, leden van kerndorpen, en alles wordt naar horst zelf toe getrokken 

 Meer subsidie geven 

 Meerlo en Wanssum ligt wat moeilijker door dat het over twee gemeentes gaat. Van wege de 
subsidie mogelijk heden zullen andere ver. niet snel voor een samenwerking met ver. in 
Wanssum kiezen, en ook de afstand speelt mee. 

 Minder kosten 

 Mooi complex voor twee dorpen,die door de ,,oude garde voor onmogelijk werd gehouden. 
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 Mooie gezellige vereniging 

 Mooie plek, goed gebouw in eigen beheer, actieve leden 

 Mooie samenwerking tussen voetbal en korfbal, evengoed in eigen dorp, eigen locatie 

 N v t 

 Nee 

 Nee, die staat al hierboven. 

 Nee.je kunt verenigingen niet met elkaar vergelijken 

 Neen 

 Niet gewacht tot het mis ging of tot de totale leegloop maar op tijd met elkaar aan tafel gaan 
zitten. 

 Niet hierop, maar wel op het feit dat ook muziekgezelschappen door de vergrijzing 
geconfronteerd worden met de noodzaak tot fuseren met zusterverenigingen uit andere dorpen 
. Het is niet de vraag of, maar wanneer... 

 Nodig je uit op een clubavond 

 Nog steeds levensvatbaar. Al werken we met de jeugd wel meer samen met andere verenigingen 

 Omdat we hier gewoon veel goede verenigingen hebben. 

 Omvangrijke verenigingen waar veel aandacht is voor de jeugd 

 Op tijd samen gegaan met 2 verenigingen. Zodoende voldoende leden 

 Organisatorisch zit de vereniging goed in elkaar en de samenwerking met de korfbalvereniging is 
professioneel. 

 Prima alternatief om beide kernen leefbaar te houden en dat het betaalbaar blijft. 

 Prima organisatie, doet erg veel voor haar jeugdleden. is laagdrempelig qua contributie 

 Prima, uiterst royale accommodatie, onafhankelijk van gemeente. Zit rekening houdend met naar 
verwachting minder leden in de nabije/ verdere toekomst wel heel erg ruim in haar jasje 

 Qua ledenopbouw, qua accommodatie, qua sponsoring 

 Reeds in 1995 gefuseerd met buurdorp. 

 RKSV Meterik die al sinds 2 jaar een samenwerkingsverband heeft met America. Je ontkomt er 
niet meer aan 

 Samenwerken 

 Samenwerken is een must. 

 Situering van de club en de kwaliteit van accommodatie. 

 Snelgroeiende vereniging. Gespitst op meerdere onderdelen. Dus meer doelgroepen. Goed voor 
het voortbestaan van de vereniging. Vanuit alle kernen bereikbaar. 

 Steken handen in eigen zak en zijn erg actief. 

 Sterk gericht op het eigen dorp, zonder inbreng van andere dorpen. Actief en ondernemend. 

 Te klein dus fuseren. 

 Timmert aan de weg; niet alleen op voetbalgebied: zeer sociaal. 

 Top had geen spelers genoeg verouderde accomodatie en swolgen het zelfde  en dan de 
korfbalclub erbij  zeer goede oplossing zo 

 Twee dorpen zijn al gefuseerd 

 Twee sporten die elkaar hebben gevonden op gebied van samenwerken. 

 Uit vier verenigingen ontstaan. alle vier geen grote jeugdafdeling meer maar door de fusie weer 
een complete vereniging die het goed doet. op sportief niveau en als vereniging. 

 Uitstraling naar elke leeftijd 

 Vaak aantreden 

 Valt niemand lastig en vraagt niet om geld, maar levert wel een bijdrage. 

 Veel activiteiten en daarom? veel leden 

 Veel eigen werkers en vrijwilligers 

 Veel in eigen beheer 
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 Veel jeugd 

 Veel leden uit allerlei dorpen om ons heen. 

 Veel leden, veel vrijwilligers. 

 Veel vrijwilligersinzet 

 Vereniging groeit nog steeds, tegen de verdrukking in. 

 Vereniging met een eigen vooruitblik. 

 Verenigingen die actief inspelen op problemen en kansen. Niet afwachten maar doen. 

 Verenigingen doen samen met kantine. 
In Grubbenvorst nieuwe kantine tennisclub naast versleten kantine voetbalclub. Waarom niet 
samen iets nieuws gebouwd!!! Over een paar jaar subsidie voor renovatie voetbalkantine. 
Verspilling gemeensschapsgeld!!! 

 Voldoende leiding en goed ingespeeld op de privatisering. 

 Voor speciale feestdagen zijn zij er altijd 

 Vooruitstrevend, eigen initiatieven (of je het er mee eens bent of niet). Goede PR. Goed beleid. 

 Werken al 5 jaar samen. Gaat goed. 

 Werken al met anderen samen 

 Wittenhorst, doet het goed in het algemeen, en de drie schutterijen draaien ook prima. 

 Worden financieel veel beter ondersteund door de gemeente, krijgen meer middelen 

 Ze organiseren veel en goed 

 Zie 11 

 Zie boven (3x) 

 Zie bovenstaand antwoord. 

 Zie hierboven (2x) 

 Zie vorig antwoord 

 Zie vraag 11 

 Zij bundelen hun krachten, zijn actief in meerdere kernen, zijn innovatief en hebben een goede, 
professionele en betrouwbare uitstraling 

 Zij hebben met vereende krachten van onderop iets moois gerealiseerd 

 Zij kunnen zelf redden zonder subsidies 

 Zij willen ons dorp leefbaar houden met eigen voorzieningen. 

 Zijn al gefuseerd 

 Zijn bloeiende verenigingen. 

 Zijn gefuseerd met korfbalclub, en zodoende een grote 
vereniging geworden.  
zijn  gefuseerd met korbalclub, en deze zijn met de 
AI zelfs in de zaal hoofdklasse geworden. 

 Zijn goed bezig op alle fronten. 

 Zijn proactief, sociaal bezig en denken vooruit 

 Zo kunnen de clubs blijven bestaan 

 Zolang als een vereniging zelf genoeg geld heeft om te bestaan , is het toch prima om die aan te 
houden . Maar als er jaarlijks veel geld bij moet zouden ze moeten stoppen . 
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Het associatieverdrag 
 

Op woensdag 6 april gaat Nederland naar de stembus om voor een raadgevend referendum 
te stemmen over het associatieverdrag met Oekraïne. 
 

 

Toelichting 
Ja  Handelsverdrag met Oekraïne en over veiligheid 
Deels  Daar ga ik me nog in verdiepen. 

 Economisch verkeer tussen de eu en Oekraïne 

 Ik ga me nog oriënteren.. 

 Ik heb me een beetje ingelezen, dit ga ik nog meer doen. 

 Ik hoor alleen maar `hele erge tegens` of `hele erge voors`. Maar waar het werkelijk om 
draait en wat het betekent voor de toekomst van NL, Oekraïne en het hele Oost Europa 
is me niet geheel duidelijk. Terwijl het ontzettend belangrijk is lijkt me. 

 Je moet zelf te veel naar informatie zoeken om hier alles over te weten. 

 Sinds de uitnodiging om te gaan stemmen, weet ik het onderwerp 
Nee  Ga me er nog in verdiepen. 

 Maar ga ik wel nog goed uitzoeken voordat ik ga stemmen 

 Niet echt gevolgd. Ook is er te weinig informatie versterkt vanuit de gemeente. 
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12. Weet je waar het associatieverdrag over gaat? 
(n=532) 
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Toelichting 
Ja  Als ik me heb verdiept en vind dat mijn mening hierover duidelijk is. 

 Als loyale partner van/in de EU stemt Nederland hopelijk en masse voor 

 Altijd 

 Dit is een kans om je mening te geven en invloed te hebben. 

 Ik ga altijd stemmen en verdiep me erin, doe je dit niet dan moet je ook niet klagen, als 
het tegendeel wordt besloten. 

 Ik vraag me alleen af of het wel nut heeft 

 Onze voorouders hebben keihard geknokt voor stemrecht. Natuurlijk ga je dan 
stemmen! 

 Vindt het wel belangrijk mijn stem te laten gelden. Als je niet gaat stemmen heb je ook 
geen recht van spreken vind ik. 

Nee  `n stemming houden over het feit of je mensen buiten de  deur wilt houden of niet .... 
??? 

 Alleen voor geert wilders en niet voor een horsternaar alls ik hun hulp kan gebruiken 
zijn het allemaal maar afschuivers stuk voor stuk 

 Er wordt toch niets mee gedaan deze regering heeft voor alles oogkleppen op 

 Heb mijn partner volmacht gegeven 

 Het staat hier al onder. NIET BINDEND.  NIET VERPLICHT OM HIER IETS MEE TE DOEN 

 Te ver van mijn bed show! Ik vind het veel belangrijker dat we het hier in Horst aan de 
Maas goed voor elkaar hebben!!! 

 Waarom naar de stembus voor een geintje van 'Geen stijl' waar we enige miljoenen 
voor gaan uitgeven. Had dat geld bespaard. Waar gaat het over ? Een handelsverdrag 
met Oekraïne. Er zijn wel belangrijkere zaken waarover gestemd kan worden. Als 
iedereen wegblijft, haalt men geen opkomstpercentage van 30% en kunnen de 
stemmen de prullenbak in. 

Weet 
(nog) 
niet 

 Als ik de tijd en de moeite neem om me in te lezen, dan kan ik wel gaan stemmen. 

 Ben tegen referendum, daar hebben we een parlement voor gekozen. Als ik ga 
stemmen, stem ik voor 
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 Heeft dit stemmen wel zin, het kabinet heeft het toch al beslist, heeft weer een of 
ander smoesje klaar. Het volk wordt toch bedonderd. 

 Het totaal aan consequenties is lastig te overzien. Bovendien is ja en nee wel heel 
zwart-wit. 

 Moet eerst weten, wat het verdrag inhoudt 

 Omdat ik er te weinig van af weet om een goede keuze te kunnen maken. 
 

Een raadgevend referendum is niet bindend; de regering wordt niet verplicht iets met de 
resultaten te doen.   In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Een referendum dient wel bindend te zijn. Als de regering deze uitslag niet 
overneemt, zie ik het meer als een schijndemocratie. 

 Ik heb ALTIJD geleerd, als het nederlandse volk gaat stemmen, dan moet de regering 
dit ook uitvoerenm. 

 Kost alleen maar geld. 

 We hebben een regering gekozen om dit soort beslissingen te nemen. Dit 
referendum kost ons als gemeenschap een kapitaal en we schieten er niets mee op. 

Mee eens  Als ze toch hun eigen zin doen, waarom dan nog een referendum? 

 Het is toch niet juist dat ze ons vragen om te stemmen en er dan verder niets mee 
doen , dat is weer veel geld verkwisting. 

 Ik ben bang dat het alleen maar veel onrust teweeg brengt. 

 Mensen stemmen altijd kortzichtig. Gevolgen op de lange duur worden niet gezien. 
Referendums zijn daarom alleen goed als alle gevolgen er direct op volgen. 

 Regering doet toch wat het wil 

 Uitkomst van een referendum is een advies, dus kan met alle gemak genegeerd 
worden. 

Neutraal  Het is in Nederland bij wet geregeld dat een referendum gehouden kan worden. De 
regering kan dit naast zich neerleggen maar uiteraard wel gebruiken in de 
afwegingen. 
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14. “Het referendum heeft daarom geen zin” 
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 Ik hoop dat de regering zo toch naar de stem van het volk wil luisteren 

 Ik stem niet, 

 Ik wil dat de overheid tenminste weet wat de burgers willen. Dan kunnen ze later in 
elk geval niet zeggen dat ze verrast zijn door maatschappelijke tegenstand. 

 Is al grotendeels beslist door het parlement dat de economie er beter van wordt. 
Maar ik denk dat het op lange termijn geld kost als het land zo onder drukt wordt 
van Rusland. 

 Ligt aan de opkomst 
Mee 
oneens 

 Al is een referendum niet bindend, misschien zet wel de uitslag, iemand in de 
politiek aan het denken, kan er nog voldoende bereikt zijn. 

 Als een duidelijke uitslag door de regering genegeerd wordt verliezen ze hun 
geloofwaardigheid. 

 Als een meerderheid van het volk een bepaalde richting aangeeft, zou de politiek 
volgende moeten zijn. Zo hebben alle politici immers ook hun status binnen de 
Kamers/kabinet/provincies en gemeenten verworven. 

 Als je je stemrecht niet gebruikt, mag je ook niet klagen met de uitkomst 

 Als je niet gaat stemmen, weet je zeker dat je stem niet gehoord word. 

 Als onze Overheid (regering) de uitslag van het referendum negeert, zegt men in 
feite dat de mening van de burger er niet toe doet. Nu is het vertrouwen in onze 
Overheid toch al niet groot, terwijl dat bij het negeren van de uitslag alleen maar 
slechter wordt. Het tactische aspect daarbij laat ik maar even buiten beschouwing. 

 De regering stuurt het er al op aan, om zo weinig mogelijk mensen te laten 
stemmen, door op minder plaatsen stemmen mogelijk te maken. Het is daardoor bij 
voorbaat een oneerlijke stemming. 

 Er zal dan toch niet naar het volk geluisterd worden en geen gehoor geven worden 
aan de uitkomst. Zo ontmoedig je wel het volk om te gaan stemmen. 

 Het heeft altijd zin. De uitslag kan voor de bestuurders een helpende hand zijn om 
de juiste keuze te maken. 

 Het is evengoed een hint aan de regering, al weet je niet hoe serieus de uitslag 
genomen moet worden. 

 Het is goed om de mening van de bevolking te peilen. 

 Ik vind een referendum in principe wel zinvol. Maar over de Oekraïne is voor de 
meeste mensen denk ik te complex. 

 In principe ben ik niet zon voorstander van een referendum, maar aangezien er een 
wordt gehouden ga ik er wel stemmen. 

 Misschien dat de politiek door dit referendum aan het denken wordt gezet. 

 Weet je hoe het volk er over denkt. 
Zeer mee 
oneens 

 Als je dat denkt moet je geen mogelijkheden tot referendum geven. 

 De tweede kamer is het hoogste gezagsorgaan. Zij kan een referendum uitschrijven 
of laten uitschrijven, maar zij bepaalt uiteindelijk zelf of ze iets met de uitslag doen. 

 Een referendum heeft altijd zin!!! Het zet de mensen aan tot het uiten van hun 
eigen mening, hetgeen zeer waardevol is voor de toekomst: hun mening is wel 
degelijk belangrijk! 

 Onze democratie wordt door ons huidige kabinet steeds meer afgebroken 
Nederland wordt uitverkocht .  Met dit referendum kunnen burgers laten zien dat 
ze het zat zijn . 

 Wanneer je de kans hebt om je mening te geven moet je dat m.i. ook doen 
Weet niet  Moet nog blijken. Regering zou nl. wel iets met de uitkomst moeten doen bij 

voldoende opkomst 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 De gemeente is onze regering. 

 Een objectieve benadering van het onderwerp is een taak van de gemeente. Dit kan 
ook door dit onderwerp in de Hallo te zetten. Dus geen eenzijdige standpunten van 
politieke partijen, maar de voors en tegens tegenover elkaar te zetten, zodat de 
burgers zelf een keuze kunnen maken. 

 Ik kreeg een brief in de bus terwijl ik niet eens wist dat dit referendum zou komen. 
Ik had graag gezien dat hier meer aandacht in de huis aan huis bladen was gegeven. 
Liever dan veel onzin die er nu in staat. 

 Landelijk gaat het wel maar vanuit de gemeente heb ik niks vernomen en volg het 
nieuws uit Horst aan de Maas toch gezet. 

Mee eens  .. Maar is een ver van mijn bed-show. Veel extra info zal niet meer mensen naar de 
stembus trekken 

 Dan zouden er misschien meer mensen een betere stem uit kunnen brengen als 
nu,dan wisten we meer. Eigenlijk is dit iets voor detailhandel en gemeenteraden om 
hierover beslissingen te nemen,zij zijn hierin thuis. 

 Gebeurd ook door middel van de bijgevoegde flyer bij het ontvangen stembiljet 

 In principe is het ieders eigen verantwoordelijkheid om op de hoogte te blijven van 
wat er speelt in de wereld . Veel mensen kijken echter weg en willen het niet weten 
of vinden het een ver van mijn bed show . Schrikbarend hoeveel mensen niet weten 
waar het referendum over gaat 

 Via de Hallo of zo, verder niet. 
Neutraal  Alle informatie die je wilt hebben is wel te vinden en te horen in de media. 

 Dat is meer iets voor de referendum commissie, daar moet de gemeente zich niet 
mee bemoeien. 

 Gemeente weet ik niet maar regering moet hier meer aandacht aanbesteden 

 Maar burgers kunnen zelf ook informatie opzoeken. 

 Mag maar moet niet. Die info is op diverse plaatsen te krijgen o.a. bij de 
initiatiefnemers. 
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15. “Het is de taak van gemeente Horst aan de Maas burgers 
te informeren waar het referendum over gaat” 

(n=532) 
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Mee 
oneens 

 Aanvrager van het referendum moet dit doen 

 Dat is n taak van de rijksoverheid 

 De gemeente heeft het associatieverdrag niet opgesteld dus is er niet 
verantwoordelijk voor. 

 De regering en de politieke partijen zouden GOEDE EN EERLIJKE INFORMATIE 
moeten geven.  Het is tot nu toe op dit punt EEN DOOIE BOEL. Hoe moeten burgers 
nu gefundeerd een oordeel vormen en een keus maken als het merendeel van deze 
burgers geen objectieve weet heeft van de kern van een dergelijk verdrag? Onzin 
referendum op deze wijze in mijn ogen. 

 De rijksoverheid heeft deze taak niet de gemeente 

 De toelichting moet door het ministerie gedaan worden. 

 Dit is iets voor Den Haag 

 Het referendum is geen initiatief of verantwoordelijkheid van de gemeente maar 
van onze regering. 

 Ik vind dit de taak van de landelijke politieke partijen. 

 Ik vind het de taak van de regering 

 Kun je landelijk ook volgen als het je interesseert 

 Kunnen burgers prima zelf 

 Mensen kunnen overal opzoeken waarom en waarvoor. 

 Middels diverse media is/wordt informatie verstrekt. Daarom vind ik dit niet 
specifiek een taak van de gemeente. 

 Taak van de partijen die het referendum hebben aangevraagd 

 Taak van het Rijk. 

 Vanuit het oogpunt van efficientie kan de informatie veel beter vanuit Den Haag 
verspreid worden. 

Zeer mee 
oneens 

 Dat is een taak van de regering en niet voor de gemeente 

 Het is de taak van degene die het referendum als instrument heeft ingezet. 

 Taak van de regering (2x) 

 Taak van landelijke overheid 

 Taak van landelijke overheid., 

 Taak vd landelijke overheid 
Weet niet  Wie is de gemeente. Welk standpunt neemt de gemeente in? 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als er inderdaad iets mee gedaan wordt. 

 Ben het zeer eens met deze stelling, ben alleen ban dat het niets uithaalt. 

 Een referendum kan ook worden gebruikt voor keuzes die de gemeente maakt. 

 Had de regering ook mogen doen met de invoer van de euro. 

 We leven( nog ) in een democratisch land maar Nederland danst naar de pijpen van 
de EU . Ons huidige nepkabinet staat niet meer achter de burgers Rutte loopt 
voorop met al zijn leugens en valse beloftes en weg lach gedrag . 

 Zeer mee eens, maar dan moet het ook bindend zijn. 
Mee eens  Alleen, als er dan ook iets mee gedaan wordt! 

 Als er dan ook maar wat mee gedaan wordt , ander heeft het geen zin . 

 Als er naar die mening geluisterd wordt! 

 De belangen van de politiek zijn lang niet altijd de belangen van de burgers! Een 
referendum laat zien wat de burgers wel en niet willen, in de hoop dat de politiek 
hier iets mee doet in positieve zin. Een referendum over wel of geen nieuw 
zwembad in Horst a/d Maas past hier goed in. 

 De stem van het volk wordt vaak niet gehoord en dan krijg je rotzooi. 

 Dit hadden ze moeten doen met het NG B in Grubbenvorst 

 Het zou echter wel fijn zijn waneer zo`n niet-binden referendum digitaal via DigiD 
zou kunnen... 

 Ja, maar er moeten dan wel weer dappere mensen opstaan voor hun zaak, 

 Kan en mag ook digitaal 

 Maar alleen als deze uitslag dan ook overgenomen wordt door de regering, anders 
heeft het echt helemaal geen zin. 

 Max 2 per jaar 

 Mits men weet waar men het over heeft. 
Neutraal  Als je over alles een referendum houdt, wordt het teveel. 

 De kosten zijn veel te hoog 

 Dit moet alleen over belangrijke zaken gaan en niet voor elke scheet. 
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16. “Burgers moeten vaker de mogelijkheid krijg hun mening 
te geven via een referendum” 

(n=531) 
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 Het is de meest pure vorm van democratie, maar het onderwerp moet wel 
rechtsteeks van belang zijn voor de burger en te overzien zijn 

 In principe zou het niet nodig moeten zijn. Iedereen heeft immers de mogelijkheid 
om het bestuur van Nederland te kiezen. Daar geef je al mee aan het eens te zijn 
met de doelstellingen van de gekozen partij. Mits deze partijen ook doen wat ze 
beloven. 

 Zou het er mee eens zijn mits er ook iets concreet gedaan wordt met een 
referendum 

Mee 
oneens 

 Burgers zijn als onwetende niet voldoende op de hoogte en kunnen dit dan ook 
inhoudelijk onvoldoende beoordelen. Daarvoor kiezen we landsbestuur die dat 
voor de burgers doen. 

 De politiek krijgt bij de verkiezingen het mandaat om namens ons besluiten te 
nemen, een referendum gaat vaak enkel om het ja og nee 

 Prima zoals het is 

 Wie draait dan voor de kosten op? 

 Wij kiezen voor een landelijke en gemeentelijke politiek. Ik verwacht dat deze 
gekozen politici deze keuzes voor ons maken. Zij worden geacht te weten waar het 
precies over gaat. 

 Zie vraag 14 
Zeer mee 
oneens 

 De vaak massale hysterie over onderwerpen doet vrezen voor hysterie gedreven 
stemgedrag. Lijkt mij niet de juiste weg! 

 Er zijn genoeg mogelijkheden om je mening te geven. Een referendum is wel heel 
erg zwaar. En duur. De politiek hoeft alleen maar te luisteren naar alle mensen. 

 Inspraak zonder inzicht, leid tot uitspraak zonder uitzicht 

 Kennis ontbreekt meestal om te kunnen oordelen. Het is aan de regering om 
besluiten te nemen. 
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De CITO-toets 
 

In april wordt de jaarlijkse CITO- toets weer afgenomen.    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Ik ben niet overtuigd dat het advies van school compleet en representatief is. Dit 
extra toetsingsmoment moet daarom eerder, zodat ouders kunnen beslissen 
voordat kinderen bij voortgezet onderwijs moeten worden aangemeld. Tevens is 
het een vergelijk met de prestaties van andere scholen. 

Mee eens  Al is het een momentopname, voor 90% komt de uitslag overeen, met het 
schooladvies 

 Is wel steeds een momentopname. Kijken naar het kind ( leerhouding, concentratie, 
betrokkenheid, creativiteit en sociale vaardigheden,..)wordt hierbij vaak totaal over 
het hoofd gezien. 

 Maar deze toets is niet doorslaggevend,  de leraar weet het beste wat een leerling 
kan. Zie het als een van de vele toetsingen van een kind. 

Neutraal  Er zijn puders die hun kind van tevoren bijles laten krijgen om zo hoog mogelijk 
niveau te scoren. In mijn ogen helemaal fout richting kind en richting 
niveauweergave 

 Het is maar een momentopname 

 Het komt redelijk,overeen met de verwachtingen van wat een kind kan. Maar niet 
van wat een kind geleerd heeft, dit is totaal anders.  Tevens blijft het een 
momentopname van een beperkt deel van de capaciteiten en vaardigheden die een 
kind heeft. 

 Is een momentopname. Kan slecht uitpakken als een kind net een slechte dag heeft. 

 Naaste de citotoets zijn de leerling-gegevens van de laatste jaren op school even 
belangrijk. Of belangrijker 
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17. “De CITO-toets geeft een representatieve weergave van 
wat de kinderen geleerd hebben” 

(n=532) 
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 Ook de tussentijdse waarderingen moeten uiteraard worden meegenomen 

 Sommige kinderen zijn erg zenuwachtig voor t maken van de toets en dat geeft dan 
n verkeerd beeld van dat kind. 

Mee 
oneens 

 Als een kind een mindere dag heeft, dan is het nog geen goede weergave. 

 CITO toets is een momentopname. 

 De citotoets is een moment opname, als een kind door het jaar goed presteerd 
maar met de cito minder, is het misschien erg zenuwachtig. er moet daarom naar 
het gehele jaar gekeken worden en de keuze niet van de cito af laten hangen 

 Deels mee eens, componenten zoals spanning, vraagstelling onduidelijk worden 
niet meegenomen 

 Een kind zich veilig en vrij moeten voelen op school, anders zal het achterblijven 
met leren. 

 Er is meer nodig dan kennis voor een goede vervolgopleiding 

 Het is een momnetopnamen waar veel kinderen erg gespannen voor zijn 

 Is een moment opname 

 Is een momentopname dus de leerkrachten kunnen beter zelf een oordeel geven 
over hoe goed of slecht een kind is 

 Is een momentopname. 

 Is maar een momentopname,en dat kun je echt verzieken door zenuwen 

 Momentopname 

 Persoonlijk denk ik dat met name de cito toets, een moment opname is. dus niet 
altijd representatief hoeft te zijn. 

Zeer mee 
oneens 

 Dan is het resultaat afhankelijk van die toetsen. Maar het hele jaar moeten ze toch 
ook meetellen? 

 De jaren dat ze een rapport hebben gekregen dat is representatief. De toets is een 
momentopname,dit is waardeloos. 

 Dit is een moment opname, veroorzaakt veel stress voor kind en ouders die willen 
dat hun kind dan maar extra goed presteert. Afschaffen is mijn mening. 

 Dit is maar een momentopname. Er zijn kinderen die tijdens zo`n toets helemaal 
dichtslaan terwijl ze toch genoeg kennis hebben. 

 Is een momentopname. 
Weet niet  Is een kleine momentopname van meerdere schooljaren. Als een kind een nacht 

slecht heeft geslapen bijv. door zenuwen kan de uitkomst al slechter zijn als hoe hij 
`normaal` zou kunnen presteren denk ik. 

 Kan bijna niemand beoordelen 

 Maar denk het wel omdat 'knappe koppen' deze in elkaar zetten 

 
17.1 Wat zou er verbeterd moeten worden op de CITO-toets representatiever 
te maken? 
 . 

 * Reeksen opgaven die opklimmen in moeilijkheid 
* opname van stelvaardigheid Nederlands (opstel dus) 
* groter aandeel correcte spelling 
* rekenen minder talig maken 
* meer aandacht voor chronologie geschiedenis; iets meer aandacht/ruimte voor jaartallen en de 
daaraan gekoppelde historische zaken/feiten/gebeurtenissen 

 Advies van de school 

 Afschaffen (9x) 

 Afschaffen, gewoon een algemeen jaar volgen en die cijfers bindend laten zijn 
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 Afschaffen, kinderen staan die dag teveel onder druk om te presteren. Het lijkt wel een 
wedstrijd! 

 Afschaffen! 

 Afschaffen. (2x) 

 Afschaffen. Andere systemen ontwikkelen om te bepalen naar welke vervolopleiding ik kan gaan 
en of wil. 

 Afschaffen. Is maar momentopname. Meer tussentijdse toetsen afnemen. 

 Andere kwaliteiten mee laten wegen 

 Anoniemer houden, landelijke vergelijking, zodat scholen onderling geen strijd aangaan in de 
regio`s. 

 Bekijken hoe een leerling het het hele jaar door doet 

 Blijft een momentopname 

 Cito helemaal afschaffen advies en aanmelding is allang gedaan 

 Cito is een momentopname. De leerkracht moet tijd hebben om de leerlingen te beoordelen adh 
van prestaties het gehele jaar door. 

 Cito is moment opnamen, meer kijken naar het totaal beeld 

 Cito toets geeft veel stres bij kinderen en geeft daardoor een verkeerd beeld 

 Cito toets gewoon afschaffen 

 Cito toets is altijd een moment opname,Je zou meerdere toets momenten in een jaar kunnen 
doen. Dan raken de kinderen er ook aan gewend en zijn ze ook niet meer zo nerveus. 

 CITO toets is altijd maar moment opname 

 Cito toets is een moment opname. 

 Cito toets is een moment opname. Beter is het om gedurende de hele schooltijd de ontwikkeling 
van een kind bij te houden. 

 Cito toets is een moment opnamen 

 Cito toets is een momentopname 
Dus kijk ook wat ze normaal presteren 

 Cito toets is niet nodig ,een beetje school weet wat een leerling kan na 6 jaar 

 Cito zou niet als meetlat gebruikt moeten worden. Meer naar leerkracht luisteren, die het gehele 
jaar met leerling gewerkt heeft 

 Cito-toets is een moment opname. Of meerdere toetsen per jaar (kosten !!!) of meer afgaan op 
de school. 

 Dat er niet geoefend wordt om een CITO-toets beter te kunnen maken 

 De Cito-toets legt een grote druk op de kinderen vanwege het MOETEN presteren. Als men de 
vorderingen op school bekijkt, heeft men best een goed inzicht in wat de leerling presteert. 

 De leerlingen het hele schooljaar volgen 

 De resultaten van het hele jaar zijnbelangrijker. 
Het is voor kinderen wel goed om hun kennis te toetsen on bijv. Een Cito toets 

 De uitslag minder leidend laten zijn voor 't studieadvies. 

 Dit is een dagopname dus weg ermee 

 Diverse toetsen door de jaren heen laten maken 

 Een CITO-toets is niet levensbepalend. 
Een kind kam ten onder gaan aan zenuwen, leesblindheid o0f extra spanningen. 

 Eigen leerkrachten moeten het juiste advies geven aan uoders 

 Er heerst die dagen veel onnodige stress wat de uitslag zeker zal beinvloeden. Ga liever uit van 
de schoolresultaten. 

 Gedurende de laatste 2 jaar van de basisschool (groep 7 en 8) kinderen periodiek toetsen op hun 
kennis en vaardigheden, zodat je over een langere periode een beeld krijgt van een kind. 

 Geen momentopname,maar vaker door het jaar toetsen 
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 Geen toets maar vertrouwen op de professionaliteit van de docent dat hij een goed advies kan 
geven op basis van wie de leerling echt is en niet de moment opname. Elke toets is een vorm van 
wantrouwen. 

 Geen toets, dit is gewoon geldklopperij. Vroeger kwamen ze er ook zonder die toets 

 Geen toets,maar het paspoort en de leerkracht zijn het die weten wat een kind kan. 

 Geen, kijken naar prestatie hele jaar 

 Gewoon..niets, de citotoets nooit meer doen, het resultaat hangt niet af, van `n weekje angst. 

 Het blijft een momentopname, dit is nooit voor iedereen goed, ik zou meerdere toetsen per jaar 
doen 

 Het gaat enkel over (basis-)kennis, niet over emotionele ontwikkeling als persoon. 

 Het is een moment opname met heel veel spanningen voor de leerlingen 

 Het is een moment opname. 

 Het is een momentopname. Het zou daarom denk ik beter zijn om een Cito-toets een aantal 
keren af te nemen en dan een gemiddelde als uitslag te nemen. 

 Het is en blijft n momentopname. De mening van de onderwijzer/school in overleg met ouders 
en kind moet doorslaggevend  zijn. 

 Het is maar een momentopname 

 Het is maar een momentopname. 

 Hoeft niet, het is een moment opname. Vaak word er zo, de nadruk op een CITO gelegd, naar de 
kinderen toe dat ze er alleen nog maar zenuwachtiger van worden. 
(b.v. vroeg naar bed gaan, dan mogen ze drinken mee naar school nemen en op de tafel zetten) 

 Ik vind dat de observatie door de leerkracht van het kind door het jaar heen veel belangrijker, 
dan de momentopname van een CITO toets. De CITO toets vind ik achterhaald en niet 
representatief. Wel moet deze observatie door de leerkracht volgens vaste richtlijnen en 
eenduidig zijn voor elk kind. 

 Is een momentopname en dus geen meerwaarde. 

 Is een momentopname, daar mag geen toekomst op gebaseerd worden. 

 Is moment opname. 

 Is vaak een moment opname, men moet onder druk presteren wellicht de toets in verschillende 
blokken afnemen in verschillende periode. 

 Is voor de kinderen een zenuwachtige bedoeling zegt weinig over het vervolg resultaat 

 Je moet de toetsen die door het jaar heen gegeven worden beter op elkaar afstemmen, dan 
neem je deze resultaten mee voor je eindadvies. 

 Kan een leerkracht beter antwoord op geven gezien zij beter zicht hebben op de exacte inhoud. 

 Kan niet, is altijd een moment opname en houdt geen rekening met neveneffekten 

 Kijken na de hele schoolpresentatie en naar het kind in zijn geheel 

 Kijken wat kinderen zelf graag willen 

 Kleinere Klassen zodat de alle kinderen een goede kans maken, niet alleen de middenmoot en de 
goed geleerde kinderen,  
Kinderen die zenuwachtig zijn begeleiden 

 Laat de lage school bepalen, een cito toets is een moment opnamen. Kijk naar het hele 
schooljaar. 

 Laat die mensen oordelen die de kinderen kennen: de leraren. 

 Leerlijn van groep 1 tot 8 zegt meer. Leerkracht weet het ook wel. 

 Leerlijnen van voorgaande jaren/periodes 
Cito-toets is een momentopname. MIjn advies zou zijn om vaker 'de thermometer er in te 
stoppen' 

 Meer inbreng school en  decitotoets minder zwaar laten meetellen, De test is maar een 
momentopnamen voor soms zenuwachtige leerlingen. De docenten volgen de meeste  leerlingen  
al 8 jaar in hun ontwikkeling. 
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 Meerdere momenten en duiding door docenten 

 Meerdere momenten in een schooljaar afnemen 

 Meerdere momenten in het jaar toetsen. 

 Meerdere onopvallende toetsmomenten ivm faalangst, nu is het momentopname 

 Meerdere toetsen geven en een gemiddeld punt geven. 

 Minder druk leggen op het moment van afname. Beter is een gemiddelde aandacht en 
beoordeling ipv een kielhaalmoment waar veel kinderen stress over hebben. 

 Minder invloed op schoolkeuze en niveau keuze 

 Moet afgeschaft worden 

 Moment opname,vaak zijn de kinderen zenuwachtig  
en halen ze minder punten. 

 Momentopname 

 Net als de andere cijfers mee laten tellen en niet hoger 

 Niet doen en resultaten die door het jaar heen geleverd worden,gebruiken om te kijken wat 
kinderen kunnen,druk van de kinderen weg halen en onder normale omstandigheden toetsen 
laten maken. 

 Niet meer houden 

 Niet van een toets laten afhangen maar meerdere keren per jaar het resultaat meenemen. Cito 
toets kan veel spanningen opleveren waardoor de resultaten slechter zijn. 

 Niet zo de nadruk erop leggen. Dit gebeurt naar mijn mening nog teveel waardoor kinderen 
dichtklappen. 

 Niets moet worden afgeschaft 

 Niets, het is een momentopname, en niet alles wordt getoetst. Verder gaat men uit van het 
landelijk gemiddeld, dat zegt uiteindelijk niets over je eigen kind. 

 Niets. De cito toets is een instrument. 

 Niets. Hooguit jullie schrijffout... 

 Niks. Toetsen geven ten alle tijden slechts de prestaties op dat moment weer. Het is een 
indicatie, het oordeel van de leerkrachten van groep 4 t/m 8 is veel belangrijker 

 Om iedere maand een CITO toets te doen, zodat het niet een momentopname is. 

 Resultaten Door het jaar heen erbij betrekken 

 School zelf doen 

 Sito is momentopname 

 Sneller inzicht in de uitslag 

 Terug naar het oude 

 Teveel druk moment opname 

 Toetsen de laatste twee schooljaren en die samenvoegen. 

 Toetsen die je het hele jaar door maakt ook mee laten tellen. 

 Toetsen verspreid over het jaar geven. 

 Tussendoor allerlei testjes zonder dat de kinderen het weten,minder zenuwachtig en betere 
uitslagen. 

 Tussentijdse kleinere toetsen doen  
Nu ligt er te veel druk op de kinderen 

 Vaker is noodzaak 

 Vaker toetsen, 1 toets is een moment opname 

 Van mij mag de cito afgeschaft worden 

 Veel te zeer een momentopname. 

 Verschillende keren per jaar afnemen en dan het gemiddelde nemen 

 Vragen niet beperken tot vakken maar meer algemene gevoelens. Stress voor toets is bij velen 
aanwezig. 
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 Waarde cito toets is twijfelachtig 

 Weg met die toets! Het is een momentopname. Nederland is een cijfertjesland. De kinderen zijn 
8 jaar lang op de basisschool gevolgd. Ik ben van mening dat de basisschool een heel goed advies 
kan geven over een kind voor het vervolgonderwijs zonder de cito-toets. 

 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 8 jaren op een en dezelfde school (meestal dan) met veel overleg etc. en dan nóg 
niet weten wat `n kind kan (en niet) ? 

 De Cito toets weglaten, afschaffen! De lagere school jaren van ieder kind moeten 
meer dan voldoende zijn om tot een goed advies te komen voor het vervolg 
onderwijs. 

 De toets is maar een moment opname, voor kinderen op jonge leeftijd. 

 Zie boven 
Mee eens  Als een leerling een slechte dag heeft hoef die daar niet onder te lijden. 

 Bij twijfel zou een persoonlijk advies van onderwijzer mee moeten wegen 

 Dat was het al niet, de leraar heeft altijd al inspraak gehad, net als de ouders. voor 
alle kinderen met een 'rugzakje' is het wel een goede zaak dat de CITO nu minder 
leidend is. 

 Een goede leraar kan een kind goed inschatten 

 Een test is namelijk een momentopname. De leraar kent het kind al een heel jaar en 
dus moet ook die informatie wordne meegenomen in het schooladvies 

 Het is niet alleen de cito toets, ook de inbreng van een leerkracht en andere 
resultaten moeten meespelen. 

 Ik mag er vanuit gaan dat de basisschool kan inschatten wat de juiste schoolkeuze 
(niveau) kan zijn voor het kind. 

 Leerkracht en volgdossier is mijn inziens voldoende. 

 Nee, niet doorslaggevend, maar ondersteunend 
Neutraal  .zie 17 

 
 

26% 

49% 

14% 

6% 
2% 3% 

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

Zeer mee eens Mee eens Neutraal Mee oneens Zeer mee
oneens

Weet niet

18. “Het is een goede zaak dat de CITO-toets niet langer 
doorslaggevend is voor het schooladvies van de leerling” 

(n=531) 
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Mee 
oneens 

 Hoeft niet doorslaggevend te zijn. Maar om zoals nu de leerkracht de doorslag te 
laten geven is ook niet goed. Doe het in samenspraak ook met de ouders die kennen 
hun kind. Er bestaat nl.ook de kans het kind dan te laag neer te zetten met alle 
gevolgen van dien. Ben in elk geval blij dat wij op grond van de cito onze dochter 
toch op vwo konden laten plaatsen ipv vmbo kader. Doet nu nl. Universiteit met 
heel goede resultaten. Was er naar de leerkracht geluisterd dan had dit niet gekund. 

 Zie eerdere opmerking. 
Zeer mee 
oneens 

 Nu wordt de vorige Cito-toets afgenomen en deze wordt gebruikt voor het 
schooladvies. Er verandert dus niets. 

 Van matige mavo leerling naar zelfstandige in deze maatschappij. 
Weet niet  Ik ben te slecht op de hoogte om hier een goed oordeel over te kunnen geven. 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Een toets zou nog beter zijn 

Mee eens  Afwisseling van spijs doet eten nietwaar? 

 Als de alternatieve toets beter is maar wie beoordeeld? 

 Deze andere testen moeten zich wel eerst bewijzen. 

 Dit moet dan wel een objectieve toets zijn en niet een waar de leerkracht de meeste 
invloed op heeft. 

 Een representatieve toets! 

 Het kind kan een slechte dag hebben of juist een goede dag. 

 Het wordt een jamboel met verschillende toetsen. wat is de waarde van een toets 
nog waard 

 Liever geen toetsen 

 Vind eigenlijk niet dat er maar één toets afgenomen wordt die toch zwaar meetelt 
in het schooladvies. Kijk liever naar hoe een kind de gehele periode op het 
basisonderwijs heeft doorlopen. 

 Vooral wanneer die wordt gebruikt om de hiaten in kennis te bepalen 
Neutraal  Die moet dan wel van goed niveau zijn. 
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19. “Het is goed dat scholen nu een alternatieve toets aan 
leerlingen mogen voorleggen” 

(n=523) 
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 Het advies van de professionals (leerkrachten) mag zwaar meenemen zij zijn in staat 
meer naar het algemeen preteren te kijken. 

 Toetsen vind ik zo wie zo niet goed want het resultaat van alle jaren op de school 
moet doorslaggevend zijn. 

 Weet niet wat dat inhoudt, een alternatieve toets. 
Mee 
oneens 

 De leerkracht heeft na 8 jaar voldoende beeld van kind om schooladvies te geven. 

 Het zorgt alleen voor extra verwarring en iedereen kan interpreteren zoals hij wil. 
Dan wordt de schoolkeuze adviesprocedure erg willekeurig. 

 Is toch weer een toets, meer gebruik maken van kennis van leerlingen gedurende 
schoolperiode als ook kennis van de ouder over hun kind zou meer wenselijk zijn 

 Je moet kinderen en scholen wel objectief kunnen vergelijken. 

 Verwarrend als iedereen een eigen toets mag maken. Goed om een landelijke 
richtlijn te hebben. Ik ben echter niet genoeg bekend met de CITO en alternatieve 
toets om er verder iets van  te vinden. 

 Waarom al die toetsen. Je wordt er helemaal gek van wat scholen allemaal willen 
toetsen. Laten we het geld en de energie van de leerkracht meer besteden aan het 
lesgeven. 

 Wat houdt '' alternatieve toets '' dan in.........!!   Jaja, draai er maar weer om heen, 
en begin maar dan weer met vraag 17. 

Zeer mee 
oneens 

 Alle scholen dezelfde toets is verreweg het beste. 

 Cito is ook een graadmeter voor de kwaliteit van onderwijs op de scholen. Mis je 
met alternatieve toetsen. 

 Geen cito-toets en ook geen andere toets. Op de basisscholen ligt voldoende 
expertise om na 8 jaar het juiste schooladvies aan een kind te kunnen geven. Ik zou 
liever zien dat leerkrachten basisonderwijs meer bagage krijgen en beter worden 
opgeleid om kinderen door de eerste 12 jaar van hun leven te leiden, te voeden met 
de juiste stof naar behoefte van het kind, en er voor zorg te dragen dat uiteindelijk 
de juiste afslag wordt genomen. Dit vraagt natuurlijk meer van de leerkrachten, 
waardoor het beroep ook op een hoger niveau komt. 

 Welke alternatieve toets? De Cito-toets van vorig jaar wordt gebruikt. 

 Zie bovenstaande! 
Weet niet  Deze toets ken ik niet! 

 Een landelijk uniforme toets geeft waarschijnlijk landelijk vergelijkbare uitkomsten, 
het is de vraag of er wel behoefte is aan vergelijkingen. Als dat niet zo is kan ook een 
andere toets dienst doen. 

 

19.1 Wat is volgens jou de beste manier om basisschoolleerlingen te toetsen 
op hun niveau? 
 4 maal per jaar een toets, en daar het gemiddelde van 

 8 jaar lang volgen en in kaart brengen 

 Advies van de leerkracht? Als die het niet weten is er iets goed mis. 

 Afhankelijk van wat ze de laatste jaren gepresteerd hebben. 

 Alle jaren bij elkaar bekijken en zien wat de leterlijk is 

 Als er goede leerkrachten voor de klas staan, kunnen deze in 8 jaar tijd wel beoordelen op welk 
nivo deze leerling zit. Er is dan geen aparte test meer nodig. 
Ik vind het wel goed, dat er testen plaatsvinden om te kijken hoe het gemiddelde nivo van de 
kinderen is, zodat men kan beoordelen of de school goed functioneert. 

 Als je een goede leraar bent weet je wat een kind wel of niet kan, en men zou een oriënterende 
1e klas doen op het voorgezet onderwijs en dan een keuze maken 
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 Beoordelen naar de prestaties van het hele jaar. 

 Beoordeling door de leerkrachten, die het kind de laatste 2 jaren in de klas gehad hebben. 

 Cito is daarvoor geschikt 

 Cito is ouderwets! 

 Cito-toets geeft een veel beter vergelijk tussen leerlingen landelijk dan een schooladvies. Het is 
maar net wat je belangrijk vindt. 

 Cito, maar er dan niet zo'n circus van maken. 

 Combinatie van CITO- en schooladvies 

 Combinatie van CITO/advies docent/ambities van de leerlingen zelf 

 Constante monitoring. 

 Daar hebben de docenten het meeste verstand van. Laat die het advies geven. 

 Dagelijkse observatie door leerkracht en periodieke proefwerken o.i.d. 

 Dat kinderen zich op gemak voelen als iets moeten maken 

 Dat kunt u het besten vragen bij die mensen die daar mee bezig zijn iedere dag (basisschool 
docenten) 

 De gehele school periode bij kijken 

 De hele basisschoolresuleten doornemen en mee laten tellen 

 De leerkracht kan als geen ander weten hoe de leerling is. 
Gewoon steeksproefgewijs een toets laten doen 

 De leerkracht kan dit het beste bepalen ism een onafhankelijke toets 

 De leerkracht volgt de leerling door de schooljaren en neemt dit als leidraad mee 

 De leerlingen zelf laten vertellen wat ze willen en wat ze verwachten met hun ideeën. 

 De leraren die de kinderen 6 jaar hebben meegemaakt kennen de kinderen het best. Zij geven 
een oordeel over een langere periode. 

 De looptijd van de basisschool, de schoolleiding en leraren 

 De rapport cijfers van de voorliggende periode 

 De resultaten van het hele jaar 

 De resultaten van het hele jaar en daar het gemiddelde van. 
anders zijn het moment opnames 

 De vele tussentijdese toetsen 

 Dit is volgens mij een proces van 8 jaar 

 Dit kan niet in één test. Het niveau van het kind wordt bepaald door al zijn/haar prestaties 
gedurende de hele basisschooltijd. Uiteraard moet er getoetst worden, maar op méér dan één 
moment en niet alleen op de typische 'leervakken' 

 Dit moet eigenlijk al de laatste 2 jaar van het basis onderwijs 

 Dit overlaten aan de betreffende school 

 Diverse malen per schooljaar toetsen op een speelse manier. 

 Door de leerkrachten en als er problemen zijn, die oplossen al is het al in groep 1 

 Door een geheel jaar kijken met idd een citotoets voor erbij. 

 Door het jaar heen te toetsen, met een advies van juf of meester. En het niet van 1 moment af 
laten hangen. 

 Door te kijken hoe ze het hele schooljaar presteren 

 Door te kijken naar hoe een kind de hele basisschool periode heeft doorlopen. Niet zozeer de 
nadruk leggen op uitkomst van toetsen. Er zijn genoeg kinderen die meteen dichtklappen als ze 
alleen het woord toets al horen. 

 Doorlopende beoordeling met toevoeging van beoordeling van een expert. 

 Een bredere test opzetten ipv heel veel meerkeuze vragen met tijdsdruk. Praktijk items, inzicht in 
situaties en sociale omgang mogen van mij ook meetellen. 
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* Meer 1 soort opleidingsniveau voor alle basisschoolkinderen, zodat achterstanden al op de 
basisschool bijgewerkt kunnen worden en het niet pas op het voortgezet onderwijs opgemerkt 
word. 
* Meer praktijk ervaringen opdoen. Met kleine groepjes een dagje naar de boerderij, in de 
natuur, verzorging, enz. Kinderen moeten op jonge leeftijd al kennismaken met beroepen. Nu 
word pas op de vervolgopleiding echt gekeken wat kinderen willen, met veel verkeerde keuzes 
als gevolg. 

 Een combinatie van verschillende toetsen. 
b.v. cito toets met leraaradvies, alternative toets en rapport. 

 Een landelijke toets is prima. zorg ervoor dat de leerlingen niet op de verkeerde manier worden 
voorbereid. 

 Een toets die adaptief is zodat je niemand hoeft te frustreren met vragen of opdrachten die niet 
bij zijn of haar niveau passen. Maar die ook kijkt naar de persoonlijke kwaliteiten en 
mogelijkheden van de leerling. 

 Eerlijke beoordeling door de leraar over de hele leerperiode, eventueel met de andere leraren. 

 Eerst Juffen en meesters overleg van de school en daarna een gesprek met juf/meester van 
groep 8 met ouders. 
Of samen met het kind, ouders en juf/meester het laatste gesprek. 

 Elk jaar toetsen en daarmee de ontwikkeling van een kind vastleggen. Moeten wel landelijke 
normen zijn. 

 Elke maand toetsen 

 Enkele malen per jaar een toets 

 Gedurende het jaar verschillende testen af laten leggen, geeft een beter inzicht dan 1 test over 
het hele jaar 

 Geef ze verschillende praktijkopdrachten, zowel schriftelijk als praktisch. 
Kom je altijd te weten waar kinderen goed in zijn.  
Heb je tenminste nog de mogelijkheid ze bij te sturen. 

 Geen idee, hebben zelf geen kinderen 

 Geen idee, in elk geval niet door älles af te laten hangen van deze,  voor de kinderen, 
'stressdagen' 

 Gemiddelde jaarcijfers gebruiken 

 Gemiddelde resultaten bekijken en bespreken met ouders 

 Gemiddelde van het schooljaar. 

 Gepersonaliseerd onderwijs.toets automatisch. 

 Geregeld toetsen op verschillende momenten. 

 Gesprek met meester of juf die het kind een heel schooljaar onder  hun hoede hebben. 

 Gewoon door de hele schoolperiode 

 Gewoon net als in het verleden het rapport, zijn door het jaar heen getoetste resultaten 

 Goed kijken en luisteren naar de leerlingen. 

 Goed overleg tussen ouders en leerkracht 

 Haal een landelijke toets in huis, stem die deels af op de school - maar maak er geen plaatselijke 
toets van - laat de school ook 'n gefundeerd oordeel geven over het kind, verzamel zoveel 
mogelijk gegevens over het kind en maak dan een rapport op. 

 Heb ik in de vorige vraag uitgelegd 

 Hele jaar door toetsen 

 Hele jaar monitoren en de leerkrachten en de school zelf laten bepalen 

 Hele laatste jaar resultaten, niet 1 toets 

 Hen tussendoor (onverwachts) te toetsen 

 Het geleerde over een heel schooljaar te beoordelen 

 Het gemiddelde van het hele jaar bekijken 
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 Het gemiddelde van het laatste jaar beoordelen per leerling 

 Het goed volgen van de leerling 

 Het hele jaar bekijken hoe een kind er voor staat,evt de jaren daarvoor ook. 

 Het hele jaar door (2x) 

 Het hele jaar door. 

 Het hele schooljaar beoordelen en niet alleen een moment opname. 

 Het moet niet afhangen van 1 toets maar wat een kind het hele jaar door presteert. 
Meestal zijn ze zenuwachtig voor een toets en gaat het vaak fout dus wordt er een verkeerde 
diagnose gesteld. 

 Huiswerk 

 Hun 'loopbaan' van begin tot het eind volgen! 

 Hun reële kennis te toetsen. 

 Ieder kwartaal een toets,als het toch moet. 

 Ik vind dat de observatie door de leerkracht van het kind door het jaar heen veel belangrijker, 
dan de momentopname van een CITO toets. De CITO toets vind ik achterhaald en niet 
representatief. Wel moet deze observatie door de leerkracht volgens vaste richtlijnen en 
eenduidig zijn voor elk kind. 

 In alle jaren op de basisschool het kind passend onderwijs bieden en zo bekijken wat het beste bij 
het kind past en hoort 

 In elk leerjaar in elke groep 2 maal per jaar een standaard test af nemen en daarvan een goed 
dossier aan leggen 

 In overleg met meedere schoolkrachten een beoordeling maken. En bespreekbaar maken. 
Toetsen zijn vaak moment opnames , natuurlijk is het altijd moeilijk. 

 Juffrouw + opzichter  kind 1 op 1 vragen stellen. Juffrouw kent het kind het beste. 

 Kijk hoe kinderen het hele jaar op school functioneren en laat de leerkrachten advies uitbrengen 

 Kijk ook naar hun eigen kunnen en talenten. 

 Kijken hoe de kinderen het hele jaar door presenteren 

 Kijken naar het kind. 

 Kijken wat ze over het hele jaar hebben gedaan. 

 Kinderen jaarlijks volgen. Soort uitgebreid rapport door leraren van groep 1 tm 8 

 Laat scholen zelf toetsen en een advies uitbrengen. Zij kennen de leerlingen het beste. 

 Landelijke toets ter vergelijking bv. per Provincie of Noord / Midden / Zuid Nederland 

 Langdurig door het laatste schooljaar en niet een moment opname 

 Leerkracht die een leerling een heel jaar begeleidt moet het beste op de hoogte zijn van het 
niveau van die leerling 

 Leerkracht kan beoordelen wat het niveau van leerling is. evt. middels landelijke basistoetsen. 

 Leerkrachten vragen hoe het door het jaar gegaan is en aan de hand van de puntenlijst 

 Leerlijn en advies leerkracht 

 Leerlingvolgsysteem met inbreng lerares voor duiding toetsresultaten. 

 Meer algemene vaardigheden. Leren onderwijs 

 Meerdere keren over een jaar en daar het gemiddelde van pakken geeft een beter beeld 

 Meerdere kleine toetsen gedurende het jaar 

 Meerdere momenten in een schooljaar afnemen 

 Meerdere toesten over het jaar heen, bijvoorbeeld maandelijks 

 Meerdere toets momenten per jaar, zonder daar de woorden CITO aan te koppelen om zo de 
leerlingen niet overbodig zenuwachtig te maken. Ook is het dan minder een moment opname. 

 Meerdere toetsen door het jaar heen en niet een als momentopname. 

 Meerdere toetsmomenten 

 Mening van de leerkracht 



 
 
 

 
135 

 

 Met een toets op niveau van elk kind individueel. 

 Naar de gehele schoolperiode kijken, vanaf groep 1 

 Naar de prestatie kijken van groep 7 en 8  en dan een oordeel vormen 

 Net zoals de vraag is ,toetsten op kind zijn niveau 

 Niet alleen basale kennis en inteligentie maar ook de emotionele inteligentie 

 Niet alleen kennis, ook vaardigheden toetsen en omgangsvormen 

 Niet met een aparte toets, maar naar aanleiding van de leerresultaten. 

 Niet toetsen maar niveau laten bepalen door de leraren die dit kind de laatste jaren hebben 
gehad. niveau is meer dan een toets. Werkhouding, inzet sociaal vaardigheid is uiteindelijk 
belangrijker dan parate kennis. 

 Niveautoetsing over de hele schoolperiode 

 Observaties en gegevens van de gehele schoolloopbaan 

 Om heel zorgvuldig de leerling te volgen in zijn loopbaan op school en daar een goede basis van 
vast te leggen. 
Denk dat het beter werkt dan een toets. 

 Om iedere maand een CITO toets te doen, zodat het niet een momentopname is. 
In gesprek gaan met leerling, ouders en docent. 

 Op basis van leerprestaties, inzet en karakter van het kind beoordelen wat het kan 

 Over een langere periode observeren om tot een evenwichtig eindoordeel te komen. 

 Over het gehele jaar kijken wat ze presteren 

 Overleg en advies school 

 Prestaties en gedrag over alle jaren beoordelen. 
cijfers vergelijken kan iedereen, maar je moet volgens mij kijken naar het totaalplaatje. 

 Prestaties gedurende het jaar zijn bepalend, niet 1 toets 

 Proefwerken in het gehele schooljaar 

 Proefwerken van de school. 

 Punten Door het jaar e beoordeling leraar 

 Regelmatig testen en toetsen, bijvoorbeeld maandelijks en daaruit een advies opmaken. Evt. Ook 
toetsen op lesstof van vervolgopleiding. 

 Regrelmatige toets 

 Resultaten van het hele schooljaar zijn m.i. sprekend. 

 Samenspraak ouder en docent 

 Sowieso kijken naar meerdere jaren. 

 Tijdens de lessen door de leraar 

 Toch een centrale toets over meerdere keren in een jaar om te testen hoe de vaardigheden en 
het geleerde in de kinderen geworteld is.  
Dit spreiden over de hele groep 8 leerjaar zodat het niet zo'n zenuwgedoe wordt in enkele 
dagen. 
Je moet toch iets toetsen want als je alleen de druk van de ouders toegeeft, dan willen die vaak 
de kinderen zo hoog mogelijk laten starten wat wellicht leidt dat het kind niet meekan op dat 
niveau. 

 Toetsen dient de gebeuren door het jaar heen 

 Toetsen door het gehele jaar gebruiken, niet voor niets is er een leerlingvolgsysteem. 

 Toetsen is altijd hulpmiddel, het maakt niet uit welke toets je gebruikt. 

 Toetsen over een jaar meenemen + cito 

 Toetsen vaker afnemen. 

 Totaal plaatje van de hele lagere school periode, goede commuicatie daarover tussen de diverse 
leerkrachten!!! 

 Tussen door toetsen en het advies van een leerkracht 
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 Tussentijdse ( kleinere )toetsen doen 

 Tussentijdse niet landelijke schooltoetsen 

 Tussentijdse niveautoetsen afnemen. 

 Uniforme toets lijkt belangrijk 

 Vaker toetsen dan eenmalig. 

 Vaker toetsen en niet van 1 dag laten afhangen 

 Vaker toetsen, op een spelende manier. 

 Via het leerlingvolgsysteem. En jaarlijks 2 of 3 toetsen af te nemen zodat het verloop zichtbaar is. 
Aan het eind van groep 8 is dan duidelijk zichtbaar welk niveau een kind aan kan. 

 Via leerkracht 

 Via leerlingvolgsysteem gedurende schoolcarriere 

 Via testen. 

 Volgens een en de zelfde toets. zoals examens ook landelijk gelijk zijn 

 Vorderingen van de hele schooltijd want kinderen kunnen pas later opbloeien en ontplooien 

 Waarderingen het gehele jaar doorgenomen 

 Wekelijkse /maandelijkse toetsen in de eigen klas 

 Wellicht toetsen in verschillende blokken afnemen in verschillende periode. 

 Zie 17,1 

 Zie reactie bij vraag 17 

 Zie toelichting bij vraag 17. 

 Zie vraag 17.1 
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Verbindingsweg station Horst-Sevenum 

  

 
 
Om de verkeersveiligheid rondom station Horst-Sevenum te verbeteren  zijn er plannen voor 
de aanleg van een rotonde op de kruising van de Asdonckerweg en de Stationsstraat. Ook 
komt er een nieuwe toegangsweg achter het Loopcentrum.    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Er moet iets gebeuren en ik denk wel dat dit de juiste plek zal zijn. Een optie in de 
buurt van het Citaverda is een moeilijkere oplossing 

 Hangt af van de inrichting van de rotonde 
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1. “Een rotonde op de kruising van de Asdonckerweg en de 
Stationsstraat verbetert de doorstroming” 

(n=547) 
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 Het oversteken van de spoorweg naar het station en andersom is vaak heel 
gevaarlijk, mede door de busstrook en er wordt veel te hard gereden ! De 
schooljeugd fiets met z`n drieën langs elkaar op het fietspad met de gsm in de 
hand.De politie controleerd af en toe op licht, maar niet op het gevaarlijk rijden van 
de jeugd! 

 Voetgangersoversteek langs het spoor zal moeten blijven om fietsers en 
voetgangers van station richting scholen en bank te laten gaan. Voor mensen uit 
richting Sevenum is het wel een stuk omrijden. Zou aan de Sevenumse kant ook een 
bestaande rotonde bijv. bij Jumbo geen aansluiting naar station gemaakt moeten 
worden. 

 Voor verkeersveiligheid. 

 Zeer mee eens als hier dan de extra toegangsweg naar het station op aangesloten 
wordt, anders geen toegevoegde waarde 

Mee eens  De verkeersveiligheid bij het station is ook niet veilig. Er moet een oplossing komen. 
Ik weet alleen niet of de Asdonckerweg hiervoor geschikt is om zoveel verkeer door 
te laten. Ook deze weg zal verbeterd moeten worden. 

 Dit in samenhang met de nieuwe toegangsweg tot het station en een nieuwe 
voetgangers/fietsentunnel ( iets ten noorden v/d kruising) zou een goede oplossing 
zijn. E-bikeway kan dan ook doorlopen naar het westen. Tevens afsluiting stukje 
Stationsstraat naar het station met stationsplein. De kruising vrijmaken van 
langzaam en kwetsbare verkeersdeelnemers!!!! Asdonkerweg niet upgraden om bij 
dit plan te betrekken, rotonde misschien nog iets noordelijker leggen dan is de 
buffer tot aan het spoor iets groter.  Andere eenvoudigere/goedkopere oplossingen 
zijn weggegooid geld. 

 Heeft geen toevoeging op de wachttijden bij de spoorwegovergang. Wel voor de 
doorstroming als er een extra weg komt naar het station achter het loopcentrum 
langs. 

 Het verbeterd niet de lange wachttijden voor de spoorwegovergang als er een trein 
komt 

 Uitgaande van de nieuwe situatie, geld ook voor vraag 2 

 Voor de mensen die van de asdoncker weg komen, zal het sneller gaan. Ik hoef die 
weg zelf nooit op of af, ik rijd alleen de stationsstraat dus voor mij zal het eerder 
ophouden. 

Neutraal  Ik vraag me af of dit ook de doorstroming verbeterd bij het station . als er een trein 
komt moet het zelfde verkeer erdoor. dus hetzelfde verkeer moet weer wachten 
.Maar het oversteken is minder gevaarlijk bij een rotonde. 

 Ik weet niet of daar veel verkeer overgaat, kom er zelf weinig en als er ik er ben kom 
ik niemand tegen.???? 

 Spoorwegovergang stagneert verkeersdoorstroming. Rotonde lost dat niet op, 
omdat er niet zoveel verkeersbewegingen naar het NS station zijn. Afbuiging 
verkeer naar America via Asdonckerweg en Heynenstraat is erg duur en niet nodig 

 Vooral voor vrachtwagens zijn rotondes echte brandstofslurpers. Het is echter wel 
zo dat je niet hoeft te wachten tot de kruising links en rechts vrij is. Als iedereen 
goed zijn richtingaanwijzer gebruikt gaat t weliswaar langzamer, maar t kan dan wel 
doorlopen (het verkeer dus) 

Mee 
oneens 

 De oversteekplaats van Citaverde naar het station moet iets aan gedaan worden. Ik 
kom er dagelijks en zie het vaak (bijna) mis gaan. Het is letterlijk wachten tot er 
doden vallen. 

 De vraag is dan hoe loopt die weg verder? Hoe zit het met de auto`s die toch naar 
America en Sevenum rijden! 
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 Doorstroming wordt alleen verhinderd door de wachttijden voor de spoorovergang. 
DE oplossing is een weg onder het spoor en langs de spoorlijn ruimte voor 
voetgangers en fietsen voor het oversteken van de Stationsstraat. 

 Een rotonde is beter dan een kruising.Te veel rotondes belemmert de doorstroming 
voor auto`s.    Ook voor fietsers levert dit wederom een situatie waarbij het 
autoverkeer het fietsverkeer kruist. In mijn optiek wordt de verkeersveiligheid hier 
niet beter door. 

 Een rotonde op deze plaats lost naar mijn mening de situatie vlak voor het spoor 
met de aansluiting vanaf America en de overweg niet op. 

 Een rotonde remt altijd af. Zou wel een verademing zijn voor de spoorweg 

 Er wordt niet naar een goede oplossing gezocht maar naar een goedkope. 

 Het houdt t doorstromen d verkeer juist tegen 

 Het meeste verkeer moet evengoed over de spoorwegovergang. De doorstroming 
vanuit Horst naar het station zal wel iets verbeteren, maar in het geheel heeft dit 
geen meerwaarde. Vooral niet afgezet tegen de kosten die hiermee gemoeid zijn. 

 Je moet de spoorlijn over om verder te kunnen. Als dan ook twee treinen gelijktijdig 
op het station los je het probleem niet op 

 Misschien wel, maar er blijft een wachtrij voor de overweg. niet iedere auto gaat 
naar het station 

 Probleem is de wachttijd voor de (gesloten) overweg al het andere is volgens mij om 
de problemen heen draaien!! De oplossing is: Stationsstraat onder spoor door of 
over spoor Heen. 

 Probleem spoorwegovergang wordt hiermee niet aangepakt. Voor een goede 
doorstroming van het verkeer, is een tunnel of brug wenselijk. Achter langs bij het 
loopcentrum kan maar dan de weg d.m.v. een brug over de spoorlijn aanleggen en 
het verkeer aan de achterzijde van het Sevenumse industrieterrein aansluiten op de 
Venloseweg 

 Toegevoegde waarde van een rotonde op dat punt is mij niet duidelijk 

 Zolang de overweg gelijkvloers blijft zal het verkeer veel hinder blijven houden. 
Zeker als er nog meer goederentreinen gaan rijden ivm. onderhoud en uitbreiding 
van de Betuwelijn. 

Zeer mee 
oneens 

 Alleen een rotonde lost niks op 

 De vraag rijst steeds maar weer opnieuw: waar blijft die tunnel onder het spoor ? Te 
duur ? Och ja, da`s waar ook ... helemaal vergeten ... te duur ! 

 De wachtrijen voor het spoor worden er niet minder om. Slechts 400 van de 12.000 
auto`s per etmaal gaan er per dag naar het station! Een extra weg neemt dus slechts 
3.3% van het verkeer weg. Bovendien krijg je sluipverkeer via de asdonckerweg en 
de heijnenstraat waardoor daar weer fietsende leerlingen van het citaverde college 
in het gedrang komen. 

 Het nut van rotondes is achterhaald. Nu het steeds drukker op de weg wordt zorgen 
rotondes niet meer voor een soepele doorstroming. 

 Niemand kan mij uuitleggen dat de doorstroming verbetert door het aanleggen van 
een rotonde op een toegangsweg met een zijstraat waar zowiezo bijna geen verkeer 
uitkomt. Hoogstens zal her verkeer welk naar het station gaat er baat bij hebben. 
Maar het verkeer welk richting Sevenum gaat blijft evengoed hinder ondervinden bij 
de spoorwegovergang. Dit is echt weer zo`n halfslachtige oplossing. Algauw zal 
blijken dat dit ook niet de oplossing en na nog wat van die halve oplossingen en 
miljoenen euro`s verder zal blijken dat er maar een echte oplossing is, een tunnel. 
Maar ja dan zijn we inmiddels 20 jaar verder en mijoenen euro`s armer. 
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 Probleem met doorstroming ontstaat als de spoorbomen dicht zijn. Dat probleem 
blijft, ook met een rotonde. Handiger zou zijn geweest als de tekening meer uitleg 
gaf (bijvoorbeeld: hoe rij je van en naar het station?). Het lijkt er nu op dat er vanuit 
Sevenum zéker geen oplossing is. 

Weet niet  Dat is moeilijk te beoordelen als ik niet meer info heb. Als er alleen een rotonde 
komt, zal dit niks opleveren, komt er een extra weg, is het belangrijk waar die komt 
te liggen, waar die naar toe gaat etc. etc. 

 Het is vooral moeilijk om over te steken als je van America richting Horst moet. `s 
Morgens sta ik daar regelmatig meer dan 5 min. stil. Altijd maar hopen dat, meestal 
een vrachtwagen, je voor laat gaan. Neem daarom bijna altijd een route door de 
kern van Horst 

 Ik ken de plannen in onvoldoende detail. Graag plattegrond van de nieuwe situatie 
publiceren. 

 Ik kom hier twee keer per dag, maar hier heb ik geen verstand van en ik denk de 
gemiddelde invuller van deze enquete ook niet. 

 Ik weet niet waar die weg is 

 Ik zou graag tekening hebben van het hele plan en de beredenering. Een rotonde 
alleen zegt niets. 

 Ik zou niet weten hoe! Kunt u meer info geven over de verkeersstromen want zoals 
het aangegeven staat moet toch alle verkeer van noord naar zuid en andersom over 
de zelfde overgang blijven rijden. 

 Moeilijk zeggen; ik kom hier bijna nooit. Ik weet wel dat rotondes niet per definitie 
de verkeersveiligheid verbeteren, dat hangt heel erg af van de locatie. 

 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als de bus al achter langs kan om bij het station te komen zal dit zeker een stuk 
veiliger zijn. En dan krijg je nog alle auto`s die passagiers afzet. 

 Bij de spoorwegovergang verderop is de situatie zeer onveilig 

 Iedere rotonde zorgt voor meer verkeersveiligheid en een vlottere doorstroming 
van het verkeer. 
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2. “De aanleg van een rotonde verbetert de 
verkeersveiligheid” 

(n=543) 
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Mee eens  Een rotonde zal de verkeersveiligheid normaal gesproken wel verbeteren, maar lost 
in dit geval de situatie vlak voor het spoor niet op. 

 Een tunnel is beter voor het doorgaande verkeer 

 In het algemeen klopt die stelling. Maar of dat hier ook zo is weet ik niet. Dat is niet 
mijn vakgebied.  Beetje domme vragen eerlijk gezegd. 

 Info is onvolledig, wat is de waarde van deze vragen of antwoorden?? 

 KAN een verbetering zijn 

 Op een drukke weg en drukke tijdstippen is er altijd verkeer dat niet kan wachten 
met oversteken of de weg op gaan. Bij een rotonde komt het verkeer al niet zo hard 
aan en kan iedereen de rotonde op. Het wachten duurt niet zo lang voor de weg op 
te gaan. 

 Rotondes zij altijd een verbetering voor de veiligheid op kruisingen met zijwegen. 
Maar of dit ook geldt voor een zijweg als de Asdonckerweg met zo weinig verkeer. 

 Wat gebeurt met de fietsers en voetgangers. (rabopersoneel en citaverde school,) 
word de stationstraat naar het station afgesloten. 

Neutraal  Het principe is goed, nu nog zorgen dat chaffeurs de rotonde op durven rijden. De 
meeste chauffeurs stoppen voorbde rotonde en dat geeft gevaarlijke situaties 

 Ik weet niet of dat de juiste plek is, ik zou eerder zeggen net voor het station daar 
waar nu de bushaltes zijn. 

 Minder opstoppingen en snellere doorstroming 

 Overstekende scholieren zul je houden bij de overgang. blijft gevaarlijk 

 Volgens mij is het een obsessie geworden om overal rotondes aan te leggen. Zorg 
ervoor dat doorgaande wegen ook als doorgaand wegen gebruikt kunnen worden. 
Ga zorgvuldig om met kruisingen/rotondes en   drempels. In mijn optiek is het 
verkeersveiliger als er minder kruisingen en drempels zijn zodat verkeersstromen 
ook van elkaar gescheiden blijven. 

 Voor de verkeersveiligheid is het beter een tunnel voor langzaam verkeer (fietsers 
en voetgangers) onder kruising Spoorweg/Stationsstraat te maken. Busstation op de 
Stationsstraat dan verplaatsen naar NS station 

 Wanneer er veel aandacht gaat naar de leerlingen van Citaverde die per trein, bus 
en fiets naar school komen zal het ter plaatse voor alle partijen veiliger kunnen 
worden 

 Wél als deze goed en duidelijk wordt ingericht. Rotonde bevordert de doorstroming, 
meestal niet de veiligheid vanwege diverse soorten verkeer, die bij elkaar komen. 

Mee 
oneens 

 Als fietser voel ik me vaak niet veilig op een rotonde 

 Als fietser, die dagelijks gebruik maakt van de Greenport Bikeway, wordt het er niet 
veiliger op. Auto`s die geen richting aangeven en toch afdraaien etc. 

 Dan moet wel iedereen zich aan de verkeersregels houden. Vooral fietsers weten 
vaak niet hoe ze een rotonde moeten nemen. 

 De relevante vraag is of deze locatie in een integrale afweging zou scoren. Mijn 
inziens zeker niet! De vraagstelling zou daarop aangepast moeten worden. Vraag 
daarom 'zou je dit tot de categorie nodig/wenselijk achten' probeer dus noodzaak 
tenachterstelling, dit is een willekeurige uitgave, die niet gewogen is tov andere 
uitgaven, volstrekt zinloos! 

 Een rotonde is alleen maar ter bevordering van verkeersstromen. Zodra er in de 
buurt van een rotonde een opstopping is (spoorbomen zijn omlaag), loopt het 
verkeer ook op een rotonde vast. 

 Ivm het oversteken door scholieren 

 Kan men harder over de spoorovergang rijden waar veel scholieren lopen. Veiliger? 

 Niet op dat punt 
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 Ook hier ben ik het niet mee eens. De scholieren van Citaverde hebben nu zelfs nog 
meer oversteekplaatsen te gaan en dat bij de drukte op de Stationsstraat. 

 Probleem zit bij het spoor niet bij de Asdonckerweg. 
Zeer mee 
oneens 

 Het probleem bij de spoorwegovergang blijft. Een drukke kruising bij een 
spoorwegovergang is niet wenselijk Vooral in de spitsuren is het hier erg druk. 

 Zie antwoord vraag 1 

 Zie voorgaande opmerking betreft leerlingen citaverde. Deze leerlingen moeten bij 
verplaatsen van de bushalte bovendien ook nog twee keer de drukste weg van 
Horst aan de Maas oversteken in plaats van één keer zoals nu het geval is. Deze 
rotonde is dus eigenlijk een verplaatsing van het probleem. 

Weet niet  Dat is moeilijk te beoordelen als ik niet meer info heb. Als er alleen een rotonde 
komt, zal dit niks opleveren, komt er een extra weg, is het belangrijk waar die komt 
te liggen, waar die naar toe gaat etc. etc. 

 Heb helaas geen verstand van goede doorstroom mogelijkheden 

 Het verbetert wel de verkeersveiligheid maar lost het probleem bij de 
spoorwegovergang niet op 
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Avondje uit 
 

Thuis (op de bank) zitten of eventjes op pad: een avondje uit.    
 
Uitgaande van de afgelopen maand: 
 

 

Toelichting 
Ik ben geen 
avondje weg 
geweest 

 Als uitgaan/stappen wordt bedoeld -> dan geen een keer. Maar een 
vergadering bijwonen of aanwezig zijn bij een sportvereniging van je kind dan 
kom ik wel aan de 6-10 keer. 

 Heb net een baby van 8 weken, daar ligt dat momenteel aan :-) 
1 keer  Lekker naar de schouwburg 

 Naar de schouwburg 
2-3 keer  Moeilijk als je aan het verbouwen bent. Dus alleen als het echt moet. 

 Verjaardagen en Toneel voorstelling. 
4-5 keer  3* gaan uiteten omdat we tegoed bonnen hadden;  2 keer in Venlo, 1 keer in 

Helenaveen Gaan zwemmen in BadArcen, 

 Iedere donderdagavond vaste prik en dan door de weeks als het goed weer is 
lekker terrassen 

 Incl. op bezoek gaan bij vrienden. vraagstelling is wat vaag. wordt bedoelt een 
avondje uit of inderdaad een avondje weg? 

 Vrienden bezoek. Veel 50-ers deze maand. We gaan niet veel uit alleen op 
bezoek bij familie of vrienden. Of tijdens de carnaval en kermis, dan wel in 
eigen gemeente. 

6-10 keer  Speciaal biertje, wijntje of koffie speciaal. Concert. 
vaker dan 15 
keer 

 Elke week 

 Vraagstelling? Hoe vaak dit jaar, deze maand of deze week? 
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3. Hoe vaak ben je een avondje weg geweest? 
(n=539) 
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Anders, namelijk: 
 Bezoek ,verjaardag 

 Bezoek kaarten kienen 

 Bij vrienden thuis gegeten 

 Bowlingbaan 

 Bridge zaal 

 CabAretvoorstelling 

 Coverbands 

 Cursus 

 Dansgelegenheid 

 Eten bij vrienden 

 Fam bezoek 

 Fam. bezoek. 

 Fam. of zo. 

 Familie (10x) 

 Familie / vrienden 

 Familie bezoek (2x) 

 Familie en vrienden 

 Familie en vrienden bezoek 

 Familie vrienden 

 Familie- of vrienden bezoeken 

 Familiebezoek (2x) 

 Familiebezoek en cursus bridge 

 Familiefeest 

 Familiefeestjes 

 Fees 

 Festivals 

 Gewoon weg 

 Groot personeelsfeest 
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3.1 Tijdens een avondje uit bezoek ik: 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=446) 
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 Heel verschillend 

 Kaartavond 

 Kaartavond met vriendinnen 

 Kantine 

 Kennissen 

 Kienen 

 Kroeg teng kerkstraat 2 

 Musical (2x) 

 Muziek (2x) 

 Muziekavond 

 Ontspanning bij sauna. 

 Op bezoek familie 

 Opera 

 Passie 

 Repetitie koor 

 Rondje lopen. 

 Sauncomplex 

 Schouwburg 

 Soos 

 Soos, naar vrienden 

 Sport/ verjaardag/ werk 

 Sporten 

 Sporten tennis 

 Sporten, bezoek bij vrienden 

 Sportkantine 

 Sportschool 

 Thermaalbad 

 Uitje met collega's 

 Uitje werk 

 Vereniging (4x) 

 Vergadering (2x) 

 Vergaderingen (2x) 

 Verjaardag (4x) 

 Verjaardag familie 

 Verjaardag, avondje aan huis met bekenden 

 Visite 

 Voetbalclub/vereniging, vrienden 

 Vrienden (11x) 

 Vrienden ,familie 

 Vrienden en familie (2x) 

 Vrienden thuis. 

 Vrienden, bijeenkomsten met zakelijk relaties 

 Vrienden, de lange 

 Vriendenavondje 

 Werk en hobby.. 

 Wisselend 

 Zitten bij vrienden 
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Anders, namelijk: 
 10.00 

 15 

 20 euro 

 3 euro 

 Heel afhankelijk van de activiteit...concert kan in de 100 of meer lopen, kroeg kan met 20 klaar 
zijn 

 Was cadeautje 

 Weet ik niet 
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3.1.1 Hoeveel geld geef je gemiddeld uit op zo’n avond? 
(inclusief eventueel kaartje/ticket) 

(n=390) 
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Anders, namelijk: 
 Afhankelijk waar er een concert is, diverse plaatsen, ok Belgie en Duitsland 

 Arcen 

 Bioscoop Helmond 

 Breda 

 Buiten Limburg 

 Cafe in eigen dorp 

 Deurne 

 Div. 

 Duitse grensstreek 

 Duitsland (3x) 

 Duitsland eten 

 Duitsland is vaak niet zo duur 

 Eindhoven (4x) 

 Erg wisselend 

 Familie 

 Ga 's avonds nog zelden van huis 

 Geen vaste plaats 

 Geen voorkeur 

 Griendsveen 

 Grubbenvorst 

 Hegelsom Sevenum 

 Helmond. 

 In mijn eigen buurt. 

 Kan ergens in Limburg of Brabant 

 Landelijk 

 Ligt eraan waar het concert is 

 Mijn oude woonplaats 

 Naar de schouwburg 
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3.2 Waar ga je meestal een avondje uit? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=445) 
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 Panningen of verder weg 

 Regio 

 Reuver (2x) 

 Reuver (bios), Randstad 

 Reuver bioscoop 

 Reuver voor bioscoop 

 Roermond (4x) 

 Roermond heerlen 

 Rotterdam 

 Schouwburg 

 Sevenum (7x) 

 Utrecht 

 Vanalles wat 

 Verschillend 

 Verschillende steden 

 Vrienden familie 

 Waar het feest is. 

 Well 

 Wisselend (2x) 

 Zeer wisselend: veelal ook buiten de regio 

 Zo als het uitkomt 
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Zonnen 
 

De zomer komt er weer aan  hallo zon! 
 

 

Toelichting 
Ja  Af en toe 

 Alleen de benen 

 Alleen voor de gezelligheid, niet voor het bruinen 

 Alleen zitten, in de ochtend of de wat latere mmiddag uren 

 De voorjaars zon is heerlijk om even een kopje koffie te drinken. 

 Dit komt niet zo vaak voor. 

 Een kleurtje krijgen en vit D 'ontvangen' 

 Ik zit af en toe in zon alleen voor de extra vitamientjes maar dan ook niet te lang 

 Ja, maar niet in de volle zon; meestal onder `n schaduw doek! 

 Maar ik ben dan vaak bezig in de zon 

 Maar ik zit niet in de zon puur om het zonnen. 

 Naaktstrand waar mooie blote vrouwen komen dat zie ik liever dan een voetbal wetsrijd 
ik ken mijn favoriete plaatsen 

 Niet bewust voor de zon, maar meer op het terras voor een drankje. 

 Niet in de volle zon (parasol) of slechts kort 

 Om echt te genieten van de zon onder genot van een kopje koffie, echter niet (meer) om 
kleur te krijgen. 

 Onder de veranda 

 Wel eens. maar zeer sporadisch 
Nee  Alleen op de fiets zowel vanuit thuis als op vakanties. 

 De directe zon is niet goed voor het lichaam. Ik zit daarom altijd in de schaduw. 

 Erg ongezond 

 Gauw te warm. Droge huid en ben te onrustig daarvoor. 

 Ik mag niet teveel in de zon want heb een melanoom gehad (huidkanker) 
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4. Zit of lig je wel eens in de zon? 
(n=539) 
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 Ik werk wel eens in de zon, maar uitgebreid in de zon liggen vind ik niet fijn. 

 Ivm allergie nooit in de eerste zon 

 Ivm huidproblemen is dit voor mij niet ideaal. 

 Liggen of zitten om puur in de zon te zijn doe ik niet vaak. Wel ben ik veel buiten als de 
zon schijnt. 

 Maar ik ben wel veel buiten. Wandelen, werken in de tuin 

 Niet meer ivm medicijnen gebruik. 

 Slecht voor de gezondheid en voor mij al helemaal 
 

 

Anders, namelijk: 
 Aan de Maas 

 Bij de sauna/ wellness 

 Dakterras 

 In de natuur en op de camping of cp 

 In de natuur, lekker op een bamkje 

 Kasteelse bossen 

 Mijn werk is buiten 

 Naaktstrand 

 Op de fiets 

 Op de fiets tijdens het werk 

 Op de fiets, dara zit je toch ook op? Ben je ook nog eens lekker bezig 

 Op de patio 

 Op het strand. 

 Sauna. 

 Tijdens het fietsen 

 Vakantie (2x) 

 Vakantiebestemming 

 Werk 

 Zonnebank 
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4.1 Waar ga je in de zon zitten of liggen? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=373) 
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Toelichting 
Ja  Gebruik de zonnebrand niet consequent 

 Ik gebruik alleen zonnebrand crème bij de zee op het strand. Thuis lig ik zelden in de zon. 
Dan zit ik liever onder de parasol. 

 Niet als je net thuis komt van het werk en nog even een graantje wil meepikken. 

 Zonder bescherming voel ikme niet veilig 
Nee  Als het eventjes is niet, anders wel. 

 Heel af en toe. Wel als ik ga fietsen, en dat doe ik bijna dagelijks! 

 Hier is altijd schaduw. 

 Ik verbrand zelden, als ik echt lang in de zo`n lig of in een land ben met een fellere zo`n 
smeer ik wel. 

 In de tuin gebruik ik meestal geen zonnebrandcrème. Aan het strand wel. 

 Kan er wel tegen 

 Maar daar kan in de toekomst verandering in komen door niertransplantatie . 

 Meestal pas op het moment dat ik al verbrand ben. 

 Soms, op het strand of andere plaatsen waar je snel verbrand smeer ik wel 

 Soms.. ligt eraan hoe bloot ik er in ga liggen.. 

 Zelden 

 Zolang ga ik niet in de zon liggen dat ik dat spul nodig heb. 
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4.2 Maak je gebruik van zonnebrandcrème als je in de zon 
gaat zitten/liggen? 

(n=372) 
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Toelichting 
30  Vanwegen allergie kan helaas niet hoger. 
50  50 voor het gezicht, rest 20 of 30 

 Hoge factor i.v.m. huid probleem 

 Wil liever geen huidkanker krijgen 
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4.2.1 Welke factor zonnebrandcrème gebruik je meestal? 
Factor: 

(n=258) 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Niet alleen in de zomer maar het hele jaar door een zomers kleurtje. 

Mee eens  Belangrijk niet, maar fijn is het wel. 

 Een Kleurtje is goed maar niet om echt bruin te worden. 

 Een witte huid is niet bepaald zomers en ziet er ook niet zo gezond uit. 

 Maar wel als gevolg van verantwoord zonnen. 

 Staat mooier en maakt slanker ;) 
Neutraal  Alleen een natuurlijk mkleurtje, niet de door gebruinde zonnebank kleur 

 Heb gemakkelijk praten omdat ik erg snel verkleur.  Zou zelfs graag blanker willen 
zijn, maar ben dat nog nooit geweest 

 Ik ben in voorjaar en zomer iedere dag buiten op het land als voorlichter en kleur 
snel bij. Echter bij mij niet meer als gezicht en armen tot aan de elleboog. 

 Ik heb een gek vel dat zelfs achter het raam bruin wordt. Nog nooit last gehad van 
verbranding. Ik hoef geen  moeite te doen voor een kleurtje en doe dat ook niet. 
Iedereen is stikjaloers op me en ik snap niet waarom. Ik hou er wel rekening mee 
dat `te` ook in dit geval niet goed is. Dus met mate in de zon en niet als die op zijn 
hoogst staat. 

 Niet belangrijk, wel mooi. 
Mee 
oneens 

 Als je blank blijft vragen ze of je ziek bent, of een  opmerking. 

 Als je wat ouder wordt maakt het niets meer uit of je wat bruiner bent. ik ben 
tevreden met mijn huidige huidskleur 

 Ik vind het wel fijn om niet spierwit te zijn, maar ik ga er niet voor in de zon liggen. 
Als je buiten bezig bent krijg je ook een kleurtje! 

 Is altijd lekker natuurlijk, maar daar krijg ik bultjes van in mijn gezicht, dus liever 
niet. 

Zeer mee 
oneens 

 We zijn blank geboren, wat is daar mis mee! 

 Zonnen is ongezond 
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5.  “Ik vind het belangrijk om in de zomer een zomers kleurtje 
te hebben” 

(n=537) 



 
 
 

 
154 

 

 

Toelichting 
Ja  3 x per jaar uurtje 

 3x per jaar, als ik me grieperig voel. Dat geeft een boost!!! 

 6 x 20 minuten per jaar 

 Heel af en toe. zal 2x per maand zijn gemiddeld 

 Maar een paar keer per jaar. 

 Soms; in de zomer zeker niet! 

 Winter tegen psoriasis 
Nee  Heb dit voorheen wel gedaan, maar verkies nu mijn gezondheid boven een bruin kleurtje 

 Heb ik wel eentje, maar ligt doelloos op zolder. 

 Heb nog steeds 2 zonnebanken maar niemand die ze zelfs gratis wil heben 

 Ik denk ook dat dit niet erg gezond is voor de huid 

 Ik heb graag een mooi zomerkleurtje. Maar ik doe er geen moeite voor. 

 Ik wordt snel genoeg bruin van mezelf. 

 Lijkt me ongezond, slecht voor mijn huid. En ik word bruin genoeg zonder. 

 Vind ik niet meer van deze tijd,omdat dat veel kommer kan bezorgen in de zon de tuin 
doen of wandelen vind ik wel lekker. 

 Wij hebben een zonnebank maar doen er niets meer mee. 

 Zonnebank studios hebben alleen onderwereld figuren voor geld wit te wassen een 
zonnebank studio kan de hele dag aan staan zonder dat er een persoon binnen is 
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6. Maak je gebruik van de zonnebank? 
(n=533) 
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Toelichting 
Ja  Aan het begin van de zomer als ik nog niet bruin ben 

 Alleen voor de benen 

 Betere uitstraling alleen in de zomer. 

 Ik mag niet in de zon van de huidarts, maar vind een bruin kleurtjes wel mooi. 

 In het voorjaar om mijn benen alvast een kleurtje te geven. 

 Tegen te witte benen. 
Nee  Als je een zelfbruiner niet goed aanbrengt/uitsmeert krijg je van die vieze onregelmatige 

bruine strepen. 

 Puur natuur lijkt mij het beste! 
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7. Gebruik je wel eens een zelfbruiner? 
(n=537) 
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Klusjes 

Er gaat wel eens iets kapot in huis  tijd om te klussen. 
 

 

Toelichting 
Ja, meestal  Als ik het kan maken. Anders moet het wel iemand anders doen. 

(alleenwonend) 

 De meeste klussen doe ik zelf maar specialistisch werk laat ik aan de 
vakman over. 

 Ik doe bijna alles zelf maar blijf wel van dingen af waar stroom op staat. 

 Sommige klusjes zelf en sommige partner 
Nee, ik heb 2 
linker handen 

 Kleine klusjes zoals een lamp vervangen of een moertje vastdraaien etc. 
doen we zelf. Voor grotere zaken halen we iemand anders er bij. 

 Meestal is mijn vrouw diegene die de kleinere klusjes ter hand pakt . 

 Vanwege reuma; vroeger deed ik alles zelf 
Nee, dit doet 
iemand anders 

 Door partner 

 Echtgenoot 

 Ik heb een handige man, die voor mij de klusjes doet. 

 Ik heb een hele handige man die alles kan ;) 

 Ik heb een zeer handige man 

 Kleine klussen probeer ik zelf maar ben niet echt handig. Moeilijkere klussen 
laat ik iemand anders doen. 

 Mij n man is meestal degene die de klussen doet 

 Mijn echtgenoot. 

 Mijn man 

 Mijn Man 

 Mijn man doet de clusjes in huis 

 Mijn man en of een goede kennis 

 Mijn man is handig 

 Mijn man is timmerman en erg handig. 
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8. Ben jij degene die dit klusje klaart? 
(n=534) 
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 Mijn man is timmerman, dus die is veel handiger dan ik. 

 Mijn man knapt alle klusjes op 

 Mijn ontzettend handige echtgenoot is de klusjesman hier in huis! 

 Soms wel als het eenvoudig is 

 Vanwege mijn leeftijd heb ik soms hulp nodig; maar wat ik kan doe ik zelf 
 

 

Anders, namelijk 
 Alle voorkomende klussen 

 Alleen geen hele grote projecten 

 Alles 

 Alles wat kapot kan gaan 

 Alles wat voorkomt 

 Bijna alles. 

 Boodschappen, wassen, 

 Dingen op hangen, olie smeren waar nodig, lampen vervangen 

 Eigenlijk alles 

 Electra, waterleiding, afvoer, etc, etc 

 Fiets en auto onderhoud 

 Halve huis verbouwen. 

 Kapot stopcontact, overig electra 

 Kleding reparatie 

 Opruim werkzaamheden. 

 Reparatie apparatuur 

 Reparatie huishoudelijke apparatuur 

 Repataties aan apparaten. 

 Techniek 

 Technisch gebied 

 Tegelen 

 Verbouwingen 
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8.1 Wat voor klusjes doe je zelf in huis?  
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=307) 
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Toelichting 
Ja  Als het `n grote klus is; zoals bv. tegelzetten-->ieder z`n vak! 

 Bij dingen die ik zelf niet kan maken. 

 Bijv. om een deur af te hangen of om glas te vervangen 

 Een keer per jaar voor de tuin. Dak reparatie 

 Grotere klussen zoals oprit aanleggen en jaarlijks snoeien van bomen en grote struiken. 

 Heeel af en toe, bv voor stucwerk en voegen uitkappen en opnieuw voegen. CV ketel heb 
ik laten plaatsen, maar dat had ik beter zelf kunnen doen. Ik ben niet snel tevreden met 
het werk van een ander :-) 

 Ik vraag dan bekwame mensen binnen familie- of vriendenkring 

 Klusjesman? Wel een vakman. 

 Mijn broer 

 Mijn lieve echtgenoot 

 Mijn man 

 Soms 

 Voor het echte mannenwerk. Ik ben weduwe 

 Voor zaken, die ik zelf niet  kan of vakkundig genoeg ben 

 Vooral op het gebied van elektra. groter klussen laat ik een aannemer doen 

 Zie 8 
Nee  Alleen als het iets specialistisch is, zoals bijvoorbeeld een parketvloer schuren. Voor kleine 

klussen vraag ik een bekende. 

 Echtgenoot is handig 

 Goeie buurman 

 Handige vader 

 Ik vraag mijn broer of vrienden/kennissen 

 In ieder geval zelden 

 Mijn man is klusjesman 

 Mijn vader is zo nu en dan mijn klusjesman. 

 Mijn zoon geeft mij vaak hulp bij wat ik niet zelf kan 

 Niemand kan het beter dan mijn man zelf 
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9. Schakel je wel eens een klusjesman in? 
(n=536) 
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 Niet nodig met een handige timmerman in huis. 

 Soms wel familie of vrienden. 

 Wij hebben een heel handige (schoon)vader. 

 Zelden , alleen bij een grotere verbouwing. Dit voor klussen waar ik zelf geen gereedschap 
heb, zoals stucadoor,dakdekker . 

 

 

Anders, namelijk: 
 Al naar gelang ik nodig heb 

 Alleen uit de directe omgeving van Horst 

 Bedrijven 

 Bekende 

 Bestaande bedrijven 

 Buren (2x) 

 Buurman 

 Eerder al ingeschakeld / ontmoet 

 Erkent bedrijf 

 Ervaring met professionele klusjes man 

 Ga zelf zoeken. 

 Gewoon thuis 

 In dorp 

 In horst 

 In ons dorp 

 Klusgroep 

 Lokale blaadjes zoals de Hallo 

 Mijn man 

 Netwerk 

 Regulier bedrijf 

 Uit het dorp 

 Vakmensen/ bedrijven uit ons dorp 
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9.1 Waar vind je die? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=221) 



 
 
 

 
160 

 

 Via een doe het zelf winkel 

 Via mijn werk 
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De gemeenteraad van Horst aan de Maas 
 

Op dit moment zijn er 27 raadsleden in Horst aan de Maas. 
 

 

Toelichting 
Ja, ik zou een 
deel op 
kunnen 
noemen 

 Als ik iemand persoonlijk moet hebben dan bel ik wel naar de gemeente of 
ik kijk op de website van de gemeente 

Nee, ik weet 
er geen een 

 Ik ben niet zo in de politiek geinteresseerd 

 Omdat ze altijd alleen voor zich zelf zorgen 
Weet niet  Geef mij maar geert wilders die maakt die andere slaapmutsen wakker hoe 

die andere slaapmutsen lullen dat is alleen maar eigenbelang die zitten er 
niet voor het volk maar voor hun zelf alleen eigenbelang 
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1. Weet je wie de leden van de gemeenteraad zijn? 
(n=516) 
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Toelichting 
Ja, 
(bijna) 
altijd 

 Ik ben zelf gemeenteraadslid 

Ja, soms  Alleen als er voor mij echt belangen op het spel staan. 

 Toen in de  gemeente mijn bouwaanvraag behandeld werdt 
Nee  Een keer geweest i.v.m. het Gasthoes. 

 Een keer geweest, maar ik vind het niet echt toegankelijk voor burgers. Oa het 
taalgebruik en de termen die gebruikt worden schrikken af en scheppen nog 
meer afstand. 

 Eigenbelang die vegen alleen zijn eigen straatje schoon alle je ergens over klaagt 
of zoo dan zeggen zij je bent de enige die klaagt waarom dan zijn zij er van af 
eigenbelang 

 Ik ben er wel eens bij geweest. M.n. bij de beslissing over het NGB. Ik heb hier 
zo`n bijsmaak aan over gehouden dat ik hier niet meer naar toe ga. - politici zijn 
slechte mensen, die veel schade aan de maatschappij aanbrengen (op alle nivo`s) 
- dualisme is dood 

 Omdat er ze praten hoe de wind waait waait mijn jasje 

 Tot voor een paar jaar bezocht ik raadsvergaderingen regelmatig. Nu vind ik het 
een voorgekookte `show`. 

 Vaak onderwerpen die ik niet interessant vind 

 Worden meestal avond dan werk ik  En heb ik eens een avond vrij wil ik graag 
eens iets anders/leuks doen 
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2. Bezoek je wel eens een gemeenteraadsvergadering? 
(n=515) 
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De vergaderingen van de gemeenteraad worden ook online uitgezonden 
 

 

Toelichting 
Nee  Als je in het buitengebied woont is dit onmogelijk. 

 Ben niet op de hoogte van de mogelijkheid 

 Die hebben toch een publieke baantje nee hoor alleen maar eigenbelang ook die 
vluchtelingen zet ze maar langs de burgemeester of langs bergit op de laak nee hoor 
dat doen ze niet die eigenbelang lullers daar koop ik niets voor 

 Die hele gemeenteraad boeit me niet. Doen toch wat ze zelf willen. 

 Gaap 

 Ik denk dat ik hier heel slechte zin van zou krijgen. Die mensen vertegenwoordigen mij 
echt niet.   By the way: ik ken steeds meer mensen, die nooit meer gaan stemmen. Het 
is dus niet alleen de vraag of politici nog wel echt een mandaat van de kiezer hebben, 
maar zelfs of dit systeem nog wel een mandaat heeft.   In NRC stond een ware 
uitspraak: veel politici hebben juridisch wel gelijk, maar moreel helemaal niet. 

 Ik wist niet dat dit ging 

 Omdat ik reeds aanwezig ben, ik kijk wel af en toe stukken terug. 
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3. Kijk je online naar de gemeenteraadsvergadering? 
(n=516) 
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Inwoners krijgen de kans om tijdens zo`n vergadering de gemeenteraad toe te spreken over 
iets wat hen aan het hart gaat. 
 

 

Toelichting 
Nee  Ben zelf gemeenteraadslid 

 Ik heb er geen enkel vertrouwen in dat er geluisterd wordt. In veel partijen geldt 
dat de partijlijn gevolgd dient te worden. 

 Je kunt raadsleden voor mijn gevoel beter benaderen via social media of via een 
afspraak 

 Maar ik kom wel vaak in de verleiding... 

 Naar mijn mening wordt er toch niet naar de burger geluisterd. Wat ze in het 
hoofd hebben krijg je er niet zomaar uit. 

 Wist niet dat dit mogelijk was 
Weet 
niet 

 Misschien de eerst volgende vergadering 
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4. Heb je hier al eens gebruik van gemaakt? 
(n=514) 



 
 
 

 
165 

 

4.1 Over welk onderwerp ging het? (n = 31, 10% = zeg ik liever niet) 
 Accomodaties 

 Algemene informatie. 

 Ashorst 

 Bestemmingsplan Burgemeester Cremersstraat te Grubbenvorst - twee maal. 

 Bestemmingsplan de Locht. 

 Bouw MFC 

 Bouwvergunning 

 De laan bomen in Griendtsveen. 

 Gasthuis 

 Gasthuisplein en bijbehorende omlegging binnenring Horst 

 Handhaving (2x) 

 Handhaving o.a ivm overlast door veehouderijen 

 Het idiote afvalbeleid dat in 2011 geintroduceerd is 

 Ik weet niet meer waar het over ging 

 Onderwijs 

 Over de coalitie CDA en SP dat die niet konden samenwerken na de verkiezingen.maar heb 
er helaas nooit antwoord op gehad. 

 PGB 

 Sociaal Domein 

 Starten van eigen bedrijf ( hoorzitting) 

 Toegankelijkheid van openbare gebouwen en ruimte! 
Hoogwater bestrijding en de ondernemen acties. 

 Was nog in de Gemeente Meerlo Wanssum 

 Westsingel en Zwembad 

 Zorg 

 Zwemvoorziening Horst aan de Maas 
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Abonnement 
 

 

Toelichting 
Ja  8 Tijdschrift abonnementen Veel natuur tijdschriften. 

 Blad van fibromyalgiestichting max tijdschrift tv gids 

 Diversen 

 Dorpsblaadje, telefoon 

 Leesmap en krant 

 Op krant imker en tuin vakblad 
Nee  Dan zit ik nergens aan vast alle ik er vanaf Will vrijheit blij hijt 
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1 Heb je ergens een abonnement op? 
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Anders, namelijk 
 Alles in een kpn 

 Anwb 

 ANWB (3x) 

 Avro bode 

 Bergsportvereniging 

 Canaldigitaal 

 Cd abonnement via novib 

 Clubs 

 Consumenengids 

 Consumentengids (2x) 

 DIV verenigingen 

 Duivenblaadjes 

 EWEKa 

 Filmnet,tv blad 

 Fnv ,anwb 

 Glasvezel 

 Haegelsums bledje 

 HBO, Fox Sports 

 Internet (2x) 

 Internet tv telefoon 

 Internet-seniorweb 

 IVN 

 Kabel TV 

 Kampioen (2x) 

 Kampioen van de ANWB 

 Kloske 

 Krant op gezegd 

 Kro gits 
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1.1 Waar heb je een abonnement op?  
(meerdere antwoorden mogelijk) 
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 Leesmap (2x) 

 Loopschool 

 Maandblad 

 Mededelinge 

 Mededelingen 

 Mikro-gids 

 Oldtimes clubs 

 Onderhoud auto 

 Playstation 

 Radio gids 

 Radiogids 

 Sportverenigingen 

 Sportzender 

 Spotify (4x) 

 Spotify (muziek streaming dienst) 

 T.v.gids 

 Tel-,tv enz. 

 Tennis, zwemmen 

 Trein 

 Troskompas 

 Tv (2x) 

 Tv gids (8x) 

 TV gids (2x) 

 TV gids. 

 TV- radiogids 

 Tv-gids 

 Tvgids 

 Vakbladen (3x) 

 Vaktijdschrift 

 Vereniging 

 Veronica magazine 

 Veronikagids 

 Visblad 

 Voetbalvereniging. toneelvereniging.  tv gids 

 Week nieuws 

 Ziggo (5x) 

 Ziggo alles in een 

 Ziggo tv 

 Zwemmen 
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(Extra toelichting: bijvoorbeeld een krantenabonnement samen met de buren) 
 

Toelichting 
Ja  Buren hebben krant en daarna lezen wij 

 Dagblad De Limburger 

 Dagblad delen we met twee zoons 

 Dagblad met mijn moeder 

 De krant 

 De krant deel ik samen met een familie lid die in de buurt woont 

 De krant met de buren 

 De krant, alleen is deze veel te duur 

 Krant (2x) 

 Krant met de buren. Netflix met dochter 

 Krant samen met de buren. 

 Krantenabonnement samen met de buren. 

 Leesmap en krant samen met buren 

 Met huisgenoten 

 Met ouders 

 Mijn schoonmoeder geeft haar Libelles door aan mij. 

 Netflix 

 Samen met de overburen want alleen vind ik hem te duur. 

 Tijdschrift met 3 schoonzussen Krant (digitale versie) met ouders 

 Tijdschrift met mijn dochter. 
Nee  Goede buren dat heeft niet iedereen niet alles over een kam scheren alle vooral in deze 

achter buurt niet alles is goud wat er blinkt schijn bedriegt droom maar mooi verder 

 Woon te ver weg van buren. 
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2. Deel je een abonnement met een ander? 



 
 
 

 
170 

 

In hoeverre ben je  het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 “Als ik moet bezuinigen zeg ik als eerste mijn overbodige abonnementen op“   De 
vraag geeft al het antwoord: -overbodige- 

 Als ik het toch niet lees kan het wel weg 

 Meestal is het een luxe, wanneer je een abonnement op iets hebt. 

 Overbodige abonnementen zou je niet eens moeten willen hebben.  de 
abonnementen die wij hebben zijn niet overbodig dus die worden niet opgezegd. 

Mee eens  Abonnementen op de krant en tijdschriften zijn toch de luxe de dingen. 

 Alleen dus als ik echt flink moet bezuinigen 

 Heb veel abonnementen dus dat wordt het eerste gekort 

 Ligt eraan wat voor abonnement . Met een luxe abonnement  kun je zeker 
bezuinigen. 

 Niet ieder abonnement is interessant maar wel leuk om te krijgen. 

 Overbodige abbo`s heb ik niet 

 Wel alleen het tijdschriftabonnement. Sportschool en telefoon vind ik niet 
overbodig. 

Mee oneens  Ik heb geen overbodige abonnementen,als je minder geld hebt ga je vanzelf 
minderen. 

 Voor mijn gevoel heb ik geen overbodige abonnementen. 
Zeer mee 
oneens 

 Ik hoef niet te bezuinigen. 
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3. “Als ik moet bezuinigen zeg ik als eerste mijn  overbodige 
abonnementen op“ 
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Klimaatverandering 
 

Winters waar de temperatuur nauwelijks onder de tien graden komt en zomers met veel 
wateroverlast  het komt steeds vaker voor.    
 
 In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 30 Jaar geleden las ik regelmatig in natuur tijdschriften over de ramp van 
klimaatverandering.Je werd uitgelachen als je er over praten Het is onomkeerbaar 
in deze materialistische wereld. 

 Er wordt te nonchalant over het klimaat gepraat. Er wordt alleen over gepraat 
maar niet naar gehandeld.Ook niet door de regering en hun kolencentrales. Er is te 
weinig ondersteuning voor zonnenpanelen. 

 Ik zou willen dat de politici eens wat meer zouden sturen in de goede richting ipv 
achter de oude economie aan te blijven rennen. 

 Klimaten veranderen al miljoenen jaren. Dat dit nu ook weer gebeurt is eigenlijk 
normaal maar dat de mens hier nu heel veel aan bijdraagt is wel zeker. 

Mee eens  Het nieuws word meestal aangedikt 

 Maak me zorgen om natuur en dieren. Oogsten die mislukken. Veel meer ( 
exotische ) insecten. 

 Niet alleen de klimaatverandering is hier schuld aan. Ook het feit dat we menen 
dat we alles moeten bebouwen en verharden. Het overtollige water krijgt veel 
minder de kans om in de grond te kunnen trekken 

 Nu maak ik me een klein beetje zorgen maar ik heb leeftijd die er `echt` iets mee te 
maken mee zal vallen maar de jeugdigen zullen er zeker mee te maken krijgen 

 Vooral die harde tropen regen alles of Nederland verzuipt 
Neutraal  Ik ben er niet echt mee bezig 

 Ik ben er nog niet zeker over , of dit alles wel door klimaatverandering komt . 
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4. “Ik maak me zorgen over de klimaatveranderingen” 
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 Ik kan me er wel zorgen over maken, maar dat verandert het toch niet. Zelf zo 
gezond mogelijk met zo min mogelijk uitstoot proberen te leven doe ik wel. 

 Is al vaker voorgekomen de laatste 50 jaar.Maar er wordt nu veel meer publiciteit 
aan gegeven 

 Niet alles van verandering is een bedreiging. Uiteindelijk draait ook de evolutie op 
verandering. Geheel stilstaan lijkt mij een grotere bedreiging. 

 Zorg of geen zorg ,daar verandert niets mee . 

 Zulle we mee moeten leven, de mens past zich aan. Gaat al duizenden jaren zo. 
Zeer mee 
oneens 

 Ga maar eeuwen terug het komt weer goed 

 Ik maak me geen zorgen, omdat de mensen het toch niet op kunnen lossen. 
Degene die het geschapen heeft gaat het allemaal rechtzetten. Gelukkig 

 Ja het klimaat veranderd heel langzaam, dit is echter een trend die zich al 
duizenden jaren voordoet. 

 Natuur gaat toch zijn eigen gang! Al door de eeuwen heen. In 1600 kenden we ook 
al zeer hoge waterstanden door regenval. Toen kenden ze nog geen term van 
klimaatverandering. 

 Schommelingen in het weer waren er ook vroeger. Sommige planten, dieren 
hebben daar moeite mee, anderen profiteren er juist van. 

 

 

Toelichting 
Ja  De weers veranderingen zijn iets vaker en heftiger. 

 De weersveranderingen 

 Enorme temperatuurverschillen die per dag totaal anders zijn. Niet langzaam 
opbouwend of afbouwend zoals in het verleden. 

 

 Het is merkbaar aan de extreme verschillen in weer in zeer korte tijd. Maar, klimaat is 
een gemiddelde van weer over een lange tijd (eeuwen) en niet over enkele tientallen 
jaren 

 Ik denk de vele regenbuien van afgelopen tijd maar ook van andere jaren 
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5.  Merk je iets van een klimaatverandering? 



 
 
 

 
173 

 

 In de jaren negentig begonnen onze oude perenbomen steeds vroeger te bloeien, en 
het is nog steeds zo De asperges was ook 14 dagen vroeger etc etc. 

 Kijk maar naar het weer. 

 Steeds meer wateroverlast; stormen; 

 Tmperatuur schommeligen, extremer 

 Veel regen.extreem 

 Veel vaker zware buien na een warme dag 
Nee  De zogenaamde klimaatverandering wordt door de overheden aangegrepen om geld te 

genereren. 

 Ik vind dit niets bijzonders,komt vaker voor. 

 Kijk in de geschiedenis! Er gebeurd nu niets nieuws! Alleen willen wij het uitleggen. 
Voorbeeld ijstijd en grote droogte! 

 Ook in het verleden hadden we weleens last van wateroverlast en dergelijke 
natuurverschijnselen. Tegenwoordig is het niet significant meer dan in het verleden. 

 Ook vroeger waren er te natte en te droge zomers en strenge en zachte winters. Maar 
toen werd daar minder aandacht aan besteed. 

Weet 
niet 

 Daarvoor is mijn levensspanne te kort. Dit soort veranderingen beslaan een veel langere 
tijd, om nog maar te zwijgen van de gevolgen. 

 Dat kunnen we pas over langere tijd beoordelen; er kan best sprake zijn van een 
tijdelijke verandering; dat heeft zich in de loop der eeuwen wel vaker voorgedaan. Maar 
er kan ook sprake zijn van een echte klimaatsverandering. Dat weten we pas als ik er 
niet meer ben 

 Het ene jaar heb je een strenge winter of een mooie zomer en het andere jaar is het het 
tegenovergestelde. 

 Kan niet beoordelen of weersveranderingen komen door klimaatverandering 

 Soms denk ik dat ze dan een reden hebben om maar weer eens extra belasting kunnen 
heffen in te voeren. Als er weer een zgn record is gevestigd hoor je dat het voor het 
laatst was in bv1933 

 

5.1 Welke veranderingen zijn er volgens jou ten opzichte van tien jaar 

geleden? (6% = weet niet) 
 Al het weer is extremer 

 Allers is extremer, warmte, regen, onweer 

 Alles is duurder geworden, maar onze pensioenen blijven steeds het zelfde. 
Heb geen armoede,kan er ( nog ) mee leven. 

 Alles is extremer. Het is vaker extreem heet. Extreem nat. alleen extreem koud blijft nog uit. 

 Alles veel extremer 

 Alles wordt extremer, de warmte , de koude, de hoeveelheid neerslag 

 Alles wordt extremer, kort maar heftig 

 Alls word extremer, warmer, natter, hardere wind 

 Als imker ben ik zeer betrokken bij het weer. de wisselingen van het weer heeft zijn weerslag op 
de bijen. 

 Ander weer 

 Andere temperaturen veel meer regen 

 Andere zomers en winters 

 Benauwd weer en fikse regen en onweersbuien 

 Benauwd weer, flinke regenbuien met veel overlast 

 Bijna geen winters en heel nat. 
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 Dat het in de zomer warmer is en vaker onweer met veel wateroverlast en in de winter het niet 
meer zo koud is en er veel minder sneeuw valt als vroeger 

 Dat het warmer wordt 

 Dat het weer vooral nu erg broeierig en benauwd is.Ons klimaat wordt steeds vochtiger.Veel 
regen onweer en soms extreem hoge temperaturen die zorgen voor een hoge luchtvochttigheid 

 De  winters minder koud,  
40 jaar in de bouw gewerkt, altijd jaar op jaar vorst verlet  soms 12 weken lekker thuis. 
Nu is het afgeschaft minder strenge winters, tot voor een aantal jaar terug dan, toen 2 jaar op rij 
veel sneeuw. 

 De enorme hoosbuien met veel waterschade en overlast. 

 De extreme temperatuur verschillen 

 De jaar getijde verplaatsen zich. 

 De regen en de zomers zijn volledig anders 

 De regen perioden zijn veel heviger geworden en intenser. De winters zijn minder streng 
geworden. 

 De seizoenen zijn extremer dan voorheen. 

 De seizoenen zijn niet meer opeenvolgend, we gaan van de winter in de zomer en echte lente en 
herfst komen er bijna niet meer voor. 

 De seizoenen zijn.aan.t veranderen ( het weer) en de temperaturen 

 De weersveranderingen 

 De winters zijn zachter.als het regent dan in een keer heel veel. De wind komt uit een andere 
hoek.en de temperatuur is hoger als voor jaren terug. 

 De zachte en natte winters, natte zomers met stortregens en harde win 

 De zomer is veel natter en de winters niet meer zo koud. De rioleringen kunnen de hoeveelheid 
regenwater niet meer verwerken. 

 De zomer is verander en de winter 

 De zomers 
de winters 

 De zomers en de winters warmer worden mijn idee 

 De zware regenbuien en het onstabiele weer . 

 Exstemer weer 

 Extreem weer (2x) 

 Extreme buien hoge pieken in temperatuur 

 Extreme regen 

 Extreme regenval 

 Extreme verschillen in weer op zeer korte termijn (dagen) 

 Extreme warmte, extreem regen 

 Extreme weersomstandigheden 

 Extreme weersveranderingen 
ozongat 

 Extremer 

 Extremer weer 

 Extremer weer 
meer buien met regen en wind, vooral wind 

 Extremer weer (4x) 

 Extremer weer en veel lokale neerslag 

 Extremer weer, hete zon en felle regen , hagel en onweer 

 Extremer weer, smelten poolkappen en gletjers 

 Extremer weer, veel regen en warmer 
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 Extremer weer. Korte hevige winter, verder nauwelijks winter. Zeer hevige regenval in korte tijd. 
Verschuiving van Lente 

 Extremer weer. Maar even voor alle duidelijkheid, spreken over een klimaatsverandering doe je 
niet over een periode van 10 jaar maar 30 jaar. Zelfs over 30 jaar gemeten, vallen weerextremen 
binnen de marge van globale fluctuerende weersystemen. Kortom, weerextremen kwamen 100, 
200 en 500 jaar geleden ook voor. 

 Extremer. Meer regen, warmere zomers, minder vriestemperaturen 

 Extremere regen, storm, temperaturen. 
veel plaatselijk 

 Extremere stormen en regenval 

 Extremere weersomstandigheden (3x) 

 Felle regenbuien 

 Fellere zon, meer regen weinig winter 

 Geen koude winters meer en natte zomers waarbij er in korte tijd heel veel water valt. Waar is de 
motregen of de regenbuien met 'normale' hoeveelheden water? 

 Geen lange periodes meer met hetzelfde weer, zoals vroeger, heel erg plotselinge 
weersveranderingen 

 Geen lange zomers veel onweer 

 Geen mooie zomer veel wateroverlast en geen vrieskou meer 

 Geen stabiel weer meer 
Grote verschillen in temp ineens 

 Geen strenge winters en extreem warme dagen 

 Geen winters met veel sneeuw, nu alleen maar regen en extreem. 

 Gletsjers smelten, dieren overleven de winter die dat normaal niet doen, Meer insecten, eind 
mei al paardevliegen[dazen], normaal juli augustus, Meer muizen en ratten, in de moestuin, de 
lente die voor mijn bijen veel te laat op gang komt. 

 Heel veel regen  en te zachte winters 

 Heftig weer: heel heet, heel veel regen. 

 Heftige regenbuien (2x) 

 Heftige weeruitschieters onstabiel weer 

 Heftiger weer. Regen- en onweersbuien. Zachte winters. 

 Het extreme weer wat we momenteel hebben 

 Het regent 'iets' meer de laatste tijd.  
Extremere weersomstandigheden. 

 Het verschil tussen zomers en winters is de laatste 50/60 jaar kleiner geworden 

 Het weer 

 Het weer (3x) 

 Het weer in de ruimste zin van het woord. Warme winters, slechte zomers en veel regen. 

 Het weer is niet meer te voorspellen 

 Het weer is onvoorspelbaar,  de temperaturen  gedragen zich niet meer consequent, rare 
wisselingen, veel harde regens  winters zachter,  meer onweer 

 Het weer wordt steeds onstabieler met natte perioden en winters die amper winters genoemd 
kunnen worden. 

 Het weer, de zeespiegel, extremere buien 

 Het weer. Heeft denk ik geen toelichting nodig. 

 Het word steeds warmer , je hebt bijna geen bontjas meer nodig! 

 Hevige neerslag 

 Hevige regenbuien (2x) 

 Hevige regenval 
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 Hevige stormen en regenbuien 

 Hevigere buien 

 Hevigere regen. 
Minder koude winters 

 Hoeveelheid regen in korte tijd 

 Hogere temp. en meer neerslag 

 Hogere temperaturen 
vaker heftige zomerbuien 

 Hogere temperaturen, meer regen, grotere weersschommelingen 

 Hoosbuien 

 Hoosbuien en wateroverlast 

 Hoosbuien, themperatuur(zachte winters,onstabiele zomers). 

 Iets hogere temperaturen, grotere kans op meer extreme weersomstandigheden, smeltende 
poolkappen, stijging zeespiegel. 

 Ik heb veel verre reizen gedaan ook tropen regenwouden daar zag ik het zelfde harde regen 
samen met een broeiende hete zon daarom zijn tropen regenwouden zoo mooi groen zoo heb ik 
Nederland vroeger nooit gekent wel eens een hoge maas en dat is alles 

 Intensiteit van de weersveranderingen. Verkregen, erg warm etc 

 Je ziet het niet direct, maar omdat je 'vroeger'  tijdens aardrijkskunde hebt geleerd wat 
natuurverschijnselen vroeger waren en wat ze nu zijn, weet je wel degelijk dat er veranderingen 
zijn. 

 Korte hevige buien. Grotere temperatuurverschillen.  
Luchtvochtigheid is toegenomen. Stormen worden harder. 

 Kwakkelweer 

 Latere zomers, kortere maar steviger buien. Minder koude winters 

 Meef extreem weer 

 Meer  heftige regenval 

 Meer en extremere regenval 

 Meer extreem weer. 

 Meer extreme 

 Meer extremen 

 Meer extremen; felle buien, hoge temperaturen 

 Meer heftige lokale buien 

 Meer hevige regen, zachte winters 

 Meer hevige regenbuien en te warm weer 

 Meer hevigere regenbuien 

 Meer insecten uit Zuid Europa Veel lange droge periodes Extreme regenbuien. Grondwater wat 
verder blijft dalen. 

 Meer natuurlijke schade, en schade aan huis en haard. 

 Meer neerslag en extremer weer 

 Meer neerslag en warmere winters 

 Meer onvoorspelbaar weer en minder harde winters 

 Meer onweersbuien en flinke hoosbuien 

 Meer overlast door bv regen 

 Meer overvloedig water; meer stormen, warmere winters 

 Meer regen 

 Meer regen 
Meer storm 
Meer overstromingen 
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 Meer regen (4x) 

 Meer regen buien, zachtere winters. 

 Meer regen en echte hoosbuien 

 Meer regen en hardere hoosbuien. 

 Meer regen en water overlast 
winter is niet meer zo koud  
natte lente 

 Meer regen in de winter en het verschuiven van seizoenen 

 Meer regen in korte tijd, zachtere winters. 

 Meer regen minder kou 

 Meer regen val 

 Meer regen weinig vriesweer 

 Meer regen,  warmer 

 Meer regen, en extreme temperatuurs verschillen. 

 Meer regen, geen echte vorst meer. 

 Meer regen,en en warme dagen. 

 Meer regen. Meer wind. Smelten van de poolgebieden. Dieren die in gebieden komen waar ze 
eerst nooit kwamen. Zachte winters. 

 Meer regenval, 

 Meer stort buien 

 Meer stortbuien, en extremere warmte 

 Meer stortbuien.periodes met heet en droog weer. 

 Meer tropische buien 

 Meer water in het buitengebied,op veld en in huizen 

 Meer water maar het komt weer goed over 250.jaar 

 Meer wateroverlast 

 Meer wateroverlast, 

 Meer wateroverlast. 
Meer Wind 
Minder koude winters 

 Meer wind en veel meer wateroverlast 

 Meer wind, regen vaker onweer. 
De seizoenen kloppen niet meer met de maand die erbij hoort. 

 Mer hoosbuien 

 Met name veel meer wind en de talrijke regenoverlast. 

 Mildere winters en zomers vind ik het vaak een periode van extremen...Kort extreem heet of kort 
extreem veel regen. 

 Mildere winters, natere zomers, dus meer extremen. Andere vogels erbij. 

 Minder koud 
Meer snelle regenbuien, veel water 

 Minder koud en later winterperiode. 
Meer hevige regenval. Kwam vroeger ook wel voor maar veel  meer sporadisch . 
Dus minder zonlicht meer wolken 

 Minder koud, extreme neerslag in voorjaar en zomer 

 Minder koud, minder winter. 

 Minder koude winters  
natte zomer 

 Minder koude winters, veel regen in de zomer. 
Hierdoor een andere natuur (ander soorten planten e.d.) 
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 Minder koude winters, warmere nattere zomers 

 Minder sneeuw en ijs in de winter. 

 Minder sneeuw met kerst in oostenrijk 

 Minder verschil tussen de seizoenen 
meer wisselvallig, van de ene op de andere dag ander weer 

 Minder winter meer regenwater en storm 

 Minder zon ,meer moesson regens,tempetuur verschillen,winters veranderen ,meer onweer 

 Na enkele warme dagen had je vroeger een onweersbui en daarna een aantal koelere dagen. 
Nu blijft de temperatuur hoog na een onweersbui. 

 Nat en geen winters 

 Natte hete zomers, minder koude wi ters, veel onweer 

 Natte zomers niet zo koude winters. 

 Natter en extremer 

 Natter en extremere weersomstandigheden 

 Natter en meer extremen 

 Natter en onstabieler 

 Natter en winderiger 

 Natter voorjaar en zachte winters 

 Natter, extremer ( TE nat, TE droog etc.) Minder stabiel. 

 Nattere zomers en zachtere winters 

 Natuur staat er slecht voor 
Steeds meer woestijnen 
Geen strenge winters meer 
Geen hete zomers meer 
Steeds meer plantengroei die je vroeger nooit zag, bijna geen vlinders meer, steeds meer 
diersoorten die gewoon uitsterven 
opwarming zeewater, smelten van de ijskap 

 Nog wisselnder en extremer weer. uitschieters, vooral storm enzo 

 Nou b.v Als het regent is het allemaal veel erger. 
De zomers zijn veel warmer 
En winter is er bijna niet meer 

 Onstabiel weer met hogere temperaturen 

 Onstuimig weer hoge uitschieters qua temperatuur. 
Veel water overlast. 

 Onstuimiger weer 

 Onstuimiger weer 

 Onvoorspelbaar weer 

 Op lopen van de temperatuur / meer regen 

 Overmatige regenval 

 Plensbuien en broeieriger weer 

 Plotseling grotere temperatuursverschillen. 
Meer stortbuien. 

 Regen en warmte extreem 

 Regent veel zomers minder warm 

 Regenval. vaker akkers onderwater en de beek die overloopt 

 Sociaal beleid is veel minder.  
Hardere wereld 

 Steeds hardere en heftigere regenbuien 

 Steeds meer felle buien met wateroverlast 
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 Stortbuien en extremer weer 

 Stortbuien, wateroverlast,temperatuurstijging, zachtere winters, 

 Strenge winters van vroeger 

 Temperatuur en de windkracht. 

 Temperatuur en hoosbuien 

 Temperatuur en regen 

 Temperatuur, regen 

 Temperatuurstijging en meer regen. 

 Toename aantal en windkracht en storm. Stijging zomer-temperatuur. 
Overstromingen/wateroverlast. 

 Vaker en meer extremen 

 Vaker meer extreem weer 

 Veel en heftige regen 

 Veel en overvloedig regen, en milde winters. 

 Veel hoosbuien ,warme winters ,warme zomers 

 Veel meer en heftiger regenbuien 

 Veel meer en langduriger regen in de zomer. Verschillen tussen zomer en winter steeds kleiner. 
Met kerstmis is het in Sevenum nog warmer dan met de Sevenumse kermis (sinds de laatste 15 
jaren). In Sevenum wordt al gezegd 'Sinds we bij Horst zijn hebben we slecht weer met de 
kermis'. 

 Veel meer extreme regenbuien. 

 Veel meer extreme, of heel warm of heel nat 

 Veel meer extremen 

 Veel meer hoosbuien 

 Veel meer neerslag en wind. 

 Veel meer onweer en wateroverlast 

 Veel meer regen 
 extreem warm soms 

 Veel meer regen en de buien zijn veel extremer met veel wateroverlast. 

 Veel meer regen en onweersbuien 

 Veel meer regen, warmere winters 

 VEEL MEER WATEROVERLAST 
GEEN STRENGE WINTERS MEER 

 Veel meer wateroverlast 

 Veel meer wind regen 

 Veel minder ijs in bergen en op de noord en zuid pool. Het lokaal weer kan nog wel door de 
natuurlijke schommelingen komen. 

 Veel minder seizoenen. Nu kan het ook koud zijn in de zomer en warm in de winter. En vroeger 
was het gewoon koud in de winter, sneeuw en ijs, en warm in de zomer. Nu kan het alle kanten 
op. 

 Veel natter dan normaal en hoger temperaturen 

 Veel neerslag en hogere temperaturen 

 Veel onweer met fikse buien 

 Veel regen (3x) 

 Veel regen en extreme warme temperaturen 

 Veel regen en wateroverlast, heftig en langdurend onweer, geen echte zomers en geen echte 
winters 

 Veel regen in korte tijd. 

 Veel regen, broeierig warm soms, milde winters 



 
 
 

 
180 

 

 Veel sneller weerveranderingen en veel regen in een orte tijd. 

 Veel te veel water en te hoge grondwaterstand. Schade woningen en landbouw. Water wordt 
door meandersloten niet snel genoeg afgevoerd. Beheer sloten laat met regelmaat te wensen 
over. 
Door water meer last van huissteekmuggen. 

 Veel vaker zware buien na een warme dag. En meer natuur rampen in de wereld zoals 
overstromingen. 

 Veel warmer en geen echte koude winters meer. En meer neerslag. 

 Veel water overlast 

 Veel wateroverlast 

 Verandering van neerslag patroon 

 Veranderingen in het weer tv het seizoen 

 Verschuiven van het weer 

 Verschuiving van jaargetijden. 

 Vooral dus extreme regenbuien,en het zachte weer! 

 Vroeger had je bepaalde weerspreuken en daar kon je op tellen. nu werkt dit niet meer. de 
zomers worden heter en winters warmer ten opzichte van de laatste jaren 

 Warme winters, natte zomers 

 Warme winters,natte zommers 

 Warmer en meer regenval 

 Warmer en natter 

 Warmer weer, en heftigere buien. 

 Warmere winters 

 Warmere winters en latere zomers 

 Warmere winters en meer regen in feller buien 

 Warmere winters en natte zomers 

 Warmere winters meer regenbuien 

 Warmere winters, nattere jaren 

 Wat denkt U van die hoosbuien de laatste tijd? 
Denk ook aan het smelten van de ijskappen her en der! 

 Water overlast, 
 Heet 
Meer wind, 
geen winters meer 

 Wateroverlast 
extremetemperatuurs verschillen 

 Wateroverlast en rot weer 

 Wateroverlast in de straat dat de riolering het niet aan kan. Met als gevolg omhoog komende wc 
en pruttelende wasbakjes, Erg vervelend is dat. 

 Wateroverlast na een hevige bui. Enkele erg hete dagen in de zomer. 

 Wateroverlast zomer en warmere winters 

 Wateroverlast. 

 Weer - veel meer hoosbuien - algeheel warmer 

 Weer omstandigheden 

 Weer omstandigheden. 

 Weer, warmer, meer water 

 Weersveranderingen door bijvoorbeeld door harde wind/storm, extreme regenval, warmere 
winters 

 Weersveranderingen, 
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 Weersveranderingen. Niet alleen hier, maar wereldwijd. Andere flora en fauna. 

 Weinig verschil tussen de 4 seizoenen. Warme winters, veel regen, het smelten van het ijs, 
stormen/orkanen/tsunami's 

 Winter en zomer is veranderd. Warme winters en natte zomers. Laatste weken zegt genoeg.... 

 Winter zijn niet meer zo koud, zomers niet meer zo lang achter elkaar warm, nu zijn het vaak 
korte periodes van extreme weersomstandigheden en dan weer terug naar 15-20 graden met 
neerslag. 

 Winters en in mindere maten de zomer .Met Kerst is de temp. soms hoger als met Pasen 

 Winters niets zou koud, zomers meer hoosbuien. Temperatuur is zomers hoger. 

 Winters te warm 

 Winters warmer en natter 
Intensiteit van buien in de zomer neemt toe 

 Wisselend weer, veel regen als het regent 

 Wisselende temperaturen en hoeveelheid regenval. 

 Zachte winters 

 Zachte winters ...extremer weer 

 Zachte winters en natte zomers 

 Zachte winters met weinig sneeuw. 
Vaak in juni veel regen met soms extreme buien. 

 Zachte winters natte zomers 

 Zachte winters, warme zomers en extreme regenbuien 

 Zachte winters, zomers veel regen. 

 Zachtere winters ,zomers meer regen 

 Zachtere winters en nattere zomers 

 Zachtere winters en veel warmere zomers 

 Zachtere winters en zomers met overlast van regen- en onweer; 
Andere insecten en sterke toename van bijv. teken e.d. 

 Zachtere winters nattere en hetere zomers 

 Zachtere winters, 'vreemdere' zomers 

 Zachtere winters, hetere zomers, wateroverlast is toegenomen 

 Zachtere winters, hogere temperaturen in de lente/zomer. Lijkt vaak klammer/benauwd. 

 Zachtere winters, koudere zomers en veel regen 

 Zachtere winters, meer regen en meer wind. 

 Zachtere winters, nattere zomers 

 Ze zijn iets vaker heftig... 

 Zoals gezegd. Winters zonder sneeuw en hoge temperatuur. Zomers beginnen laat en zijn soms 
zeer heet. 

 Zoals hierboven staat:warmere winters,lente komt pas laat op gang,dan te hete zomers ( kan 
daar niet zo goed tegen). 

 Zoals in de aanhef al staat: Warmere winters en meer water in de zomer 

 Zwaardere regenbuien, meer onweer 
Warmer weer, meer insectien zoals bijv teken 

 Zwoele temperatuur,meer regen,latere zomer,minder strenge winters. 
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Vakantiebestemming 
 

De zomer komt er weer aan. 
 

 

Toelichting 
Nee  Ben al op vakantie geweest in juni 

 Ben In voorjaar geweest,hoef niet meer in hoogseizoen. 

 Ben net terug van(zomer) vakantie, 

 Hebben auto gekocht. 

 Het is thuis ook prachtig!!! Je hebt alle luxe bij de hand. Zet de telefoon uit, trek de 
stekker uit de deurbel en geniet van de rust in je eigen omgeving. De natuur, hier 
dicht bij huis is ook heel erg mooi. Hier hoef geen honderden kilometers voor te 
reizen 

 Mijn echtgenote is onlangs geopereerd; kunnen daarom deze zomer niet met 
vakantie. Wellicht in het najaar. 

 Niet echt vakantie, ik ga wel een festival in belgie bezoeken 

 Wij geven niets om vakantie en al helemaal niet naar het buitenland. 

 Wij hebben zelf een camping. 

 Zijn al op vakantie geweest. 
Weet 
(nog) 
niet 

 Het ligt aan het weer. 

 Ik denk dat we helaas dit jaar door ziekte niet kunnen gaan . 

 In oktober.  Van de zomer wellicht een weekend 

 Ligt aan de tijd en financiën 
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6. Gaat u deze zomer met vakantie? 
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Anders, namelijk 
 3 weken naar zuid Afrika 

 Afrika 

 AFRIKA 

 Antarctica 

 Antillen 

 Brazilië 

 Canada 

 Duitsland (2x) 

 Korte reisjes in Limburg, Eifel en hopelijk Sauerland 

 Nieuw zeeland 

 Noordelijke IJszee 

 Tjechie 

 Turkije 
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6.1 Waar ga je op vakantie?  
(meerdere antwoorden mogelijk) 
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Anders, namelijk 
 Auto en trike 

 Auto met Caravan 

 Boot 

 Camper (10x) 

 Caravan (3x) 

 Cruiseschip 

 De camper 

 De Fiets 

 En de caravan 

 Fiets (2x) 

 Fietsvakantie (2x) 

 Georganiseerd met bus. 

 Met de fiets 

 Motor (4x) 
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6.2 Hoe je op vakantie? Ik ga met: 
(meerdere antwoorden mogelijk) 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Doen we sowieso 

 Ik hou toch al niet van buitenlandse vakanties 

 We gaan  ook graag naar Duitsland of Oostenrijk en hopen maar dat daar niets 
gebeurd. In Nederland kunnen we ook heel goed van de mooie natuur genieten. 

 Wij gaan altijd in Nederland op vakantie. 
Mee eens  Ik ga niet graag naar drukke en toeristische steden. 

 Ik zou de' gevaarlijke'landen wel mijden, maar blijf niet in nederland 
Neutraal  Aanslagen kunnen ook in Nederland voorkomen. En naar grote evenementen ga ik 

toch al niet, ik hou meer van rust. 

 Denk dat het erg naïef is om te denken dat dit in Nederland niet kan gebeuren! 

 Dit speelt voor mij zeker ook een rol. Tevens mijd ik zeer grote bijeenkomsten. 

 Ik ga niet naar luchthavens, grote station e.d. Met de auto op vakantie naar het 
buitenland is geen probleem 

 Ik vind het door de aanslagen wel spannender om met het vliegtuig op vakantie te 
gaan, maar ik laat me er toch niet door tegenhouden. 

 Risicovollere landen zou ik wel mijden. 
Mee 
oneens 

 Als ik op vakantie zou gaan ging ik zeker niet naar landen waar van alles gaande is. 

 Ik ga sowieso nooit naar het buitenland op vacantie 

 IK vind het thuis prima. geen behoefte om weg te gaan. 

 Ik zoek niet meteen de grote evenementen,steden en drukke toeristische plaatsen 
op. 

 Je kunt niet vooruit kijken. Het kan ook in Nederland gebeuren. 

 Laat me er niet door weerhouden om op vakantie te gaan 

 Maar er zijn wel landen waar ik me zorgen om maak en waar ik liever niet heen ga. 

 Want in Nederland ben je ook niet vrij van aanslagen. 

 Zou al in Nederland blijven 
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7. “Door de aanslagen in diverse landen  blijf ik liever in 
Nederland” 
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Zeer mee 
oneens 

 Aanslagen op geert wilders stemen anders niet klagen ik zeg niet dat geert dat op 
kan lossen maar hij is wel de enige die zich verzet tegen dat tuig dat doet rutte en 
samson dat zijn de fieste criminelen 

 Er zijn altijd aanslagen ergens op de wereld maar 90% daar horen we in het westen 
niets van. 

 Kan overal gebeuren, ook hier 
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Insectenbeten 
 

Wie in de warme maanden buiten wandelt of fietst  kan last hebben van insecten   
 
 In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee eens  Dan maar zelf een teken onderzoek laten doen 

 Ja, wij controleren altijd op teken. 
Mee eens  Ik controleer wel vaker maar ik vergeet het ook wel eens. 

 Meestal tijdens het douchen controleer mij op teken. 

 Vergeet het wel eens, maar ben er wel erg alert op 

 Zeker als je losjes gekleed bent. 
Neutraal  Alleen als ik in de begroeiing heb gelopen 

 Hier probeer ik wel aan te denken, maar dit gebeurd niet altijd. 

 Ik let er wel een beetje op qua schoenen, en zo, maar doe het niet extreem. 

 Ik let wel op dat ik niet met blote voeten of benen door het bos of gras ga 
lopen. 

 Ik weet dat het moet maar doe het niet consequent 
Mee oneens  Bij kinderen wel altijd als ze in bos zijn geweest 
Weet niet  Ikwandel alleen kleine stukjes in het dorp op de openbare weg geen kans op 

teken 
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8. “Ik contoleer, wanneer ik in de natuur ben geweest, altijd 
op teken” 
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Toelichting 
Mee eens  Hoofdzakelijk bij het plukken van blauwe bessen in de natuur. 

 Ik let er wel meer op nu in in het buitenland geweest ben . 

 Tegen de avond of op vakantie 
Neutraal  De ene keer wel en de andere keer niet, maar onlangs heb ik bij mijn vriend nog 

een teek gevonden, dus we zullen een volgende keer beter oppassen en wellicht 
ook een spray gebruiken. 

Mee 
oneens 

 Alleen als ik buiten sport en weet dat ik op het gras lig 

 Niet ALTIJD, wel regelmatig 

 Nog nooit iets daar voor gebruikt. 

 Verre reizen landen wel maar niet hier wat nu niet is dat kan nog komen onmoglijk 
is niets kijk maar naar die harde tropen regen 

 Wij gebruiken heel af en toe anti-insectenmiddel, als het niet te harden is. 
Zeer mee 
oneens 

 Ik gebruik preventief geen middeltjes 
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9. “Ik gebruik altijd een anti-insectenspray wanneer ik de 
natuur inga” 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Ben elergie`s voor dergelijke beten. 

 Voor teken 
Mee eens  Controle alleen als je in het bos bent geweest. Niet b.v. op het strand of gefietst 

 Ik ben allergisch voor beten van insecten 

 Ik ben vaak allergisch voor insectenbeten 

 Natuurlijk niet voor alle insecten maar wel voor bijv. wespen en teken. 

 Wespen, muggen, bijen. 
Neutraal  Alleen voor diegene die ziekten overbrengen 

 Bijen vind ik maar rot dingen maar muggen nog erger 

 Niet voor alle, maar soms ontglipt me wel een gil :-) 

 Sommig zo als een spin 

 Voor wespen wel een beetje, een wespensteek doet erg veel pijn 

 Wel die je veel last kunnen bezorgen. 
Mee 
oneens 

 Alleen voor bijen en wespen 

 Bang is een groot woord. Het is vooral vervelend als je gestoken wordt. 

 Dazen zijn vervelende beesten 

 Ik ben niet bang, maar wel gevoelig voor muggenbeten. 

 Wespen heb ik wel een hekel aan en dezen 
Zeer mee 
oneens 

 Als jij ze niks doet, doen ze jou ook niks, leerde wij vroeger al 

 Dat zou raar zijn als imker. insecten zijn prachtig. 

 Ik gebruik liever mijn verstand: schat de risico`s in en maak actieve keuzes. 
Insecten hebben trouwens ook hun nut: zonder bijen wespen en hommels geen 
bestuiving en wij geen appels en bessen. 

 Insekten zijn ook een deel van ons bestaan leven en laten leven 

 Veel mensen hebben geen band meer met de natuur, ze zijn bang voor alles wat 
kruipt en vliegt. En regenen mag het zo wie zo nooit!!! Het wordt tijd voor massale 
natuur voorlichting!! 

 Wij zijn helemaal niet bang voor insecten. Ieder beestje heeft zijn nut in de natuur. 
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10. “Ik ben bang voor insecten” 
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Anders 
 Alle insecten 

 Kruipende insecten 

 Muggen 

 Teken (4x) 

 Teken en muggen 
 
 

25% 

45% 

55% 

50% 

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

Spinnen Bijen Wespen Anders

10.1 Voor welke insecten ben je bang?  
Let op: lage aantallen 

(meerdere antwoorden mogelijk) 
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Kasteelse Bossen 
 

De Kasteelse Bossen vormen een natuur- en recreatiegebied in Horst.     
 

In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 
 

Toelichting 
Ik ga nooit 
naar de 
Kasteelse 
Bossen 

 Ik woon niet in horst. Ik wandel, fiets etc bij mijn eigen dorp 

 Veel overlast van Polen, honden etc. 

 Vroeger waren de kasteelse bossen prachtig, maar na de diverse veranderingen is 
er niets aan. Verder ben ik fel tegen de sportzone. En ik spreek alleen maar 
mansen, die er fel op tegen zijn om ons belasting geld op die manier te 
verkwisten aan megalomane projecten, die alleen dienen om sommige bedrijven 
te bevoordelen. 

 Wegens loslopende honden en onmin daarover met hun baasjes zodra je er iets 
over zegt, kom ik helaas al jaren niet meer in de Kasteelse Bossen. 

 Woon niet in Horst 
Zeer mee 
eens 

 We gaan er vooral naar toe om te wandelen en te genieten van de mooie natuur 

Mee eens  Hond uitlaten en laten zwemmen 

 Ik ga regelmatig sporten/hardlopen in de bossen, heerlijk! Maar dan wel het liefst 
op momenten dat het er niet zo druk is 

 Ik woon niet in Horst 
Neutraal  Erg rustig is het er meestal niet! 

 Fiets er af en toe door 

 Ik kom met regelmaat bij de Kasteelse Bossen omdat het een mooi gebied is maar 
om nu net te zeggen voor de rust kan ik niet zeggen want bij mooi weer is het er 
redelijk druk en zijn er mooiere rustgevende plekker. 
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1. ‘Ik ga voor mijn rust naar de Kasteelse Bossen’ 



 
 
 

 
192 

 

 Ik vind het een prachtig gebied, maar we moeten eerst met de auto om daar te 
komen. Voor een ontspannen wandeling loop ik een rondje langs de Maas. 

 Ik woon niet in Horst. Zoek rust in Eigen dorp en nabije omgeving. 
Mee oneens  Er is van alles te beleven rond de kasteelse bossen. Je weet dat je er niet hoeft te 

zijn voor rust. 

 Met mooi weer is het veel te druk, vooral aan het water. En het stikt er van de 
Polen, waarvan de meeste aan het bier zitten... 

 Zijn genoeg andere plekken in de omgeving 
Zeer mee 
oneens 

 Ik ga er heerlijk hardlopen 

 Je vindt niet echt rust meer in de Kasteelse bossen, daar is het te druk voor. 

 Mij te ver weg! 

 Woon niet in Horst en heb in mijn dorp andere plaatsen waar ik graag kom 
Weet niet  Ga alleen naar de kasteelse bossen voor de carbootsale 

 Kom er nooit 
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Onder de werktitel Kasteelsche  Bossen (eerder: Sportzone) wordt Kasteelse Bossen een 
gebied waar cultuur  onderwijs  sport en recreatie hand in hand gaan. Plannen zijn er voor de 
bouw van een nieuw zwembad en een tweede sporthal. 
 

 
 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Al was het alleen maar voor het parkeren 

 Alleen die naam... Gewoon Kasteelse Bossen! Of beter nog: Moelberebos 

 Een prachtig gebied met mogelijkheden voor recreatie en sport. Wordt zeker een 
hele verbetering. 

Mee eens  Bij het realiseren van deze plannen moeten ze niet vergeten om nog wat meer 
natuur te plannen, dus bomen planten bv een wens bos of geboorte bos. 

 Heeft dat zwembad een overdekt en een buitenbad? zo ja dan is er meerwaarde 

 Vraag: Kan de omgeving de toestroom van deze bezoekers dan wel aan? 

 Zwembad is heel belangrijk voor Horst. 
Neutraal  Ben het er mee eens, als het maar niet ten koste gaat van de voorzieningen van de 

andere kerkdorpen 

 Dat zal nog moeten blijken: de positieve punten worden sterk belicht. Prima maar 
het is goed ook goed na te gaan waar de risico`s en minder positieve punten liggen 

 De plannen zijn nog niet erg uitgewerkt en er moet ook nog over gestemd worden, 
er zal nog wel van alles veranderen, dus de vraag is nog maar of het een aanwinst 
wordt voor Horst 

 Het is dan verder zijden naar het zwembad. Als de verbinding van evertsoord, 
krobenberg en Sevenum verbeterd word vind ik het prima 

 Het is een verandering van wat de Kasteelse bossen vroeger voor ons waren. 

 Het moet dan wel meer zijn als alleen sport. Natuur is ook erg belangrijk. 

 Ik hoop wel dat er speciaal wordt gelet op de verkeersveiligheid, zodat ook kinderen 
veilig zelfstandig naar hun club of zwembad kunnen gaan. 

 Niet echt neutraal de natuurlijke en de  ideale ligging en  de schoonheid van 
natuurwater en zwemmen  moet behouden blijven 
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2. ‘De plannen voor de Kasteelse Bossen zijn een aanwinst 
voor Horst aan de Maas’ 
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 Niet voor Horst aan de Maas maar voor Horst zelf waarschijnlijk wel. 

 Op zich kan het zeker een aanwinst zijn, maar de kosten zijn wel al behoorlijk 
hoog!!! Tevens vrees ik dat dit ook meteen de doodsteek is voor een aantal 
verenigingen in de kerkdorpen die dan ongetwijfeld veel minder (financiele) 
aandacht gaan krijgen. 

 Sporthal bij de spoorstraat zou ook voor die fijner en  veiliger zijn. Zwembad ect 
daar is prims 

Mee 
oneens 

 Dan is het gedaan met de rust Wat gaat dat de gemeente kosten, is wel 
gemeenschapsgeld 

 Dit gaat waarschijnlijk tkv de sportactiviteiten in de kleine kernen. 

 Een bos is een bos, geen park of verzameling van sportclubs! Ik ga nu al liever naar 
de schaak ipv de Kasteelse Bossen, dat zal alleen maar meer worden 

 Een nieuw zwembad?? We hebben toch een zwembad? Of is er weer eens geld 
over? En hoe kan ik nou voor mijn rust naar de kasteelse bossen gaan als daar de 
boel wordt volgebouwd met voorzieningen die eigenlijk in de bebouwde kom 
thuishoren? 

 In hegelsom en Horst grenzend aan Hegelsom is behoefte aan een sporthal, 
Sportverenigingen, basisschool en Citaverde  zitten verlegen om een adequate 
sporthal 

 Naar mijn idee wordt er in Horst zelf meer geld uit gegeven dan de andere 
kerkdorpen. Dat idee heb ik in ieder geval. 

 Nieuw zwembad is niet nodig, en aantasting van natuur. Tweede sporthal lijkt mij 
niet nodig omdat naar mijn mening huidige sporthal bij zwembad nog niet optimaal 
benut wordt. 

 Voor rust hoef je dan in ieder geval niet meer in de Kasteelse bossen te komen. Het 
beetje natuur en bos wat we nog hebben moet weer volgepropt worden, en 
natuurlijk moeten die sporters straks allemaal met de auto naar hun sport dus staat 
weer alles vol geparkeerd 

 Waar blijft dan de rust. Een bos is toch een stiltegebied waar de natuur voorop 
staat. 

 Zwembad accoord, maar een sporthal vind ik overdreven, er zijn genoeg andere 
plaatsen in Horst waar een Sporthal nodig is bv voor het Cita Verde college. Op het 
Petc + terrein in Hegelsom  bv. 

Zeer mee 
oneens 

 Al het geld gaat naar Horst.  Dorpen behouden liever hun eigen waarden en 
verenigingen w.o. de dorpssport. 

 Er blijft steeds minder ruimte over voor onze mooie en rustige natuur 

 Er is een zeer goed en toegankelijk zwembad de Berkel en de naastgelegen 
sporthal! Nieuwbouw is in mijn ogen geld weggooien en/of kapitaal vernietiging! 

 Het is zeer bedenkelijk, dat een heel gebied, dat nu nog eigendom is van de 
gemeenschap van Horst aan de Maas (gemeentelijk eigendom), straks, als de 
plannen door gaan, in beheer komen van een beperkte groep, waarbinnen de 
commercie - dat kun je verwachten - meer en meer de overhand zal krijgen. En de 
financiering van het plan moet de gemeenschap ook nog eens voor een groot deel 
ophoesten. O.a. door elders goede voorzieningen te slopen (zoals het zwembad en 
de sporthal) om er woningen neer te zijn, waarvan de opbrengst óók naar de 
sportzone gaat. Dubbele diefstal zou ik zeggen! 

 In hele gemeente moet sporten toegankelijk en betaalbaar zijn. Niet al het geld 
moet naareen groot en duur prestige project gaan 

 Is alleen een aanwinst voor Horst, niet voor de andere kernen!!! 
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 Is uiteindelijk toch alleen gunstig voor de commerciële partijen die mee doen. 
Verenigingen laten zich gebruiken. 

 We hebben een recreatie bad nodig en geen wedstrijd bad voor maar een 
vereniging (veel te duur ook). 

 We vinden het erg jammer dat de Kasteelse Bossen zijn bosgebied aan het verliezen 
is. Mede door de aanleg van onnatuurlijke verharde wandelpaden. Als hier een 
sportzone komt is het helemaal gedaan met de bossen en blijft alleen het 
eendekulke nog over. Erg jammer 

 Zie eerste antwoord.  Verder geloog ik niets van de oprechtheid van de plannen. het 
zou zijn om onze gezondheid te bevorderen. Als dat ook maar enigszins gemeend is, 
dan zou de gemeente eerst alle plannen voor het NGB en alle andere intensieve 
veehouderij moeten stoppen, maar ook alle verkeers intersieve logistiek. Dat is n.l 
de grootste aanslag op onze gezondheid. 

Weet niet  Zolang  als de natuur en de inrichting van het terrein van de kasteelse bossen niet 
word aangetast. 
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Intensieve veehouderij 
 

Horst aan de Maas kent eens scala aan boerderijen  varkensstallen en pluimveehouderijen. 
 

 
Toelichting 
Ja  Beide buren ; kippen en varkens 

 Nog niet, maar met het nieuwe NGB zit ik midden in de SHIT. Bedankt CDA. 

 Ook nog een bedrijf dat 10jaar still heeft gestaan en niet Meeer aan de huidige eisen 
voldoet. De Gemeente doogt dit allemaal ondanks onze klachten over stank . Schandalig 
,zeker nu weer met dit hete weer!! 

Nee  Bij warm weer ruik je de varkensstallen wel 

 Gelukkig niet. 

 Ik kom op weg naar mn werk wel een grote kippenstal tegen. Daar heb ik dan wel even 
last van. Stank die op de adem slaat. omwonenden zijn daar nsuwelijks, De koeienstal 
die daar ook staat, verder van de weg merk je niets van. 

 LET OP VOOR DE GEZONDHEID VAN ONZE INWONERS door meer megastallen wordt de 
leefbaarheid er niet beter op er zijn al veel mensen met luchtwegaandoeningen en 
Longproblemen in onze gemeente.          ik ben zeer gevoelig voor geuren kan geen 
geurtjes gebruiken of als iemand een parfum of zo op heeft heb ik er al last van 

 Maar ze willen bij Grubbenvorst  er wel een mega bedrijf neerzetten 

 Nee, ik woon er niet bij in de buurt maar dat de gemeente een vergunning af heeft 
gegeven voor een megastal in het LOG aan de Witveldweg kan waarschijnlijk heel Horst 
in de toekomst van meegenieten en is betreurenswaardig dat hier een vergunning voor 
afgegeven is! 

 Vroeger wel maar toen werd er nog niet over gezeurd. het hoorde er bij 

 Wel in de buurt van n mestopslagplaats waar we zeer veel stankoverlast van 
ondervinden 

 Zeker een km verwijderd 
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3. Woon je in de buurt van een intensieve veehouderij 
(bijvoorbeeld varkensstal of pluimveehouderij)? 
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Weet 
niet 

 Wel buren met blaffende honden overlast dat is veel erger dan wat anders vooral in een 
gehorig rijtjes woningen blaffen dat klinkt loei zeer hard alle een horsternaar zoiets mee 
moet maken die zegt niet dat horst de prettigste gemeente is om in te wonen.W 

 
Het RIVM (Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu) doet onderzoek naar de gevolgen 
voor het welzijn van mensen die in de buurt van intensieve veehouderijen wonen.     
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 
 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Al 30 jaar heel veel overlast .Verschrikkelijk!Doet veel afbreuk aan de leef 
omgeving.Ook slecht voor het milieu in ontwikkelingslanden.Verbouw soja.Alles wat 
onnatuurlijk is zal zich wreken!! 

 Dit geeft veel stank en geluidsoverlast en on rust in de buurt .Handhaving doet hier 
niets mee. 

 Door diverse grote stallen in 

 Ernstige longaandoening, slechte luchtkwaliteit 

 Fijnstof dood meer mensen dat het verkeer. COPD is een heel groot probleem. En 
ammoniak is een groot probleem voor de gezondheid. En dan komt de overheid met 
verhalen dat de gezondheids kosten te veel stijgen. Dank je de koekoek. Dat wordt 
zelfs onderstend door dezelfde overheid. Slechte mensen. 

 Mensen die in de nabijheid wonen ondervinden wel degelijk last; o a; stank, vliegen, 
ammoniak uitstoot en fijn stof. Evenals de wetenschap dat hier op zeer 
dieronvriendelijke manier dieren `geproduceerd` worden!  Er zijn veel te veel 
`rupsjes nooit genoeg!` 

 Vaak last van stank stallen zijn verouderd en hoeft het onderhoud schijnbaar niet 
meer  Er word zeker niet op gecontroleerd dat alles nog naar behoren moet werken, 
En een enkele lapt alle regels aan zijn laars dit is al lang bekent maar hij mag dat 
schijnbaar er word niet ingegrepen. 
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4. ‘Ik ondervind last van de veehouderijen bij mij in de buurt’ 
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 Waaron veehouderijen ik ruil wel dan gaan die personen maar wonen waar ik woon 
hele dag blaffende honden aamhoren dan lullen egt heel anders die eigen belang 
lullers. Alle de wind mee zit dan hoor je blaffende honden kilometers ver. 

Mee eens  Als de wind richting ons dorp waait ruiken we vaak vieze varkens lucht . 

 Ik woon ten westen van dit bedrijf maar met oostenwind komt de stank goed 
binnen. 

 Soms 

 Wanner de stallen in de zomer leegkomen, de mest uitgereden wordt en de stallen 
schoongemaakt worden hebben wij zeer veel last van vliegen. 

Neutraal  Dit is een (zoals nu gesteld) een domme vraag. Zie jullie eigen vraag 3. 

 Een veehouderij kan wel af en toe vies ruiken maar als je buurman staat te bbq-en 
en de wind staat ongunstig ruik je dat ook. Dus alles in perspectief zien.. 

 Het hoort er ook bij als je landelijk woont. 

 Ik ruik het wel eens. Een minder prettige geur, maar dat weet je als je op het 
platteland gaat wonen. Wil je dit niet, ga dan naar de stad. 

 Landelijk gebied dus je ruikt wel eens wat. Zolang dat niet dagelijks is en niet 
extreem, is het geen probleem. 

 Last is een groot woord; soms stinken de kippen en 'herrie'`als s`nachts de varkens 
worden geladen. maar we wonen in het buitengebied en niet in de stad 

 Lijkt aan de windrichting, als je er dan iets van merkt. is nog de vraag. 

 Nee, wij ondervinden geen last ondanks dat er een grote stal in de buurt is. Dat 
komt omdat de wind vaak van het westen komt en het bedrijf ligt ten oosten van 
ons. 

 Te ver weg en te klein om er last van te hebben. Ik hoor hooguit een haan kraaien. 

 Wat is `last`? Dat is h geen objectief gegeven. Je bent nu eenmaal niet alleen op de 
wereld en in elke leefomgeving zijn minder positieve punten dus ook in de 
omgeving van veehouderij: stankoverlast, slechte luchtkwaliteit en overlast van 
vrachtverkeer waar de smalle wegen helemaal niet op berekend zijn 

 Woon niet in de buurt van veehouderijen. 

 Zie eerdere opmerking. Nu nog niet maar in de toekomst misschien wel. Zo`n 
megastallen horen hier gewoon niet thuis = slecht voor mens en dier. Sowieso in 
Brabant heeft de megastal geen vergunning gekregen en Horst aan de Maas werk er 
aan mee = zeer slecht. 

Mee 
oneens 

 Ik kan me heel goed voorstellen hoe veel mensen daar wel last van hebben . 

 Ik woon midden in Horst, maar soms (hangt van de wind af) hangen er `vreemde 
luchten` in het dorp. Maar last, nee. 

 Ik woon niet bij een veehouderij in de buurt. 

 Mee oneens aangezien ik niet in de buurt van een veehouderij woon. 

 Woon niet in de buurt. Een aantal jaren geleden was er wel vaker stankoverlast, 
maar dat is nu niet meer het geval ( in Lottum) 

Zeer mee 
oneens 

 De bedrijven zijn dermate door wet en regelgeving aangepast dat de overlast tot het 
minimum wordt beperkt. De mensen die denken last te hebben wonen vaak veel te 
ver ervan af. Hebben dus geen notie van wat deze boeren moeten en willen 
investeren in hun broodwinning. 

 Heel erg veel zaken die zgn. beter zij voor dieren worden genomen door mensen die 
nog nooit met dieren hebben geleefd, soms kat of hond. Kippen op de batterij leven 
veel gezonder dan in de besmette buitenlucht 
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 Ik woon plus/minus 300 meter van een mestkuiken bedrijf en 800 meter van een 
varkensmest bedrijf. Nu staat de wind overwegend zuid tot zuid/west en is een 
voordeel. Indien de wind Noord of Oost staat ervaar ik wel reuk, echter stoort me 
verder niet. 

 In deze regio is veehouderij. Dat moet je accepteren. Zoniet, kom hier dan niet 
wonen of verdwijn. 

 Wat een grote dikke vette onzin blijf met deze flauwe kul weg van de agrariers in 
onze agrarische gemeente Horst aan de Maas!!!!!! 

 Zie boven 
Weet niet  Ik weet niet wat wonen in Horst voor mijn gezondheid betekent. En of ik de 

gemeente hierin kan vertrouwen? 

 U mag die kwestie wel wat verder uitdiepen. Bij mij in de buurt zijn geen 
veehouderijen gevestigd maar om geen last van veehouderijen te hebben zou ik dus 
mijn buurt niet mogen verlaten. 

 Woon niet in de buurt van dergelijke bedrijven 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Absoluut beperken tot kleinschalige veehouderij. Ivm dierwelzijn. Onaanvaardbaar 
dat dieren op een hoop worden gepropt in stallen. 

 Allereerst om de gezondheidsrisico`s en dan; waar komt al het voer vandaan?? Het 
is bekend dat er jaarlijks op meerdere plaatsen tropisch regenwoud gekapt wordt 
ter grootte van Duitsland om veevoer te verbouwen voor onze bio -industrie. Dit 
moet stoppen. 

 De gemeente moet dit tegen gaan omdat ze als de bedrijven er eenmaal liggen er 
niet meer naar omkijkt. De ambtenaren wonen er toch niet in de buurt ruiken de 
stank toch niet 

 De veehouderij op de witveldweg kent vele dorpen in de buurt en recreatie. 
Waarom niet in een gebied waar meer plaats is en minder omringd door dorpen. 

 Denk aan de burgers en niet alleen aan geld 
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5. ‘Gemeente Horst aan de Maas en provincie Limburg 
moeten er alles aan doen om de vestiging van intensieve 

veehouderij tegen te gaan’ 
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 Doen ze echter niet. Gaan tegen de wens van de burgers accoord met nieuw 
gemengd bedrijf. 

 En Elke uitbreiding waar protest is en het niet past tegen houden 

 Er wordt in ons land al meer dan genoeg vlees gemaakt. Er hoeft echt niet meer te 
worden geproduceerd om in de behoefte te voorzien. 

 Hebben er genoeg op dit moment in de gemeente 

 Het moet eens goed doordringen dat als er ziekte`s uitbreken of een andere 
calimiteit dat dan veel leed is .ook wordt er te snel aan voorbij gegaan aan de 
gezondheids risico`s van de bevolking , nu al hoor je niets anders meer als kanker 
hier en kanker daar . 

 Hiervan kunnen we nooit meer terug in de toekomst   Bij eventuele problemen in de 
toekomst zal altijd het zakelijk belang winnen 

 Horst ad Maas de gezondste regio met de smerigste lucht van Nederland , veel Bio 
industrie veel teelten met bestrijdingsmiddelen en geen Biologische land en 
tuinbouw. Wat vooruitgang en wat duurzaamheid! 

 Horst is een verzamelplaats van de agrarische sector, dit die erg veel afbreuk aan de 
omgeving! Rij Horst maar eens binnen, overal lelijke agrarische gebouwen zoals 
loodsen en kassen 

 Intensieve veehouderijen schaden het milieu en het landschap. Staat in contrast 
met HadM als gezonde regio. Kleinere agrarische ondernemingen zullen het loodje 
leggen als deze grootschaligheid doorzet. 

 Nu wordt er teveel gegoogeld met de fijnstof cijfers. Je moet per boerderij meten. 
Een biologischse boerderij niet grootschalig, en heeft daardoor minder uitstoot per 
lokatie als een megastal. die stoot perlokatie meer uit! 

 Overproduktie is alleen maar schadelijk voor bestaande veehouderijen, daarbij 
komt nog de gezondheidsschade voor de bevolking 

 Wij zitten hier al vol. veehouderijen moeten naar dun bevolkte gebieden. het is 
bewezen dat in gebieden waar veel veehouderijen gevestigd zijn de bevolking meer 
longaandoeningen heeft... 

 Zeker gezien de onderzoeksresultaten mbt invloed van dit soort bedrijven op de 
gezondheid van omwonenden: achteruitgaande longfunctie en meer longziekte. 

 Zie het antwoord hierboven! 

 Zijn er al te veel 
Mee eens  Als het om mega veehouderijen gaat. Laat a.u.b. de kleine veehouderijen bestaan. 

Die kunnen leven en werken naast de inwoners zonder problemen. Megastallen 
zorgen voor meer overlast door grotere machines, over de weg en in de stallen. Ook 
veel af- en aanvoer van vrachtwagens. En niet te vergeten de sluipende 
moordenaars in de vorm van uitstoot. 

 Hiermee bedoel ik: geen uitbreiding van aantallen. Vervanging van oude stallen 
door nieuwe met de nieuwe milieutechnieken is oke.  Het is onbegrijpelijk dat de 
Gemeente wil schermen met de schoonste en meest gezonde regio te willen 
worden en tegelijktijd veel te makkelijk medewerking geeft aan agrariers die willen 
uitbreiden. Niet geleerd dat een aantal huidige agrarische ondernemers de grens 
opzoeken wat wel en niet mag, de Gemeente nog nooit actief een bedrijf halt heeft 
toegeropen (als het maar agrarisch is, dan mag het veel te makkelijk allemaal hier, 
totaal geen kritische houding richting deze sector). Zelf geen goede practische 
deskundigheidin huis om goed te oordelen. Luchtwassers zijn er allaan die ook 
fijnstof goed wassen, maar veel agrariers willen er niet aan totdat ze echt 
gedwongen worden en dat is tot nu toe niet het geval geweest. 
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 In Noord-Limburg en Oostelijk Noord-Brabant zijn eigenlijk al te veel intensieve 
veehouderijen; dus op termijn zal reductie moeten plaatsvinden. Daarom moet 
toekomstig beleid worden aangepast! 

 Intensieve veehouderij is zeer dieronvriendelijk . 

 Voor zover de wetgeving dat toelaat: intensieve veehouderij tegengaan met name 
vanwege de negatieve effecten op luchtkwaliteit 

Neutraal  Eigen belang lullers blaffende honden alle buren dat is hondertduizend maal erger 
dan waar je nu over lult. In Rotterdam daar hebben ze dat ingevoert alle een 
hondenbaas aanhoudent zijn honden laat blaffen dan kost dat  je 2200 euro now u 
die worden hart aagpakt. 

 Ik ben niet tegen veehouderij, het is te makkelijk om te zeggen dat ze er alles aan 
moeten doen om de intensieve veehouderij tegen te gaan. Met beleid handelen zou 
ik zeggen, waar er meer ruimte is kan er meer. En dan niet een paar jaar later alle 
regels weer veranderen. 

 Ik heb hier geen verstand van. Maar ik ben van mening dat dierenwelzijn en de 
gezondheid voor de mens hier de belangrijkste factoren zijn. Dus als een van de 
twee in het gedrang komt vind ik intensieve veehouderij niet goed. 

 Mits men zich goed aan de regels houd is er geen stank. Dus met en goede en 
strakke controle van begin tot eind is intensieve veehouderij een welkome 
werkgever. 

 Mits ze goede regels in acht nemen, met betrekking tot welzijn en gezondheid van 
omgeving en dieren. 

 Onder voorwaarden moet intensieve veehouderij mogelijk blijven, 

 Veehouderij op afstand van de woonkern en niet te grote concentraties 
Mee 
oneens 

 De regelgeving is demate streng, dat ik er vanuit ga dat alles volgens milieunormen 
uitgevoerd gaat wordn. 

 Horst aan de Maas is een platteland gemeente met rijk aan gezonde veehouderijen. 

 Iedereen heeft recht op een fatzoenlijke boterham ,je kunt iemand toch niet zijn 
recht op verdiensten te ontnemen . 

 Ik denk dat je altijd eerst moet kijken of er wel overlast is.  Bij voorbaat alles 
tegenhouden is te rigoreus. 

 In buitengebied geen probleem, mits aan alle strenge milieu-eisen wordt voldaan! 

 Intensieve veehouderij (niet te verwarren met megastallen) is het niet 
grondgebonden houden van bijvoorbeeld varkens en kippen. Ook bedrijven welke 
biologisch insteek (bijvoorbeeld scharrelbedrijven) hebben worden tot de intensieve 
veehouderij gerekend omdat ze veel dieren op een klein areaal huisvesten.   Ik 
vraag mij af of  de vraag zo gelezen wordt. Dit betekent namelijk dat er geen 
veehouderij meer is als je het er mee eens bent. 

 Nee, alleen goed de locatie bepalen om zoveel mogelijk overlast te voorkomen. 
Probleem is dat vergunningen aan intensieve veehouderij al 20 jaar geleden zijn 
verstrekt. Inmiddels zijn er sterke verbeteringen m.b.t. het onderdrukken van 
stankoverlast. Alleen zal een veehouder geen nieuwe vergunniung aanvragen 
omdat hij niet nog eens 20 jaar wil wachten. Kortom: straks staat er een nieuwe 
intensieve megastal met een vergunning voor apparatuur die ouderwets is en niet 
voldoet aan de huidige normen. Echt waardeloos hoe dit process is verlopen. 

 Nieuwe initiatieven tijdig en vooraf onderzoeken want de tijd staat niet stil 

 Stelling omkeren. Hoeveel burgerwoningen zijn gebouwd in de nabijheid van reeds 
bestaande agrarische bedrijven ? Agrarische bedrijven hebben ook bestaansrecht. 
De overheid heeft aan gebieden een agrarische bestemming gegeven en dit dan zo 
laten 
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 Veehouderij moet tegenwoordig aan zulke strenge eisen voldoen, dat er m.i. alles 
aan gedaan wordt om zo min mogelijk overlast te bezorgen. 

 We wonen wel landelijk, hebben we zelf opgezogt. 
Zeer mee 
oneens 

 Het is beter voor de Dieren, milieu en de omgeving als alles groter is. Bouw maar 
een megawatt stal / dorp 

 Iedereen wil toch een lekker stukje hollands vlees op de plank hebben dacht ik zo. 
dus laat de boeren maar hun gang gaan 

 Juist moderne bedrijven, die groter zijn kunnen makkelijker zorgen voor de milieu 
eisen. Sommige ziekten komen wat vaker voor in de buurt van intensieve 
veehouderij en dat word dan benadrukt. Dat er ook zaken zijn die bewezen goed 
zijn voor de mensen die in de buurt van veehouderijen wonen, benadrukken de 
schreeuwers niet. Zie artikel in krant van verleden week of zo. 

 LImburg en heel Nederland moet trots zijn op onze boeren en tuinders in plaats van 
hun altijd maar in een negatief daglicht te stellen 

 Maar goed dat we dan in een democratie wonen en niet die 'groene' aan de macht 
zijn. Laat die ondernemers ondernemen, zij zullen hun bedrijven aanpassen volgens 
de nieuwste regelgeving, De klagers zullen toch altijd boertje blijven pesten, laat ze 
dan maar eten importeren dan weet je zeker 'niet' wat je op je bord krijgt. 

 Waar gaan we dan ons vlees e.d. vanaf toveren. Met alle technieken van deze tijd 
moet dit toch geen enkel probleem zijn om intensieve veehouderijen op te staarten.  
Warom tegen gaan, eet dadelijk dan niemand meer vlees, en gaat het bestaan van 
dieren verloren.... 

Weet niet  Daarvoor weet ik te weinig van dit onderwerp. 

 Indien het maar ver genoeg van de bewoonde wereld is. 
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Voorlezen 
 

BiblioNu  stimuleert kinderen boeken te lezen en  het voorlezen van (groot)ouders aan 
kinderen. 
 

 
Anders, namelijk: 
 Alles van horst aan de maas 

 Artikelen via pc 

 Beeldscherm 

 Blogs 

 Brochuires en alles wat verder los of vast zit... 

 Ik hoef niemand meer te voorlezen. 

 Ik lees kinderboeken voor op school 

 Intenet 

 Internet (2x) 

 Laptop, tablet, informatie 

 Nieuws op internet (2x) 

 Nieuws op websites internet en apps 

 Nieuws via internet 

 Op mijn pc 

 Pc 

 Romannetjes en foldertjes 

 Romans 

 Socisl media 

 Tablet (2x) 

 Toneel tekst, 

 Tv-gids 

 Vakbladen 

 Vakliteratuur 

 Van allles wat 
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 Ik lees nooit  Krant  Tijdschrift  Boek  E-reader Anders

6. Wat lees je allemaal? (meerdere antwoorden mogelijk) 
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 Veel via internet. 

 Verslagen e.d. 

 Via internet. 

 Weekbladen, advertentiebladen 

 Wikipedia, nieuwssites op internet 
 

 
 

Toelichting 
Nee  Boeken moet je zelf kunnen lezen, dan kun je ook beter je eigen fantasie gebruiken. 

 Heb liever een boek in mijn handen, is ook beter voor de ogen 

 Ik vind het zelf prettig om een boek in mijn hand te hebben. Mijn man 'leest' wel 
luisterboeken. 

 Ik weet niet hoe dat moet en waar dat is 

 Lees liever zelf. 

 Mijn kinderen wel, heel vaak. 

 Nog niet nodig,hou liever een boek vast. 
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7. Luister je naar luisterboeken? 
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Toelichting 
Ik heb geen 
(klein)kinderen 

 Ik heb geen kleinkinderen maar zou ik ze wel hebben dan zou ik ze zeker 
veel voorlezen. 

Ja  Als kleinkind op vakantie is bij mij,voordat ze naar bed gaat. 

 Dagelijks meerdere keren per dag en natuurlijk voor het slapen gaan. 

 Geeft veel plezier en de kinderen vinden het ook leuk. daarnaast is het 
voor iedereen leerzaam 

 Genieten ze reuze van en is goed voor huntaalontwikkeling 

 Ik lees nog iedere dag voor aan of samen met mijn zoon van 10. 

 Nu zijn ze groot,maar toen ze nog klein waren heb ik heel veel 
voorgelezen,zowel aan mijn kinderen als  aan mijn kleinkinderen.   mijn 
kleinkinderen 

 Toen de kinderen klein waren, inmiddels zijn het tieners, en is dit natuurlijk 
niet meer aan de orde. 

 Vooral toen ze kleiner waren, bij de tieners niet meer 

 Wij lezen elke avond voor, en vaak ook overdag. De oudste (6) leest het 
ene boek na het andere al zelf uit. 

Nee  Daar zijn ze al te Groot voor 

 Inmiddels op een leeftijd (tieners) dat voorlezen niet meer nodig is. 

 Kinderen zijn al groot en er zijn geen kleinkinderen 

 Lezen zelf 

 Mijn kinderen zijn 20 jaar en ouder. Vroeger wel gedaan. 

 Mijn kinderen zijn al groot; 18, 16 en12, die lezen mij bijna voor ;) 

 Onze kinderen zijn groot maar we hebben ze lang voor gelezen 

 Onze kinderen zijn te groot, maar ik heb altijd heel veel voorgelezen. 

 Vroeger wel , zijn inmiddels volwassen 
Nee, dit doet 
iemand anders 

 Heb ik veel gedaan, maar ze zijn nu 'groot' 

Weet niet  Nu niet meer, vroeger wel. 

24% 

36% 

15% 

22% 

3% 
0% 

0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

35%

40%

Ik heb geen
(klein)kinderen

Ja Soms Nee Nee, dit doet
iemand anders

Weet niet

8. Lees je wel eens voor aan (klein)kinderen? 
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Fietspaden 

 
Het fietspad van Melderslo naar Broekhuizen is voltooid en een fietsverbinding langs het 
spoor naar America staat in de planning.    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 
 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Vooral veeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeel meer verlichting op en in het buitengebied 

Mee eens  De veiligheid wordt grotendeels bepaald door de fietser zelf. Ze hebben vaak lak aan 
de verkeersregels 

 Het fietspad van Melderslo naar Broekhuizen is nog niet helemaal klaar.Dus zover 
als het klaar is 

 Ik ben het ermee eens, maar elke verbetering is welkom. 

 Ik een aan dat het redelijk veilig is maar ik ken niet alle situaties. 

 Is in de maak dus,   ga zo voort 

 Jammer dat sommige fietsers het zelf onveiligmaken  door tegen de richting in te 
fietsen op rotondes of zelfs door rood te fietsen. 

 Je kunt goed en veilig fietsen veel fietspaden. 
Neutraal  Daar maak ik te weinig gebruik van om te kunnen oordelen, 

 De aansluiting van weg naar fietspad is vaak heel slecht door de ONNODIGE 
verhogingen op die plekken. 

 De laatste jaren komen er gelukkig steeds meer fietspaden maar die mogen er zeker 
meer komen; er zijn nog teveel gevaarlijke wegen voor fietsers, zeker in verband 
met het sterk toegenomen vrachtverkeer en de grote landbouwvoertuigen die 
denken dat ze zelf echt niet van de weg af hoeven gaan om een fietser veilig te 
passeren 

5% 

49% 

30% 

11% 

2% 
4% 

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

Zeer mee eens Mee eens Neutraal Mee oneens Zeer mee
oneens

Weet niet

9. ‘Horst aan de Maas heeft een veilig netwerk van 
fietspaden/knooppunten’ 
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 Er valt nog veel winst te halen 

 Fietspad Melderslo-Broekhuizen is niet gereed! Het is blijkbaar niet gelukt om een 
aaneengesloten fietspad te realiseren. Dus nog steeds onveilige situatie(s). 
Misschien zelfs nog gevaarlijker dan voorheen? 

 Het kan allemaal veilig als de fietsers zich aan de regels houden maar die fietsen 
met 3 of 4 naast elkaar hebben geen zin om aan de kant te gaan  Steken geen hand 
of kijken niet om als ze afslaan geen licht aan enz. Dus het licht ook voor een heel 
groot deel aan de fietsers zelf. 

 Het kan altijd beter!! 

 Horst heeft mooie fietspaden maar nog lang niet iedereen kan veilig van a naar b. 

 Ik vind de ' varkenskoppen' aan begin en einde fietspad erg gevaarlijk, ben  er in het 
donker tegenaan gefietst. Huisarts gaf aan dat dit veel vaker voorkomt. Heb dit bij 
gemeente aangekaart. 

 Laatste stuk Grubbenvorst-Sevenum 

 Op de fietsstroken langs de Westsingel is het onveilig fietsen. 

 Over het algemeen ben ik het hier mee eens. Maar er zijn nog wel wat onveilige 
plekken te bedenken in Horst. Vooral het fietspad langs de Westsingel vind ik 
behoorlijk link en zou vrijliggend moeten zijn. Onze kinderen laten we hier niet 
fietsen! 

Mee 
oneens 

 Aan de anderen kant van het spoor ligt al een rustige weg deze is goed te gebruiken 

 Als ik alleen al naar de rondweg kijk,waar kinderen fietsen en op de rotondes geen 
voorrang krijgen,zie ik het toch somber in. 

 De weg bij het citaverde college (kruising bij station) Is zeer onveilig en 
onoverzichtelijk voor de schoolgaande jeugd 

 Gedeeltelijk wordt er wel wat gedaan ,maar er zijn stukken bij die niet goed zijn , 
bijvoorbeeld de witveld weg , belachelijk hoe daar het fietspad is aangelegd.aan de 
horsterkant moeten auto`s vlak langs het pad en vliegen de kiezels je om de oren , 
en het fiets pad ligt bezaaid met kiezels .ook zijn vaak boomwortels en diverse 
andere opstakels zeer hinderlijk . 

 Het fietspad Grubbenvorst, Horst over de Meerlosebaan, is maar gedeeltelijk 
gedaan, voor mij dus nog niet af, van de week weer bijna onderste boven gereden 
door een tractor met aanhangwagen 

 Het fietspad van Melderslo naar Broekhuizen is onduidelijk, vaak onderbroken, 
maakt telkens oversteken van fietsers noodzakelijk en de vluchtheuvel bij 
Broekhuizen is helemaal een onding: tegemoetkomend verkeer wil liefst niet de 
bocht nemen en belandt dan op de verkeerde rijstrook. Verbaast mij dat er nog 
geen ongelukken zijn gebeurd. 

 Horst moet veel meer doen aan fietsroutes door bossen en weilanden voor de 
toeristen en de hobbyfietser. Dit wel zonder autoverkeer. 

 Ik vind de Steeg in Sevenum erg onveilig, fiets hier enkele malen per week. 'fietspad' 
schots en scheef, en te smal. ook voor de toeristen die hier fietsen ( schatberg ) erg 
gevaarlijk m.i. 

 In het algemeen wel er zijn altijd verbeter punten.   Bijvoorbeeld het fietspad aan de 
steeg is levens gevaarlijk.  Licht er slecht bij. Is veel te smal en de struiken van de 
gemeente en van de bewoners hangen er dwars overheen.  Dit is ook het geval 
maar in mindere maten op de hees. Beide in Sevenum / krobenberg 

 Niet overal goed verlicht 

 Oversteken op de stationsweg in Horst blijft een probleem! 
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Zeer mee 
oneens 

 Broekhuizen mist nog de aansluiting met fietspad lottum en de marsstraat. veel te 
weining verlicting op veel fietspaden. sommige fietspaden of fietsstroken staat de 
verlichting op 50 meter sommige fietspaden om de paar honderd meter 

 Het fietspad van Melderslo naar Broekhuizen is zeker nog niet veilig te noemen 
weet ik uit eigen ervaring. Je moet nog diverse malen de weg oversteken om weer 
op het fietspad te komen en op een gegeven moment moet je toch weer op de weg 
gaan fietsen waar auto`s razen. 

 

9.1 Kun je hier een voorbeeld van geven? 
 'tegel'fietspad langs de straat Steeg in Sevenum. Is zeer ongelijk liggend en daardoor grote kans 

op valpartijen met de fiets. 
Verder kan ik zo nog wel wat wegen opnoemen (ook die onderdeel zijn van een fietsknooppunt) 
die zeer slecht zijn onderhouden. 

 1) Fietsers van Venlo naar Sevenum moeten in de spits 3 keer de drukke Venloseweg proberen 
over te steken als gevolg van de nieuwe rotonde. Oplossing: een tweerichtingen fietspad tot in 
Sevenum  
2) Fietspad bij Jumbo rotonde heeft belachelijke voorrangsregels gezien de situatie en hoe de 
fietsers zich gedragen. Oplossing: geef fietsers voorrang 

 Blaktdijk Kronenberg ontbreeks en er is nauwelijks verlichting. Fietspad langs de Hees tussen 
Kronenberg en Sevenum is in zeer slechte staat zodat iedereen over de weg fietst. 

 Dacht dat er meer als 4 kerkdorpen zijn in Horst 

 De belachelijke oplossing (plan) voor kruispunt bij station 

 De fietspad langs de Grubbenvorst is niet veilig( oversteekplaats bij Versteegen) 
Station Sevenum 

 De weerstand vanuit de Gemeente om in beginsel positief mee te willen denken over fietspad 
America naar Station. Het slechte en veel te smalle fietspad langs de Venloseweg. Waarom dat 
niet opgeknapt in kader van opknappen van deze weg en locatie Californie? 

 De weg langs het spoor over de gehele lengte dus van Griendtsveen tot aan station. Er komt m.n. 
griendtsveen-middenpeelweg waar heel veel fietsers,wielrenners brommers, motoren en auto's 
rijden, m.n. inlente, zomer en herfst kan gevaarlijke situaties opleveren. Te meer dat je langs het 
kanaal geen enkele kant uit kunt dan in het water! 

 De weg van Toverland naar Sevenum is levensgevaarlijk! Bijna geen verlichting en auto rijden op 
dezelfde weg (en rijden zeer hard!) 

 De witveldweg in Grubbenvorst heeft slechts een half fietspad gekregen! 

 Denk aan de rondweg westsingel opstaande rand 
Slechte verlichting tienraijse weg en crommentuijnstraat waar gevaarlijke bochten in zitten slecht 
overzicht crommentuijnstraat/ pieter litjens straat 

 Diverse malen moet je de we ocersteken en op sommige plaatsen is er ineens geen fietspad 

 Een heel aantal fietspaden zijn smal en voor zowel fietsers/brommers die in tegenovergestelde 
richting rijden. 

 Er zijn nog steeds gevaarlijke wegen, die niet te combineren zijn met fietsers, zoals de Lorbaan, 
de Griendtsveenseweg en de Hoebertweg / Spoorweg in America.  
Er wordt veel te hard gereden op deze 60 km wegen. 

 Er zijn nog te weinig fietspaden 

 Er zijn nog wel meer wegen waar het onveilig is voor fietsers.... 
Bijvoorbeeld de oude Peeldijk, en de Tongerloseweg. 

 Fiets en wandelroutes door de schaakse bossen. 
routes langs de kabroekse beek. 

 Fietspad bij America langs het spoor is een goed idee 

 Fietspad Horst/Broekhuizen is m.i. niet veilig 
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 Fietspad van Meterik naar Centerparcs Parken is waardeloos, evenals de fietspad vanaf 
Dijkerheideweg richting Californië langs Venloseweg/Horsterweg. Geen veilige fietsverbinding 
langs Witveldweg richting Grubbenvorst. Om nog maar te zwijgen over de Westsingel, 
levensgevaarlijk. 

 Fietspaden bij de Tienrayseweg zijn niet verlicht en daardoor savonds levensgevaarlijk met die 
grote bomen Langston de weg 

 Ga dan maar eens kijken 

 Geen aparte fietsroutes op wegen, die dat wel verdienen 

 Het fietspad naar Venray is erg slecht en slecht verlicht. 

 Hoebertweg-Spoorweg 

 Horst- America 

 Idd de hoebertweg america, tevens te weinig verlichting op fietspaden zoals van meterik naar 
america 

 Ik blijf dubbele fietpaden gevaarlijk vinden. 

 Ik heb iedere dag zorg,als mijn kleinzoon naar de Peelhorst moet fietsen 

 Ik vind de Steeg in Sevenum erg onveilig, fiets hier enkele malen per week. 'fietspad' schots en 
scheef, en te smal. ook voor de toeristen die hier fietsen ( schatberg ) erg gevaarlijk m.i. 

 Kin 

 Mijn moeder is vorig jaar verongelukt op haar fiets 

 Oversteekplaats voor fietsers: Westsingel/Waterstraat in Horst is levensgevaarlijk. 

 Oversteken op de stationsweg in Horst blijft een probleem! 

 Restant Witveldweg. Horsterweg gevaarlijk 

 Rotonde bij de Jumbo en oversteek fietspad Tienrayseweg met A 73 zijn beide zeer gevaarlijke 
punten. 

 Spoorweg??? staat in de planning??? hoeveel doden zijn er al op deze weg gevallen??? Wordt 
tijd!!! 

 Tienray horst is nie zo veilig. Verlichting en hobbels 

 Tienray is zeer onveilig voor fietsers door wegversmallingen en geparkeerde auto's .Bij de kerk is 
het nog erger in Tienray . 

 Tienrayseweg 

 Tienrayseweg!!!! 

 Tussen Melderslo en Broekhuizen mist nog een stuk fietspad! Ook op de Wietveldweg mist nog 
een stuk fietspad! De Nachtegaallaan komt ook in aanmerking voor een fietspad 

 Tussen Swolgen en Broekhuizenvorst en een gedeelte tussen Grubbenvorst en Lottum en van en 
naar America liggen geen vrijliggende fietspaden. 

 Van Swolgen naar horst in het donker 

 Venloseweg en achter sint jansbos grubbenvorst om de 50 m.greenportlaen peperdure palen om 
de 50 m.van broekhuizen naar grubbenvorst hele fietspad zeer slecht verlicht alsook van tienray 
naar horst en de horsterdijk in lottum tot horst. voorstel maak de straatverlichting in veel staten 
waar dubbele verlichting staat  aan een zijde uit want in de woon wijken staat er veel te veel 

 Voorbeeld ONVEILIG fietspad: géén verlichting fietspad tussen Tienray en Horst. 

 Weg naar station via Meterik is niet veilig. 

 Westsingel is een gevaarlijke weg en de andere rondweg (Doolgaardroute) is ook erg druk. 

 Witveld weg , het fietspad van Lottum naar Tienray door het bos daar zijn veel wortels die het 
fietsen niet prettig maken 

 Witveldweg fietspad aangelegd maar halverwege gestopt. Rest van de weg wordt ook intensief 
door auto's gebruikt. 

 Witveldweg voor de helft alleen in het LOG. De rest niet,smalle weg veel 
vrachtverkeer,loonwerkers. Levensgevaarlijk.,wel nieuwe weg voor kuipers KIP. 
Die er hopelijk niet komt. 
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 Witveldweg wordt 1 stuk wel fietspad aangelegd maar de weg richting Grubbenvorst niet dus die 
blijft gevaarlijk. 

 Witveldweg.... maar een half fietspad 

 Zie 9 

 Zie hierboven (2x) 
 

10. Wat denk je wat de grootste ergernis is voor fietsers in Horst aan de 

Maas? 
 slechte verlichten fietspaden 

 - met z'n drieën langs elkaar 
- Nabij Dendron wanneer school is afgelopen 
- fietsers met muziekdopjes in oren (gevaarlijk/afgeleid) 
- Pokimon 

 ? (6x) 

 ?? 

 ???? 

 .Daar waar het gemotoriseerde verkeer en de fietsers van één en dezelfde weg gebruik moeten 
maken. 

 * 

 * Slechte paden - maar verreweg de meeste fietspaden  in onze gemeente zijn goed. 
Met stip op nummer één: 
* Regen :-) 

 1. verschillen van voorrang op rotonden in de gemeente Horst a/d Maas; 
2. onderhoud van enkele fietspaden (gaten, verhogingen door boomwortels); 
3. zwerfafval langs weg. 

 3 langs elkaar fietsen en de telf in de hand of aan het oor 

 Als er geen fietspad is, auto's die je hard voorbij rijden en rotondes. 

 Als er geen fietspad is,de autos die te hard rijden langs je. 

 Als er te veel auto's langs je razen 

 Als fietser erger ik me nooit. 
Wel als automobilist. Er zijn veel fietsers die vinden dat ze altijd voorrang hebben. 

 Als men zich aan de verkeersregels houdt, zijn er geen ergernissen!!! 

 Andere fietsers 

 Andere verkeersdeelnemers...? 

 Andere weg gebruikers 

 Andere weggebruikers 

 Auto bestuurders die vlak langs je rijden 

 Auto,s rijden te hard 

 Auto's 

 Auto's die een fietser van rechts geen voorrang geven 

 Auto's die niet weten waar ze voorrang moeten geven/nemen. De stoplichten in Horst. (ook een 
ergernis voor auto;s trouwens) Stoplichten zijn niet goed afgesteld. 

 Auto's die te hard rijden en telefoneren van andere fietsers het gevolg ongelukken 

 Auto's die te hard rijden voor het karakter van de weg. 
Auto's die fietsers snijden na het inhalen 

 Auto's die tegen het eenrichtingverkeer ingaan 
met name bij johns foodstore vanuit de st.josephstraat 

 Auto's die vlak langs je heen razen (vaak kinderen!!!) 

 Auto's rijden te hard 
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 Auto's te hard rijden daar waar geen fietspaden zijn. 

 Bellen 

 Bellen op de fiets 

 Bobbels op het pad 

 Boomwortels onder fietspaden. 

 Bromfietsen 

 Brommers 

 Brommers en scoooters op het fietspad 
te hard fietsende bejaarden op e bikes 

 Brommers op het fietspad en wielrenners die menen altijd voorrang te hebben 

 Brutale automobilisten op smalle wegen 

 Chauffeurs die je als een gek voorbij crossen 

 Dat als je op de weg moet fietsen je soms aan de kant moet omdat je anders van de weg geduwd 
wordt door vooral landbouwvoertuigen die te breed zijn voor de soms smalle wegen 

 Dat auto's erg dichtbij komen bij het inhalen. En slechte fietspaden. 

 Dat auto's geen geduld hebben en keihard voorbij komen scheuren en veel te dicht op fietser 
inhalen. Je schrikt dan flink 

 Dat autos te hard rijden op bv rotondus 

 Dat de aanleg van fietspaden zo lang moet duren. De aanleg van het fietspad Melderslo-
Broekhuizen heeft eerst na ca. 20 jaar zijn voltooiing gekregen. 

 Dat de gemeente zich verschuilt achter allerlei regeltjes en niets aan dit soort situaties doet! 

 Dat de hele weg niet voor hun alleen is. 

 Dat de jeugd fietst zonder richting aan te geven, en 
zit te spelen met hun apparatuur. 

 Dat descholieren veilig naar school moeten kunnen fietsen 

 Dat door auto's zo hard gereden word. 

 Dat door het overige verkeer te weinig rekening wordt gehouden met fietsers in de dorpskernen 

 Dat er auto's op de fietspaden staan en ze daarom toch op de weg moeten gaan. 
geen voorrang van rechts krijgen 

 Dat er een fietspad op houdt en over de weg verder moet. Ik fiets met een driewieler en dat valt 
op de niet mee. 

 Dat er gevaarlijke situaties ontstaan doordat er geen of geen veilig fietspad is 

 Dat er nog regelmatig op de weg moet worden gefietst. Ook de aanrij routes naar de middelbare 
school laten nog te wensen over. Zelf woon ik aan de Heijnenstraat in hegelsom en zie regelmatig 
gevaarlijke situaties ivm leerlingen Citaverde 

 Dat er te weinig echte fietspaden zijn waar fietsers ononderbroken kilometers lang kunnen 
fietsen. Ik fiets wel graag van Broekhuizen naar Grubbenvorst, daar is het fietspad echt wat het 
zijn moet. 

 Dat er vaak veel harder dan 60 km per uur wordt gereden op de binnenwegen waar geen 
fietspad is. 
Er zijn automobilisten die denken dat dit een racebaan is. 
Voor een fietser is het af toe wel schrikken. 

 Dat er zoveel onduidelijkheid is wanneer je in het centrum Horst mag fietsen wanneer niet. 
Mooie borden maar er wordt weinig naar gekeken cq na geleefd 

 Dat het fietspad op de Witveldweg niet helemaal is doorgetrokken van Horst naar Gr’vorst. 

 Dat het niet vrij ligt van de autoweg 

 Dat je bij ieder voorrangspunt maar moet hopen dat je voorrang krijgt. 

 Dat je heel goed moet opletten voor auto's en vrachtwagens want die geven niet altijd voorrang 
waar je als fietser wel voorrang hebt. 
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 Dat je nou voorrang moet geven aan op en af 
ritten van  en naar autobaan, Dan  stop je en laten ze je nog voorgaan,Dat is wat verwarrend. 

 Dat je op de een rotonde voorrang hebt en bij een andere niet. 
Zorg ervoor dat dit eenduidig wordt. 

 Dat men soms alsnog op de rijbaan komt. Scheiding van fietspad en rijbaan is essentieel voor 
beider veiligheid 

 Dat met name op de touristische routes de kanten zeer slecht gemaaild zijn. Bezuinigingen? 

 Dat niet alle fietspaden zijn 'afgezet', dus met een afzetting tussen de rijbaan en het fietspad. 
Denk ik zo. Ik ben niet zo'n fietser. Wel in het dorp. 

 Dat op de rode fietsstroken langs de wegen auto's geparkeerd staan, plak een witte fiets op deze 
stroken!! 
Als er asociale tourwielrenners je willen passeren en geen BEL gebruiken 

 Dat ze geen voorang meer hebben bij de rotondes 

 Dat ze geen voorrang krijgen en daardoor onzeker worden. Vooral bij rotondes is de situatie 
soms ronduit zorgelijk. Zou bij elke rotonde dezelfde regel moeten zijn. 

 De andere fietsers die niet op het verkeer letten i.v.m. het kijken op hun smartphones. 

 De auto 

 De automobilisten die met een rotgang op het fietspad aan komen rijden, waardoor je als fietser 
jezelf iedere keer een hartverzakking schrikt. 

 De binnenwegen zijn lastig om te lopen en te fietsen omdat er veel te grof puin is gebruikt. 

 De bruine zijstrepen als fietspad waar je zo door een auto aangereden kunt worden, geeft een 
zeer onveilig gevoel 

 De fietsstroken op wegen zijn gevaarlijk en een ergernis voor fietsers en automobilisten. 

 De groepen wilerenners 

 De grootste ergernis voor niet fietsers is dat ze nogal eens met 3en naast elkaar fietsen, zodat je 
er met de auto niet langs kunt. Of ze fietsen heel breedsporig. 
Hieromtrent 'mag' je geen opmerking plaatsen. 

 De hekjes bij het Cuppenpedje 

 De hobbelige paden hier en daar. 
degene die hiervoor verantwoordelijk is bij de gemeente moet eens wat vaker buiten Horst-
centrum gaan fietsen 

 De lelijke haakse bochten in de fietspaden zoals bijvoorbeeld bij de rotonde bij de Phicoop. 

 De nachtegaallaan,prachtig om er te fietsen, maar de auto's rijden er VEEL te hard. 
Fietspad Broekhuizerdijk begint (of eindigd)veel te gevaarlijk met die haakse bocht, b.v. 
doortrekken tot inrit de Locht. 

 De nieuwe voorrangsregels op de rotondes zijn nu nog gevaarlijker geworden een voorbeeld 
hiervan is de Rotonde bij de Jumbo, de fietsers naar Sevenum en Horst, lopen nu veel eerder een 
risico dat ze aangereden worden. Ook de tussenstukken waar de fietser kan stoppen zijn vaak 
veel te klein. 

 De onduidelijkheid van rotondes in en buiten de bebouwde kom 

 De ongelijkheid en hindernissen , je lichaam heeft vaak heel wat te verduren ook op splitsingen 
van wegen met fietspaden daar zijn vaak flinke verhogingen waardoor je een flinke klap krijgt . 

 De oude fietspaden 

 De rotonde, wie heeft er voorrng binnen de kom - buiten de kom? 

 De rotondes in de bebouwde kom waar de fietsers geen voorrang hebben. en de rotondes 
binnen de bebouwde kom waar de fietsers vreemde bochten moeten maken (bijv. bij houthandel 
Mol 

 De rotondes. 

 De Steeg !!!! 

 De stofwolken op de meerlosebaan omdat ze die maar eens mieten 
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 De tienraijseweg op en af rit horst noord 

 De vele rotonde en punten waar het fietsverkeer het snelverkeer kruist. Er zijn teveel 
kruispunten/rotondes op sommige wegen. 

 DE VOLSTREKT ONNODIGE VEHOGINGEN WAAR JE VAN EEN WEG NAAR EEN FIETSPAD GAAT EN 
OMGEKEERD. Ik fiets er zelfs voor om. Bv Berkelstraat naar Doolgaardstraat en op een aantal 
plekken in De Risselt en Stuksbeemden. 

 De voorrangssituaties bij de Tienrayseweg. 
Voor fietsers erg onoverzichtelijk en daardoor gevaarlijk ! 

 De weg Broekhuizenvorst - Blitterswijck 

 De westsingel met van die gevaarlijke lage paaltjes 

 De wielrenners zonder bel 
de jeugd met de mobieltjes 
het gras langs het fietspad de struiken die op plaatsen over het fietspad hangen 

 De wielrenners. 

 De witte varkensruggen op rotondes 

 De Witveldweg zonder fietspad 

 De.slechte toestand van de aanliggende fietspaden 
bv in de Steeg waar men als scootmobieler op de rijjbaan moet rijden 

 Die extra bocht bij de Greenlane! 

 Die zijn er vast, maar ik kan ze nu niet bedenken 

 Diefstal 

 Donkere fietspaden in buitengebied in avond.  
Te hard rijdende autos 

 Door het centrum van Sevenum fietsen dat is een kamikaze aktie  de st raat is veel te smal auto,s 
gaan rakelings langs fietsen af . Veel fietsers gaan dan maar over de stoep voor de veiligheid. Ook 
gaat er veel vrachtverkeer en tractoren door het centrum hier wordt mi onvoldoende op 
gecontroleerd en bekeurd. 

 E bikes, deze gaan vaak te hard. Ouderen hebben deze niet altijd onder controle. 

 Een ergernis voor fietsers en auto`s is op een smalle weg waar fietsstroken zijn. De fietser dat hij 
veilig is, maar naar mijn inzien is dat eerder minder veilig, vooral ook in het buitengebied. 

 Een weg (binnen de bebouwde kom), die ook voor hen bedoeld is, maar waar de 
automobilist/motorrijder/ scooterrijder het wel 'nodig acht' veel-veel-veel harder te moeten 
gaan rijden en dus op z'n minst paniek zaait en nog een paar andere dingen veroorzaakt). 

 Electrische fietsen gaan veel te hard en oudere hebben deze niet in de hand. 

 Fiets zelf niet en kan daarom geen objectief oordeel geven. 

 Fietsen in het centrum, dit moet verboden worden want hier komen ongelukken van. 

 Fietsen met de telefoon en in de auto 

 Fietsen van Horst naar America is mijn ergernis. 

 Fietsers kunnen ook overlast veroorzaken, dus ergernis voor automobilisten, bv fietsers die 
ondanks fietspad op de rijbaan fietsen. 
Heb geen idee, fiets weinig. 

 Fietsers pak de telefoon op hun fiets, levensgevaarlijk. 

 Fietspad lang de Venloseweg is slecht en te smal. 

 Fietspad tienray naar horst weinigverlichting 

 Fietspaden die betegelt zijn en GEEN voorrang op rotondes. Fietspaden die betegelt zijn zijn hier 
en daar levensgevaarlijk omdat er brede kieren tussen de tegels ontstaan waardoor je 
gemakkelijk met het wiel ertussen komt en zo ten val komt. Ik heb het al zien gebeuren. 

 Fietspaden stoppen bij gemeentegrenzen. Blijkbaar geen regionaal beleid. 

 Fietspaden te smal / geen grens tussen drukke weg en fietspad. 

 Fietspaden van klinkers 
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 Fietsstroken te smal men kan moeilijk met twee langs elkaar fietsen. 

 Gaten en kuilen in fietspaden.  
Regelmatig fietspaden in Horst waar maar aan een kant van de weg een fietspad is en hierdoor 
tegenliggers krijgt. 

 Gaten en/of spleten in de weg. 

 Gecombineerd voetgangers en fietspad centrum 

 Geen aparte fietspaden bij wegen waar harder dan 50 gereden mag worden. 

 Geen fiets suggestie stook in centrum. door huidige vorm van bestrating gaan voetgangers en 
fietser omelkaar heen slingerend door het centrum. 

 Geen fietspad 

 Geen fietspad aanwezig 

 Geen fietspad langs het spoor tussen America en het station, maar die gaat er dan eindelijk 
komen.  
Nu nog een fatsoenlijk fietspad baar Venray  !!! 

 Geen fietspaden 

 Geen idéé 

 Geen idee (10x) 

 Geen idee ik fiets niet meer 

 Geen idee, ik fiets nooit. 

 Geen idee. 
Ik weet wel een grote ergernis tegen fietsers; fietsen in het dorp verbieden! 

 Geen mening 

 Geen scheiding van soorten verkeer (vracht-, auto-, fiets- en wandelverkeer bij elkaar op zelfde 
wegstrook). 

 Geen voorrang krijgen 

 Geen voorrang krijgen als je dit wel moet krijgen. 

 Gevaarlijke situatie spoorwegovergang bij station horst sevenum. 

 Glas op straat 

 Glas scherven en ongelijke fietspaden voor scholieren 

 Grote groepen van die zogenaamde wielrenners 

 Grote groepen wielrenners, deze gaan te hard. 
vrachtverkeer 

 Haaientanden overal bij rotondes. 

 Hard 

 Hard rijdend verkeer 

 Hard rijdende auto's 

 Hard rijdende auto's op wegen waar geen fietspad is 

 Harde snelheden van auto's 
teveel zwaar verkeer in sommige kernen  
en soms gevaarlijke wegkanten. 

 Harder rijdend verkeer op dezelfde rijbaan zoals brommers, scooters en auto's 

 Het fietsen in de winkelstraat. 
het verkeerde fietspad nemen vooral op de tienraijse weg 

 Het fietspad niet volledig langs de wietveldweg. 

 Het geen voorrang geven door auto's op rotondes in de bebouwde kom 

 Het hard langs razen van auto's en het niet voorrang verlenen van rechts aan fietsers. 

 Het harde rijden van scooters op de fietspaden. 

 Het is een aandachtspunt: 
oplaadpunt voor elektrische fietsen in horst centrum 
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 Het niet doorlopen van fietspaden 

 Het niet maaien van de drek langs de fietspaden 

 Het opstakel in grubbenvorst kloosterstraat wilhelminastraat. 
zo ook de eenrichtingstraat vanaf de apotheek tot aan de venlose / lottemseweg. in 
grubbenvorst  
geen compleet fietspad langs de witveldweg, grubbenvorst horst 

 Het slechte fietspad tussen sevenum en horst viceversa 

 Het snelle autoverkeer en de slechte verlichting mn voor pubers/kinderen die naar huis moeten 

 Het steeds breeder worden van het landbouw verkeer .zeker op de veel smalle binnenwegen . 

 Het verkeer op de weg wordt steeds drukker.Dus meer fietspaden.Ik voel me vaak niet veilig op 
de weg. 

 Het zeer gevaarlijke verschil in voorrang voor fietsers op de verschillende rotondes!!! Waarom 
niet eenzelfde systeem? 

 Hobbelige fietspaden 

 Horst centrum en overweg ns 
en te hard rijdende auto,s  en te veel vrachtverkeer in centra. 

 Ik denk de onduidelijkheid bij de rotondes. In kom voorrang en er buiten niet en waar is de 
grens? 

 Ik erger me aan grootte groepen wielrenners,die denken dat ze aan de tour de France mee 
doen,en iedereen maar effe rekening met ze moet houden incl de volgauto'S 

 Ik fiets veel, maar ik erger mij zelden of nooit!!!! 

 Ik kan hier geen antwoord op geven ik fiets vrij weinig 

 Ik kan niet meer fietsen dus ik heb niets te zeggen 

 Ik weet het niet. Ze zullen zich best ergens op ergeren, dat is de mens eigen. 

 Ik zou het niet aan kunnen geven 

 Ik zou het zelf niet weten, ik kom met de fiets te weinig in Horst 

 In de winter het slecht schoonmaken van fietspaden van sneeuw 

 In het donker moeten fietsen 

 Inhalers 

 Jeugd,die met z'n drieen naast elkaar fietsen,mobielgebruik op de fiets,wielrenners achter je,die 
geen bel op hun fiets hebben en waarvan je je dan te pletter schrikt. 

 Keihard rijdende poolse uitzendbureaus 

 Kleine paaltjes op diverse rotondes. 

 Landbouwverkeer op te kleine wegen en te hard rijdende auto's waar geen afzonderlijk fietspad 
is. 

 Lang gras langs de fietspaden, maar zeer zeker het lange gras langs de landbouw wegen. 
Wanneer je daar een auto tegen komt moet of de auto of ik de berm in. Natuurlijk met het grote 
probleem van wat kom je tegen! 
Brandnetel, distel, bereklauw of een paaltje wat je fiets of de auto vernield. Wanneer je een 
landbouw werktuig tegen komt is het nog veel gevaarlijker. Waarom maaien ze de bermen niet 
breder? Schandalig voor een recreatieve fietsgemeente! 

 Langs elkaar met 4 

 Mensen die hun heggen tekort op de fietspaden hebben 

 Mensen die voorbij willen maar geen sein geven 
Gevaarlijke punten (Bij vroegere landbouwbelang) 

 Met name de rotonde's.....  
Bij de ene rotonde hebben fietsers voorrang, bij de andere niet! 

 Met z'n drieën naast elkaar fietsen  
telefoneren e.d. waardoor er geen aandacht is voor medeweggebruikers 

 Mij onbekend 
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 Mijn ervaring.  
Bij de rotonde bij het politiebureau zijn fietsers niet veilig als een vrachtauto richting meterik rijd 
en jij fiets daar ook raken ze je bijna het is mij al vaker gebeurd ik moet er niet aan denken dat er 
een kind fietst met een ouder of zo erlans je wordt bijna van de weg gedrukt  daar is 
AANPASSING hard  
nodig b v de fietsers over of voor het pleintje 

 Mobieltjes en koptelefoons bij mede fiets gebruikers 

 Motoren en wilerenners 

 Motors 

 Niet echt een ergernis maar ik vind het onduidelijk wanneer ik wel en niet mag fietsen in het 
centrum in horst en waar mijn fiets mag staan 

 Niets maar bellen van fietsers dat is een probleem 

 Onderhoud van de fietspaden 

 Onduidelijkheid op rotondes. De ene rotonde moet je voorrang geven en op de andere moet je 
voorrang krijgen. 

 Oneffenheden in fietspaden 

 Oneffenheden.in de weg.......en.bij de ene rotonde heb je voorrang en.de andere niet.....raar 

 Ongelijk wegdek, varkens ruggen en paaltjes bij rotondes. 

 Ongelijkheid door boomwortels. 

 Ongelijkheid en aansluiting van vele fietspaden 

 Onveilig ingehaald worden door auto's/vrachtverkeer op plekken waar geen fietspad is 

 Onveilige fietspaden of stroken op de weg 

 Onverlichte fietspaden 

 Onverlichte wegen 

 Onverwachte tegenliggers 
slecht wegdek/ fietspad 

 Onvoldoende goede fietspaden 

 Op de kruising van de Noordsingel/Venrayseweg trekken heel veel auto's op als het voor de 
fietser groen is. 
Hierdoor ontstaan er gevaarlijke situaties(heb het zelf vaker ondervonden) 

 Op drukke wegen fietsen waar geen vrijliggend fiets pad is 

 Overig verkeer 

 Overig verkeer dat te hard rijdt 

 Oversteek bij de A73 parkhotel 

 Oversteekplaats Cuppenpedje-Berkelstraat 

 Oversteekplaatsen BV station 

 Oversteekpunt op de broekhuizerweg naar het fietspad. 
Geheel onoverzichtelijk en gevaarlijk. 

 Oversteken van enkele fietspaden naar dubbele en weer terug naar suggestiestroken. 
Oversteken is risico, zeker met kinderen. Verder geen apart fietspad op de weg Broekhuizen-
Blitterswijck en in combi met verkeer (vracht, motoren, landbouw) is dat gevaarlijk voor toeristen 
die de achteromwegen niet kennen. 

 Paaltjes 

 Putten in de paden en slechte wegkanten . fietsers moeten over het slechtste stuk wegdek met 
boomwortels en hoge wegkanten. 

 Regenbuien en wind tegen 

 Rommel in de berm, dat vind ik als fietser. 

 Rotonde. Vorrang is niet overal gelijk.... 

 Rotondes 
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 Rotondes en verkeerslichten 

 Rotondes zo verschillend 

 Rotondes; verschillende voorrangsvormen 

 Rotondes. 

 Rotondes. Onduidelijk, onbegrijpelijk, onoverzichtelijk. 
Oja, en wind tegen. Maar daar kan de gemeente weinig aan doen... 

 Scherpe bochten en oversteken om daarna weer over te steken. 

 Schoolgaande jeugd,met 3 of 4 langs elkaar fietsen,en als je erlangs wilt ook nog een grote mond. 
Fietsers zonder licht in het donker. 

 Slecht en te smal fietspad 

 Slecht fietspad Horst - Sevenum Sevenum - Horst 
Venlo - Horst Horst - Venlo 

 Slecht fietspad tussen Sevenum en horst. 

 Slecht licht 

 Slecht onderhoud 

 Slecht onderhoud aan fietspaden en te smal 

 Slecht onderhoud en brommers op fietspad 

 Slecht onderhoud van de fietspaden en moeten fietsen op normale wegdek. 

 Slecht onderhoud van wegen. 
onvoldoende verlichting 

 Slecht onderhoud!!! 

 Slecht onderhouden fietspaden 
Andere fietsers die alleen nog maar op hun mobieltje kijken 

 Slecht onderhouden fietspaden (2x) 

 Slecht onderhouden fietspaden en grote groepen achter elkaar 

 Slecht onderhouden fietspaden,stevige bobbels/ gaten . 
Laaghangende begroeiing ,waardoor er takken,nat en droog,in je gezicht zwiepen. Scherpe 
wendingen waardoor je eerder moet afstappen als je over wil steken ,terwijl er goed overzicht is! 

 Slecht onderhouden fietspaden. 

 Slecht onderhouden wegen, te weinig verlichting 

 Slecht parkeren voor fietsers bij winkelcentra? 

 Slecht verlicht 

 Slecht verlichte fietspaden 

 Slecht verlichte fietspaden tussen Horst en de kerkdorpen in. 

 Slecht wegdek (2x) 

 Slecht wegdek, fietspad. 

 Slecht zicht bij splitsing-kruising-op af ritten door te hoge berm begroeing 

 Slechte bestrating 

 Slechte fiets paden of fietspaden te dicht op de normale weg 
Brommers die als gekken langs de fietsers jagen 

 Slechte fietspaden (4x) 

 Slechte fietspaden en onderhoud van de bomen en struiken die daar groeien 

 Slechte fietspaden langs bepaalde wegen, veel kapot van wortels etc. 

 Slechte fietspaden, 

 Slechte fietspaden, onveilige landweggetjes. wordt vaak te hard gereden. 

 Slechte oneffen fietspaden 

 Slechte stukken in de weg 

 Slechte verlichting 

 Slechte wegkanten / varkensruggen 
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 Smalle fietspaden 

 Smalle fietssroken 

 Smalle weggetjes 

 Snelheidsverschillen op fietspad door E-bikes en wielrenners. 

 Snelle auto's die voorbij rijden 

 Sommige fietspaden zijn te smal (vb Meerlosebaan) 
Onderhoud asfalt en zeker de halfverharding is matig 
Op 'De Stokt' mis ik een stuk fietspad 

 Soms slecht verlichte wegen en niet goed genoeg gescheiden van de rijbaan 

 Sproeiende tuinders 

 Station Sevenum 

 Stationsstraat Hegelsom/Horst,treinspoor 

 Stof op de Meerlosebaan Lottum-Tienray 

 T centrum, niet duidelijk wie waar mag lopen en fietsen. 
Veel voetgangers weten niet dat je in t centrum ook mag fietsen! 

 Te donker 's avonds en 's nachts op de meeste fietsroutes 

 Te grote struiken bij kruispunten of dat de struiken te dicht op de weg staan\groeien. 
En de mobiel op de fiets moet verboden worden 

 Te hard rijden van sommige automobilisten 

 Te hard rijdend verkeer. 

 Te hard rijdende auto,s 

 Te hard voorbij razende auto's. 

 Te smalle fiets paden en wortel stronken 

 Te smalle fietspaden en last van boomwortels 

 Te smalle fietspaden en te ongelijk. 

 Te snelle auto's op doorgaande wegen, waar geen fietspad is, b.v. naar Melderslo (Vonderseweg, 
Daniëlweg, Broekhuizerdijk) 

 Te weinig fietspaden (2x) 

 Te weinig fietspaden, vooral voor toeristen is dit belangrijk. 

 Te weinig ruimte op de weg. Zie boven 

 Trottoir tegels, die ongelijk liggen. En dat zijn de meeste. Ik zie veel scoormobielen en 
wielrenners op de weg rijden om die reden. 
En verder ergert de terreur van de wielrenners. 

 Vaak oversteken van de ene naar de andere kant v.d. Straat om verder over het fietspad te gaan 

 Vaak te smalle fietspaden, teveel obstakels zoals de gevaarlijke betonranden. 

 Vaker slecht wegdek. Wortels van bomen ( castenray-Horst )  Venloseweg. 

 Veel ergernis is dat de jeugd denkt de hele straat of het hele fietspad nodig te hebben. Met 4, 5 
of zelfs 6 naast elkaar fietsen 

 Veel verschillende verkeerssituaties. Dan heb je wel  voorrang en een straat verder weer niet. 

 Veiligheid 

 Verlichting 

 Verschil in voorrangsregels bij de rotondes binnen en buiten de bebouwde kom. Waarom niet 
gewoon 1 regel voor zowel binnen ALS buiten de bebouwde kom. 

 Verschillende rotondes, B.V. wel geen voorrang 

 Verschillende uitvoeringen rotondes 

 Verschillende voorrangssituaties op rotondes. Op de ene rotonde wel voorrang, op de andere 
niet. 

 Vliegjes en scooters 

 Voor mij bovenstaand punt 1. 
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 Voor mij geen ergenissen 

 Voor mij zelf de ongelijke overgangen tussen wegen en fietspaden er zit meestal een bobbel.  
Niet over all de zelfde voorrangs regels. 

 Voorbijrazend verkeer in de bebouwde kom dus buiten de fietspaden  
inhalen terwijl er een tegenligger komt met drie kinderen op de fiets voor en naast je 

 Voorbijvliegende  wielrenners 

 Voorrang verlenen aan sneller verkeer, b,v auto,s 

 Voorrangs regels op rotondes, geen voorrang hebben op rotondes 
Lang wachten bij spoorwegovergang bij station horst-sevenum 

 Voorrangsregeling voor fietsers op de diverse rotondes: bij de ene rotonde heeft de fietser op de 
rotonde wel voorrang op motorvoertuigen, op de andere moet de fietser stoppen. vaker 
onveilige situaties mee gemaakt als fietser. Voorstel: richt de rotondes zo in, dat de fietser op de 
rotonde voorrang heeft op auto's, die de rotonde oprijden cq verlaten. 

 Vrachtverkeer en hard rijdende buitenlanders(Polen) 

 Vrachtverkeer en landbouwvoertuigen die fietsverkeer vaak onveilig passeren 

 VRACHTWAGENS 

 Vrachtwagens die rakelings langs rijden, tractoren ook. 

 Vrachtwagens in de bebouwde kom en bij scholen 

 Vreemde rotonde's : Jumbo, Hegelsom. Geaarlijk voor fietsers. 

 Wanneer de wortels van de bomen de fietspaden omhoog duwen krijg je kronkels op het asfalt 
en dat is niet fijn. Leempaden zoals in de Maasduinen zijn ideaal. 
Ook zijn de fietspaden vaak te smal. 

 Wat verharde fiets paden door de bossen, kasteelsebossen schadijker bossen in Sevunum .  Zoals 
van Tienray naar Grubbenvorst heerlijk rustig fietsen bijna geen auto verkeer,  en een goed 
fietspad langs de Maas. nu een gedeelte is wel grintweg redelijk begaanbaar. Goede fiets 
gemeente met veel knooppunten 

 Weet het zo niet 

 Weet ik niet (7x) 

 Weet ik niet, ik fiets niet meer 

 Weet ik niet. 

 Weet niet (5x) 

 Weet niet van anderen. Zelf geen ergernis 

 Weet niet. 

 Wegen zoals americaanseweg in kronenberg 

 Weinig ergernissen m.i. 
Als fietser die daarnaast ook autorijdt, is 'n ergernis het gebruik van de mobiele telefoon op de 
fiets. Geen oog meer voor de rest van 't verkeer, gevaarlijk! 

 Wielrenners (5x) 

 Wielrenners !!!!!!!!! 

 Wielrenners die denken dat fietspad van hun is en niet bellen. 

 Wielrenners die niet bellen als ze er langs willen 

 Wielrenners die vergeten te bellen als ze willen passeren;  
'bobbelige' fietspaden of -stroken;  
smalle wegen in dorpskern Sevenum. 

 Wielrenners die zich vaak niet aan de regels houden 

 Wielrenners op fietspad 

 Wielrenners op het fietspad (zonder bel op de fiets) 

 Wielrenners zonder bel2 

 Wielrenners, E-bikes. 



 
 
 

 
220 

 

 Wielrenners! (2x) 

 Zie boven (2x) 

 Zou het niet weten (2x) 

 Zou het niet weten, 
Daar ik zelf heel weinig fiets. 
Dus bij mij zou het waarschijnlijk zadelpijn en moe worden zijn hihi 

 Zullen er best `zijn, maar weet er niet zo een op te noemen 
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Gekozen burgemeester 
 

In Nederland is al vaker de discussie gevoerd of een burgemeester gekozen of benoemd dient 
te worden.     
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 
Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Democratie vraagt inbreng van de burgers, kan alleen door burgerlijke inspraak 

 Het is van de politiek uit altijd vriendjespolitiek. 
Mee eens  De burgemeester moet dan wel de ruimte krijgen om zijn verkiezingsprogramma uit 

te voeren, dit zal in de praktijk er lastig zijn en dan heeft het kiezen van een 
burgemeester geen meerwaarde 

 Ik denk wel dat dit goed is. nu hebben wij niks te zeggen en dat is niet eerlijk. we 
hebben toch allemaal stemrecht! waarom moeten anderen daar over beslissen en 
niet de burgers. grote onzin 

 Zou men niet meer hoeven te klagen of zeuren want de burgemeester is dan 
democratisch gekozen. Zou in elk geval een heel verstandig zijn want zeen gekozen 
burgemeester weet wat er onder de bevolking leeft. Iemand die los staat van alle 
politieke partijen zou  mijn voorkeur hebben. 

Neutraal  Als je iemand bewust kiest moet je hem of haar heel goed kennen om te weten of 
iemand geschikt is voor dit vak. En meestal ken je de persoon niet als ik zie wat er in 
de tweede kamer zit bv dan snap ik niet hoe sommige er in gekomen zijn. 

 Ben ik wel voorstander van, maar wie bepaald uit wie we kunnen kiezen? Ik denk 
dat een goede burgemeester al een band met de gemeente en de burgers moet 
hebben, miet weten wat er leeft. En iemand van buitenaf die binnen wordt gehaald 
heeft dat niet 
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11. ‘In Nederland dienen de burgemeesters gekozen te 
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 Ik denk dat het niks uitmaakt. In het college van B&W is de burgemeester nu net de 
enige die geen politieke portefeuille heeft. Als ik moest kiezen dan koos ik liever de 
wethouders. Burgemeestersverkiezingen zijn altijd voorgekookt en om 
boengenoemde reden een doekje voor het bloeden. Geef mij maar een Nexit 
referendum! 

Mee 
oneens 

 Dan kijk je alleen maar naar hoe populair iemand is en dat zegt niks over zijn 
kwaliteiten. 

 De burger weet niet hoe of wat de taak van burgemeester precies is.   Ik vind onze 
burgemeester een topper. Ik heb nog nooit van iemand gehoord dat ze hem niet 
aardig en bekwaam vinden!! 

 De huidige werkwijze voldoet prima en zo wordt bereikt dat deze functie meer 
boven de partijen staan. 

 Een burgemeester moet via een sollicitatieprocedure aangezocht worden. De 
man/vrouw met de beste kwaliteiten moet daar voor benoemd worden. 

 Gaat nu toch goed hoe het is. Mensen weer laten stemmen en dan weer op mensen 
die ze toch niet op hun kwaliteiten kunnen beoordelen lijkt mij een volstrekt zinloze 
excersitie 

 Hoe kan ik een burgemeester kiezen die ik niet ken. 

 Moet gekozen worden door de gemeenteraad 

 Oneens omdat het populisme in de hand werkt. Het gaat niet om de persoon maar 
om het ambt. Laat een democratisch gekozen/samengestelde commissie 
weloverwogen en met beleid (op basis van vastgesteld profiel) de juiste 
burgemeester kiezen 

Zeer mee 
oneens 

 Dan weet je zeker dat niet de juiste persoon aan het hoofd komt te staan, wij zijn 
trots op onze Kees. 

 Dan wordt de burgemeester nog meer een politiek figuur, afhankelijk van 
verk194iezingen 

 Een burgemeester hoort boven de partijen te staan en neutraal te zijn.    Dit 
gegeven verdraagt zich niet met een verkiezingscampagne met allerlei 
toezeggingen. De gemeenteraad bepaald de richting van het beleid en de 
randvoorwaarden. Het college bereid dit voor en voert dit uit. Een burgemeester is 
'slechts' voorzitter hiervan. 

 Hoe kun je dan nog onpartijdig zijn. 

 Liever iemand die zich bewezen heeft dan een of andere schreeuwlelijk. 

 Wat heb ik aan een populaire burgemeester? Geef mij maar een burgervader die 
midden in de samenleving staat. Nu hebben we een hele goede! Houden zo. 

 

11.1 Stel de burgemeester wordt gekozen door de bevolking, wie zou jij dan 

aan willen dragen als kandidaat? 
 Een burgemeester die er i.e is voor de eigen inwoners . 

 ? (2x) 

 Als het kan nogmaals de huidige burgemeester. 

 Ben van Essen 

 Burgemeester die we nu hebben, prima. 

 Cay Kleeven 

 Cees van  Rooij 

 Daar heb ik me niet in verdiept omdat wij geen stem hierin hebben. 
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 Daar moet ik nog eens goed over nadenken; waarschijnlijk een man of vrouw die geen CDA -VVD 
of PvdA achtergrond heeft. Misschien wel iemand die geen binding heeft met een politieke partij, 
dus eigenlijk iemand die geheel onafhankelijk is. 

 Dat zal er aan liggen wie zich kandidaat stelt. 

 De huidige burgemeester (3x) 

 De huidige burgemeester die doet het prima . 

 De huidige burgemeester doet het prima weet verder geen namen 

 De huidige burgemeester is een topper! Hij doet zijn werk meer dan uitstekend! 

 De huidige burgemeester van Rooij is goed. 

 De huidige burgemeester, want hij doet het uitstekend. 

 De huidige Kees van Rooij 

 De voorzitter van de SP 

 Die we nu hebben 

 Dit heb ik me nog nooit afgevraagd als dat zo was zou ik me verdiepen in een aantal personen in 
de omgeving van Horst. Ik denk wel dat het voordeliger is om met iemand aan het werk te gaan 
die uit onze eigen cultuur komt en het dialect verstaat wat niet wil zeggen dat iemand anders het 
niet goed zou doen 

 Een burgemeester die hart heeft voor Natuur Milieu en Landschap,het stiefkind van de politiek. 

 Een burgemeester die het type is van onze eigen Cees. Deze man vertegenwoordigt onze 
gemeente goed zowel op menselijk, zakelijk, sport en andere gebeuren. 

 Een burgemeester die neutraal is en luistert, stuurt en handelt naar de belangen van de burgers. 
En minder naar de landbouwlobby. 

 Frank Spreeuwenberg (SP) 

 Geen idee. 

 Ger Driessen (van het Waterschap Peel en Maas) 

 Ger koopmans 

 Henk  Weys  uit swolgen   beloven, waarmaken , doen 

 Het aandragen van enkele kandidaten kan door de gemeente raad of een samengestelde 
commissie worden gedaan en hieruit wordt de burgemeester gekozen worden door het volk. 

 Huidige burgemeester 

 Iemand die niet aan vriendjes politiek doet. 
Maar luistert met de oren open . 

 Iemand die voor zijn eigen volk staat geen gelukzoeker en alle lapzwansen aan het werk zetten ik 
moet er ook woor gaan werken anders laat ze maar papiertjs op rapen langs de weg doen ze dat 
niet gewoon zijn uitkering stop zetten. 

 Iemand die zijn sporen heeft verdiend in de politiek. 

 Iemand uit onze eigen gemeente. 

 Iemand voor wie het welzijn van de inwoners op de eerste plaats komt, en die zich ervan bewust 
is dathijeen dienende functie bekleedt 

 Iemand, die zich echt neutraal opstelt en die niet (als Kees van Rooij) zich voor het karretje laat 
spannen van de glastuinbouwers. 

 Ik heb maar uit een tekiezendat kan niet 

 Ik vind burgemeester van Rooij een prima burgemeester 

 Ik vind Kees van Rooij het prima doen. Dus voor mij geen andere nodig. 

 Ik zelf!! 

 Ik zou zo gauw niet weten WIE, maar wel dat het iemand moet zijn, die ook ECHT boven de 
partijen staat; dat is helaas nu niet het geval (en dat is het nog nooit geweest met een CDA-
burgemeester, al had Fasol in zijn tijd de schijn in ieder geval niet tegen. 

 Ja, dit is een goed burgemeester 
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 Jan Nabben 

 Jos Gubbels 

 Kandidaat stelt zich zelf beschikbaar denk ik 

 Kandidaten moeten zelf op de kies lijst komen,ik weet zo niet direct een kandidaat. 

 Kees :-) 

 Kees de rooy 

 Kees van Rooij (3x) 

 Kees van Rooj. 
Een super burgemeester die heel dicht bij de mensen staat 

 Kees van Rooy (3x) 

 Kees van Rooy. 

 Ken niemand die er voor in aanmerking komt 

 Laat de kandidaten zich maar voorstellen 

 Mevr.op de laak 

 Niet nodig, we hebben een goeie, en een betere als    '  Onze Kees ' , Dhr. Kees van Rooj, zullen 
we er nooit voor terug krijgen. 

 Nog geen idee 

 Nog niet in verdiept. Dat komt wel als het zover is. 

 Nog niet over nagedacht, Maar dat de kiesgerechtigde mee mag kiezen zou goed zijn. 

 Op dit moment doet deze burgemeester het prima. 

 Patrick van den Broek of Onno Hoes 

 Richard van der Weegen 

 Theo van Rooy 

 V rooij 

 V Rooy goede burgemeester 

 Van rooij 

 Van rooy 

 Wie stelt zich beschikbaar? 

 Wilders . Wilders 

 Ze Kunnen toch een profiel op stellen van iedere kandidaat en dat het volk Dan een keus maakt. 
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Auto of fiets? 
 

Je staat op het punt te vertrekken. Je eindbestemming is drie straten verderop  op ongeveer 
500 meter afstand. 
 

 

Anders, namelijk: 
 Afhankelijk van de situatie: 500 m naar bakker fiets, naar supermarkt auto. wel/ niet hele gezin 

mee? 

 Afhankelijk van doel 

 Lopen 

 Rollater 

 Scooter 

 Verschillend, moet ik er naar verder, regent het ,of heb ik haast 
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Toelichting 
Ja  Alles te voet of met de fiets, iets anders hadden we vroeger niet, geen auto in 

iedergeval. Naar school (MBO) was 25 km enkel iedere dag, zondag uit gaan, alles 
met de fiets. 

 Geen onnodige geldverkwisting 

 Gingen vaak te voet naar oma en altijd te voet naar de basisschool. 

 Mijn ouders fietsen ook veel 

 Vroeger hadden ze geen auto,dus alles werd lopend of fietsend gedaan. 

 Vroeger moesten we elke dag 4 x 20 minuten naar school lopen,dus dan leer je dat 
wel. 

 Vroeger wist je niet beter en het is gezond om te bewegen 

 We moeten blijven bewegen, dus het is ook therapie 
 

Nee  Lopen gaat steeds slechter van wegen de heup en de ouderdom 

 Pas op latere leeftijd meer gaan fietsen en wandelen 
Weet niet  Als het regent neem ik altijd de auto. 

 Gedeeltelijk. Ik woonde in het buitengebied dus pakte ik ook veel de fiets. 

 Na de wandeling 3x  met de hond, neem ik de fiets. 

 Rare vraag! Wát heb ik mee gekregen? 

 Sinds 1999 loop ik dagelijks veel 

 Wil ik zelf. 
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1.1 Heb je dit van je ouders meegekregen? 
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Toelichting 
Ja, regelmatig  Alleen recreatief 

 Ik fiets een paar keer per week naar mijn werk (12-13km) 

 We fietsen 2 keer in de week rond de 50km. 
Ja, een enkele 
keer 

 Ik heb een kindje van twee en een kindje van 6 maanden, deze kan nog niet op 
de fiets zitten. Anders zou ik graag met de fiets gaan, maar dat is nu dus steeds 
de auto. 

 Vaak toch net iets te ver voor even op en neer te gaan. 
Nee, nooit  Ik neem me er gewoon de tijd niet voor, al neem ik me vaak voor om dit wel te 

doen! Is nl goed voor het milieu, voor je portemonnee en je conditie. 

 Vroeger als tiener wel. Dat gaat eraf 
 
 

  

33% 

41% 

26% 

0% 
0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

35%

40%

45%

Ja, regelmatig Ja, een enkele keer Nee, nooit Weet niet

1.2 Neem je voor een langere afstand (ongeveer van 10 
kilometer) wel eens de fiets? 
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Toelichting 
Ja  Als we met een stel fietsen neem ik de elektrische fiets ,als ik alleen fiets de gewone fiets 

 Enkele reis woon-werk verkeer is 11 km. Met een gewone fiets zou ik daar geen zin in 
hebben en zou ik de auto pakken. Nu stelt de afstand niks voor en fiets is net zo graag. 

 Ik heb 3 fietsen racefiets, gewone fiets, die wordt het meest gebruik en de elektrische. 

 Ik kan op een gewone fiets niet tegen de windt in of helling op fietsen , daar is de e-bike 
een uitkomst voor . ik doe alleen iets bij geven als het moet . 

 Voor harde winden tegen te gaan 

 Voor woon- werkverkeer 
Nee  .. maar denk er wel over om er een aan te schaffen. 

 Ben wel 64 maar wil zolang mogelijk zonder proberen. 

 Ik fiets erg weinig 

 Na herseninfarct is fietsen onmogelijk geworden  en lopen bezwaarlijk 

 Nog niet, staat op lijstje 

 Veel te duur. 

 Zijn duur is aanschaf, daarbij na 4 jaar is de accu aan vervanging toe en dat kost ook € 
400,- is mij vertelt. 

 Zolang het gaat wil ik een zekere (gezonde) inspanning leveren dus gebruik ik een 
gewone fiets! 

 Zolang ikzelf geen beperking heb behoef ik geen ondersteuning op mijn fiets 
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2. Heb je een elektrische fiets? 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Mee eens  Een beetje lichaamsbeweging kan geen kwaad 

 Ik vind een elektrische fiets meer voor mensen die met een gewone fiets niet meer 
kunnen fietsen en niet voor gezonde mensen die nog goed kunnen 

 Ik vindt dat veel van mijn leeftijdgenoten (50-55), wel erg snel op de elektrische 
fiets overgestapt zijn. Bovendien vinden steeds meer eigenaars van een elektrische 
fiets dat je voor ze aan de kant moet. Ik spreek uit ervaring. 

 Ja + snelheid beperken, want grijs haar is soms onvoorspelbaar snel op de fiets, 
LevensGevaarlijk!! 

 Maar ook voor oudere met traponderstuning maar niet harder als bv 25 km per uur. 
dan zou bv traponderstuning weg moeten vallen 

 Tevens is een elektrische fiets ook voor luie mensen. 
Neutraal  Handig voor naar het werk als de afstand meer dan 10 km is. Echter zolang je 

gezond van lijf en leden bent, gewen je dan niet aan een elektrische fiets. Blijf 
zolang mogelijk zelf zonder elektromotor fietsen 

 Iedereen zijn eigen keuze 

 Ik vind een electrische fiets goed voor mensen die moei snel vermoeid zijn . soms 
vind ik dat ze veel te snel rijden. Als wij fietsen dan ga we fietsen voor iets te zien 
onderweg als ik dan hoor dat mensen 80 klm gefietst hebben dan stel ik wel de 
vraag en wat hebben jullie dan onderweg gezien? Voor mij nog geen electrische 
fiets. 

 Tenzij oudere mensen ook verstaan worden met lichamelijke  beperkingen. Ik vind 
dat hun gerust een elektrische mogen. Jeugd die gezond is, absoluut niet 

Mee 
oneens 

 Een elektrische fiets is voor mensen die anders het huis niet meer uit willen komen 
of meteen de auto pakken. Met zo`n fiets moet je nog steeds bewegen, en dat is 
goed voor de algemene gezondheid. De elektrische fietsers moeten wel goed blijven 
opletten... 
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3. “Een elektrische fiets is alleen voor mensen die een 
lichamelijke beperking hebben” 
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 Een elektrische fiets kan er ook voor zorgen dat je voor grotere afstanden toch de 
fiets neemt. 

 Elk mens is vrij om zijn/haar vervoermiddel te kiezen waarmee je je comfortabel wil 
verplaatsen 

 Jongeren kunnen beter de gewone fiets nemen. Naar mate je ouder wordt is een e-
bike te overwegen. Veel bewegen blijft noodzaak! 

 Mijn vriendin heeft er een voor haar gezondheid en als ik met haar mee wil fietsen 
moet ik wel een elektrische fiets hebben 

 Onzin, een auto zou daar dan ook voor in aanmerking kunnen komen. Het gemak 
dient de mens, dit geldt voor zowel valide als minder valide mensen. Je zegt toch 
ook niet dat een Harley Davidson motor alleen voor leden van een motorbende is.. 

 Ook fijn als je er dagelijks mee naar het werk moet/wil fietsen ipv de auto te 
pakken. Minder slecht voor het milieu 

 Ook voor mensen waarvoor bijvoorbeeld woon-werkafstand door de elektromotor 
met de fiets overbrugbaar wordt. Voor het overige zou men zo lang mogelijk zonder 
ondersteuning moeten fietsen 

 Slaat nergens op. 
Zeer mee 
oneens 

 Als je nu ergens naar toe wilt ging je vroeger met de auto en nu met de fiets. Bij een 
afstand van 5 km ging ik vroeger met de auto nu pak ik de fiets. 

 De E-bike heeft er voor gezorgd dat de (oudere) mensen veel langer mobiel en in 
beweging blijven. 

 Dit is een persoonlijke keuze! 

 E-bije stimuleert om ook voor langere afstanden de fiets te pakken ipv de auto, dit 
geldt voor jong en oud 

 Er zijn oudere mensen die geen auto meer hebben of kunnen besturen daar is de 
elektrische fiets een uitkomst voor .Dus onzin alleen voor beperking , fietsen is voor 
iedereen gezond . 

 Het is vooral handig op de langere afstanden en bij slecht weer/ tegenwind. 
Bedoeld voor zowel ouderen/gehandicapte als jeugd die naar school moet. 

 Ik vind een elektrische fiets zo wie zo niets 

 Ik vind het vooral makkelijk als ik heel ver moet fietsen. 

 Je kunt ontspannen fietsen, je fiets veel meer en vaker dan met een 'normale' fiets. 
Je bent mobieler 

 Met deze fiets kan ik fijn naar mijn werk fietsen in Venray dan is het 10 kilometer 
heen en 10 kilometer terug...heerlijk 

 Nu kun je eens verder fietsen. Normaal let je op hoe ver je gaat omdat je ook 
dezelfde afstand terug moet. Nu geniet je meer van je omgeving. Je komt niet 
doodmoe op je eindbestemming aan. 

 Voor iedereen geschikt 
Weet niet  Lich beperking? Ouderen gebruiken vaak elec fiets en rijden daarmee grotere 

afstanden waar zeker geen sprake is v lich beperkt. Jongeren rijden zelfs met elec 
fiets gewoon ondat ze met minder moeite sneller kunnen fietsen (luiheid?). Mijn 
inziens uitermate discutabel vwb jongeren. Wellicht dat de fiets was bedoeld voor 
mensen met lich beperking maar dat heeft met sterke marketing anders (verkeerd?) 
uitgepakt. 
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Gemeentehuis Grubbenvorst 
 

Het voormalige gemeentehuis in Grubbenvorst heeft de afgelopen anderhalf jaar gediend als 
tijdelijk onderkomen voor een deel van de ambtenaren van gemeente Horst aan de Maas. Na 
de zomer komt het gebouw leeg te staan. 
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Broekhuizenvorst heeft men ook veel te lang gehouden, en ook niet meer voor 
gekregen bij de verkoop. Als er een koper komt verkopen, uiteraard voor een markt 
conforme prijs. 

 De opbrengst reserveren voor één centrale accommodatie in Grubbenvorst. 

 Geen beperkingen opleggen over de eventuele nieuwe invulling van het gebouw. 
Dus alles maag er in geëxplöteerd worden. 

 Wel tegen de marktwaarde en niet weggeven aan een 'vriendje' 
Mee eens  Als de gemeente er geen gebruik meer van maakt op korte termijn of er geen 

andere bestemming voor heeft, verkopen. 

 Het dient wel in tact te blijven en een nuttige bestemming te krijgen. 

 Leeg laten staan is geen optie. Er zijn zoveel mensen op zoek naar woonruimte. 
Maak er leuke appartementen van. 

Neutraal  Als er maar een mooie invulling aan gegeven wordt en leegstand wordt 
tegengegaan 

 Als het maar een bestemming krijgt!! 

 Heb daar geen verstand van, dus moet ik me daar ook niet mee bemoeien. 

 Het gaat om wat er in gaat komen. Of dat middels verhuur of verkoop is zou niet 
relevant moeten zijn 

 Hier ben ik getrouwd in 1974 ,het is wel een mooi gebouw, dus hier mag niet teveel 
aan gesleuteld worden bij verkoop 
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4. “Gemeente Horst aan de Maas kan het gebouw beter per 
direct verkopen dan in bezit houden (en verhuren)” 
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 Marktonderzoek doen om een juiste toepassing te vinden. 

 Nou verkopen wie wil zo. n groot pand  hebben of verbouwen voor alleen staande 
mensen of slopen voor nieuwbouw 

 Wel belangrijk dat het zijn karakteristieke karakter behoud. 
Mee 
oneens 

 Alleen als de koper en de toekomstige bestemming recht doen aan het pand en de 
ligging 

 Als ik zie hoe het met het voormalige gemeentehuis in Broekhuizenvorst gaat , zou 
dit een grote schande zijn voor het dorp . 

 Doe het verhuren of maak er huur appartementen van 

 Eerst enkele jaren zien of er een goede bestemming voor te geven is. En als er 
verkocht word eisen stellen over behoud gebouw. 

 Ik ben van mening dat het goed is om dit soort `speciale` gebouwen in bezit van de 
gemeente te houden zodat de gemeente mee kan bepalen wat er mee gebeurd. Het 
zou mooi zijn wanneer deze gebouwen n functie kunnen krijgen die de 
gemeenschap ten goede komt.... 

 Laat de gemeenteambtenaren er maar blijven zitten. Alleen burgerzaken in 
Centrum Horst is meer dan voldoende. 

 Wanneer de gemeente een goede huurder vind, is er geen reden om direct te 
verkopen. 

Zeer mee 
oneens 

 Aangezien er nog verenigingen van dit gebouw gebruik maken zou ik het jammer 
vinden om het te verkopen het is toch ook handig om te behouden voor huisvesting 
van ambtenaren 

 Gewoon inzetten als locatie waar inwoners van Grubbenvorst en Lottum hun 
rijbewijs, paspoort, ID etc.. kunnen laten verlengen of aanvragen. Nee, alles moet 
naar Horst. Maak er een multi-culti functioneel servicecenter van. Grubbenvorst 
heft jarenlang een gemeentehuis gehad en is qua inwoneraantal alleen maar 
gegroeid. Qua voorzieningen is het alleen maar achteruit gehobbeld. 

 Het gebouw moet mooi blijven en niet dalijk verwaarloosd of weet ik.wat. En als t 
verkocht wordt is t maar de vraag wat ermee gebeurd 

 Verhuur levert jaarlijks een aardig bedrag op, terwijl de waarde van het gebouw 
blijft. Verkoop levert eenmalig een bedrag op. 

Weet niet  Dat hangt van de kosten af. 

 Dat kan me eerlijk gezegd helemaal niets boeien.... 
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5. Wat zou volgens jou een goede bestemming zijn voor het voormalige 

gemeentehuis van Grubbenvorst? 
 * Woonhuis 

* Restaurant 
* Opvang voor kinderen in combinatie met een dagopvang voor ouderen/dementerende. 
* Medisch centrum 

 `n Zorghuis. 

 Aan derde verkopen die er wat mee gaat doen wat in het bestemmingsplan past 
Of het ten goede laten komen aan de bewoners van Grubbenvorst. Iets van een wijk centrum 

 Aan particulier initiatief overlaten. 

 Alleenstaande appartementen 

 Alleen staande mensen 

 Als we niet naar de kosten hoeven te kijken: stel het ter beschikking aan creatieve/kunstenaars 
van Horst a/d Maas om er te werken/ les te geven en er te exposeren. 

 Apartementen van maken 

 Appartementen 

 Appartementen (8x) 

 Appartementen in maken en dan verhuren wel betaalbaar houden 

 Appartementen in maken voor eensgezins woningen. 

 Appartementen maken en verhuren 

 Appartementen met behoud van aanzien gebouw of een gebouw voor de mensen van 
Grubbenvorst. 

 Appartementen of zorghuis 

 Appartementen van maken 

 Appartementen van maken. 

 Appartementen voor alleenstaanden met 2 slaapkamers zodat eventueel ook alleenstaande 
ouders er met hun kind  
Kunnen wonen 

 Appartementen voor bewoning van maken 

 Appartementen voor de jeugd 

 Appartementen voor jongeren (2x) 

 Appartementen voor ouderen (3x) 

 Appartementen voor ouderen. 

 Appartementen voor starters (2x) 

 Appartementen, investeerder, particulier 

 Appartementen. 

 Appartementen/ hotel/b&b 

 Archief van een werkgroep Oud Grubbenvorst. 
Ontmoetingsplek voor groepen. 
Concerten in intieme sfeer met weinig toeschouwers. 

 Asielzoekers (2x) 

 Ateliergebouw voor kunstenaars en ambachtslieden. 

 B&b restaurant, bedrijfs/kantoorruimte 

 B&B. ??? 

 Bed and breakfast 

 Bed en breakfast (2x) 

 Bedrijf 

 Bejaarde woningen van te maken. 
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 Bejaardehuis!!!!!!!!!!!!!!! 

 Betaalbare apartementen voor starters van makem 

 Betaalbare Appartementen voor jongeren 

 Betaalbare huurwoningen voor jongeren 

 Beurt huis 

 Bibliotheek en/of ontmoetingscentrum 

 Café. In Grubbenvorst kunnen ze wel wat horeca gebruiken (met eetgelegenheden) 

 Cultureel centrum 

 Dagbesteding voor ouderen of gehandicapten 

 Dan zou ik me moeten verdiepen in die plaats ik woon in horst en weet niet hoe het staat met 
ruimtes in Grubbenvorst en misschien is er een ondernemer die hier blij mee is 

 De gemeente heeft nogal behoefte aan betaalbare huurwoningen dus dit is ideaal om te 
bouwen! 75% voor jongeren of woningzoekende in lastige situaties en 25% voor nieuwkomers. 
Kijk naar het Klooster in Meterik 

 Dependance van gemeentehuis Horst 

 Dienstverlenend of een hotel 

 Een clublokaal voor een vereniging 

 Een kantoor 

 Een locatie voor de bevolking met mogelijkheden om er bv. Een trouwlocatie in te maken, 
verenigingen zoals de historische kring in te laten settelen etc. 

 Een maatschappelijke functie en omtmoetingsplaats 

 Een of andere gemeentelijke afdeling 

 Een zorginstelling of betaalbare appartemente 

 Er kan zich altijd, net als nu, een situatie voordoen, dat dit gebouw een tijdelijke functie 
toebedeeld kan worden. 

 Ge 

 Geen idee (3x) 

 Geen idee ik kom niet van Grubbenvorst 

 Gehandicaptenzorg 

 Gemeenschapsbuis, B&B, horeca 

 Gemeenschapshuis (2x) 

 Gemeenschapshuis van maken voor iedereen 

 Gemeenschapshuis voor cursussen, bijeenkomsten, dorpsraad, vrijetijdsbesteding, 
ontmoetingsplaats voor de buurt, etc.. 

 Gezien de ondernemers aan het betreffende plein: horeca/ toerisme of een andere functionele 
bestemming. Ondernemers (horeca)aan de zijde van/ tegenover de kerk verhuizen naar dat 
pand. Versterken dorpskern als uitgangspunt. 

 Gezondheidscentrum of een centrum voor kleinkunst en als onderkomen voor diverse 
verenigingen 

 Gezondheidscentrum. 

 Goedkope kamerverhuur voor jongeren. 

 Grubbenvorts boeit mij niet 

 Heemkunde of i.d.? 

 Heemkundevereniging; museum 

 Het bouwen van appartementen 

 Het pand moet de uitstraling houden die het nu heeft. 
Ook gebruikt kunnen worden voor bijv. Activiteiten met Gekke Maandag. 
De bestemming moet passen in het dorpsgebeuren. 
Eventueel een mooie bed en breakfast. 
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 Horeca (2x) 

 Horeca gelegenheid 
Museum onderkomen 

 Horeca lunchroom oid ik kom er wel werken... lol.. 

 Horeca met woningen erboven? gezamenlijk wonen voor ouderen, of met een groep het gebouw 
kopen en bewonen. 

 Horeca of Bed and Breakfast 

 Horeca z toeristen info z bedrijf z appartementen 

 Horeca, B&B, kantoor 

 Horeca, winkel, kantoor 

 Horeca? 

 Horeca? Grubbenvorst heeft een fantastische ijssalon en mogelijk nog wel andere lokale! 
ondernemers die dit monument in stand willen houden. Ik zou zeggen: vraag het de lokale 
bevolking! 

 Hote, B&B, Zorgcentrum (incl, huisarten, tandarts etc in combinatie met mogelijkheid voor 
culturele activiteiten zoals permanente tentoonstelling Historische kring 

 Hotel (3x) 

 Hotel en restaurant 

 Hotel of b&b 

 Hotel of eetgelegenheid of museum 

 Hotel restaurant 

 Hotel van maken 

 Hotel-restaurant, kantoor, administratieve organisatie 

 Hotel, BB, appartementen, zorgwoningen 

 Hotel, horecagelegenheid. 

 Hotel, of iets met bed en breakfast. 

 Hotel, pension wat betaalbaar is. 

 Hotel, pension, andere vorm horeca 

 Hotel, restaurant 

 Hotel, restaurant of appartementen 

 Hotel, workshopruimtes 

 Hotel/ restaurant 

 Hotel/restaurant Krijg je daar ook een mooi plein 

 Hou een enquete onder de dorpsbewoners. Ik zou zeggen bibliotheek, ouderen 
ontmoetingscentrum, buurthuis.... etc. 

 Huisartsenpost, financiële unit voor beperkte bankzaken zoals pinautomaat 

 Huisvesting 

 Huisvesting Historische Kring en andere groepen die het beeld en de historie van Grubbenvorst 
bepalen. Het destijds aangebouwde gedeelte kan gesloopt worden. 

 Huisvesting van asielzoekers 

 Huur appartementen 

 Huur appartementen voor Nederlandse jongeren die nu heel lang op een wachtlijst staan 

 Huurwoningen in maken 

 Iets cultureels 

 Iets cultureels (gemeentelijke oudheidkamer en archief bijvoorbeeld) met wat Horeca er in. 

 Iets voor jongeren? 

 Ik vind het een prachtig gebouw wat een gemeenschappelijke functie zou moeten blijven 
vervullen. 
Dus in dienst van de gemeenschap blijven. 
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 Ik zou er een medisch centrum in realiseren , alle artsen en toebehoren bij elkaar op een mooie 
lokatie . 

 Ik zou het proberen te verhuren, 
of een publieke bestemming geven 

 In bezit houden en verhuren tegen een schappelijke huurprijs aan een of meerdere plaatselijke of 
regionale verenigingen. 

 In elk geval behouden! GEEN asielzoekers of Polen huisvesten!!! 

 In ieder geval geen asielzoekers 

 Kan van alles zijn  woning of kantoor 

 Kantoor (2x) 

 Kantoor bestemming 

 Kantoor voor bedrijf, instelling of overheid. Museum zou ook mogelijk zijn dan krijgt het een 
publieke functie wat natuurlijk prima kan gezien het aantrekkelijke oude gemeentehuis 

 Kantoor voor Makelaar, accountant, Advokaten etc. 

 Kantoor, apartementen 

 Kantoor, bedrijfsverzamelgebouw, B&B 

 Kantoorgebouw. 

 Kantoorpand 

 Kantoorpand of iets met verzorging 

 Kantoorpand/ gezondheidscentrum 

 Kantoren 

 Kantoren voor een  of meerdere bedrijven. 

 Kantoren. 

 Ken het gebouw onvoldoende om daar een mening over te geven. 

 Ken het niet 

 Kerk 

 Kinderopvang, diverse hobby clubs, kleine ondernemingen die geen heel gebouw willen 

 Klein museum, kunstgalerie, bibliotheek (ja, dat is nodig, ook in een klein dorp), muziekschool, 
ander 'creatief' centrum 

 Kleinschalige opvang voor ouderen/ dementerende 

 Laat dat de hoogste bieder maar bepalen. 

 Leuke appartementen voor starters of misschien wel een kinderdagverblijf. 

 Luxe appartementen 

 Maak er woningen van. Dus verkopen aan een makelaar 

 Maakt niet uit als het maar blijft behouden voor de toekomst 

 Maatschappelijke functie 

 Medisch centrum zoals in Meerlo is. 

 Misschien een mooi hotel. 

 Moeten ze zelf weten. 

 Mooi. Ruinte. Die beschikt baar kan zijn voor carnaval of soo 

 Multifunctionele bestemming geven 

 Museum (2x) 

 Museum of expositieruimte voor en door bewoners Horst aan de maas 

 Museum van maken 

 Museum, bibliotheek, notariskantoor, burgemeesterswoning, lokale VVV, kinderdagverblijf.... 

 Museum, hotel-restaurant, onderkomen voor div. verenigingen. 

 Museum, kantoor voor een makelaar, accountant, verzekerinigsmaatschappij, enz. 

 Museum, onderkomen voor verenigen, kinder opvang 

 Museum, restaurant, hotel, wel met behoud uitzien gebouw. 
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 Nergens ook nergens geen vluchtelingen in zetten zet ze maar langs de burgemeester of lang 
bergit opdelaak geen andere burgers met jouw shit mee lastig vallen ook niet in de norbertuswijk 
waar de school heeft gestaan laat dat tuig bij je val een ander maar mee lagtig mij niet. 

 Net zoals nu ruimte voor ambtenaren  
. Waarom weer duur verbouwen in Horst als dit mooie pand in de gemeente ter beschikking is. 
Geld dat goed ergens anders te gebruiken is!! 

 Niet aan te geven, kan voor meerdere doeleinden worden gebruikt. In ieder geval dient te 
gemeente zich bezig te houden met de core business en niet het in bezit hebben van onroerend 
goed wat niet gebruikt wordt 

 Niet leeg laten staan dan gaat het snel achteruit. 

 Ombouwen naar apartementen 

 Ombouwen tot appartementen 

 Ombouwen tot enkele appartementjes. 

 Onderdak aan clubs en verenigingen die nu thuis moeten vergaderen. Opslag van materialen 
voor dorpsactiviteiten. 

 Onderkomen verengingen 

 Ontmoetings plek voor sociale activiteiten. Of appartementen in maken. 

 Ontmoetingsplek voor dorpsbewoners 

 Opdelen en woningen van maken 

 Openbare functie 

 Paar woningen of appartementen 

 Particuliere verkoop. Geen speciale bestemming. Is nergens voor nodig 

 Per direct verkopen en alle medewerking verlenen aan de koper 

 Restaurant of ombouwen tot woonhuis/apartementen 

 Restaurant, hotel, appartementen 

 Ruimte voor 'onze' bibliotheek?? 

 School, museum, een of twee persoons appartementen, restaurant/hotel. 

 Servicecenter voor burgers en inwoners van Grubbenvorst / Lottum / Broekhuizen(vorst). Zeker 
nu de zandwinning Maaswerken in het Raaijend doorgaat.  
Het later aangebouwde gedeelte zou men ook als B&B kunnen inzetten. 

 Sociaal, cultureel 

 Starters woningen of kamers in maken voor starter want die hebben het altijd moeilijk om iets te 
vinden. 

 Statushouders? 

 Toeristische bestemming (VVV, escape room, winkel voor interieur hebbedingetjes, ..) 

 Toeristische trekpleister in huisvesten 

 Toprestaurant 

 Trouwlocatie, gemeenschapsruimte/huis 

 Twee woningen onder een kap en dan verkopen, of vier eengezins woningen in vestigen. 

 Uitbreiiding voor tourisme , horica of zo 

 Verenigingen die aan kleinere ruimtes genoeg hebben. 

 Verhuren of verkopen aan belangstellenden 

 Verhuren,voor Nederlanders en ouderen 

 Verhuur 

 Verhuur tijdelijke bewoning. feestjes houden particulair 

 Verkoop particulier of anders 

 Verkopen 

 Vluchtelingen 
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 Waar er vraag voor is. Appartementen? 
Hobby ruimtes? 

 Weet niet waar in grubbenvorst behoefte aan is. Appartementen, voor starters of juist voor 
senioren? Is er behoefte aan een dorpsaccomodatie voor verenigingen, horeca? 
Vluchtelingenopvang? Bedrijf? 

 Wijkgebouw, inloop, huiskamer voor mensen die een zinvolle daginvulling zoeken en dit zelf niet 
kunnen organiseren. 

 Winkel 

 Winkels, bv kruitvat , action. 
belangrijk de huurprijs niet te hoog. 

 Wonen app. 

 Wonen voor aantal gezinnen 

 Woning bouw appartementen 

 Woningen voor jongeren 

 Woningen voor zelfstandigen 

 Woningen! 

 Woningen/appartementen. 

 Woon zelf niet in Grubbenvorst, maar wellicht kan dmv een enquete onder de inwoners gepeild 
worden waar behoefte aan is. 

 Woongelegenheid kleine huishoudens. 

 Woonhuis 
Gemeenschapshuis  
Museum 

 Woonhuis 

 Woonhuis van maken 

 Woonruimte 

 Zie 4 

 Zie bovenstaand; marktonderzoek doen 

 Zie het gemeentehuis in Meerlo. 
Prima geregeld daar. 

 Zo'n mooi gebouw mag niet verloren gaan voor grubbenvorst, dus misschien een 
tentoonstellingsruimte van maken voor de vernigingen van Grubbenvorst 

 Zorgcentrum 

 Zorghotel 

 Zorghuis voor mensen met een beperking 

 Zou ik niet 123 kunnen zeggen maar er zal vast en zeker een goede bestemming voor gevonden 
gaan worden. 

 Zulke vragen beter alleen aan de inwoners van Grubbenvorst stellen. 
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Leefbaarheid kleine kernen 
 

 

Anders, namelijk: 
 Allemaal  die er beschreven staan 

 Allemaal, kan ze niet aanklikken. 

 Alles om een dorp leefbaar te houden 

 Alles wat er staat is niet aan te kruisen. 

 Als ik Cafe aanklik zit kan ik verder niets meer aanklikken. Dus voor mij: cafe, openbaar vervoer 
en supermarkt 

 Als je café aanklikt vervalt de rest 

 Bakker 

 Bakkerijen 

 Basisschool,cafe,pinautomaat,supermarkt 

 Bibliotheek (4x) 

 Brievenbus 

 Café 

 Cafe 

 Cafe (aanklikken werkt niet..) 

 Café, zaal, sportaccomodaties (voetbal/korfbalveld, gymzaal), kinderopvang 

 Café en of gemeenschapshuis 

 Café kan deze niet aanvinken vandaar 

 Cafe met goede kastelijn 

 Cafe niet pinautomaat 

 Café. 

 Cafe. 

 Café/ontmoetingsruimte 

 Cafetaria 

 Centrale accomodatie,  doktersprakteik, tandarts, apotheek. 

 Centrale ontmoetingsruimte 
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 Dokter 

 Een café 

 Een cafe is ook wenselijk en een gebedsruimte zou volstaan. 

 Een centraal punt waar alle bovenstaande voorzieningen bij elkaar zitten 

 Een sociaal punt: of dat nu een cafe, school, supermarkt of iets anders is. 

 Een soort van gemeenschapsruimte, met kerk bedoel ik het gebouw wat voor meerdere 
doeleinden gebruikt kan worden. Voordeel is dat er veel mensen in kunnen plaatsnemen 

 Een winkel. Zie het voorbeeld van Leunen. 

 Elk dorp moet een smoel hebben; Lottum met rozendorp; Melderslo met Kennedymars; Horst als 
verse (bio) groenten en fruitcentrum v NL (wel nog aan werken/ waarmaken!) 

 Gemeenschappelijke ruimte 

 Gemeenschapsbhis 

 Gemeenschapshuis (4x) 

 Gemeenschapshuis en een sportveld(je) 

 Gemeenschapshuis of cafe 

 Gemeenschapshuis, voor verenigingen en een samen in het dorpsgevoel 

 Gemeenschapshuis. andere zaken zoals basisschool en sportvoorzieningen en winkels kun je ook 
delen met andere dorpen. belangrijkste is dat er voorzieningen zijn in een dorp. 

 Gemeenschapshuis/ activiteitenruimte voor verenigingen. 

 Gemeenschapshuis/cafe 

 Gemeenschapsruimte (2x) 

 Gemeenschapsvoorziening 

 Gemeenschapsvoorziening, wijkgebouw 

 Gezondheidscentrum en gemeenschapsruimte 

 Het moet wel rendabel blijven natuurlijk 

 Huisdokter appotheek, fysio 

 Ik vind basischool,pin, supermarkt, .. 

 ik vind dat alle mogelijkheden er moeten kunnen zijn alleen als er te weinig leerlingen zijn 
zouden de kinderen naar een ander dorp kunnen 

 Kan niet alles vullen!!!!!! 

 Kerk indien er meerdere activiteiten in kunnen plaats vinden 

 Kleine markt. voor brood enz 

 Maar een antwoord mogelijk 

 Medisch centrum 

 MF Centrum 

 Mfc 

 MFC (2x) 

 Multi functioneel centrum 

 Multifunctioneel gebouw voor kerk/gym/feestelijke gelegenheden e.d. 

 Muziek-en sportverenigingen 

 Ontmoeting ruimte, kan ook cafe achting zijn 

 Ontmoetingscentrum 

 Ontmoetingsplek 

 Ontmoetingsplek. 

 Ontmoetingsruimte (2x) 

 Pinautomaat openbaar vervoer 

 Restaurant 

 Restaurant, sportgelegenheid 

 Sociale cohesie, is onafhankelijk van de bovengenoemd traditioneel denken 
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 Speelgelegenheden voor kinderen 

 Sportclubs 

 Sportfaciliteiten 

 Sportvereniging 

 Sportvereniging, muziekvereniging 

 Sportvoorzieningen/gemeenschapshuis 

 Supermarkt en School en Pinautomaat 

 Verenigingen 

 Verenigingsgebouw 

 Waar je mensen kunt treffen. 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Er is geen 
supermarkt in 
ons dorp 

 Belachelijk dat er wel een Poolse supermarkt is in Meterik maar geen normale 
NEDERLANDSE!!!!!!   Trouwens ook belachelijk dat er WEER een Poolse 
supermarkt komt midden in het centrum van Horst!!!!! 

 Bij ons is al jaren geen winkel meer omdat dit niet rendabel was. Jaren geleden 
kwamen er ook nog rijdende winkels (voorheen melkboer)langs, maar ook die 
zijn (bijna) allemaal verdwenen om die zelfde redenen. Dus dat het belangrijk is 
om een supermarkt in het dorp te hebben....... Dit antwoord is ook voor vraag 6. 

 Ik doe de boodschappen één dorp verder of in Horst 

 Wij gaan iedere 14 dagen naar Kaufland in Straelen voor de boodschappen plus 
tanken. Goed spul en goedkoper als in Nederland. 

Zeer mee 
eens 

 Echter helaas gaat onze supermarkt per 1-1-2017 ook vertrekken. Vind ik 
heeeeel erg 

 Met het grote aanbod van supermarkten in Horst wel erg makkelijk. 

 Waarom zou ik verder rijden als er hier drie supermarkten zijn, slager en bakker. 

 Zeer mee eens, voor zover als het mogelijk is. 
Mee eens  Ga ook vanwege de grotere keuze naar grotere supermarkten 

 Helaas kan dit niet 

 Niet alle boodschappen, maar het is belangrijk dat er een winkel is. 

 Voor een gedeelte, de rest halen we in Venlo/Blerick 

 Voor enkele specifieke zaken gaan we soms `over de grens.` 
Neutraal  Er is alleen een bakker 

 In eigen dorp maar ook elders. hebben ze weer andere producten en 
aanbiedingen 

 Niet alle boodschappen zijn in mijn eigen dorp verkrijgbaar. Dus je word vanzelf 
gedwongen om naar elders te gaan. Vaak combineer ik dan de boodschappen 
die ik nodig heb en haal daardoor de boodschappen niet altijd in mijn eigen 
dorp. 
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7.1 ‘Ik doe altijd boodschappen in mijn eigen dorp’ 
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Mee oneens  Bepaalde boodschappen natuurlijk wel, maar daar waar prijs en kwaliteit beter 
zijn, hoeft dat niet persé in eigen dorp te zijn. 

 Er is maar een supermarkt , dat is veel te weinig . 

 Gaan vaker winkelen in Duitsland, veel is goedkoper, zeker benzine 

 Geen winkel meer aanwezig in het dorp 

 Kleine en 'vergeten' boodschappen tot pakweg 25 Euro in het eigen dorp. De 
rest in Horst. 

 Niet alles te krijgen wat wij nodig hebben. 

 Niet altijd. Moet je iets hebben wat in je dorp niet te koop is, breng je al snel de 
boodschappen mee die je nog moest hebben. 

Zeer mee 
oneens 

 De buurtsuper is duur. Daar halen we wel eens iets dat we vergeten zijn, maar 
de wekelijkse boodschappen niet. 

 Kan niet meer 
Weet niet  Helaas convience dit jr ter zirle gegaan. Naast gelegen dorp voor 50 % 

boodschappen. Te HadM voor 95 % (schatting) 

 Ik doe boodschappen hoe het me uitkomt. Ik werk in Horst en vind het dan 
makkelijk om hier meteen mijn boodschappen te doen! 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als we middenstand in ons dorp willen hebben zullen we moeten investeren 

 Door de locale middenstand te steunen creer je een saamhorigheidsgevoel. Door de 
digitale wereld waarin we leven, vervreemden we van elkaar. De toekomstige 
generaties hebben over 200 jaar geen zin meer om met elkaar in gesprek te gaan. Zij 
hebben dan hun eigen bits & bytes- taal. kijk maar eens hoe jongeren van nu 
communiceren: in Whatsap- taal en met sms-jes die voor 50+ ers amper meer te 
volgen is..En hier komen vast en zeker nog andere communicatiemiddelen (digi- 
taal) bij. 

 Door te steunen kunnen ze ook blijven bestaan 

 Echter is het dan in mijn ogen wel raadzaam dat men betaalbare prijzen hanteert. In 
deze tijden van recessie kijkt de consument vooral naar de eigen portemonnee en 
zal dus meer waarde hechten aan  de prijs van een product als aan de belangen van 
de lokale winkelier. 

 En dat geldt ook voor de gemeente. Lokaal aanbesteden zou meer de aandacht 
moeten verkrijgen. 

 Het is HEEL erg belangrijk dat we de fysieke winkels blijven bezoeken. Als iedereen 
maar op internet blijft bestellen is het winkelcentrum over een tijdje uitgestorven. 
Dus blijf de lokale ondernemers en ook de ondernemer in je buurdorp ondersteunen 

 Je wilt toch dat je dorp leefbaar blijft. 

 Leefbaarheid van de dorpswinkels 

 Om de kernen leefbaar te houden is het zeer aan te bevelen om de lokale 
middenstand te steunen. 

 Zeker in kleine dorpen is het belangrijk te behouden wat er is. 
Mee eens  Alleen als prijsverschil niet te groot is. 

 Alleen zou ik het zelf ook heel graag doen,  maar mijn portemonnee laat het niet 
toe.......:( 

 De lokale middenstand moet hier dan wel ook op inspelen, zodat het voor mensen 
ook logisch is dat ze er kopen. Nu is dat lang niet altijd het geval. 

 Gebeurt dit niet, dan is de middenstand ten dode opgeschreven. 
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7.2 ‘Het is belangrijk dat inwoners de lokale middenstand 
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 Indien de prijzen redelijk zijn 

 Maar dan moet de kerk wel in het midden liggen en normale prijzen vragen 

 Maar dan moeten de prijzen en het aanbod ook reëel zijn. 

 Maar die ondernemer moet wel zijn hoofd boven water kunnen houden zelfs als we 
steunen. 

 Maar zullen toch moeten kijken of ze het zich kunnen veroorloven. bv. bij minnima`s 
of mensen met schulden zullen toch ieder dubbeltje om moeten draaien en op de 
kleintjes letten 

 Moet wel betaalbaar blijven 

 Neemt niet weg dat de gemeente hier ook aan kan bijdragen. Momenteel lijkt een 
ontmoedigingsbeleid te gelden waarbij alles naar Horst verplaatst wordt. 

 Voor zover het financieel mogelijk is; je eigen portemonnee blijft het belangrijkste. 
Neutraal  Bij enkele euro`s verschil is het natuurlijk makkelijker om bij de lokale middenstand 

te kopen ook voor de binding, service en garantie. bij grote prijsverschillen kijk ik 
ook breder. 

 Dan moet de geldautomaat in Sevenum wel werken en niet zoals nu om de 
haverklap buiten werkingn 

 De lokale middenstand kan niet altijd voldoen aan de vraag van de burger, die moet 
dan toch weer naar Horst. Logisch dat die dan ook daar zijn boodschappen doet. 

 De lokale middenstand moet de inwoners juist triggeren om bij hun te kopen, niet 
andersom. Als alleen lokale mensen lokaal zouden kopen dan zou er ook niemand 
van buitenaf komen. 

 Enerzijds mee eens, maar anderszijds is de concurrentie van de webwinkel wel 
enorm. Inclusief het gemak van thuisbezorgen en vaak goedkoper winkelen. 

 Moet wel redelijk zijn in prijs. 

 Tot een kleine bepaalde hoogte wel 
Mee 
oneens 

 Ik zie ook winkelbedrijven die het heel goed doen en niet afhankelijk zijn van de 
plaatselijke bevolking: neem Jansen Noy in Sevenum. Deze weet zich door kwaliteit 
en klantvriendelijkheid te onderscheiden van andere winkeliers. 

 Lokale middenstand steunen? Wie kan dat nog opbrengen? De prijzen zijn dan van 
dien aard, dat we het niet meer kunnen betalen. Kleine middenstanders hebben nl. 
veel hogere prijzen dan de giganten zoals Aldi-Lidl en noem maar op. 

 Net wat ze zelf willen. Moeten ze wel niet klagen als er geen winkels meer in hun 
dorp zijn/komen. 
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Buurtpreventie 
 

Steeds meer buurten kennen een buurtpreventie-app. Door middel van deze app kunnen 
buurtbewoners elkaar informeren bij verdachte situaties.    
 

 

Toelichting 
Ja  Ik vind dat goed, zo moet dat in elke buurt zijn. 
Nee  .. tenzij ik me vergis :-) 

 Binnenkort buurtfeest... zal het eens in de groep gooien.. 

 Is wel de bedoeling, en zijn we mee bezig i.s met gem. Horst a/d Maas 

 Lijkt me wel een prima plan 

 Maar zijn we wel mee bezig, we hebben al langer een buurt whats app 

 Mijn dorp heeft wel de next door app. dat is een app waar ook een buurtpreventie 
mogelijkheid op zit. echter deze wordt niet gebruikt. waarschijnlijk omdat Facebook het 
belangrijkste sociale media platform is in ons dorp. 

 Niet dat ik weet 

 Nog niet, zijn wel plannen voor 

 Nog niet, zit in de planning 

 Nog niet. 

 Ons gezin zit er in ieder geval niet in, we hebben wel erg veel contact met de buren, dus 
als er zo`n app zou zijn, zouden we er waarschijnlijk wel in worden toegevoegd 

 Ons kent ons 

 Op vandaag gaan de mensen ook geen aangiften doen bij de politie waarom de mensen 
gaan er van uit dat de politie er toch niets mee doet. Alle mensen daar een slechte 
ervaring mee hebben dan doen de mensen dat nooit meer een ezel stoot geen twee 
keer? 

 We denken er wel aan om zo`n app te gaan gebruiken. O.a. Met het oog op oudere 
buurtbewoners 

 Zou ik ook niet willen, het idee alleen al. 
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8. Heeft jouw buurt een buurtpreventie-app? 
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Weet 
niet 

 Geen idee, ik gebruik geen smart phone 

 
Van de personen, die aangeven dat er een buurtpreventie-app is: 

 

Toelichting 
Ja  Maar wel gevaar voor onnodige aanvullende meningen  en onbedoelde 'ophitsing'  

zonder goede reden. 
Nee  Moet niet gekker worden 

 Wel van plan 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Geeft daarnaast ook binding met de buurt. Limburgers(!) zwak in onderhouden van 
buurtcontact vergeleken met A`Dam(!)/ N-Br of Arnhem, Nijmegen en Wageningen 
(studentensteden!). 

 Licht eraan hoe het gebruikt wordt. Wanneer gebruik je het wel en wanneer niet. 
(vaak veel reactie op reactie) 

Mee eens  Je bent denk ik veel alerter. 

 Je kunt elkaar snel op de hoogte brengen van verdachte situaties 

 Onderzoek wijst uit dat het een positief effect op de veiligheid heeft 

 Wij wonen in het buitengebied en hier is de sociale controle goed. Iedereen houdt 
wel een oogje in het zeil. 

Neutraal  Een veilig gevoel is zoals het al zegt: een gevoel. Als dat gevoel afhangt van een app 
doe je iets niet goed... 

 Het kan ook averechts werken. Vb gezien in een ander dorp. Omdat een monteur 
van een electriciteitsbedrijf er iets anders uitzag dan een gemiddeld persoon, is de 
legitimatiebewijs van deze persoon gefotografeerd en rond gestuurd. Veel 
ontvangers hebben dit bericht gezien. Pas nadat een inwoner gebeld had met het 
elektriciteitsbedrijf bleek de man gewoon zijn werk te doen. Je privacy ligt op deze 
manier heel snel op straat. Mensen denken tegenwoordig niet meer na over de 
eventuele gevolgen. Goede informatie is hierin heel erg belangrijk voordat een app 
wordt opgestart!!! 

 Het ligt eraan hoe jou buurt is samengesteld. Het kan zijn dat je met de meeste uit 
de buurt goed overweg kunt. Soms zit er toch iemand bij die je minder vertrouwt. 
Sluit je die dan uit in de app? Dan maar geen app. 

 Iedereen moet ook voor zijn eigen veiligheid zorgen. 

 Ik ga ervan uit dat we elkaars woningen toch in de gaten houden of we daar een app 
voor hebben of niet. 
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 Ik heb er n beetje n dubbel gevoel bij.. Aan de ene kant fijn dat we op elkaars 
eigendommen letten, het versterkt ook zeker de band in de buurt. Toch voelt het 
ergens ook alsof ik n stuk privacy moet afgeven, omdat er dan misschien nog meer 
op elkaar gelet wordt (ook in negatieve zin). 

 Kan hooguit een hulpmiddel zijn maar geen vervanging van `echte` politie 
Mee 
oneens 

 Schijnveiligheid 

 Voor de eigenbelang lullers zeker? Ik heb jaren overlast van blaffende honden en 
dat inteseert niemant en dat ijgenbelang lullerij wel allemaal eigenbelang. 

Zeer mee 
oneens 

 Eerder een gesloten gevoel iedereen word zo nog meer in de gaten gehouden 

 Het is goed dat iedereen een beetje oplet maar door dit soort officiële benamingen 
en waarschuwingsborden creëer je een vals gevoel van veiligheid. Inbrekers hebben 
inmiddels hun gedrag wel weer aangepast 

 Wil geen politie spelen. 
Weet niet  Als het goed georganiseerd is wel, door goede en betrouwbare vrijwilligers met 

eventueel prof. ondersteuning door b.v. politie. 

 Eea is sterk afhankelijk van de discipline en verantwoordelijkheidsgevoel van 
gebruikers. 

 Ik heb er geen ervaring mee. 
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Internationale Schakelklas 
 

In Hegelsom komt binnenkort een internationale schakelklas voor statushouders uit de 
omgeving Horst in de leeftijd van 11 tot en met 18 jaar oud.     
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als ze zich maar aanpassen aan onze regels en wetgevingen 

 Buitenlanders moeten integreren, waarom dan apart houden van de mensen die er 
al wonen 

 Dit zal het integreren bevorderen anders blijven het buiten beentjes. 

 Doordat ze het Nederlands dagelijks horen leren ze het sneller te begrijpen en uit te 
spreken anders blijven ze een aparte groep en ze moeten integreren met andere 
jongeren zodat    ze ook vriendschappen kunnen sluiten anders blijven het die 
buitenlanders ze moeten inde gemeenschap opgenomen worden dat lukt niet als ze 
appartement gehouden worden 

 Is beter voor de integratie plus scholen hebben al bevoegde leerkrachten die alleen 
moeten wordne bijgeschoold misschien. 

 Na een korte introductietijd op een speciale schakelklas  lijkt het mij het beste dat 
deze kinderen gewoon met ons vermengen, daardoor leren ze het snelst (en wij 
ook). Als je apart blijft houden, kweek je onbegrip voor elkaar. 

 Veel beter voor aanpassing en integratie. 

 Voor de integratie is het beter om op reguliere scholen onderwijs te krijgen ipv dat 
er groepsvorming is op b.v. religie! 

 Waarom moeten die een aparte school?? Zij moeten potverdorie zo snel mogelijk 
integreren 

 Zo leren de kids de taal en de mensen kennen 
 

13% 

25% 
24% 

21% 

10% 

7% 

0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

Zeer mee eens Mee eens Neutraal Mee oneens Zeer mee
oneens

Weet niet

10. "Statushouders kunnen beter les krijgen op reguliere 
scholen dan op speciaal voor hen ingerichte scholen" 



 
 
 

 
251 

 

Mee eens  Als de mensen nog maar  net hier zijn en de taal en onderwijs nog niet kennen is dit 
een mooi initiatief maar zodra ze zover ingeburgerd zijn kunnen ze dan zo snel 
mogelijk instromen in het reguliere onderwijs. 

 Dan leren ze de taal het eerste en integreren ze sneller 

 Dit vraagt erg veel van de reguliere scholen, zij hebben hier onvoldoende financiën 
en personeel voor. Jammer. 

 Helaas weer een gebouw dat ingericht moet worden met gemeenschapsgeld. En 
extra voorzieningen. 

 Het kan moeilijk zijn met de taal. Maar hier moeten zij dan iets harder voor werken 
om hierin mee te kunnen. 

 Ik kan me voorstellen dat de integratie beter verloopt wanneer je met meer 
nederlandse mensen om je heen bent. Ook qua sociale contacten vind ik het voor 
de betreffende statushouders echt een nadeel. Hoe maak je nou nieuwe 
(nederlandse) vrienden als je ze niet in de klas hebt, en andersom geldt dit 
natuurlijk ook zo. 

 In ieder geval in combinatie 

 Mee eens, mits er voldoende geld beschikbaar is voor extra leerkrachten / kleinere 
klassen hiervoor. er echt tussen komen is belangrijk en dat doe je niet op een 
aparte school. 

 Met de nadruk dat ze Nederlandse taal leren en spreken ook buiten de school . 

 Nu worden ze bij elkaar gestopt ,dat is niet bevorderlijk voor hun integratie 

 Wat zijn Statushouders? 

 Wel is er extra ondersteuning nodig, het mag niet ten kosten gaan van de leerlingen 
die er al naar school gaan. 

 Zo kunnen kinderen veel sneller kennis maken met hun Nederlandse 
leeftijdgenoten. 

Neutraal  Eerst kennis bijspijkeren en daarna naar een reguliere school. Laatste is belangrijk 
voor integratie in de maatschappij. 

 Ligt aan de situatie en achtergrond 

 Schakelklas is een tijdelijke school voor statushouders. Krijgen hier eerste begin 
nederlandse taal etc. Hierna zo snel mogelijk doorstroming naar reguliere school / 
beroepsopleiding. 

 Starten met speciale school zolang echt nodig, maar z.s.m. over naar reguliere 
school. 

 Statushouders verplichten om taalles te nemen. Zij moeten zich aanpassen. 
Mee 
oneens 

 Als er maar een paar kinderen zijn kunnen ze mee in het reguliere onderwijs maar 
als het er meerdere zijn is dat teveel voor een leerkracht 

 Als je immigranten die de taal niet spreken, op reguliere schoo l plaatst dan zorgt 
dat voor achterstand bij de autochtone leerling 

 Deze school is bedoeld voor een eerste opvang en helpen met de taal. Daar is extra 
aandacht voor nodig 

 Eerst de taal eigen maken. Daarna naar regulier onderwijs. 

 Eerst enkele jaren op een schakelklas. Als o.a. het taalprobleem is opgelost en 
waarden en normen zijn duidelijk gemaakt kan doorstroming plaatsvinden naar een 
reguliere school 

 Het 1e jaar op een speciale school daarna het regulieren onderwijs 

 Het is fijn dat statushouders les krijgen op speciaal ingerichte scholen want ik denk 
als ze naar de gewone school zouden gaan de rest van de klas daar de dupe van is. 
Zo gauw de taalvaardigheid goed is dan mogen ze wat mij betreft gewoon 
integreren in het reguliere onderwijs. 
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 Het is handig als ze eerst de basis in een schakelklas leren en daarna op andere 
scholen komen 

 Het lijkt me zinvol om in een schakelklas te zorgen dat n bepaald niveau van kennis 
van de Nederlandse taal en de Nederlandse cultuur bereikt wordt, zodat de 
statushouders daarna naar n reguliere school kunnen. 

 Hopelijk zijn enkele jaren schakelklas voldoende, zodat deze kinderen daarna 
kunnen instromen op een reguliere school. Dat bevorderd naar mijn mening een 
betere aanpassing in hun toekomstige leefomgeving. 

 Ik denk dat een basiskennis taal en cultuur makkelijker in een schakelklas geleerd 
kan worden, dan deze kinderen gelijk in het diepe te gooien. Ook bestaat de kans 
als ze meteen in het reguliere onderwijs komen, dat ze zowel de aandacht  voor 
deze kinderen en onze kinderen te kort schiet. Als leerkracht kan je ook niet alles te 
gelijk, en leidt dit eerder tot overbelasting van de meester/juf. Waar  helemáál 
niemand bij gebaat is. 

 Ik vind wel dat er erg veel geld uitgegeven wordt om deze kinderen een 
schoolgebouw en les te kunnen geven. Omgerekend komen er ong 14 kinderen in 
een klas. En dat terwijl onze 'gewone' klassen met 25-30 kinderen op een groep 
zitten. En hier zijn ook kinderen bij met een 'rugzak'. Zij zouden ook wel met 14 in 
de klas willen zitten, maar ja, ons reguliere onderwijs is financieel uitgekleedt. 

 In een schakelklas is extra veel aandacht voor de Nederlandse taal. Dat is een 
voorwaarde om het reguliere onderwijs goed te kunnen volgen. Ook is er tijd en 
aandacht voor cultuurverschillen en traumaverwerking. Kinderen in een schakelklas 
kunnen delen met lotgenootjes. 

 Komt er weer meer zorg in het basisonderwijs. gaat ten koste van de gewone 
leerling 

 Laat die mensen eerst eens leren met de mensen die ook statushouder zijn. 

 Met een taalachterstand is het mogelijk dat ze op een lager niveau terecht komen. 
Eerst de taal goed bijspijkeren en dan door naar het reguliere vervolg onderwijs 

 Op een speciale school meer nederlandse les en lessen over integratie mogelijk 

 Op heel kleine scholen kan een aantal leerlingen dat meer aandacht nodig heeft al 
snel ontwrichtend zijn. Ze er bij zetten is moeilijk, ze zullen echt meer aandacht 
nodig hebben en dat zal geld kosten. 

 Vooral als ze de taal nog niet zo goed beheersen is het misschien beter dat ze apart 
en in kleine groepjes les krijgen. 

 Ze moeten eerst de nederlandse taal en gebruiken leren voor ze kunnen instromen 
op het reguliere onderwijs. Anders hebben de autochtone leerlingen er 'last'van. 

 Ze zullen eerst een bepaald niveau moeten hebben anders houden ze andere 
leerlingen op 

 Zodra ze voldoende kennis van de taal beheersen kunnen ze mijns inziens beter 
instromen in het reguliere onderwijs. 

 Zolang deze mensen niet de Nederlandse taal eigen zijn, moeten ze specifiek 
onderwijs krijgen via de ISK. Maar daarna is het beter - ook voor de integratie - o 
naar reguliere scholen te gaan. 

 Zolang ze de taal nog niet voldoende beheersen niet 
Zeer mee 
oneens 

 Denk eerst aan andere dingen.Doe meer voor de oudere 

 Het tempo, aandacht en kultuur zorgt ervoor dat de lessen voor de overige 
leerlingen ook minder efficient verlopen. 

 In een schakelklas kan eerst veel aandacht besteed worden aan het leren van de 
taal en cultuur. Daarna kunnen ze naar normale scholen. Anders beginnen ze daar 
met een achterstand. 
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 In het regulier onderwijs is een gebrek aan kennis en middelen die deze leerlingen 
nodig hebben. Op een schakelklas kan veel beter ingespeeld worden op de 
behoefte van deze leerlingen dan in het regulier basisonderwijs. Bovendien is de 
werkdruk bij de leerkrachten al hoog genoeg zonder dat ze leerlingen in hun klas 
krijgen die een eigen programma moeten volgen. 

 Leerkrachten krijgen zo al genoeg kinderen die extra hulp nodig hebben 
Weet niet  Taalstart en integratie intensief bij schakelklas (max 6 mnd) om zsm door te 

stromen naar regulier onderwijs 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als je in een land wil wonen moet je zeker de taal kennen geeft meer 
mogelijkheden voor werk etc 

 Ik weet niet in hoeverre dit al mogelijk is in onze gemeente. 
Mee eens  Als er in onze gemeente veel statushouders zitten, dan moet dat zeker tot de 

mogelijkheden behoren. We zeggen dat ze moeten integreren en onze taal moeten 
kunnen spreken (als ze hier langer willen blijven), maar dan moeten wij zorgen dat 
ze dit ook kunnen doen. 

 Deze mensen moeten sowieso fatsoenlijk Nederlands leren, zodat ze zich 
verstaanbaar kunnen maken 

 Ik weet niet hoe veel mogelijkheden er nu zijn - zijn ze onvoldoende? 

 Moet verplicht worden 

 Niet dat we van alles moeten gaan organiseren wat een hoop geld gaat kosten. 
Maar goed het wel belangrijk dat ze goed Nederlands kunnen! 

 Statushouders moeten zo snel mogelijk de taal leren, anders kunnen ze ook niet 
goed genoeg integreren. 

Neutraal  Ik weet niet wat daar nu voor is. 

 Ik weet niet wat nu de mogelijkheden zijn. Maar het leren van de Nederlandse taal 
vind ik wel essentieel voor de integratie. 

 Ik weet niet welke mogelijkheden ze nu hebben. 

 Taalles ik spreek mijn hele leven Spaans en ik lees altijt de Spaanse krant op 
internet en ik kan engels ook Duits.alle volwassen taalles geven en ze doen er privé 
niets mee dan ben je die taal zoo vergeten . 

 Zijn er dan niet genoeg mogelijkheden? Of moeten zij 1-op-1 les krijgen? En de 
kleinere dorpen in ons land maar laten fuseren? 

Mee 
oneens 

 Dat vind ik te duur. Besteed het geld maar aan GEZAMELIJKE dingen. 

 Hoezo meer mogelijkheden als er mogelijkheden zijn dan is het toch goed geregeld 
de statushouders hoeven niet gepamperd te worden. 
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 Onze kinderen moete naar scholen buiten het dorp omdat het te duur is om de 
school aan te houden , en dan ga je voor statushouders scholen inrichten . 
onacceptabel . 

Zeer mee 
oneens 

 Er zijn cursussen genoeg. En gratis hoeft niet want dat krijgen wij in andere landen 
ook niet voor niks. 

 Ik vind dat van uit de poliek geregeld moet worden dat mensen naar hun eigen land 
moeten kunnen terug gaan dan hoeven ze ook niet hier onze taal te leren en te 
intregeren 

 Ik vind,dat statushouders  zo veel mogelijk nederlands moeten praten tegen hun 
kinderen.Maar dat gebeurt echt niet.Ik ken mensen ,die wonen al meer dan 15 jaar 
in Nederland en praten nog steeds arabisch.En wat doet onze overheid 
daaraan?NIETS 

 Wij moeten ook zelf voor onze ontwilkeling zorgen. Statushouders zoeken het zelf 
maar uit. Niet pamperen maar zelfstandig laten worden. De statushouder moet zelf 
zorgen dat hij in de samenleving gaat passen 

Weet niet  Ben niet bekend met de mogelijkheden. Ben wel van mening dat je zoveel mogelijk 
taalles moet aanbieden. 

 Geen idee hoe het nu gaat. 

 Geen idee welke mogelijkheden er al zijn. 

 Heb geen idee hoeveel mogelijkheid hier al toe is 

 Hoeveel mogelijkheden zijn er nu? 

 Ik ben niet op de hoogte van de huidige mogelijkheden. 

 Ik heb echt geen idee wat er nu voor mogeljkheden zijn voor statushouders in Horst 
ad M. 

 Ik weet eerlijk gezegd niet hoe het nu geregeld is. 

 Ik weet eigenlijk heel weinig over statusbouders in onze gemeente. Er is weinig 
voorlichting over. Of ze zijn er niet. 

 Ik weet niet hoeveel mogelijkheden er nu zijn. Maar de mogelijkheid moet er in 
ieder geval wel zijn. 

 Ik weet niet hoeveel plaatsen er momenteel zijn waar taalles gegeven wordt!! 

 Ik weet niet welke mogelijkheden er zijn dus ook niet of dat voldoende is 

 Ik weet niet welke taal mogelijkheden er momenteel zijn 

 Wat is een statushouder? 

 Weet niet wat de huidige mogelijkheden zijn. 

 Ze moeten idd taal les kunnen volgen maar ik weet niet wat daar allemaal de 
mogelijkheid toe is 
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Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 ... maar verder mag iedereen die dat wil zich er mee 'bemoeien' door goed 
(vrijwilligers-)werk te doen. 

 Als we statushoude 

 Daar is geen twijfel aan mogelijk daar dient de gemeente voor. Betalen we belasting 
voor en is hun taak.je wilt toch als gemeente dat je inwoners zich goed voelen. 

 De gemeente moet er ook op toezien dat dit gebeurt, werkt een statushouder hier 
niet aan mee dan moet hij maar een ander onderkomen zoeken. 

 De overheid leunt veel te veel op vrijwilligers! Investeren in goede taalles en 
integratie zullen bijdrage aan minder problemen dus uiteindelijk besparen op 
kosten om die problemen op te lossen 

 Maar iedereen mag gerust wat mee werken om die mensen een beetje op weg te 
helpen ze zijn hier niet voor de gezelligheid maar uit nood zaak 

 Maar oom van de bewoners van de gemeente. 

 Omdat ik vind dat de gemeente veel meer mag doen voor de statushouder en 
vooral in het verbinden van statushouders met Horstenaren! Integreren gaat 
immers het beste wanneer je ook omgaat met mensen uit Horst aan de Maas. 

 Ook de directe omgeving kan en moet hierin een grote rol spelen. Het zijn in de 
toekomst toch veel onze medeburgers. 

Mee eens  Al moeten de statushouders wel de volle medewerking tonen. Zij zijn ook zelf 
verantwoordelijk. 

 Al zou t wel mogelijk moeten zijn om als vrijwilliger mee te kunnen werken aan 
integratie van statushouders. 

 De gemeente moet in ieder geval de voorwaarden scheppen om samen met 
vrijwilligers dit te regelen. 
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 Deze mensen worden hier geplaatst en te kort begeleid door een tolk vind onze 
buurt deze mensen weten niet hoe het er hier aan toe gaat en wat hier het 
leefritme is  van bv slapen vaak pas laat In de nacht terwijl de Nederlandse buren  al 
vroeg op moeten om te werken dit alles moet hun uitgelegd worden om te  
voorkomen dat men deze mensen met de nek aankijkt of links laat liggen en haten 
door onwetendheid 

 Een van de taken, er liggen ook verantwoordelijkheden voor de statushouders zelf 
en de inwoners van HadM. 

 Gemeente zou dit moeten stimuleren, bv. middels voorlichting en mensen met 
elkaar in contact brengen. 

 Het is een taak van de gemeente. maar ook van de statushouder zelf. van andere 
maatschappelijke partners. en van de gemeenschap waarin statushouders komen te 
wonen. maar de gemeente heeft zeker een belangrijke taak/rol in het faciliteren van 
de integratie. 

 Het is in elk geval `n taak van de gemeente om te faciliteren hierbij. 

 Het is niet alleen een taak van de gemeente. We hebben er allemaal belang bij dat 
deze mensen integreren. Dan zien we ook de voordelen, bijv. men vindt werk, men 
gaat bij de sportclub, men heeft inkomen en daardoor kunnen de plaatselijke 
winkeliers ook profiteren. Kleine kernen kunnen hun basisscholen langer open 
houden, enz. 

 Maar ook de mensen zelf moeten laten zien dat ze hier willen gaan wonen en 
werken. 

 Maar ook zeker verantwoordelijkheid van de statushouders zelf, zei moeten ook 
initiatief tonen en laten ken dat ze ditelangrijk vinden en graag willen. 

 Mede taak van de gemeente. 

 Mee eens, in zoverre dat de gemeente dit zo veel en zo goed mogelijk moet 
faciliteren. Maar uiteindeiljk is dit een taak voor de gehele gemeenschap. 

 Niet alleen de gemeente ook de werkgevers,scholen, werknemers enz. 

 Niet alleen statushouders ook arbeidsmigranten, ze wonen tegenwoordig in 
woonwijken met vele in een (huur)huis, eigenaar is dan een Nederlander die veel 
geld ermee verdient maar als buren heb je er niks tot weinig aan doordat ze niet 
intrigeren en de taal niet machtig zijn een vergeten groep, die niet bijdraagt tot de 
leefomgeving van de buurt, maar de buurt wel omlaag haalt en geen mens die zich 
erom bekommert, ook de gemeente niet En er wonen gemiddeld 10 volwassenen in 
een huis!!!! 

 Niet alleen taak gemeente, ook van de statushouders zelf en de inwonenden van de 
gemeente 

 Niet alleen van de gemeente, maar ik vind dat de gemeente hier wel een rol in 
heeft. 

 Niet alleen van de gemeente. Ook de buurt en de school kunnen hier een grote 
bijdrage aan leveren 

 Ondersteun (bv finaciele trigger)  vooral verenigingen om hier een rol in te spelen. 
Via (sport)verenigingen kunnen ze op een natuurlijke wijze integreren ook middels 
sociale contacten binnen verenigingen. Vooral niet te formeel via integratie 
instanties. 

 Overheid moet zorgen dat statushouders Nederlands leren, desnoods met sanctie. 
Mensen moeten deel kunnen nemen aan onze maatschappij. En daar heb je een 
goede kennis van taal voor nodig. 

 Taak van iedereen 

 Voor belangrijk deel wel, maar er is ook b.v. Synthese die goed werk doet. 
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Neutraal  Als land van herkomst veilig is moeten statushouders naar mijn mening terug. 

 De gemeente moet vooral voorwaarden-scheppend zijn, integreren is een proces 
tussen statushouders en burgers en dat komt vanzelf. 

 Deels mee eens, de gemeente moet faciliteren, de statushouders doen de rest. 

 Deels wel en deels niet. De gemeente moet zeker zorgen voor de nodige 
voorzieningen, maar als een statushouder bijvoorbeeld weigert om te integreren en 
hier illegale zaken gaat bedrijven, is er daar iets mis. Als het te ernstig wordt en een 
bepaald persoon zich niet aanpast aan onze samenleving, vind ik dat die uitgezet 
kan worden. 

 Dit is niet alleen n taak van de gemeente. Ook van de statushouders zelf, van de 
burgers in de gemeente, maar ook van de provinciale en landelijke overheid. 

 Gedeelde taak centrale en lokale overheid 

 Gemeente kan aanreiken, tips geven hoe, wat, waar maar statushouders zullen 
zichzelf hier ook voor in moeten zetten. 

 Het is de taak van de totale gemeenschap dat statushouders kunnen integreren 

 Het is een taak van de gemeente maar zeer zeker ook de statushouder, 

 Het is een taak voor iedereen ook de burgers. Die mensen zijn gewoon onze buren. 

 Ik denk van beide ,buurt en gemeente 

 Maar ook hun eigen verantwoordelijkheid, om moeite te doen voor de integratie. 
Het moet niet vanzelf sprekend zijn dat dit voor hun geregeld word. 

 Niet alleen vd gemeente...Het is de taak van hunzelf en de hele gemeenschap 

 Ook besturen van verenigingen op het gebied van sport en cultuur 

 Statushouders dienen te weten dat ze hier ook een eigen verantwoordelijkheid in 
hebben. 

 Taak van gemeente EN burgers 

 Taak van iedereen. 

 Vluchtelingen dienen op termijn terug te gaan naar hun vaderland.    Integreren is 
daarom bijzonder onverstandig en brengt op de lange termijn problemen met zich 
mee voor veel partijen. 

 Voor ons burgers ligt er ook een schone taak de statushouders daarbij te helpen. 

 Wel begeleiden, maar toch zo dat men laat merken  als hun land veilig is dat men 
terug moet keren om hun geboorte land weer op te bouwen,  Helaas Nederland is al 
te vol   en beschikt (zegt de regering ) niet meer over voldoende geld voor ouderen 
zorg - ziekenzorg en ook onze pensioenen worden maar gekort,  De mensen kunnen 
er ook niets aan doen, maar toch laten voelen dat ze terug moeten. 

 Ze zullen er toch zelf ook alles aan moeten doen. Zo niet, dan sancties. 
Mee 
oneens 

 Dat ligt aan de statushouder zelf. 

 De statushouders moeten zelf ook meewerken aan de integratie, een taak van de 
gemeente is om dit in de gaten te houden maar de hoofdverantwoordelijke is de 
statushouder zelf 

 De statushouders zullen zich zelf hiervoor in moeten zetten, de gemeente kan doen 
wat ze wil maar als de mensen zelf niet meewerken zal t echt niet lukken 

 Een gemeente kan niet overal verantwoordelijk voor worden geacht. Ook 
statushouders zijn zelf verantwoordelijk voor integratie en opvoeding. Een 
gemeente kan er wel toe bijdragen om kleinschalig op te vangen binnen de eigen 
bevolking. Groepsvorming en met name bepaalde religies bij elkaar moet vermeden 
worden! 

 Eigen verantwoordelijkheid van deze mensen. 

 Het is een taak van de gemeente, de statushouder en de gemeenschap samen. 

 Het is zeker een taak van de gemeente maar ook van de samenleving 
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 Het ligt ook aan de mensen zelf. De gemeente  kan van alles willen ,de mensen 
moeten  daar ook in mee willen gaan ! 

 Integratie is een taak voor iedereen anders lukt het nooit. 

 Men is zelf verantwoordelijk 

 Mensen moeten zelf zorgen dat ze integreren, als ze hier willen blijven wonen. 
Gemeente , overheid moet het aanbieden. Niet genoeg geïntegreerd dan terug. 

 Niet alleen de gemeente maar ze kunnen er zelf ook iets aan doen. Wel gemakkelijk 
om de gemeente er alleen voor verantwoordelijk voor te stellen. 

 Niet alleen de gemeente, maar ook de inwoners van de gemeente moeten daar zorg 
voor dragen. 

 Niet alleen van de gemeente, ook van de statushouders zelf 
Zeer mee 
oneens 

 De staushouders moeten zelf initiatief tonen, de gemeente mag ze wel 
ondersteuenen maar hoeft geen 'sinterklaas'te spelen 

 Gaat maar voor een deel lukken, kijk maar naarde oudere generatie Turken en 
Marokkanen die nog steeds niet geintergreerd zijn 

 Het is de taak van de immigrant om te integreren anders lazert hij maar op. Het 
zorgt voor een enorme afhankelijkheid als de gemeente of wie dan ook alles voor de 
immigrant doet. Zorg dat die mensen zelfstandig worden anders wordt het niks 

 Het is schandalig dat er zovele statushouders zijn in onze Gemeente. Nederlandse 
mensen (met name de ouderen en gehandicapten) worden in dit land vergeten en 
hier wordt maar op bezuinigd, Wij Nederlanders moeten hard werken voor ons geld 
om onszelf te onderhouden en ieder jaar wordt maar alles duurder. Laat ze terug 
gaan naar hun eigen land, als hier probleem zijn krijgen wij ook geen hulp van deze 
landen... Problemen moet je in het land zelf aanpakken en niet verschuiven 

Weet niet  Met wat?vluchtelingen zeker zet ze maar langs de burgemeester of langs bergit op 
de laak niet langs mij val een ander met jouw shit maar mee lastig niet mij. 

 Wat is een statushouder? 
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Dorpsraad 
 

Bijna elk dorp van Horst aan de Maas kent een dorpsraad.     
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 
 
Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Ik ben secretaris, penningmeester en waarnemend voorzitter v.d. dorpsraad. 

 Zelf lid 
Mee eens  Niet alles natuurlijk maar in grote lijnen weet ik wel wat de dorpsraad doet 

 Staat steeds in ons dorpsblad 
Neutraal  Ik lees de agenda altijd maar waar tussentijds over gepraat wordt weet ik niet. 

 Ik weet wel bepaalde dingen doordat ik in het bestuur van jongeren gilde hier iets 
van hoor, maar niet alles. 

Zeer mee 
oneens 

 Bouwen op een nieuw plan. Terwijl een andere straat nog niet afgebouwd is. 

 Geen idee waar ze zich mee bezighouden. Voor bijwonen vergaderingen heb ik 
geen tijd en de gepubliceerde agenda en andere publicaties zijn zeer algemeen en 
zeer summier 

 Geen interesse 
 
 
  

7% 

21% 
19% 

24% 

17% 

12% 

0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

Zeer mee eens Mee eens Neutraal Mee oneens Zeer mee
oneens

Weet niet

1. "Ik weet waar de dorpsraad zich op dit moment mee bezig 
houdt" 

(n=493) 
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Toelichting 
Mee eens  Te veel zwaar verkeer door de kern van America.  Fietspad langs de spoorweg. 

drukte van treinen over het spoor 
Neutraal  Als de dorpsraad op tijd wordt geinformeerd wel. Maar in de praktijk gebeurt dit niet 

altijd. 

 Soms kunnen ze een heel goede mening hebben en goede standpunten maar 
worden die niet altijd gehoord door de gemeente, uitvoeren hoeft ook niet maar het 
niet in debat gaan gebeurd ook. 

 Uiteindelijk alleen een adviserende rol 
Mee 
oneens 

 Adviezen lopen vaak via commissies en contactpersonen. Nooit rechtstreeks. 

 Te vaak wordt de dorpsraad genegeerd door de gemeente. Soms worden al 
besluiten genomen zonder overleg naar de dorpsraad toe. Dat heeft ook geleid tot 
opheffing van en vroegtijdig verlaten van dorpsraadleden 

Weet niet  Ik weet wel wat zij doen maar niet of zij contacten met de gemeenteraad. 
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2. “De dorpsraad heeft rechtstreeks invloed op hetgeen wat 
in de gemeenteraad wordt besproken” 

(n=488) 
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De leden van de dorpsraad signaleren wat er speelt in het dorp  initiëren projecten en kunnen 
fungeren als adviesorgaan voor de gemeente. 
 

 
 
Toelichting 
Ja, ik ken ze allemaal  Dorpsoverleg Tienray is weliswaar geen traditionele dorpsraad. 
Weet niet  Ken alleen de namen. Staan elke week in het krantje. 
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(n=490) 



 
 
 

 
263 

 

 
 
Toelichting 
Ja, ik ga altijd  Ik ben secretaris van een dorpsraad 
Ja, ik ga 
regelmatig 

 1x per ik er eweest 

 Ben er een keer geweest 

 Ben er een keer geweest maar zou vaker willen, maar door het werk gaat dat 
niet 

 Een keer geweest voor bijdrage voor  een project 

 Ga af en toe, als er m.i. iets zeer belangrijks in het dorp speelt 

 Ik ben 1 keer geweest, toen de 'dorpsboeken' gepresenteerd werden in de kerk.   
Dit is dus niet regelmatig en niet nooit.. 

 Ik ben zelf lid geweest van de dorpsraad. 

 Niet regelmatig maar heel soms. 
Nee, nog 
nooit geweest 

 Heb wel eens een mail gestuurd op advies van politie maar heb hierop nooit iets 
gehoord. 

 Ik lees de agenda en de notulen. 

 Ik volg de bijeenkomsten op de PC (verslagen) 

 Ik weet niet waar, wanneer en of dit toegankelijk is voor bewoners. 

 In het dorp waar ik voorheen woonde (Meterik) ben ik wel vaker naar 
bijeenkomsten van de dorpsraad geweest. Daar ken ik ook mensen van de 
dorpsraad. In Horst waar ik nu woon heb ik geen idee van de dorpsraad. 

 Omdat de dorpsraad op woensdag vergadert kan ik er niet naar toe want dan is 
ook de repetitie van de harmonie, die gaat bij mij voor. Ik heb 1 uitzondering 
gemaakt toen over de Horsterdijk werd gesproken omdat ik daar ten nauwste 
bij betrokken ben. 

Weet niet  Ik ben een enkele keer geweest. 

 Ik ben er - in het verleden - wel eens geweest. 

 Ik ben wel eens bij de dorp raat geweest dat viel me zwaar tegen die mensen die 
lulde alleen eigenbelang 

 Ik heb een aantal jaren in de dorpsraad van Sevenum gezeten, maar ben enkele 
jaren geleden gestopt 

2% 3% 

15% 

77% 

2% 

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

Ik wist niet dat er
bijeenkomsten

worden
georganiseerd

Ja, ik ga altijd Ja, ik ga regelmatig Nee, nog nooit
geweest

Weet niet

4. Ben je wel eens naar een bijeenkomst van een dorpsraad 
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Wietteelt 
 

Een meerderheid van de Tweede Kamer is voor het gecontroleerd telen van wiet.     
 

In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 
 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Eindelijk worden ze wakker. 

 Met een gereguleerde wiet teelt houd de overheid nog enigszins overzicht. 

 Probleem. Den Haag wil er niet aan! 

 Voorstander van medicinale wiet 

 Wij hebben altijt veel ovelast gehat van drugsrunners mijn burman altijt wiet 
planten in de tuin de politie en de gemeente woningbouw die heeft er geen moeite 
mee zoon eigenbelang lullers zijn dat hier hun hebben er zelf geen moeite mee dan 
vinden hun dat wel goet ha. 

Neutraal  Ik ben er niet zeker van of gereguleerde wietteelt wel de oplossing is voor het 
terugdringen van de illegale teelt. 

 Misschien is het wel goed want er gaat veel (zwart) geld in om. maar er zijn 
uiteraard veel nadelen aan verbonden 

Mee 
oneens 

 Het moet helemaal verboden worden,het gewoon roken word aan banden gelegd 
en dit zou mogen. 

Zeer mee 
oneens 

 Criminelen zitten niet in de wietteelt voor biologische of medische redenen. Voor 
hen is wietteelt enkel een middel om inkomsten te vergaren. Als de wietteelt 
gelegaliseerd wordt (en het dus voor criminelen niet meer interessant is) zoeken ze 
weer een andere tak van sport. 

 Net zo min als nu is regulering mogelijk. De branche is schimmig de criminele 
belangen groot. 

 Wiet is de springplank tot andere drugs! 
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5. “Wietteelt moet gereguleerd plaatsvinden” 
(n=488) 
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Weet niet  Als ze alles zouden gebruiken wat ze vangen(van de dealers) om de gebruikers hun 
genot te gunnen dat zou al miljoenen opleveren,waarom dat niet kan weet ik niet. 
 

 
 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als je het niet probeert,weet je het niet. 

 Hier in horst hebben daar geen moeite mee die eigenbelang lullers ik weet dat 
door mijn buurman 

Mee eens  Helaas zal er altijd een gedeelte illegaal blijven. 

 Het zal wel een hele tijd duren maar er zullen zeker minder telers zijn. De prijs gaat 
in ieder geval wel omlaag 

 Is er dan extra bewaking nodig want anders hebben we het volgende probleem dat 
de kas leeggeroofd wordt tegen de tijd dat de planten geoogst gaan worden 

Neutraal  Er zal voor export zeker nog illegaal gekweekt worden. 

 Ik betwijfel of dat zo is!  Veel wiet van de illegale wietteelt verdwijnt naar het 
buitenland, ook als het traject in Nederland wordt gelegaliseerd. 

 Je hoopt dat het de oplossing is, maar alle ins en outs kan ik hier nu niet van 
overzien 

 Want Criminelen zijn en blijven criminelen en denk dat je dan de telers permanent 
moet gaan beschermen.  en nog niet te denken aan verdere gevolgen van 
criminelen. Of zie ik het te duister in. 

 Zal de toekomst uitwijzen 
Mee 
oneens 

 Criminelen weten toch wel wegen te vinden om buiten de legaliteit te blijven. 

 De criminaliteit zal er niet allemaal mee worden opgelost  maar als je niets doet is 
er zeker criminaliteit en zo hef je wel een rare situatie op dat je er wel een 
bepaalde hoeveelheid mag kopen maar hoe het binnenkomt is illegaal. 

 Er zal altijd een deel in het illegale circuit blijven. Dat is met alles. Dus ook met dit. 
Zeer mee 
oneens 

 De illegale wietteelt blijft en de gecontroleerde telt komt er bij!! 

 De teelt van wiet en het gebruik hiervan moet totaal verboden worden in 
Nederland. Ik zie en verneem te veel problemen met jonge mensen in het dorp die 
verslaafd zijn geraakt en gekke dingen doen. 
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6. “Gecontroleerde wietteelt is de oplossing voor illegale 
kwekerijen en de criminaliteitsproblemen” 
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Dorpsblad 

 
In Horst aan de Maas worden diverse dorpsblaadjes uitgegeven met het plaatselijke nieuws  
zoals bijvoorbeeld De Kwaker in Melderslo  Het Peelklokje in America en ’t Klökske in 
Sevenum. 
 

 
 
Ja, ik heb een abonnement bij het dorpsblad: 
Ja, bij:  ;t Klökske 

 't Klokje 

 't Klokje Meerlo 

 t klökske (3x) 

 't Klökske 

 t klokske (4x) 

 t Klokske (6x) 

 'T klokske 

 't Klokske in Sevenum 

 't Kökske 

 't krentje 

 t Krentje (2x) 

 't Krentje in Meterik 

 `t klokske 

 1horst 

 Adfold (Koerier) 

 Adfold, Haegelsums Bledje 

 De Hallo 

 De haverkist (3x) 

 De Haverkist (4x) 

 De koerier (6x) 
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Er is bij ons geen dorpsblad Ja Nee

7. Heb jij een abonnement op jullie dorpsblad? 
(Extra toelichting: een dorpsblad is een krantje dat alleen in 

het dorp wordt verspreid en (vaak) nieuws heeft over 
hetgeen wat er allemaal speelt in het dorp) 

(n=488) 
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 De Koerier (4x) 

 DE koerier 

 De Koerier Br'vorst 

 De kwaker (6x) 

 De Kwaker (6x) 

 De mededelingen 

 De Mededelingen (2x) 

 Grubbenvorst 

 Haegelsums blaedje 

 Haegelsums bledje 

 Haegelsums Bledje (2x) 

 Hallo (19x) 

 Hallo Horst a/d Maas 

 Hallo Horst aan de Maas 

 Hallo horst aande maas 

 Haverkist (6x) 

 Haverkist - ex bezorger 

 Heagelsums bledje.. 

 Hegelsom (3x) 

 Hegelsoms Bledje (2x) 

 Hegelsums bledje (3x) 

 Het klokje 

 Het klokje in meerlo 

 Het Klökske 

 Het Krentje 

 Het meerloos klokje 

 Het Peelklokje (3x) 

 Iedereen krijgt het Peelklokje in America, is gratis 

 Klokje (4x) 

 Klókske 

 Klökske (6x) 

 Klokske (24x) 

 KLOKSKE 

 Kloske 

 Kloske sevenum 

 Koerier (2x) 

 Koerier Broekhuizen/Broekhuizenvorst 

 Kronenberg 

 Kwaker (8x) 

 Kwaker melderslo 

 Lottum-Grubbenvorst 

 Mededeling (2x) 

 Mededelingen (37x) 

 Mededelingen blad 

 Mededelingen grubbenvorst 

 Mededelingen Grubbenvorst 

 Mededelingen Grubbenvorst/Lottum 

 Mededelingen voor Grubbenvorst en Lottum 

 Mededelingenblad (7x) 
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 Medelingen (2x) 

 Meerlo (3x) 

 Meerlo klokje 

 Meerlo,s klokje 

 Meerlo's klokje (4x) 

 Meerlo's Klokje (4x) 

 Melderslo 

 Mini koerier 

 Minikoerier 

 Peel klokje 

 Peelklokje (7x) 

 Peelklokje (gratis) 

 Peelklokje is gratis 

 Sevenum 

 Swolgen. 'De Haverkist'. 

 T klokje 

 T Klökske (2x) 

 T klokske (4x) 

 T Klokske 

 T Kréntje 

 T krentje 

 T meerlos klokje 

 Tienders kräntje (2x) 

 Tienders krantje (2x) 

 Tienders Krantje 

 TieNDERS KRANTJE 

 Tienders krantje. 

 Tienray 

 Ut Krentje 
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7.1 Stel er wordt een nieuw dorpsblad opgestart in je 
woonplaats. Zou je hier een abonnement op nemen? 

(n=87) 
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Toelichting 
Ja  Waarschijnlijk wel, hangt van een aantal factoren af. Zoals: Is het voor mij interessant, wat 

kost het, etc.. 
 

 
 
Anders, namelijk: 
 Besparing 

 Betaalde blad is vervangen door gratis exemplaren 

 Bij betaling verandering zijn ze ermee gestopt 

 De Hallo is gratis 

 Dit is een gratis blad geen abonee blad. 

 Geen dorpsblad 

 Hallo biedt genoeg nieuws voor mij 

 Hallo is gratis (2x) 

 Hallo staat voor mij genoeg in 

 Hebben de hallo 

 Horst heeft de Hallo verder  niet 

 Ik kom uit Horst 

 Ik krijg hem van de buren 

 Ik krijg het kloske via mijn ouders 

 In Horst is geen dorpsblad, daar ontvangt ieder nieuws in Horst aan de Maas en het blad Hallo. 

 Jaren wel gehad maar nu teveel reclame, te weinig nieuws 

 Kijk op website Reindonk en Hallo 

 Krijg de hallo 

 Krijg Hallo gratis, maar lees het graag 

 Krijg het van mijn ouders 

 Luister en kijk reindonk lokale omroep 

 Mededelingenblad is geen abonnementenblad; krijgt iedereen al. 

 N.v.t. 
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7.2 Waarom heb je geen abonnement op het dorpsblad? 
(meerdere antwoorden mogelijk) 

(n=122) 
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 Nooit de moeite genomen om een abonnement af te sluiten toen ik samen ging wonen. Wel 
vaker gezegd. 

 Volgens mij is er in Horst geen dorpsblad 

 Wat er in staat is niet meer voor ons van toepassing 

 We hebben de HALLO 

 Wij hebben de Hallo 

 Wij hebben de Hallo en Nummer 1 

 Wij krijgen de Hallo. Behoeft geen abonnement. 

 Woon in Horst. 
 

 
 

Anders, namelijk: 
 Achtergronden van o.a. verenigingen, politici, etc.. 

 Activiteiten 

 ACTIVITEITEN 

 Activiteiten die in het dorp plaatsvinden 

 Activiteiten in de regio 

 Advertenties (2x) 

 Advertenties en persoonlijke berichten 

 Advertenties van plaatselijke bedrijven 

 Advertenties, geboorte e.d. 

 Aktiviteiten in alle kernen 

 Alle belangrijke dingen van het dorp 

 Alle dorpsnieuws, maar ook advertenties v.d. plaatselijke ondernemers. 

 Alles wat er speelt in het dorp 

 Alles wat je plaatst is oud nieuws. gebruik websites  e.d. dit ais alsijd uo todate 

 Alles wat or een dorp belangrijk is 

 Belangrijke mededelingen 

 Belangrijke ontwikkelingen/voor dorp relevante besluiten, enz. enz 

 Belangrijke telefoonnummers, adressen van bv hap ed, 
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8. Vandaag ben jij de nieuwe hoofdredacteur van het lokale 
dorpsblad. Wat moet er absoluut in het dorpsblad staan? 

(meerdere antwoorden mogelijk) 
(n=487) 



 
 
 

 
271 

 

 Belangrijke zaken die in het dorp spelen 

 Bijzondere activiteiten 

 Cultureel nieuws 

 Cultuur, en evenementen 

 Dat er weer een sluitings tijd moet komen van de horeca zaken 

 Dorps geschiedenis 

 Dorpsgerelateerde info. 

 Dorpsnieuws (3x) 

 Dorpsnieuws wat er te doen is 

 Evenementen- en activiteitenprogramma 

 Familieberichten 

 Gebeurtenissen uit je dorp. Evt. een lijst van zieken die graag bezoek willen ontvangen of een 
kaartje, indien zij dat zelf willen. Overlijdensberichten. Geboortekaartjes. Kortom, nieuws uit je 
eigen dorp. 

 Geboorte-overlijden 

 Geboorte, huwerlijk, overlijden 

 Geboortes en sterftes 

 Geboortes/huwelijken/etc 

 Gemeente nieuws 

 Gemeente nieuws dat ontbreekt nu 

 Gemeente nieuws en leden van de dorps raad en waar ze mee bezig zijn. 

 Gemeenteberichten 

 Gemeentelijke mededelingen 

 Gemeentennieuws 

 Gemeenteraadsbesluiten die invloed hebben op inwoners van het eigen dorp. 

 Grotere projecten die spelen in en rondop het dorp 

 Helemaal goed 

 Human interest 

 Ieder dorp zijn eigen weekblad  en zeker niet naar horst halen dan houden we niks meer over 

 Info gezondheidscentra 

 Ingaan op actuele onderwerpen met intervieuws van betrokkene 

 Ingezonden brieven 

 Ingezonden brieven, meningen enz 

 Ingezonden stukken 

 Interviews over diverse opinies 

 Inwoners en geschiedenis 

 Leuke verhalen van dorpsbewoners 

 Luchtig en grappige korte artikelen 

 MEER plaatselijk nieuws. Er staat wel wat in, maar naar mijn mening te weinig 

 Meer van verslag gevers 

 Mensen uitlichten,beroepen nader in de picture brengen,tips voorallerlij voor de tijd van het jaar 

 Natuur Cultuur Milieu etc. 

 Niets 

 Nieuws dat leefd zoals in America ' mensen in het nieuws'. 

 Nieuws vanuit de bewoners zelf 

 Nieuws vd Gemeente 

 Nieuwtjes uit t dorp 

 Notulen dorpsraad 

 Ook vrolijk nieuws b.v. interview met een ouderpaar waar een baby is geboren blij nieuws 
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 Politiek 

 Publicaties gemeente 

 Puzzel en intervieuw dorpsgenoten 

 Reclame winkels en nieuws van de gemeente en politieberichten en van je eigen wijkagent zodat 
die betrokken is in het wel en wee van de burger en een terugkoppeling zou fijn zijn 

 Regionale actualiteiten 

 Sociaal/mensen in het nieuws 

 Stukje dorpshistorie, actueel activiteitenoverzicht. 

 Uitgebreider verslag lokale evenementen 

 Van alles wat voor de dorpsbewoners interessant is 

 Veiligheid -gezondheid 

 Veranderingen die door de gemeente ingevoerd worden e.d. 

 Vergunningen e.d. 

 Verhalen van dorpsbewoners (een soort doorgeef column) 

 Verhalen van vroeger door inwoners 

 Verkeersaanleg, Bouwbesluiten 

 Verloren voorwerpen, vernielingen en zaken waar dorps bewoners bij betrokken zijn. 

 Waar de dorpsraad over vergadert 

 Wat actueel is in het dorp 

 Wat de dorpsraad momenteel doet 

 Wat er te doen is in Horst en omgeving en verslagen van gebeurtenissen en activiteiten 

 Wat ik leuk vind aan ons blaadje, is dat er ook altijd een recept in staat 

 Wat te doen in de gehele gemeente Horst aan de Maas 

 Weekoverzicht per dorp 

 Wijk nieuws 

 Wijknieuws 

 Zo is het goed 
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Herindelingen 
 

In Zuid-Limburg wordt gesproken over fusies van gemeenten. Horst aan de Maas fuseerde in 
2010 met gemeente Sevenum en een deel van Meerlo-Wanssum.    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 
 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Alleen had Blitterswijck erbij moeten zitten. maar dan hadden wij met groot azc te 
doen. 

 Als grotere gemeente heb je meer inspraak 

 Indien de gemeentes zo groot worden, waar blijft dan het overzicht?? 
Mee eens  Een krachtige gemeente met een goed bestuur. 

 Ik denk dat je je als grotere gemeente beter kunt profileren 

 Ik denk voor horst wel. Voor meerlo vind ik het minder! 

 Voor Horst heel zeker , wat daar allemaal verbeterd is , is enorm , in Horst kan alles 
!!!!. 

Neutraal  De herindeling is goed verlopen en ik heb niet het gevoel dat Sevenum er bekaaid 
van af komt. Echter de afstand burger en politiek wordt er wel groter door, mede 
ook om dat men nu alleen over 'grote' ver van mijn bed onderwerpen praat in de 
gemeenteraad. 

 Door de fusie staat de bevolking steeds verder van de gemeente af,maar samen 
werken is het goed. 

 Jammer dat de vraag zo gesteld is. Is het ook goed geweest voor Sevenum en een 
deel van Meerlo-Wanssum? Vraag is dus niet te beantwoorden voor de mensen die 
in deze kernen wonen. Hoe was het voorheen? Kunnen ze niet weten omdat ze toen 
in een andere gemeente woonden. 
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9. “De herindeling in 2010 is goed geweest voor Horst aan de 
Maas” 

(n=485) 
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 Omdat ik niet weet of de nieuwe gemeente re financieel beter is geworden. Is het 
aantal ambtenaren meer of minder geworden na de herindeling? Welke voordelen 
heeft het gehad voor de gewone burger? 

Mee 
oneens 

 Heeft alleen maar nadelige gevolgen voor de dorpskernen. Steeds meer afstand van 
de burgers. 

 In horst kan veel, in de kleinere dorpen kan bijna niks. er gaat teveel geld naar horst 
waardoor er voor de kleinere dorpen niks overblijft 

 Politiek staat nu veel verder van de politiek; betrokkenheid van de burgers is mi erg 
beperkt. 

 Voor sommige financiele zaken is het goed om te fuseren, maar aan de eigenheid 
van de dorpen wordt voorbijgegaan, en dat is eeuwig zonde. 

 Waarschijnlijk wel voor Horst, maar of de Maasdorpen er ook op vooruit zijn gegaan 
is mijns inziens nog maar zéér de vraag ! 

 Wel voor Horst, maar voor Sevenum dat is nog maar zeer de vraag! 
Zeer mee 
oneens 

 Alle aandacht en geld gaat naar horst overal zichtbaar 

 Alleen voor de kern Horst 

 Meerlo-Wanssum had niet opgedeeld mogen worden. 
Weet niet  Ik denk niet dat schaalgrote altijd een goede ontwikkeling is. Ik ben van mening dat 

de gemeente dicht bij inwoners moet staan. De taken van een gemeente zijn 
complex waardoor het als kleine gemeente moeilijk is goed te functioneren. Met 
schaalgroten verdwijnt een stuk betrokkenheid en het merkwaardige is dat er ook 
weer een 'laag' ontstaat in de vorm van dorps- en wijkraden en burgerinitiatieven. 

 Ik merk er weinig van 

 Toen woonden we nog in de Randstad en ik kan er dus geen oordeel over geven. We 
wonen pas een paar jaar in Horst. 
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Anders, namelijk: 
 Als het te groot wordt dan verliezen we overzicht 

 Arcen 

 Deurne 

 En Grubbenvorst dumpen aan de stad Venlo 

 Gedeeltelijk bij Venlo en gedeeltelijk bij Venray 

 Geen 

 Gemeente is groot zat , anders wordt de afstand tot de overheid nog groter 

 HadM heeft nu de grote dat ze alles kunnen bieden maar nog steed slagvaardig zijn. bij fusie 
moet de cultuur van de gemeente hetzelfde zijn. met Venlo en Venray zijn veel te grote 
verschillen. 

 HadM is nu grooet genoeg 

 Het gebied word dan veel te groot met teveel verschillende mensen. Het dorpse is nu al te veel 
aan het verdwijnen 

 Horst is groot genoeg qua gemeente 

 Niet nodig is groot genoeg 

 Niet te groot worden . 

 Peel en Maas 

 Verwacht niet dat vergroten het beter maakt, maar als het moet dan moet het 

 Zeg nooit ,nooit maar nu is de gemeente groot genoeg en bestuurbaar . 

 Zo houden 

 Zo laten 

 Zoek het meer in intensievere samenwerking ipv fusie 
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10. Stel dat Horst aan de Maas opnieuw zou moeten fuseren. 
Welke gemeente past het meest bij onze gemeente? 

(meerdere antwoorden mogelijk) 
(n=484) 
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Diëten 
 

Om af te vallen of aan te komen kun je kiezen uit diverse diëten  van energierijke shakes tot 
aan kooldydraatarm eten. 
 

 

Toelichting 
Ja  Bij dietiste ivm dat ik schildklier patient ben en 6 keer per dag moet eten is niet 

ieder dieet geschikt voor mij. 

 Cholestorol-arm dieet 

 Gluten-en tarwevrij dieet (allergie),maar ook vaak dieet gevolgd om af te 
vallen. 

 Ja en nee,ik heb een beetje suiker en verhoogt cholesterol,daarom zou het 
beter om een paar kilo af te vallen,ik ben 10 kilo kwijt  door anders te gaan 
eten en drinken,geen dieet 

 Min of meer, ik hou me er niet altijd aan. voor hoog cholestorol en hoge 
bloeddruk 

Nee, maar heb 
dit wel (vaker) 
gedaan 

 Dieet gevolgd ivm ziekte. 

 Diëten werken niet, alleen regelmatig en gezond eten werkt !! 

 Ik let wel een beetje op dat ik niet aldoor an het snoepen ben. 

 Ik weet wat ik wel of niet kan eten om niet te zwaar te worden,zeker als je al 
meerdere keren diëten hebt gevolgd. 

 Je kunt zoveel dieeten als je wil, maar als je je eetpatroon niet verandert helpt 
geen een dieet. 

 Moeilijk vol te houden 
Nee, nooit  Afvallen probeer ik door minder te eten en te bewegen. Diëten werken niet, en 

van alle adviezen word je niet wijzer.   Alles eten met mate !! 

 Dieet leidt tot niets. Na verloop van tijd kom je weer kilo`s aan vaak nog meer 
als voor je aan een dieet begon. 

 Gelukkig hoef ik geen dieet te volgen 
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11. Volg jij een dieet? 
(n=481) 
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 Ik heb mijn eetpatroon aangepast, maar niet echt een dieet 

 Ik hou mijzelf in de gaten!!! 

 Mijn 'dieet' Geen kant en klaar eten, maar puur natuur 

 Voor de meeste mensen is een dieet niet nodig als ze maar gezond en 
afwisselend eten 

Weet niet  Doe ik nooit aan 

 Ik let op bepaalde dingen 

 Wat heeft dit met de rest van de vragen te 
maken????????????????????????????????????? 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 
 
Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als je bewust met eten en bewegen bezig bent denk ik dat er minder snel dik wordt. 
Met bewust bedoel ik gewoon vlees, vis en lekkere verse groenten die tegenwoordig 
dagelijks in de supermarkt te krijgen zijn 

 Altijd in combinatie met bewegen 

 Bewegen 

 Bewegen helpt met afvallen. Ik ben zonder dieet 20 kg afgevallen, met name door 
veel bewegen 

 Diëten is de basis om af te vallen, met sporten bereik je resultaat! 

 Diëten werken nooit! Alleen het aanpassen van je levensstijl met goede gezonde 
voeding en beweging helpt! 

 Een gezond leefpatroon is belangrijker dan diëten. Wetenschappelijk aangetoond is 
dat diëten voor een op en neer situatie zorgt  (jojo effect )waarbij je uit eindelijk 
weer aankomt 

 Gezond eten en bewegen. Dit in de gezondste regio van Nederland. 

 Iedereen die af wil/moet vallen zal zijn hele levensstijl grondig en voor altijd moeten 
aanpassen. 

 Ik ben 2 jaar geleden 15 kilo afgevallen door anders ( gezonder ) te gaan eten en te 
gaan sporten. Het klinkt cliché maar alleen door dat vol te houden kan ik mijn 
gewicht handhaven. Zondigen ( vrolijke calorieën ) mag maar bij alles zeg ik tegen 
mezelf..is het dit waard om dik van te worden! 

 Ik denk dat veel mensen wat meer moeten bewegen .ik ben bijna 80 en wandel 
iedere maandag met nog meer mensen van die leeftijd daarbij denk ik dat mensen 
ook zeker bezig moeten blijven met sporten . Te veel pilletjes slikken voor af te 
slanken lijk mij zeer ongezond. 

 Je leefstijl veranderen is veel belangrijker. Dieet is maar een tijdelijk iets. Je komt 
daar na weer aan. Als je je eetgewoonte veranderd is dit blijvend. Dit moet dan ook 
gestimuleerd worden en niet een dieet volgen. 

42% 
45% 

7% 

3% 
1% 2% 

0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

35%

40%

45%

50%

Zeer mee eens Mee eens Neutraal Mee oneens Zeer mee
oneens

Weet niet

12. “Diëten alleen is niet genoeg om af te vallen” 
(n=475) 
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 Je moet er dan ook bij sporten! 

 Je moet je eetpatroon aanpassen en niet drastisch dieten. Als je een moment alles 
laat dan ga je op een gegeven moment toch weer vet en zoet eten 

 Je moet je eetpatroon veranderen. Je levenswijze. 

 Je moet je levensstijl aanpassen, in de vorm van eten, bewegen en gewoontes van 
rust en ontspanning. 

 Je moet ook beweging hebben 

 Levenspatroon aanpassen 

 Naar mijn idee zul je je levensstijl aan moeten passen: je eetgewoontes en je 
bewegingspatroon. Doe je dat niet dan is het effect van een dieet maar van korte 
duur. 

 Om op gewicht te blijven móet je je levensstijl aanpassen! 

 Ook bewegen helpt, combinatie van beide 

 Sporten of beweging is hierbij ook heel belangrijk 

 Vechten tegen de bierkaai zo land de voedingsindustrie complete (ook 
wetenschappelijke) studies maakt en toepast om mensen te verlokken te eten. We 
are fucked. 

 Verantwoord in stappen gezond leren eten is volgens mij een veel betere oplossing. 
Kinderen en jeugd leren op school niet wat gezond is en kunnen een voedingsetiket 
niet meer lezen. Onderwijs is volgens mij een betere stap op weg naar gezonde 
voeding 

 Voeding en bewegen horen samen. 

 Weet wat je eet.biologisch en probeer in deze tijd van overvloed matig te zijn in 
alles! 

Mee eens  Bewegen hoort er ook bij. 

 Bewegen is ook heel belangrijk. 

 Beweging en sporten hoeren daar ook bij 

 Dieeten en meer bewegen. 

 Dieeten is niet altijd om af te vallen. Ook om aan te komen of om medische redenen 
zoals stofwisseling of allergie 

 Erbij bewegen is beter. 

 Gezondheid wordt niet alleen psychisch bepaald, maar ook door gezonde voeding. 
In supermarkten is erg veel slecht voedsel te koop, maar het is erg goedkoop en dat 
vinden mensen jammer genoeg belangrijk. 

 Hierna moet je je leefwijze aanpassen 

 Iedere dag bewegen is zeer belangrijk 

 Ook bewegen 

 Ook wilskracht en extra bewegen is belangrijk. 

 Op letten wat men eet, de fabrikanten stoppen er maar E nummers in en 
stabilatoren en de grootste boosdoener zout. koop bewust en kies voor vers en 
bereid zelf uw eten koop al helemaal geen kant en klaar maaltijden. 

Neutraal  Je moet er ook bij bewegen, maar als je NIET kunt ivm eventuele handicaps? 

 Je moet het zelf willen. 

 Veel bewegen is beter dan voor je gezondheid. 

 Wat heeft dit met de overige vragen te maken?????????????????????????????? 
Mee 
oneens 

 Bewegen is zeker zo belangrijk 

 Zoals gezegd, diëten werkt niet !!! 
Zeer mee 
oneens 

 Alleen sporten is niet genoeg om af te vallen! Het belangrijkste is de voeding. 
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Weet niet  Ik heb dit niet dus ik weet niet wat goed of niet goed is 
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Gemeenteraadsleden 
 

In 2014 werd de huidige gemeenteraad van Horst aan de Maas geïnstalleerd. Van de 27 
raadsleden hebben er intussen zeven hun taken voor de gemeenteraad neergelegd.    
 
In hoeverre ben je het (on) eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Maar er zijn uiteraard uitzonderingen, bijv. persoonlijke omstandigheden (ziekte 
e.d.). Maar ik vind dat de raadsleden af moeten maken waar ze aan begonnen zijn. 
De kiezers stemmen niet voor niets. 

 Wij stemmen nu eenmaal op personen, zo zit onze kieswet in elkaar. Als die 
personen dan tussentijds vertrekken, vind ik dat die zetels niet meer mogen worden 
gevuld. Op die nieuwe mensen heeft immers niemand gestemd. Ik vind wel dat er 
goede redenen en niet voorzienbare redenen kunnen zijn om te stoppen. Het leven 
valt nu eenmaal niet te voorspellen. Maar redenen als nieuwe baantjes of het zat 
zijn vind ik dus geen goede redenen. 

 Ze weten van te voren dat het veel tijd gaat vergen. 
Mee eens  Als de pet past dan moet een raadslid zijn termijn afmaken anders had hij/zij zich 

niet beschikbaar moeten stellen. 

 Bij hoge uitzondering kan dit natuurlijk wel. 

 Binnen deze gemeente zijn er deze ambtsperiode al veel te veel tussentijds 
opgestapt. 1 kan, 2 wordt al minder en bij 3 of meer vind ik persoonlijk dubieus. 

 In een kleine gemeente wordt veelal gestemd op een persoon, en niet op een partij.   
Er kunnen zich echter  altijd situaties voordoen die niet voorzien zijn ( ziekte, 
echtscheiding,overlijden,..). 

 In principe dienen raadsleden ervan uit te gaan dat ze vier jaar deze functie 
vervullen. Er kan natuurlijk altijd iets onvoorziens gebeuren.... 

 Maar je kan nooit weten hoe de situatie veranderd. 
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1. "Een raadslid dient zijn raadstermijn af te maken" 
(n=586) 
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 Mee eens, maar aan alles zit een maar. Als het i.v.m werk of gezinssituatie niet meer 
kan moet hij dat ook kunnen zeggen. Maar voordat je aan zo`n klus begint moet je 
goed nadenken of je het wel allemaal aan kunt 

Neutraal  Als een raadslid denkt dat hij of zij het werk niet meer naar behoren kan uitvoeren, 
kan hij/zij ervoor kiezen om te stoppen. Wel dient dit in overleg te gebeuren en 
moeten ze het bijltje er niet te snel bij neergooien. 

 Als er een.hele goede reden is om eerder te stoppen. 

 Als er privé omstandigheden zijn wegen die zwaarder dan de gemeenschap 

 Een raadslid zit daar niet voor de mensen die zitten alleen voor zich zelf eigenbelang 
en niet voor het volk zeker weten droom maar verder. 

 Er kan altijd een reden zijn dat men de volle vier jaar niet vol kan maken. 

 Er kan in je leven iets onverwachts gebeuren waardoor het onmogelijk is de termijn 
af te maken. maar zonder zeer gegronde reden dient men de termijn af te maken. 

 Het ligt eraan wat de reden is om op te stappen. 

 Ik zie het als een baan, daarbij kun je ook opzeggen 

 In basis wel. Maar persoonlijke omstandigheden kunnen aanleiding geven om een 
termijn niet af te maken. 

 Ligt aan de reden van stoppen. Verder vind ik als je ja tegen iets zegt dat je dan ook 
moet inzetten. 

 Met onwillige raadslieden is het slecht werken. 

 Persoonlijke omstandigheden kunnen ertoeleiden, dat mensen meer tijd nodig 
hebben voor privé. Dat gaat vóór. 

 Raadslidmaatschap is vaak een dagtaak. Kan me dus wel voorstellen als er 
raadsleden zijn die moeten stoppen vanwege verplichtingen van het werk. Je wordt 
van raadslid in de gemeente Horst echt niet rijk 

Mee 
oneens 

 Je hebt temaken met vrijwilligers het werk en privé leven gaat altijd voor. Maar als 
je er voor gaat moet je wel proberen de 4 jaar af te maken en niet stoppen na een 
half jaar 

 Van een raadslid mag wel verwacht worden om hieraan een serieuze inspanning te 
leveren, mocht het toch niet lukken helaas. Beter om dan een nieuwe gemotiveerd 
raadslid met tijd en energie. 

Zeer mee 
oneens 

 Als ze niet meer gemotiveerd zijn en andere denkbeelden hebben kunnen ze maar 
beter direct verrrekken 

 Raadsleden moeten ten allen tijden kunnen stoppen omdat er anders gefrustreerde 
en niet meer gemotiveerde raadsleden komen te zitten. 

Weet niet  Dit afhankelijk van de reden waarom men de taken wil neerleggen. 

 Ligt aan situatie 

 

1.1 Kunt u dit kort toelichten? Bij (zeer) mee eens / (zeer) mee oneens vraag 1 
 Afhankelijk van functioneren, gezondheid en andere factoren 

 Afmaken waar hij aan begonnen is. 

 Afmaken waar je aan begint, onvoorziene omstandigheden buiten beschouwing laten. 

 Afmaken waar je mee begint.  Je hebt een voorbeeldfunctie. De gemeente stelt ook eisen aan de 
burger die daaraan moet voldoen., dan moet een raadslid dat zeker. 

 Afspraak 

 Afspraak is afspraak 

 Alleen bij ernstige prive ' problemen' eerder stoppen 

 Alleen bij grote uitzondering eerder stoppen.  De kiezers kiezen met voorkeurstemmen voor een 
bepaald raadslid, met een reden dus. 
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 Alleen bij ziekte of verhuizing opzeggen 

 Alleen om zeer zwaar wegende redenen eerder stoppen 

 Alleen zwaar wegende redenen 

 Als blijkt dat de werkzaamheden je tegen gaan staan, kun je niet meer die kwaliteit leveren die je 
voor de burgers hoort te leveren. Dan kan er beter een nieuw enthousiast lid worden geworven. 

 Als de motivatie er niet meer is hoeft dit niet. 

 Als de persoon het niet meer ziet zitten moet hij gewoon kunnen stoppen 

 Als dit ten koste gaat van zijn raadswerk omdat hij andere verplichtingen heeft dan vind ik dat ze 
eerder moeten kunnen stoppen 

 Als een ander tussen tijds moet in stromen is heel erg moeilijk 

 Als een raadslid er geen zin meer in heeft dan zal hij zich ook niet meer vol inzetten voor de 
burger en zijn partij dus heeft het geen nut om zo iemand aan te houden 

 Als een raadslid niet goed functioneert dan moet hij zoals een ieder vertrekken. Met een ieder 
bedoel ik iedere vrijwilliger of betalende kracht. 

 Als een raadslid niet naar behoren functioneert gewoon ontslaan, niet zijn termijn laten 
afmaken. 

 Als het niet meer te combineren is met zijn andere werkzaamheden moet dit kunnen 

 Als het tegenvalt moet men ten alle tijden kunnen stoppen. 

 Als hij /zij niet meer wil is er geen motivatie meer 

 Als hij zich daarvoor opgeeft moet hij zijn termijn ook af maken stel voor dat iedereen half weg 
gaat lopen 

 Als hij/zij niet meer gemotiveerd is kan hij beter stoppen 

 Als iemand van plan is om raadslid te worden gaat hij/zij van te voren na vraag doen bij andere 
raadsleden hoeveel tijd dat dit vergt. haak je af dan moet ook de verdienste direct worden stop 
gezet. nu komt het over alsof ze het doen voor het geld 

 Als je a echt moet je ook b zeggen  
alleen als je gezondheid het niet toelaat is het wat anders 

 Als je aan een klus begint dien je deze ook af te makem! 
Bijzondere omstandigheden zoals ziekte is mogelijk een gegronde reden! 

 Als je als raadslid begint, weet je dat er een termijn aan zit. 

 Als je als raadslid gekozen wordt dien je je van te voren goed te realiseren wat dit inhoud en dat 
dit veel tijd en inzet kost 

 Als je door de inwoners gekozen wordt moet je die termijn en anders er niet aan beginnen 

 Als je ergens aan begint handel je conform Covey: Begin with the end in mind 

 Als je ergens aan begint hoor je het af te maken 

 Als je ergens aan begint maak je het ook af. 
Dat leer ik zelfs mijn kinderen 

 Als je ergens aan begint maak je het ook af. Of je moet dusdanige redenen hebben dat het beter 
is om te stoppen. 

 Als je ergens aan begint moet je het afmaken 

 Als je ergens aan begint moet je het ook afmaken 

 Als je ergens aan begint moet je het ook afmaken, je bent niet voor niets uitgekozen. 

 Als je ergens aan begint moet je het ook afmaken. 

 Als je ergens aan begint moet je het ook afmaken. 

 Als je ergens aan begint, dan ook af maken! 

 Als je ergens aan begint, dien je het ook af te maken. Alleen medische gronden zijn een 
uitzondering. 

 Als je ergens aan begint, moet je het ook afmaken 

 Als je ergens aan begonnen bent dan ook afmaken. 
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 Als je ergenschede aan begint moet je het ook afmaken. 

 Als je hiermee begint, moet je t ook afmaken. Er zijn natuurlijk uitzonderingen. 

 Als je iets aangaat moet je het ook afmaken. 

 Als je ja zegt tegen deze verantwoordelijkheid die je oppakt en kiezers vertrouwen daar ook op, 
dan dien je de raadstermijn af te ronden. Dat is een commitment dat je bent aangegaan. 7 die 
hun taken hebben neergelegd is dan erg veel. 

 Als je je beschikbaar stelt, weet je wat het inhoud, dus wel je taak afmaken 

 Als je je ergens voor inzet en iets aangaat, vind ik, dat je dat af moet maken. Tenzjij er natuurlijk 
dringende redenen zijn, waardoor dit niet mogelijk is 

 Als je je kandidaat hebt gesteld moet je er goed over na denken of het wel wat voor je is en niet 
tussentijds afhaken 

 Als je je verkiesbaar stelt schep je naar de kiezer toe verplichtingen. Die moet je dan ook 
waarmaken. Anders moet je je niet verkiesbaar stellen. 

 Als je kiest voor een maatschappelijke functie weet je wat er op je af komt. Afgezien van 
gezondheidsproblemen zijn andere redenen meestal smoesjes omdat je niet de publieke 
aandacht en status krijgt die je verwacht had. 

 Als je persoon A kiest, hoort persoon B niet zijn plaats in te nemen. 

 Als je verkiesbaar stelt moet je het ook af maken anders beschaamt men het vertrouwen van de 
kiezer . 
Het is iets anders als het om gezondheid reden is 

 Als je voor iets kiest en je begint eraan dien je t ook te voltooien 

 Als men zich beschikbaar stelt voor 4 jaar is dit naar de kiezers toe niets meer dan correct 

 Als men zich hiertoe geroepen voelt, dan ook de taak afmaken 

 Als raadslid wil stoppen dan mag ie stoppen 

 Als ze bepaalde case op zich nemen is het belangrijk dat project met alle kennis af te maken 

 Als ze er geen passie voor hebben, dan heeft de gemeente er ook niks aan. 

 Als ze niet meer gemotiveerd zijn en zich niet meer kunnen vinden in de standpunten kunnen ze 
maar beter direct vertrekken 

 Anders had je er niet aan moeten beginnen. 

 ANders kiezersbedrog 

 Anders moet hij er niet aan beginnen en van te voren over nadenken 

 Anders moet hij niet in de raad gaan zitten 

 Anders moeten zich niet kandidaat stellen.En als ze een ander baantje krijgen,er niet stiekem 
tussen uit knijpen. 

 Bedenk van te voren goed welke consequenties het raadslidmaatschap met zich mee brengt. 

 Beter nadenken voordat ze beginnen. 

 Bezint eer ge begint 

 Byzondere zaken zou het anders kunnen 

 Commitment naar kiezer nakomen 

 Daar is hij voor gekozen 

 Daar is hij voor gekozen. 

 Daar kiest hij voor om dat werk te doen 

 Daar rekenen de kiezers op!! 

 Daar zijn ook voor gekozen. 

 Daarvoor hebben de mensen hem gekozen 
hij of zij dient ook bij die partij te blijven 

 Dan blijven we aan het stemmen mensen komen dan niet meer 

 Dat het in mijn opvatting zakken vullurs zijn 

 Dat is het streven . maar er kan altijd een reden zijn dat het niet meer kan. prive of in de  raad 
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 Dat is men verplicht aan de kiezers 

 Dat spreekt voor zich het zijn ook maar max 4 jaar. 

 Dat voelt als gedwongen doorgaan en dus functioneert het raadslid niet meer naar behoren. 

 De kiesgerechtigden hebben die persoon gekozen, hij heeft zich voor één termijn beschikbaar 
gesteld. 

 De kiezer vertrouwt er op dat een raadslid zijn ambtstermijn afmaakt. Daarom wordt er ook op 
diegene gestemd. Alleen bij bijzondere omstandigheden tussentijds stoppen. 

 De kiezers hebben er  vertrouwen over uitgesproken ,dat wordt ernstig geschaad , 
uitzonderingen daargelaten. 

 De raadsleden die voortijdig afhaken hebben zich niet gerealiseerd hoeveel werk dit met zich 
meebrengt en zijn hoogstwaarschijnlijk niet genoeg voorgelicht waaraan en waarvoor ze zich 
beschikbaar hebben gesteld. Daarbij komt ook nog dat men van goede huize moet komen om 
met de politieke spelletjes om te kunnen gaan. 

 De raatsleden zijn gekozen door het volk, dan kun je die uitslag niet naast je neerleggen en 
iemand anders in de raad zetten. 
Alleen bij ziekte vindt ik dat anders. 

 Deze mensen hebben tijd nodig om in te werken en zich op hun taak te oriënteren.  
Bovendien zijn zij gekozen voor hun taak. Mensen hebben aan hen het vertrouwen gegeven.  
Door de termijn niet af te maken schend je dit vertrouwen. 

 Deze wordt gekozen door het volk en zij rekenen op zijn kunde en vertrouwen erop dat hij/zij zijn 
taak naar behoren volbrengt en niet vroegtijdig opstapt. 

 Dit is een tijdsbeeld in veel sectoren van onze samenleving.Zich niet willen binden voor langere 
tijd 
Gemakzucht, alles moet kunnen een loopje nemen met je verantwoordelijkheid. 

 Dit is persoonsgebonden er kunnen zich zaken voordoen waardoor iemand stopt in deze functie 
anders krijg je ongemotiveerde personen 

 Dit is weglopen voor zijn of haar verantwoordelijkheden 

 Dit moet de intentie zijn. 

 Dit zal ten allen tijden het uitgangspunt moeten zijn. Uiteraard moet ervoor gewaakt worden dat 
dit meer uitzondering dan regel zal zijn. Echter, dat dit toevallig in een korte termijn nu vaker 
heeft plaatsgevonden hoeft nog niet te betekenen dat we deze discussie moeten oprakelen. Wat 
aandacht geeft groeit; wat mij betreft einde discussie. 

 Door omstandigheden moet hij/zij ook de mogelijkheid hebben om te kunnen stoppen. 

 Echter: de uitdagingen waar je in privé en werk voor kont te staan, kun je niet voorspellen als je 
er aan begint. 

 Een raadslid dient zich van te voren goed te realiseren wat de functie inhoudt en hoeveel tijd 
ermee gemoeid is. Het voortijdig afvallen is kiezersbedrog. 

 Een raadslid doet dit werk langs een andere betaalde baan. Als er dan in de persoonlijke situatie 
iets wijzigt moet het raadslid zijn geen problemen geven. 

 Een raadslid hoort dit af te maken anders moet hij niet in de politiek gaan. 

 Een raadslid is een gekozen vertegenwoordiger en weet van te voren waar hij/zij aan begint. en 
kan niet anders doen dan de gekozen termijn afmaken. uit respect voor de keuze gemaakt 

 Een raadslid is gekozen door 'het volk' , maar vaak gaan ook alle stemmen naar de lijsttrekker. In 
principe kan een raadslid dus opgevolgd worden door de volgende op de kieslijst, maar ik vind 
het wel zorgelijk dat zoveel raadsleden tussentijds stoppen. Zouden er ook nog andere redenen 
zijn behalve de persoonlijke redenen die steeds opgegeven worden?! 

 Een raadslid is vooraf op de hoogte van de duur van zijn raadstermijn. Een raadslid is gekozen 
door zijn kiezers en uit respect naar de kiezers dient hij of zij de raadstermijn af te maken. 

 Een raadslid weet wat hij kan verwachten anders moet hij of zij dit niet aangaan. uitzonderingen 
zijn er altijd. 
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 Een raadslid wordt aangesteld voor die termijn dat weet hij van te voren , dus zou het niet 
tussentijds beeindigd moeten kunnen worden 

 Een raadslid wordt gekozen en moet het ook waarmaken en niet tussentijd afhaken. geeft weinig 
vertrouwen aan de kiezers. 

 Een raadslid wordt gekozen en zal alvorens in de politiek te gaan zich af moeten vragen of hij/zij 
de termijn ook af kan maken. Ik vind het een verplichting aan de kiezers en geen 
'vrijheid/blijheid' activiteit die men kan beeindigen als het effe tegen zit. 

 Een raadslid wordt gekozen, hij/zij dient zich vooraf te realiseren dat dit een groot democratisch 
voorrecht is en dat daar maatschappelijke en persoonlijke verantwoordelijkheid tegenover staat. 
Tussentijds verlaten is een minachting van de kiezer. 
Natuurlijk kan een uitzondering de regel bevestigen, maar hier dienen de partijen strakke 
afspraken over te maken die voor alle partijen gelden 

 Een raadslid wordt niet voor niets aangesteld, ik vindt dat zij de termijn moeten afmaken. Anders 
geeft dit geen bertrouwen aan het volk. 

 Een raadslid wordt voor een bepaalde termijn gekozen, allen in uitzonderlijke gevallen mag hij 
voortijds stoppen. 

 Een raadslid zit er om de standpunten van de fractie uit te dragen. Welke persoon er zit maakt 
niet  zo veel uit. 

 Een radslid moet kennis van zaken hebben en geen raadslid worden om de lol of interresant 
willen zijn. 

 Een uitzondering is altijd mogelijk, maar zoveel...nee dat totaal niet. Als je iets aangaat moet je 
ook van tevoren nadenken als je aan zoiets begint. 

 Eenmaal een termijn aangegaan moet hij/zij ook de verantwoordelijkheid nemen deze af te 
maken. Anders niet aan beginnen. 

 Eige keuze 

 En raadslid moet zijn termijn afmaken. Wanneer daarvoor iemand in zijn plaats komt moet Hij of 
Zij zich helemaal in alles verdiepen. Kost te veel tijd. 

 Er is een beleid uitgestippeld en om dit op te volgen dienen leden aan te blijven 

 Er kan altijd iets gebeuren in de privé sfeer of op je werk waardoor je je raadstermijn niet af kunt 
maken. Verder heb ik bij voorgaande verkiezingen gemerkt dat personen met super weinig 
stemmen toch in de raad kwamen om een of andere reden. Dus wat dat betreft vind ik ze toch al 
niet echt gekozen door het volk en maakt het me niet uit of dan Pietje in plaats van Jantje de plek 
inneemt. 

 Er kan altijd iets gebeuren in het leven waardoor je andere keuzes moet/wil maken. 

 Er kunnen allerlei omstandigheden zijn. 

 Er kunnen altijd omstandigheden zijn dat het niet lukt. 

 Er kunnen altijd omstandigheden zijn waardoor dit niet mogelijk is, 

 Er kunnen altijd omstandigheden zijn waarom dat niet kan. 

 Er kunnen altijd situaties ontstaan dat het niet meer mogelijk is om voor 100% te kunnen 
fuctioneren 

 Er kunnen altijd zaken zijn die ertoe kunnen leiden dat mensen moeten stoppen. 

 Er kunnen altijd zwaarwegende argumenten plotseling optreden waardoor het niet anders meer 
kan. Want een gemeente heeft niets aan een raadslid welke zijn functie niet naar behoren kan 
uitvoeren. 

 Er kunnen in die vier jaar veranderingen optreden die niet waren te voorzien 

 Er kunnen situaties zijn waarbij dat onmogelijk is 

 Er kunnen zich altijd bepaalde omstandigheden voor doen dat hij moet stoppen, v.b. 
gezondheids toestand van de persoon. Indien iemand een functie aanneemt wat vervolgens niet 
te combineren is met de raadsfunctie.(of niet mag) Je krijgt een aanbieding voor een baan in het 
westen of noorden van het land. 
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 Er kunnen zich altijd problemen in de thuis situatie komen dat het niet kan maar in principe moet 
je waar maken wat je hebt belooft. 

 Er kunnen zich altijd situaties voordoen die niet te voorzien zijn. 

 Er kunnen zich in 4 jaar tijd omstandigheden voordoen die noodzaken tot stoppen. 

 Er kunnen zich op welke manier dan ook altijd dingen voordoen waardoor het raadslid zijn 
functie niet meer naar behoren kan doen. Dan is het denk ik beter dat iemand anders de plaats 
inneemt die wel voor de volle 100% het werk kan doen 

 Er moet meer duidelijkheid komen welke taken en verantwoordelijkheden op een raadslid 
afkomen. Ook hoeveel (extra) tijd dit kost. Ik heb het idee dat veel raadsleden in spé dit niet goed 
in kunnen schatten. 

 Er zijn altijd onvoorziene omstandigheden. 

 Er zijn natuurlijk altijd uitzonderingen, bv bij ernstige gezondheidsproblemen, maar in principe 
weet iedereen dat het voor 4 jaar is dus teken je ook voor 4 jaar 

 Er zijn wel eens uitzonderingen 

 Geen toelage meer ontvangen bij vertrek 

 Geen zin meer?? Dan eruit. 
Iets ontoelaat baar gedaan: eruit. 
enz enz. 

 Geinstalleerd op keus van de inwoners, respecteer dan ook de keus en accepteer de 
consequenties. 

 Gekozen door volk 

 Gekozen door volko 

 Gekozen voor die periode 

 Goed nadenken waar je aan begint en niet voor populisme 

 Heeft dan de tijd om te groeien 

 Heeft zich kandidaat gesteld voor die periode. 

 Het geeft een verplichting aan de kiezers en je moet, zeer bijzondere en niet voorziene 
omstandigheden voorbehouden, je maatschappelijke verplichting nakomen. 

 Het is een aangegane verbintenis die alleen met zwaarwegende argumenten opgezegd zou 
mogen worden. 

 Het is een bewuste keuze om raadslid te worden met alle (bekende) consequenties van dien. Dus 
in principe de termijn afmaken. Indien er echter dermate zware overwegingen spelen (zowel 
zakelijk als in privé), mag niemand gedwongen worden de functie te blijven vervullen. Dit is voor 
niemand goed.  
Dat er na 2 jaar echter al 7 van de 27 (ruim 25%) al weg zijn, is m.i. extreem. 

 Het is een verplichting die je aangaat 

 Het raadslid heeft met zijn/haar volle verstand hiervoor gekozen, dus niet zomaar effe zeggen, ik 
stop er mee!! 

 Het raadslidmaatschap moet geen opstap zijn naar een andere/betere functie. 
Anders is het als bv de gezondheid in het geding is. 

 Het tijdperk is te kort om thuis te raken in de hele materie 

 Het zou een weloverwogen keuze moeten zijn je beschikbaar te stellen voor de gemeenteraad. 

 Hierdoor krijg je raadsleden die meer bewust zijn van de belangrijkheid van hun functie. 

 Hij heeft zich beschikbaar gesteld en moet zijn termijn afmaken 

 Hij heeft zich kandidaat gesteld. Dus dient hij zijn termijn af te maken. 

 Hij is als afgevaardigde gekozen vooe een termijn van vier jaar, dat wist hij voor dat hij eraan 
begon 

 Hij is gekozen 

 Hij is gekozen door de burgers voor 1 termijn 

 Hij weet waar aan hij begint 
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 Hij/zij gaat een overeenkomst aan 

 Hij/zij heeft zich kiesbaar gesteld. Mensen hebben hem/haar vertrouwen gegeven. 

 Iets afmaken waar je mee begint. doorzetten. Niet bij elk akkefietje het bijtje er ij neergooien. 
wie a zegt moet ook b zeggen 

 Ik ben van mening dat raadsleden te makkelijk stoppen. Ze stellen zich verkiesbaar en worden 
gekozen door de bevolking en ze dienen zich te realiseren dat dit niet vrijblijvend is en ze moeten 
zich comitten aan de termijn 

 Ik ben voorstander dat werk waar je aan begint ook afgemaakt word .of er moet een heel goede 
reden zijn. 

 Ik vind dat als je ergens aan begint, je dit ook af moet maken. Het kan natuurlijk altijd een keer 
voorkomen dat er andere dingen op je pad komen, waardoor je je niet aan je verplichting kunt 
houden. Of dit nu met werk of met privé-omstandigheden te maken heeft, maakt dan niks uit. 
Maar overweeg dit wel goed voordat je ergens aan gaat beginnen. 

 Ik vind dat ze anders maar een boete moeten betalen. Ze zeggen hun contract op, terwijl ze wel 
door het volk voor die periode gekozen zijn. 

 Ik worden niet voor niks voorkeurstemmen op de kandidaat uitgebracht. 

 Ik zou ook opstappen als mijn ideeën en stem toch niet gehoord worden 

 In 4 jaar tijd kan er heel wat veranderen in het leven en dan moet je keuzes maken 

 In dien je belangen behartigt van bewoners, dien je 
met al je inzet en tijd deze funktie te volbrengen. 

 In positievezin werkverbeteringof verhuizing.. 
in negativeve zin bij slecht functioneren. 

 In principe behoort een raadslid de termijn af te maken. Het kan echter voorkomen dat om 
familie- of werkomstandigheden dit niet mogelijk is, dan moet het mogelijk zijn om tussentijds te 
stoppen. Uiteraard kan het ook voorkomen dat een raadslid niet functioneert zoals zou verwacht 
worden. dan kan het ook wenselijk zijn voor het raadslid om tussentijds te stoppen. 

 In principe gaat een raadslid bij aanvang een verbintenis aan voor een vooraf bekende termijn en 
dient deze termijn afgemaakt te worden. Dit moet altijd het streven zijn bij aanvang van deze 
periode. Er kunnen wel altijd redenen zijn waarom dat uiteindelijk niet gebeurt. 

 In principe kies je voor de 100% 

 In principe kom je je afspraken na. 

 In principe mee eens maar er kan natuurlijk altijd iets gebeuren waardoor niet verlangd kan 
worden dat dit wordt waargemaakt 

 In principe moet hij/zij deze periode gewoon 'uitzitten' tenzij er belangrijke redenen zijn op het 
raadslidmaatschap te beeindigen (b.v. Gezondheidsproblemen of familie omstandigheden). 

 In principe wel. Je wordt gekozen voor 4 jaar. Er kunnen zich echter wel zaken voordoen 
waardoor je het niet vol kunt maken. Bv prive-omstandigheden die veranderen. 

 In sommige gevallen is beeindigen juist een goede keuze, bv op moment v 
belangenverstrengeling. 

 In uitzonderlijke gevallen vind ik dat het mogelijk moet zijn om een termijn niet af te maken. Een 
ongemotiveerd raadslid heeft ook geen toegevoegde waarde. 

 Indien de situatie onwerkzaam is of als er een privé situatie is die het niet toelaat moet er een 
mogelijkheid zijn om voortijdig terug te treden 

 Indien er zaken zich voordoen waardoor men niet meer het raadslidmaatschap kan invullen, vind 
ik dat men mag stoppen. (zaken in de privé sferen of werkgerelateerd). 

 Indien je niet (meer) geschikt bent om je taak uit te kunnen voeren, kun je deze beter overdragen 
aan een ander in het algemeen belang van de gemeenteraad 

 Is een teken dat je je kiezer serieus neemt 

 Is maar net de reden waarom. 

 Is toch gekozen voor 4 jaar. 



 
 
 

 
289 

 

 Ja zeker 

 Je begint aan een taak en die behoor je af te maken,anders moet je er niet aan beginnen. 

 Je begint ergens aan, maak het dan ook netjes af! 

 Je begint ergens aan...............................en als er al een termijn aan zit.............maak je het af. 

 Je bent gekozen door de inwoners die op je rekenen een bepaalde periode. Die periode moet je 
volmaken vind ik. 
De kiezer rekent op je. 

 Je bent gekozen door de mensen en daar dien je je van bewust te zijn als je er aan begint. 
Ivm ziekte of verhuizen is een uitzondering 

 Je bent gekozen door de mensen en daar zitten bepaalde consequenties en verplichtingen aan 
vast.  
Natuurlijk: nood breek wet. 

 Je bent gekozen en de kiezer heeft je vertrouwen gegeven. Dit moet je dan ook waarmaken en 
niet beschamen. 

 Je bent GEKOZEN om dit voor een bepaalde periode te doen dan hoor je dit ook af te maken, je 
weet waaraan je begint 

 Je bent persoonlijk gekozen. 

 Je doet een belof te naar je kiezers 

 Je gaat een commitment aan die je moet afmaken, afspraak is afspraak 

 Je gaat een verplichting aan en die moet je dan ook afmaken.... Jij bent immers gekozen en niet 
iemand anders ! 

 Je gaat een verplichting aan NAAR de gemeenschap. Het niet combineren met werk of gezin 
moet je dan maar eerder bedenken. Slappe hap !!! 

 Je gaat en termijn aan en die dien je af te maken. alleen gezondheids of familieproblemen 
zouden een uitzondering kunnen zijn. 

 Je gaat voor een bepaalde periode een taak aan...Waar je aan begint moet je ook afmaken....Er 
kunnen natuurlijk altijd dingen voor doen waardoor het niet haalbaar is maar dan alleen in 
uiterste nood kun  je vervroegd uitstappen 

 Je gaat zoiets aan om het ook af te maken 

 Je hebt een belofte gemaakt als je op de kieslijst staat. 
Gezondheid gaat echter voor. 

 Je hebt een mandaat gekregen van het volk om het een periode te regelen. Daar hoort ook een 
verplichting bij, niet stoppen als je de leuke dingen hebt gedaan en nu geen zin meer hebt. 
Wel kan het gebeuren dat er in de persoonlijke sfeer veranderingen zijn gebeurd waardoor het 
toch een te verdedigen stap is. 

 Je hebt hiervoor gekozen en dan vind ik dat je dit ook moet afmaken. (Uitzonderingen daar 
gelaten) 

 Je kan zomaar niet opstappen,neem de tijd voordat je het aanvaard 

 Je kiest ervoor om je in te zetten voor de gemeenschap. ga er dan ook voor. natuurlijk zijn er 
altijd omstandigheden die je van tevoren niet kunt plannen. 

 Je kunt je niet verkiesbaar stellen en gekozen worden en dan halverwege stoppen, dat verraad 
aan de kiezers 

 Je kunt niet halverwege stoppen. Je weer toch waar je aan begint neem ik aan!! 

 Je moet gewoon de job waarvoor je gekozen hebt afmaken 

 Je moet je verantwoordelijk houden ten op zichte van de kiezer 

 Je stelt je beschikbaar voor een bepaalde periode. Deze dien je in mijn ogen ook af te maken. 
Met uitzondering van ziekte. 

 Je stemt op de persoon, niet alleen op de partij 
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 Je tekent een overeenkomt voor 4 jaar, daar staat tegenover dat je ruimschoots een uitkering 
krijgt die eigenlijk niet meer van deze tijd is want bijna iedereen heeft te maken met tijdelijke 
contracten. Dus volmaken die periode en niet nog eerder gaan strijken met de centen. 

 Je vertegenwoordigt een aantal inwoners van de gemeente. Dat is een serieuze functie, die de 
volledige periode moeten worden bekleed. 

 Je weet als je op de kieslijst gaat staan, waaraan je begint en voor hoelang je als raadslid wordt 
gekozen. 
In die raadsperiode geen activiteiten ontplooien, die belastend zijn en af te treden wegens 
drukke werkzaamheden elders 

 Je weet dat een termijn 4 jaar duurt. Dus blijven. 

 Je weet nooit hoe de evt thuis situatie veranderd 

 Je weet nooit van tevoren wat er kan gebeuren waardoor het toch niet lukt .... 

 Je weet precies voor welke tijd je verkiezing geldig is: 4 jaar. 

 Je weet toch waar je aan begint! 
Alleen bij ziekte of gezondheidsproblemen uitzondering maken. 

 Je weet toch waar je aan begint. 

 Je weet van te voren dat je voor 4 jaar gekozen bent, MUV bijzondere gevallen dien je die vier 
jaar dan ook aan te blijven 

 Je weet van te voren waar je aan begint. Als je een belofte maakt moet je je hier ook aan 
houden. 

 Je weet van te voren wat je te wachten staat, en dan had je er niet aan moeten beginnen. Ik vind 
het een beetje zwak. Er kan altijd iets gebeuren waardoor het echt niet kan. Maar ik betwijfel of 
iedereen daar eerlijk in is. 

 Je weet van tevoren dat zo'n termijn 4 jaar duurt en je hebt je op een kieslijst laten zetten en de 
mensen hebben op jouw of jouw partij gestemd. Je bent het verplicht aan de kiezers. 

 Je weet van tevoren waar je aan begint en kiezers mogen wat verwachten van hun keuze. 

 Je weet waar je aan begint 

 Je weet waar je aan begint en hoelang. 

 Je weet waar je aan begint en kiezers verwachten ook dat je hen vertegenwoordigd. Daarom ook 
het termijn afmaken. 

 Je weet waar je aan begint, waar je je voor opgeeft. 

 Je weet waar je aan begint. De moet je je kiezer niet in de steek laten 

 Je wordt door de inwoners gekozen om hen te vertegenwoordigen. Ernstige omstandigheden 
erbuiten gelaten, dien je dan je termijn toch af te maken. 

 Je wordt gekozen door de gemeente en het is onwenselijk als iemand anders dan ons gaat 
vertegenwoordigen 

 Je wordt gekozen door mensen die hun vertrouwen geven. Dat wordt ernstig geschonden. 

 Je wordt gekozen voor een periode van vier jaar en bent dus aan de kiezers verplicht om deze 
termijn uit te dienen. Uitzonderingen b.v. bij verhuizing of ernstige ziekte daargelaten 

 Je wordt niet voor niets gekozen. 

 Kan altijd iets tussenkomen wat toch nog belangrijker is. 

 Kandidaat raadsleden moeten zich realiseren waar ze aan beginnen. 

 Karwei afmaken indien mogelijk 

 Kiezer geeft vertrouwen aan bepaalde persoon 

 Kiezer heeft voor deze persoon gekozen wat verantwoordelijkheid mee brengt 

 Kiezers hebben op een partij gestemd maar misschien nog wel meer op een persoon. Als die 
persoon tussentijds opstapt verlies je ook als partij een deel van je mandaat. Iemand anders daar 
neer zetten is niet wat de kiezer heeft gewild. 
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 Ligt aan de situatie. Niet kunnen combineren met werk en prive vind ik feitelijk geen optie, dan is 
hij of zij of slecht ingelicht of flink onderschat. 
Maar als het werk van Gemeenteraadslid conflicteert met de huidige situatie op bijvoorbeeld 
werk gebied dan is dit een juiste keuze 

 Ligt aan omstandigheden 

 Maar ik kan me voorstellen dat als er zich ontwikkelingen bij het thuisfront voordoen, dat je 
keuzes moet doen voor je gezin en dat je je dan moet bedanken voor je taak als raadslid. 

 Men dient als kandidaat voor de verkiezingen goede voorlichting te krijgen over de tijd die deze 
functie vraagt. Dan kan een mogelijke kandidaat achteraf niet zeggen dat het meer tijd kost dan 
gedacht. Daarnaast: je bent gekozen voor 4 jaar en dus moet je dat waarmaken, hoge 
uitzonderingen daargelaten. 

 Men dient wel gemotiveerd te zijn en blijven anders komt een raadslid niet op de juiste manier 
op voor de burger 

 Men heeft zich kandidaat gesteld en de kiezer verwacht van hem dan ook de nodige inzet. Alleen 
bij ziekte en gezondheid kan hij/zij tussendoor afhaken. 

 Men kan niet weten wat er in de toekomst gebeurd, bv dat men door ziekte keuzes moet maken 

 Men weet dat het 4 jaar is en dan weet je ook dat er veel tijd in gaat zitten, goed overleg met je 
huisgenoten is dan zeer belangrijk 

 Men weet hoe lang de zitting duur is. 

 Mensen kiezen hun persoon. 

 Mits er prive omstandigheden zijn die dit onmogelijk maken,daarmee bedoel ik familie 
omstandigheden en geen werk gerelateerde omstandigheden. 

 Mits redelijkerwijs mogelijk is 

 Mochten de prive omstandigheden het toelaten hoor je een raadstermijn af te maken. Dat geld 
voor alles waar je aan begint. 

 Moet de persoon rekening mee houden als hij zich beschikbaar steld 

 Moet zich anders geen kandidaat stellen. stemmentrekkers heb je niks aan 

 Mogen de kiezers van je verwachten. Veel beleid wordt voor 4 jaar vastgesteld. 

 Natuurlijk kan er een betere aanbieding tussendoor komen. Maar je hebt denk ik ook een 
fatsoen naar de mensen die je gekozen hebben. Je zit er niet alleen voor jezelf. 

 Nee 

 Niet afmaken; niets beuren 

 Niet al te snel afhaken,je bent niet voor niets gekozen. 

 Of niet door bijzondere omstandigheden 

 Omdat de mensen voor die persoon gekozen hebben als ze het niet kunnen volbrengen stel je 
dan niet beschikbaar 

 Omdat het met verantwoordelijkheid te maken heeft. 
En zeker als ze door de burgers zijn gekozen! 

 Omdat hij gekozen is door de mensen mag hij deze niet teleurstellen door af te haken. 

 Omdat je iets aangegaan bent. 

 Omdat men zich daarvoor beschikbaar stelt op de lijst. 

 Omdat veel gemeenteraadsleden op persoonlijke titel worden gekozen. 

 Onvoorziene omstandigheden daargelaten. Maar je wil toch niet dat straks aan het einde van de 
rit niet gekozen raadsleden de raad bevolken. 

 Onvoorziene omstandigheden kunnen altijd voorkomen. 
Als je aan het ambtstermijn vastzit kan dit niet ten goede komen. 

 Ook al worden er besluiten genomen waarmee iemand het niet eens is, dan toch dient men zijn 
termijn uit te dienen. 

 Opstappen wordt (is) anders veel te gemakkelijk. 
De kiezer heeft gekozen voor een raadslid voor 4 jaren 
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 Plicht 

 Raadsleden worden gekozen voor een periode van vier jaar. 

 Raadsleden worden gekozen. In principe dient men trouw te blijven aan de kiezers. Uiteraard zijn 
altijd uitzonderingen mogelijk. 

 Raadsleden wordt door het volk gekozen ,en diegene die zich opgeeft ,weet waar ie aan toe 
is,dus maakt het af.uitzondering ziekte,of verhuizing elders 

 Raadslid is voor 4 jaar door de mensen gekozen,  
hij of zij dient deze termijn af te maken. 

 Respect voor de kiezer. 

 Situatie (werk of privé) kan veranderen. 

 Snel wisselen komt de kwaliteit niet ten goede. Dael is dael 4 jaar 

 Stel dat persoon niet functioneert. 

 Stelt zich kandidaat en weet dus ook waarvoor. 

 Stem altijd op persoon bij gemeenteverkiezingen 

 Stemmers kiezen op een persoon 

 Tenzij er echt bv gezondheidsproblemen zijn 

 Tenzij er een hele geldige reden voor is. 

 Tenzij er medische of andere niet te voorziene belangrijke redenen zijn. 

 Tenzij er zeer zeer zwaarwegende argumenten zijn, hij/zij is gekozen door het volk 

 Tenzij er zwaarwegende persoonlijke omstandigheden zijn die dit onmogelijk maken. 

 Tenzij overmacht 

 Toen hij zich kandidaat heeft gesteld is dit voor een hele zitting, in een zeer uitzonderingsgeval 
mag hiervan afgeweken worden. 

 Uitgezonderd gezondheid of noodzakelijke verhuizing naar buiten de gemeente. Te druk met 
werk vind ik een slap excuus. 

 Vaak kies je een persoon , geen partij. 

 Van te voren bekend, dat als hij of zij gekozen wordt, dit voor een periode van 4 jaar is. 

 Van tevoren weet een kandidaat, als hij gekozen is, dat de termijn 4 jaar is; dus ook uitzitten! 

 Verantwoordelijkheid nemen 

 Verantwoording dragen 

 Verkiesbaar stellen en gekozen worden brengt verplichtingen  met zich mee tov de kiezer. 

 Verplicht afmaken zonder interesse werkt niet. 

 Vertraging van beslissingen. 

 Voor consistent beleid is het belangrijk om niet te veel wissels te hebben. Het geeft ook meer 
vertrouwen. 

 Waar je aan begint met je ook afmaken 

 Waar je aan begint moet je ook afmaken 

 Wat hebben we aan een ongemotiveerd raadslid? In dat geval heb ik liever nummer 2, 3 of 4 uit 
de rij op die plek, iemand die wel gemotiveerd is. 

 We geven raadsleden een persoonlijke stem, het is natuurlijk raar dat deze 'doorgegeven' 
kunnen worden. Maar je weet natuurlijk nooit wat er in een privésituatie kan veranderen. 

 Wegens privé omstandigheden kunnen ze stoppen. 

 Wie a  azegt moet ook b zeggen 

 Wie a zegt, moet ook b zeggen 

 Wij hebben het raadslid gekozen en het vertrouwen gegeven om zich voor de gemeenschap in te 
zetten. 
Het voelt als in de steek gelaten! 

 Wordt gekozen voor een termijn van 4jaar, laat ze dat goed voor ogen houden. En niet als ze iets 
anders op hun pad komt, dat ze meteen kunnen afhaken. 
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 Ze beginnen veel te vlug aan deze functie en om het goed te doen moet je er veel uren in 
stoppen. 

 Ze hebben er  zelf voor gekozen. 

 Ze hebben er zelf  voor gekozen. 

 Ze weten van te voren wat er bij komt kijken en er is op gestemd door de mensen 

 Ze willen en worden gekozen dus je gaat een verplichting aan. Als het ware een tijdelijk contract. 
Waarom zou ik nog gaan stemmen als iedereen toch doet wat ie wil. 

 Ze worden meestal op naam gekozen niet op partij 

 Zeker SP er Thijs Coppus wist tijdens de kandidaatstelling dat hij maar even zitting zou nemen in 
de raad. Kiezersbedrog van de bovenste plank. 

 Zie boven (2x) 

 Zie hierboven 

 Zie hierboven. (2x) 

 Zou (en is) feitelijk de insteek en doel van elk Raadslid moeten zijn. 
Echter kunnen altijd persoonljke omstandigheden zijn waardoor dit niet mogelijk is 

 Zou alleen eerder mogen opstappen bij ziekte of andere ernstige zaken in zijn familie. 
 
 

  



 
 
 

 
294 

 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Als de gemeente gaat aanwijzen,  krijgen we helemaal met dwazen te maken. 

 Anders wordt het toch weer een politiek spelletje 
Mee eens  De meest democratische weg is om inderdaad een nieuw raadslid te kiezen, beter 

nog is om ervoor te zorgen dat raadsleden hun termijn afmaken. Een boeteclausule 
sluit ik hierbij niet uit. 

 Dit kan vooral bij de verkiezingen bepaald worden; de volgende op de kieslijst word 
dan benoemd. 

 Kost alleen jammer genoeg weer een hoop geld 

 Vooral als er 5 opstappen! 

 Zeker als het een raadslid betreft die met voorkeursstemmen gekozen is. Dan stemt 
de kiezer meer op een persoon dan op een partij 

 Zie bovenstaande toelichting. 

 Zou eigenlijk wel zo moeten zijn maar dit zal in de praktijk niet zo toepasbaar zijn. 
Neutraal  Als deze met voorkeurstemmen is gekozen wel. 

 Dan krijgt het volk wat te doen! daarom moeten ze hun termijn ook afmaken 
(uitzonderingen daar gelaten). ze zijn niet voor niets gekozen 

 De eerst volgende is dan aan de beurt 

 Kost teveel tijd om dat te organiseren. Gewoon de volgende op de lijst die qua 
aantal stemmen net onder degene is gekomen die opstapt. 

 Ligt eraan hoelang die termijn nog is 

 Lijkt me technisch lastig 

 Nee hoor de volgende op de lijst. 
Mee 
oneens 

 Alle het volk een raatslid net zo kent als ik dan wilt het volk met die eigenbelang 
lullers niets mee te maken hebben het volk het volk heeft wel wat anders te doen 
dan met zoon onzin bezig houden die eigenbelang lullers. 

 Als beleid van partijen van personen afhangt schiet de democratie te kort 

 Als er maar iemand van dezelfde partij met dezelfde kwaliteiten gekozen wordt. 

 Daarvoor zijn kieslijsten. De eerstvolgende op die lijst zou dan gepolst moeten 
worden. 
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2. “Als een raadslid tussentijds op stapt moet het volk een 
nieuw raadslid kiezen” 

(n=582) 
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 Dan kan je voor elke scheet wel naar de stembureau 

 Dan moeten we meerdere malen in een raadsperiode gaan stemmen wat dan toch 
niet word gedaan. 

 Dan zouden ze nu dus al 7x ebben moeten stemmen 

 Dat lijkt me niet werkbaar 

 De zetel zou aan de partij moeten toebehoren die democratisch gekozen is, en deze 
her invulling geven vanuit de partij. 

 Die keuze is al gemaakt bij de verkiezingen. Hij/zij wordt opgevolgd door de 
eerstvolgende kandidaat van de kieslijst. 

 Eerstvolgende op de lijst  niet-gekozenen 

 Eerstvolgende op de lijst met meeste stemmen is meest democratische keuze 

 Er hoort een vervngend lid van dezelfde partij te komen. De liefst de eerst volgende 
op de kieslijst. 

 Er staan er voldoende op de lijst! 

 Er staan genoeg leden op de lijst van die partij, die ook best veel stemmen hebben 
gekregen, maar doordat er een kiesdeler is niet aan de bak komen. 

 Er wordt meestal gestemd op de partij, niet op de specifieke persoon. 

 Heeft geen zin 

 Het 'volk' heeft de lijst en dus de volgorde gekozen voor de desbetreffende partij . 
Dus de volgende op de lijst is  aan de beurt. 

 In principe juist, maar te onpraktisch 

 Is niet reëel: dat zou in Horst betekenen 7 tussentijdse verkiezingen. De zetel hoort 
toe aan de partij. 

 Is niet te doen. Stel je voor dat we nu alweer 7 keer naar de stembus zouden mogen 
(moeten). Ik weet zeker dat de mensen dat niet doen. 

 Je kiest een partij niet een persoon 

 Lijkt me een ontzettend ingewikkeld proces. 

 Moet bij de reguliere verkiezingen geregeld worden 

 Nee niet opnieuw kiezen. Die partij heeft simpelweg een stem minder!! 

 Nee,  de eigen partij omdat tegenwoordig mensen veel eerder de keus maken om te 
stoppen. Dan wordt het een te dure kostenpost voor de gemeenschap 

 Niet laten gaan zonder flinke boete. 

 Politieke partijen hebben een kieslijst, deze is dan leidend. 

 Pure theorie. 

 Te veel gedoe en waarvoor dient de kandidatenlijst anders? De meesten hebben te 
weinig voorkeursstemmen omdat de aandacht naar lijsttrekkers gaat. 

 Tussentijds raadsleden kiezen is verwarrend en onoverzichtelijk. Bovendien: elke 
keer opnieuw ergens voor moeten gaan stemmen werkt alleen maar in de hand dat 
de opkomst steeds lager wordt 

 Veel mensen ken je niet meer omdat ze uit alle kerkdorpen komen. 

 Veel te kostbaar......Dan maar eentje minder 

 Volgende op de lijst treed dan aan. 

 Volgende op kieslijst is al gekozen 

 Volgorde kieslijst hanteren 
Zeer mee 
oneens 

 Dat is al geregeld via de verkiezingen. 

 Dat is volledige onzin, want alle raadsleden worden al gekozen als ze op de kieslijst 
staan. 

 De opkomst bij verkiezingen is al laag, dus geen nwe verkiezingen. Bovendien is er 
een lijst met opvolgende kandidaten. 
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 Die zijn al gekozen bij de vorige verkiezingen. En de kieswet bepaald dan dat de 
volgende op de lijst gevraagd wordt. 

 Een raadslid mag niet aftreden. 

 Er staan voldoende mensen op de lijst. 

 Er wordt ook op de lijst gestemd, net zo goed als op de persoon 

 Hoe had u zich dat voorgesteld? 

 Is praktisch niet mogelijk. 

 Kost te veel 

 Kost teveel geld 

 Lijst is bepalend. 

 Moet uit betreffende partij komen 

 Volgende op de lijst mag intreden. 

 Voor het overgrote deel stemmen wij gedurende de gemeenteraadsverkiezingen op 
een partij. Vanuit deze partij dient dus een nieuw raadslid naar voren te worden 
geschoven. Om voor een deel van de stemmers een complete nieuwe stemronde op 
te tuigen is te duur en te complex 

 Weer extra geld uitgeven hiervoor. sonde! 

 Worden wel erg veel verkiezingen. 

 Zoals nu geregeld vind ik prima. De volgende op de lijst wordt benaderd. Je stemt 
toch meer op een partij dan op een persoon. 

Weet niet  Bij de verkiezingen heeft iedereen zijn stem uit kunnen brengen. Ik weet dus niet of 
als er een nieuw raadslid moet komen, men dan de volgende op de lijst van de 
vorige verkiezingen neemt, of een willekeurig iemand. Als men de volgende op de 
lijst van de uitslagen van de vorige verkiezingen neemt, ben ik het er mee eens. 

 Ik hou me echt helemaal niet bezig met de gemeenteraad en hun activiteiten.. 
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Sinterklaas 
 

Over een paar weken komt Sinterklaas weer in het land.     
 

 
 

 

Anders, namelijk: 
 Als ik er één tegekom eet ik em op 

 Die smaken het helel jaar 

 Domme vraag 

 Geen behoefte aan pepernoten 

 Geen intresse 
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3. Heb je de eerste pepernoten al gegeten? 
(n=583) 
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 Gekocht in een speciaal winkel met wel soorten pepernoten, al half sept. 

 Heb wel al een klein zakje gekocht, maar nog niet geeten. 

 Hebber er nog geen gekcoht, ik vind ze ook niet zo lekker. 

 Hou niet van pepernoten 

 Ik bak ze zelf, en pas in de laatste weken voor sinterklaas 

 Ik eet alleen pepernoten als ze me worden aangeboden 

 Ik eet sowieso niet veel pepernoten maar snap de ophef niet want speculaas is ook het hele 
jaar te koop 

 Ik eet wanneer ik er zin in heb en verbind ze niet perse aan sinterklaas 

 Ik eet ze als ik er trek in heb, onafhankelijk of Sinterklaas in het land is of niet ! 

 Ik eet ze als ik er zin in heb, hoeft het geen sinterklaas voor te zijn. 

 Ik heb ze nog niet gekocht 

 Ik hoef geen pepernoten 

 Ik koop de pepernoten pas later 

 Ik mag geen pepernoten vanwegen tarweallergie 

 Ik vier geen Sinterklaas 

 Lust ze wel maar koop ze nooit 

 Maak je mij niet blij mee 

 Mijn gezin heeft er al gehad, ik geef er weinig om 

 Nee 

 Nee andere reden 

 Nee nog geen zin in. 

 Nee nog niet aan toe gekomen 

 Nee nog niet. 

 Nee toevallig nog niet gekocht/gegeten. 

 Nee waarom zou ik 

 Nee, heb ze nog niet gehad, ik vind alleen de chocolade pepernoten lekker, maar die hebben 
we nog niet in huis 

 Nee, ik heb er nog niet aan gedacht om ze te kopen.h 

 Nee, ik heb nog liever kikkers van chocolade 

 Nee, lust ze wel maar eet ze niet 

 Nee, nog geen gehad 

 Nog geen aangeboden gekregen dit jaar 

 Nog geen gekocht 

 Nog geen zin 

 Nog geen zin in gehad. 

 Nog niet 

 Nog niet gekocht 

 Nog niet van gekomen 

 Onzinnige vraag 

 Rare vraag 

 Vind het te vroeg 

 We eten ze wanneer het uitkomt. 

 Wel gekocht, niet gegeten 

 Zeeeer zelden eet ik pepernoten 
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Ieder jaar wordt de discussie over Zwarte Piet gevoerd.   
 
In hoeverre ben je het (on) eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Afblijven van onze traditie. Belachelijk die discussie 

 Dat ze zich in Nederland drukker maken over belangrijkere dingen,die ``HOGE 
PIETEN`` wat een onzin!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 

 Die flauwekul over zwarte piet. Het is een kinderfeest en die hebben er geen 
problemen mee. Alleen die mensen die anders niets te doen hebben!! 

 Door sommige mensen word het 'zwarte pieten' omgedraaid. Zwarte piet is juist 
een van de eerste anti discriminatie voorbeelden doordat De Bisschop van Mira een 
zwarte slaaf heeft vrijgekocht. Helaas word dit door sommige mensen totaal 
verkeerd opgevat en proberen ze (ongewild) cultureel erfgoed te verwijderen. 
Zwarte Piet staat voor vrolijkheid, hard werken, gedurfde toeren uithalen, loyaal, en 
de hulp van een oude man(zeker geen minderwaardig persoon) 

 Een al jaren St Nicolaas viering dient niet zomaar afgeschaft te worden. Wij (de 
ouderen) doen de kinderen hierdoor te kort. Ze gaan vragen stellen. 

 Een paar oproerkraaiers verpesten het feest voor heel nederland 

 Flauwekul over die zwarte pieten,gaat nergens over? 

 Heb niets tegen buitenlanders maar ik moet in het buitenland ook gewoon met alles 
meedoen.zwarte piet heeft niets met rassenhaat of zo te maken. 

 Het geleuter over Sinterklaas is op de Bahama`s ontstaan . Wat hebben die met 
onze Sinterklaas te maken. 

 Het is een nederlandse traditie die alleen om een kleur anders uitgelegd wordt dan 
hij bedoelt wordt. Er is geen reden om die traditie te wijzigen. 

 Het is een Nederlandse traditie die moet bljven bestaan. Het heeft niets te maken 
met de slavernij zoals veel ttegenstanders beweren. Het is een kinderfeest. Laat die 
volwassenen zich ook eens als volwassenen gedragen en niet net demonstraties dit 
mooie feest verzieken. 
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4.  "Zonder zwarte Piet is het geen Sinterklaasfeest" 
(n=583) 
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 Het is een Nederlandse traditie en die MOETEN wij in eren houden. Als 
buitenlanders naar ons land komen, zullen ze onze traditie moeten respecteren, net 
zoals wij hun moeten respecteren als wij in hun land zijn. 

 Het is een oud Nederlands gebruik waar zwarte Piet gewoon bijhoort en dit heeft 
totaal niets met discriminatie te maken. Er zijn hier teveel groeperingen die maar 
elk voorval aangrijpt om de discussie aan te zwengelen. En de politiek heeft wel 
andere vraagstukken te beantwoorden dan deze zinloze discussie. 

 Het is een traditie die niets met discriminatie te maken heeft, mensen maken dat 
ervan. ga in je dagelijks leven om met iedereen, dat is veel belangrijker. 

 Het is een traditie wie is er zo niet groot mee geworden en die gene die hier over 
zeuren waren bekent met deze traditie waar houd dit gezeur op mogen we straks 
ook geen poppetjes meer zwart kleuren als we gaan tekenen moeten de zwarte 
stiften straks ook verdwijnen. 

 Het is een traditie, een kinderfeest waar men niets aan dient te veranderen 

 Het is erg jammer dat hier een discussie over gaat! De zwarte pieten zijn zwart van 
de schoorsteen! Ze wonen ook in spanje en ook daar heb je geen blanke mensen. 

 Hou a.u.b. op met die flauwe kul, zwarte Piet hoort erbij. 

 Ik ben blij dat onze kinderen niet meer geloven want de hele zwarte pieten 
discussie maakt het verhaal des te meer ongeloofwaardig, zodanig dat de sfeer 
daardoor wordt verpest. Het komt steeds verder af te staan van het oorspronkelijke 
kinderfeest, hoe het bedoeld was. 

 In de abc eilanden worden de 'bruine mensen' nog extra geschminkt. Zij lachen ons 
uit!!! Het is een kinderfeest en nu draait het om de volwassenen 

 Is een traditie. Op Facebook gaat er nu een heel mooi verhaal rond van een vrouw 
die in de 70-er jaren naar Nederland is gekomen. Aanvaard de tradities van het land 
waar je komt te wonen. In haar vaderland zou ze het ook niet accepteren dat 
anderen haar tradities zouden afpakken. Zwarte Piet heeft niets te maken met 
discriminatie. En kinderen zien dat niet eens. Het zijn de volwassenen die zich daar 
druk om maken. En dan ook nog eens een hele kleine groep. Verschrikkelijk. 

 Jarenlange traditie moet zo blijven! 

 Kinderfeest wat al zolang bestaat en waar zoveel kinderen lol en plezier aan beleven 
mag niet worden afgeschaft. 

 Moeten ze hier in Nederland nou echt onze eeuwen oude tradities om zeep helpen 
door toe te geven aan een stelletje gestoorden die in een keer vinden dat zwarte 
Piet een slaaf is? Waar zijn we in Gods naam mee bezig. 

 Moeten zich schamen deze publieke omroep, wel suikerfeesten en ramadan, ook 
meteen aanpassen met dat zoet eten. 

 Over 30 jaar wordt er geroepen dat zwarte mensen niet goed genoeg zijn om piet te 
worden. want dan zijn alleen blanken gul en vrijgevig en moeten zwarte mensen 
ook piet kunnen worden 

 Sinds mensenheugenis zijn de pieten zwart, waarom moet dat nu ineens 
veranderen 

 Toch denk ik dat tradities ook kunnen veranderen en met hun tijd mogen meegaan. 
Alleen jammer dat er een relatief klein groepje in Nederland zo`n mega discussie 
teweeg kan brengen 

 Volwassenen maken zich druk, het is een kinderfeest en laat het zo blijven. Hebben 
ze niets beters te doen. Wordt zwartbrood ook uit het schap gehaald en wat wordt 
het woord krullenkop, kerstmis wordt dan ook een probleem. Een suikerbeest bijt 
die niet met het Suikerfeest en ga zo maar door. Stoppen met die onzin 

 Wanneer houd het nu eens op ?? elk jaar opnieuw komt dit aan de orde . dat moet 
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eens ophouden . Sinterklaas feest hoort met zwarte pieten en er zou geen discussie 
meer mogelijk moeten zijn . 

 Wat een ophef over Sinterklaas. Het is gewoon een traditie en dat moet in stand 
gehouden worden. Hou Haloween en Valentijnsdag maar buiten de deur. 

 Ze moeten eens ophouden met het gezeik over zwarte piet. iedereen die vroeger dit 
feest gevierd heeft zal nu ook nog zeggen dat dit behouden moet blijven. de andere 
die daar op tegen zijn, zijn geen Nederlanders maar vaak afkomstig uit een ander 
land 

 Ze moeten maar eens ophouden met het ageren op allerlei dingen, er zijn veel meer 
belangrijke zaken waar men zich druk om kan maken. 

 Zwarte Piet hoort bij de Sinterklaas traditie. Punt uit. 

 Zwarte Piet hoort bij het verhaal. 

 Zwarte piet is een traditie uit ons land. Dit hoeven we ons niet af te laten nemen. 
Mensen die het er niet mee eens zijn, kunnen beter naar hun eigen land terug. Of 
menmoet zich aanpassen. 

 Zwarte piet is zwart van de roet en heeft niets met discriminatie te maken.Het is oer 
oude nederlandse traditie en die moet behouden blijven 

Mee eens  De mensen moeten hier niet zo moeilijk over doen. 

 Hou het sinterklaasfeest in ere. Het is een nederlands kinderfeest. 

 Onnodige discussie in dit land. Politiek heeft wel belangrijkere zaken te doen. En die 
erop tegen zijn moeten maar vertrekken uit Nederland! 

 Sinterklaas en zwarte Piet horen bij elkaar. 

 Zegt nog niets over hoe zwarte piet met/kan zijn/uitstralen. 
Neutraal  Die stelling gaat wat ver, maar ik ben wel voor Zwarte Piet. 

 Heel vroeger had Sevenum een rooie Jan en een zwarte piet Die rooie Jan is 
verdwenen maar geen van de ouderen kan zich herinneren wanneer die verdwenen 
is maar weten nog wel dat hij er was. Jan was toen de lieve en Piet de kwaaie. 
Kinderen maakt het niet veel uit denk ik het gaat om sinterklaas 

 Hij/zij hoort er gewoon bij. een schoorsteen piet is ook oké 

 Schoorsteen piet is ook prima. Het belangrijkste is dat het een kinder feest is en 
leuk moet zijn. 

Mee 
oneens 

 Het zwarte mag wat mij betreft van zijn naam af en een Piet in aangepaste vorm 
zou ik prima vinden. 

 Verandering is onontkoombaar. Geen enkele traditie is zo oud als de wereld. In elke 
cultuur ontstaan in de tijd veranderingen 

 Voor mij hoort zwarte piet wel bij sinterklaas. Maar als er op een andere manier 
mee om wordt gegaan, wordt het feest er voor de kinderen niet minder om. 

 Zonder pieten geen sinterklaasfeest. Maar als deze pieten er langzaam in de loop 
der jaren iets anders (meer gemixt) uit gaan zien heb ik daar geen problemen mee.. 
als het maar subtiel gebeurd voor de kinderen die geloven.. zodat zij een fantastisch 
sinterklaasfeest houden. Het is ook echt een feest van ons land, wat mijn inziens in 
ere moet blijven gehouden. 

Zeer mee 
oneens 

 Alles veranderd. Zelf hoop ik dat Sinterklaas ooit helemaal verdwijnt! 

 RTL moet zich schamen. Zwarte Piet hoort bij Sinterklaas. Die Mevr. die hier mee is 
begonnen dit in de wereld te brengen, hoef voor mij bij geen enkel tv programma te 
worden uitgenodigd zodat wij mensen ons niet te hoeven ergeren op zo,n 
onbenullig iets. 

 Sinterklaas en zwarte piet is een kinderfeest en heeft niks met discrimenatie te 
maken. 
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 Wat maakt de kleur nou uit, het gaat erom dat de kinderen het leuk vinden. Mijn 
kinderen valt het niet op als Piet een andere kleur heeft. Zij zien aan de kleren en de 
pet wel dat het Piet is. 

 Zwarte piet hoort er bij. Hij hoeft er echter niet uit te zien als een typische zwarte 
piet. Het mag van mij ook Sint en Piet zijn. 

 

Omroep RTL heeft besloten geen Zwarte Piet meer op tv te laten zien. In plaats daarvan komt 
de schoorsteenpiet  die zwarte vegen op zijn gezicht heeft.    
 
In hoeverre ben je het (on) eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Ik vind het een zeer goede en ook gewaagde zet van RTL! Zwartepiet moet  en zal 
toch een keer veranderen. Ik ben misschien een van weinigen die wel van mening is 
dat Zwartepiet een verleden heeft dat niet valt te rijmen met onze normen en 
waarden. Het kan namelijk geen toeval zijn dat het uiterlijk van Zwartepiet zo wordt 
neergezet. Sinterklaas is een feest voor iedereen en vooral voor alle kinderen. Zorg 
dan ook dat het een feest is voor iedereen en kom de mensen die zich storen aan 
het karikature uiterlijk van Zwartepiet tegemoet. Voor de meeste mensen en vooral 
voor de kinderen maakt het echt niet uit of Zwartepiet zwart is. Maar de hele 
discussie rondom Zwartepiet is een principekwestie geworden.  Voorstanders van 
Zwartepiet hebben het meestal over traditie. Ben ik met ze eens: Sinterklaas is een 
prachtige traditie die nooit verloren mag gaan! Maar ook een traditie moet met de 
tijd mee, anders zal de traditie op den duur verdwijnen. Kijk naar carnavalsmuziek: 
dat is ook al lang geen hoempa meer.  En kijk naar de kerk die alles op alles heeft 
gezet om de oude traditie te handhaven. Dat is gedoemd te mislukken. Het zou pas 
erg zijn als de Sinterklaastraditie helemaal zou verdwijnen! Erwin Smits 

 Zo gelooft zelfs de kleinste peuter niet meer in Sinterklaas.De buurman/vrouw of 
oom/neef is San veel te makkelijk te herkennen. 
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5. "Schoorsteenpiet is een goed alternatief voor Zwarte Piet" 
(n=581) 
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 Zo is het verhaal toch ook. Het was iemand die uit de schoorsteen komt. Toch geen 
negertje met een gouden oorring en dikke rode lippen. 

Mee eens  ...kinderen doen hier ook niet moeilijk over.. 

 Alle kleuren van de regenboog is ook oké. 

 Als dan toch wordt besloten om het te veranderen is dat een goed alternatief. 

 Jammer dat deze herkenbaar is waardoor het anders wordt. 

 Maar dan wel zoveel roet, dat de pieten niet herkenbaar zijn voor de kinderen. 

 Vroeger werd ons ook verteld, dat zwarte piet door de schoorsteen kwam . 
Neutraal  Dat ze zich maar om andere dingen bemoeien 

 De meeste huizen hebben tegenwoordig geen schoorsteen meer. Dat zullen de 
kinderen wel raar vinden, schoorsteenpiet. 

 Het alternatief is goed. Dat zwarte piet niet meer zijn oorspronkelijke uiterlijk mag 
hebben echter, daar ben ik het niet mee eens. 

 Ik denk dat dit een onomkeerbaar proces is. Je kunt je kont wel tegen de krib gooien 
maar we leven in een multiculturele samenleving en dan zullen we rekening met 
elkaars gevoelens moeten houden. Over ik schat 10 jaar ziet zwarte piet er niet 
alleen maar zwart uit en is de discussie een heel eind geluwd. 

 Prima als er roetpieten zijn of regenboogpieten ed. Ik stoor me er alleen wel aan, 
dat die discussie zo hoog moest oplopen. 

Mee 
oneens 

 Als de actievoerders tegen Zwarte Piet hun zin krijgen zijn binnenkort alle tradities 
naar de knoppen. De mensen die dit verzinnen hebben teveel vrije tijd en dragen 
weinig bij aan de samenleving. 

 Dat kan landelijk misschien wel werken, maar hoe moet men in een dorp aan Pieten 
komen die door niemand van de basisscholen herkend wordt? Ook als men ze uit de 
buurdorpen vraagt blijft de kans op herkenning groot. 

 Gewoon zwarte piet 

 Het is een kinderfeest maar die bezwaarmakers gedragen zich als  pubers! 

 Ik denk dat de magie er hierdoor wel een beetje afgaat. Ook kunnen bekende 
Nederlanders nu niet meer zo makkelijk als piet meedoen. 

 Ik zou de pieten wat gemixter maken; zwarte piet behouden, maar daar 
schoorsteen pieten etc aan toevoegen. 

 Laat t zoals t was en  wat doen we moeilijk over zo,n mooie gebeurtenis. 

 Laat zwarte piet zwarte piet zijn. het wordt zo opgeblazen 

 Tussen de gewone pieten 1 of 2 erg zwarte schoorsteenpieten moet kunnen. 

 Wie legt dit mijn dochter van acht uit? Dat een zwarte niet kan alleen maar omdat 
hij zwart is. Wat is daar dan mis mee? Ben ik volgend jaar niet gewenst omdat ik 
donkere haren heb? 

 Zwarte Piet bestaat al vele jaren. En ieder normaal gezond denkend mens heeft er 
geen problemen mee. Alleen een paar ZEURPIETEN zijn deze discussie begonnen. Ze 
hebben waarschijnlijk niets beter te doen, zielig is dat volgens mij. 

 Zwarte piet is en blijft gewoon zwarte piet 

 Zwarte Piet is onherkenbaar voor kinderen maar de Schoorsteenpiet niet.Hoe kun je 
kinderen uitleggen dat b.v. de buurvrouw een zwarte piet is. 

 Zwarte Piet is zwart. 
Zeer mee 
oneens 

 Dat is pas discriminatie: Moet de 'zwarte piet'  de schoorsteen vegen omdat de 
blanke daar te goed voor is. 

 Dit is nederland en zwarte hoort hier anders rotte ze maar  OP 

 Flauwekul die hele discussie over Zwarte Piet. Zullen we ook de kerstman met zn 
elfjes maar bannen? Vind ik als klein persoon zeer kwetsend.. Die hebben maar 
twee dagen in t jaar vrij.. Zwarte Piet hoeft maar drie weien te werken. 
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 He ik zie ome Jan met roet vegen in zijn gezicht .Nee dat is Jan de schoorsteen 
Piet.Sinterklaas vieren we met echte ZWARTE Pieten .Voor de rest geen onzinnige 
dingen . 

 Het hoort nu een maal zwarte piet te zijn . en daar moet niet aan toegegeven 
worden .STOP deze onzin . 

 Het is een kinderfeest Mensen die er nu zo`n drama over maken zijn oudere. Die 
geen kinderhersenen hebben....kinderen denken anders!!! 

 Het is goed zoals het is. 

 Het kan een toevoeging zijn ,maar geen vervanging. het is een kinderfeest en een 
traditie en daar moeten we voor staan . het is Nederlands. 

 Iedere zwarte piet gaat via de schoorsteen dus hij moet gewoon zwart blijven en 
niet van die onnozele strepen 

 Ik denk dat je rekening moet houden met minderheden die gekwetst worden. 
Daarnaast is een schoorsteenpiet een veel logischer gevolg van het glijden door de 
schoorsteen. Er zijn ook steeds minder schoorsteen dus minder roet op de piet zijn 
lichaam lijkt mij 

 Ik heb zoveel jaren zwarte pieten mogen schminken en zoveel blije kinderen 
gezien,dit mag niet veranderen. Trouwens er word niet zwarte schmink gebruikt 
maar bruine. Dus waar hebben we het over. 

 Ik vind de discussie belachelijk. Laat men zich maar met meer zinnige dingen 
bezighouden. 

 In Nederland zijn we te bang als een allochtoon racisme roept proberen we er in 
Nederland meteen alles aan te doen om het ze naar hun zin te maken. Maar waar 
de overheid mee bezig is met allemaal speciale wetjes en regeltjes voor de 
allochtonen dat is ook een vorm van rasisme want de overheid maakt weer 
onderscheid tussen een allochtoon en een autochtoon. En zolang daar niet naar 
gekeken word zullen de verschillen onderling in de maatschappij alleen maar groter 
worden. 

 Je geeft toe aan de druk van een discussie aangewakkerd door volwassen mensen!  
Dit is dus om de gemoederen rustig te houden. 

 Misschien krijgen we straks een donker kerstkindje ! 

 Nooit aan toegeven. 

 Praktische redenen. Zwart maakt on herkenbaar. Op deze manier kunnen ook 
scholen straks geen zwarte piet meer binnenhalen. Dat zijn immers de vaders, 
onderwijzers of andere kennissen. Er zullen altijd kinderen zijn die deze mensen 
herkennen. 

 Qua naam geen probleem maar qua vegen ...ziet er niet uit. 

 Rtl heeft nu drie kijkers minder 

 Schoorsteenpiet is altijd nog beter dan het gebruikmaken van blanke pieten of 
andere (felle)kleuren. 

 Soms word er te veel toegegeven aan een aantal schreeuwers die niet de gehele 
bevolking vertegenwoordigen. 

 Te belachelijk voor woorden! 

 Te gek voor woorden 

 Veel huizen hebben geen schoorsteen meer, wat moet je daarmee. 

 Was toch al altijd zo, IS NOOIT ANDERS GEWEEST! Zwarte piet is zwart van de roet 
door de schoorsteen! 

 Zie hierboven 

 Zie vraag 4 

 Zie vraag 4. Schoorsteenpiet is geen zwarte piet 
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 Zijn ze herkenbaar 

 Zwarte Piet is een traditie die in ere gehouden dient te worden, dit heeft niets met 
discriminatie te maken 

 Zwarte piet is zwart en traditie is traditie 

 Zwarte Piet is zwart. Dit is gewoon het sprookje. 

 Zwarte piet moet gewoon blijven is een bepaalde traditie voor de kids. 

 Zwarte piet moet zwart blijven..deze discussie maakt me boos.. mijn dochter van 4 
zag een gekleurde piet en snapte er niets van.. maar die moet toch zwart worden in 
de schoorsteen en niet paars.. 

 

6. Het Sinterklaasjournaal wordt vanaf 9 november uitgezonden op tv, hoe de 

pieten eruit zien is nog een verassing. Als jij het Sinterklaasjournaal mag 

adviseren, wat zou je dan zeggen?  

(17% = ik meng me liever niet in deze discussie, 8% = ik heb geen advies) 
 Alles terugdraaien, zoals het vroeger was. 

Voor de kinderen en ouders een zeer mooie tijd. 

 'houd het sprookje zoals het ooit bedoeld was' 

 Afschaffen dat hele gedoe 

 Al die flawekul over de zwartepiet moeten ze geen aandacht aan schenken het altijd al een 
kinderfeest geweest en zo moet het blijven. 

 Alle kleuren Pieten 

 Alle kleuren Pieten is een afspiegeling van de samenleving. 

 Alle soorten pieten, wit, zwart, met vegen etc. Want als je de zwarte pieten weglaat is dat ook 
weer discriminerend terwijl de ander kleuren vertegenwoordigd zijn. 

 Alleen maar zwarte pieten. Flauwe kul al dat  andere is het verpesten van een mooi traditie. 

 Allemaal flauwe kul. We moeten ons niet laten leiden door deze minderheid 

 Allerlei Pieten in verschillende kleuren..... 

 Alles bij het oude houden !!! 

 Alles gewoon bij het oude laten 

 Als altijd zwarte Pieten 

 Als het maar een leuk kinderfeest wordt 

 Als zwarte piet 

 Als zwarte pieten en geen gekleurde of schoorsteenpieten 

 Beginnen met een roetpiet die langzamerhand steeds zwarter wordt 

 Bij de oude piet houden 

 Bij de oude zwarte pieten houden en zorgen dat je het echte verhaal goed uitlegt. 

 Blijf bij de oude zwarte pieten, Het is een kinderfeest en er is helemaal geen sprake van 
discriminatie. 

 Blijf bij een traditie die echt Nederlands is en laat je niet ringeloren door andere culturen 

 Blijf bij het oude als ze maar niet gaan knoeien aan sinterklaas 

 Blijf gewoon bij de gewone Zwarte Piet. Diegene die het daar niet mee eens zijn kunnen thuis 
blijven en hoeven ook niet naar de TV te kijken. Houd de eeuwenoude traditie mooi in ere en laat 
ons die niet afpakken door een zeer kleine groep die hier anders over denken. 

 Blijf van onze tradities af! 

 Blijf van zwarte piet af 

 Cultuur is cultuur dus gewoon zarte piet en niet anders 

 De ouderwetse zwarte piet moet blijven 
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 De zwarte pieten behouden! 

 Discussie stoppen en zwarte Piet, zwarte Piet laten zijn zoals hij altijd was 

 Diversiteit in Pieten: zowel in kleur als in man/vrouw, oud/jong en andere kenmerken. Diversiteit 
heeft de toekomst! 

 Doe even normaal wie wordt er hier nou gediscrimineerd! 

 Doe gewoon net als dat al jaren het geval is en ga niet plotseling veranderen. 

 Doe gewoon zoals het altijd is geweest .Die gene die de pieten niet graag zien, zetten hun TV 
gewoon uit. 

 Doe niet zo stom, gewoon zwarte piet 

 Doe normaal en behoud de traditionele zwarte Pieten 

 Doen  zoals het in Nederland traditie is. 

 Doorgaan op de oude voet. Totdat er een zeer kleine groep begon te ageren tegen zwarte piet 
had niemand ooit erover nagedacht, er bij stil gestaan of de link op deze manier gelegd. Het blijkt 
trouwens dat Sinterklaas vroeger, de echte dus, zwarte mensen heeft bevrijdt uit slavernij.....!!! 

 Echte zwarte pieten (3x) 

 Echte zwarte Pieten 

 Een donkerzwarte Piet 

 Een icoon 'niet geschikt voor te kinderachtige kijkers' advies in beeld brengen. 
De rol van zwarte Piet nog meer inhoud geven zodat iedereen met een donkere huidskleur er 
trots op kan zijn. 

 Een kinderfeest en daar zo moeilijk overdoen is de grootst onzin. 

 Een mix van zwart en roetveeg. Het verhaal is op zich goed opgebouwd. RTL slaat nu compleet 
door dat is niet nodig. 

 Een mix: echt zwart (kunnen toch Pieten van ver zijn), Pieten met vegen, Pieten bont gekleurd 
(verzin er maar wat bij dat ze met de verf gespeeld hebben of zo). 

 Een oude zwarte piet, inclusief roe 

 Een zwarte Piet hoort gewoon ZWART te zijn. 

 Enkel metZwarte Pieten 

 Enkel zwarte pieten. Overigens:als nu zwarte piet in de ban gaan hebben we over een paar jaar 
de discussie hoe racistisch het is dat er geen zwarte pieten zijn. 

 Ga gewoon door zoals het de vorige jaren was 

 Ga gewoon op de oude voet verder. 
Discriminatie is iets van en door de grote mensen. Kinderen zien in Zwarte Piet geen 
discriminatie. 

 Ga mee met de tijd en stop met de volledig zwarte pieten. Ik vind dat RTL een heel goed hierop 
aansluit.  
Ik hoop dat horst aan de maas hierin ook zijn verantwoordelijkheid neemt. 

 Ga met de tijd mee en laat de karikature Zwartepiet achter je. Toon moed! En je hoeft echt niet 
uit te leggen waarom Piet plots niet meer zwart is. Ik denk niet dat kinderen dat iets boeit. 

 Ga terug naar het pad van 2 jaar geleden verandering is goed! Zwarte sinterklaas, roet pieten 
enzovoort! Mijn dochters zouden graag een meisjessint zien 

 Ga vooral zo door als voorheen 

 Gebruik je fantasie 

 Gebruik roetpieten 

 Geen journaal meer uitzenden 

 Geen zwarte Piet, dus ik kijk ook niet. 

 Gewone Pieten. Als iemand het niet aanstaat moeten ze maar opsodemieteren uit ons land. 

 Gewoon 'zwart'. 
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 Gewoon aan de oude traditie houden. Gewoon een oude Sinterklaas, een schimmel en zwarte 
Pieten 

 Gewoon als van ouds 

 Gewoon als zwarte piet!!! 

 Gewoon bij het oude laten 

 Gewoon bij het oude laten. 

 Gewoon de ouderwetse zwarte piet handhaven. Belachelijk dat er na zoveel jaren ineens mensen 
tegen zijn. Er wordt te veel geluisterd naar mensen die hier niet vandaan komen. 

 Gewoon de pieten die wij in Nederland al jaren hebben, deze traditie mag niet verloren gaan. 
Toch te gek voor woorden dat wij over zoiets moeten gaan vechten.Welkom in Nederland en pas 
je maar aan. 

 Gewoon de traditie in ere houden! 

 Gewoon de traditie volgen, geen flauwekul met gekleurde pieten 

 Gewoon de tradsitie in ere houden. er is hier geen enkele vorm van discriminatie die hier 
meespeelt in dit kinderfeest 

 Gewoon de zogenaamde ouderwetse zwarte PIET 

 Gewoon de zwarte piet behouden 

 Gewoon de zwarte piet houden zoals we die al jaren kennen. Ik snap best dat er mensen zijn die 
sommige dingen aanstootgevend vinden, zoals enorme rood getinte lippen en oorbellen. Deze 
zijn ook niet nodig om de zwarte piet te presenteren. 

 Gewoon de zwarte Piet zoals altijd is geweest 

 Gewoon doorgaan zoals `t altijd is geweest. 

 Gewoon doorgaan zoals andere jaren. het was altijd leuk. ik ben een volwassene maar als ik kon 
dan keek ik 

 Gewoon doorgaan zoals het altijd is geweest 

 Gewoon een goeie zwarte piet.doen en je niet laten om kletsen door een stel idioten 

 Gewoon een normale zwarte piet 

 Gewoon een normale zwarte piet. 

 Gewoon een zwarte piet 

 Gewoon een zwarte piet, zonder oorringen en zonder pruik. 

 GEWOON HARTSTIKKE ZWART. 

 Gewoon hoe vroeger!!!!!!!!!! 

 Gewoon houden hoe het altijd is 

 Gewoon laten zoals het al jaren is 

 Gewoon laten zoals het is, waar maakt iedereen zich toch druk om, ik vind erg dat zo iets in de 
kamer besproken moet worden, er zijn wel belangrijkere dingen om je druk over te maken dan 
over een kinderfeest. Te onnozel voor woorden. 

 Gewoon laten zoals het nu is. 

 Gewoon laten zoals het was. 

 Gewoon met de gebruikelijke zwarte Pieten. 
Dat oneindig geleuter over wel een zwarte Piet of geen zwarte Piet is een typisch Nederlands 
trekje : klagen over niks. We kunnen onze tijd beter ergens anders aan besteden!! 

 Gewoon met de traditionele Zwarte Piet. 

 Gewoon met onze ouderwetse Pieten! 

 Gewoon met ouderwetse zwarte pieten 

 Gewoon met zwarte piet 

 Gewoon met zwarte piet. 

 Gewoon met zwarte pieten 

 Gewoon net als altijd ,niet laten beinvloeden door minderheden,(doet rutten toch ook niet!) 
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 Gewoon normaal doen hoe het altijd is geweest. Geen drama maken. 

 Gewoon normaal zoals altijd al geweest is. Laat je niet gek maken door een kleine groep 
zeurpieten. Die kunnen beter verhuizen naar een ander land. 

 Gewoon ouderwets met echte Zwarte Pieten en vooral geen concessies doen aan die 
Zeurpieten!!! 

 Gewoon tradities behouden, dit zijn onze tradities, wij hebben er niet van geleden. Wij zijn 
nederland, we zijn voor iedereen aardig, als iemand zich beledigd voelt door onze zwarte piet, 
dan is dat zijn probleem. 

 Gewoon traditioneel zwart. 

 Gewoon vast houden aan onze traditie. 

 Gewoon vasthouden aan de oude traditie van zwarte piet en niet zwichten voor een honderdtal 
mensen die deze traditie willen veranderen. Wij houden in Nederland ook rekening met tradities 
van niet Nederlanders. 

 Gewoon vieren als van ouds met Zwarte Piet . 

 Gewoon weer ZWARTE PIETEN.Die de zwarte pieten weg willen hebben,oprotten uit ons land,dit 
is onze traditie. 

 Gewoon zo als altijd.In Belgie speelt dit helemaal niet 

 Gewoon zoal s de traditie is, echte Zwarte Pieten! 

 Gewoon zoals altijd , die het daar niet mee eens is gaat maar terug naar waar hij of zij vandaan 
komt 

 Gewoon zoals altijd samen met zijn zwarte pieten omdat hier niets verkeerd aan is. 

 Gewoon zoals altijd Zwart, 

 Gewoon zoals altijd, Zwarte piet! 

 Gewoon zoals altikd 

 Gewoon zoals het altijd is geweest met zwarte pieten doorgaan! 

 Gewoon zoals het was dus zwarte pieten 

 Gewoon zoals het was vieren! 

 Gewoon zwart (3x) 

 Gewoon zwart geschminkte pieten, het een stuk traditie en nederlandse cultuur. Die cultuur 
verdient net als alle andere culturen zijn respect. 

 Gewoon zwart zoals de naam ook zegt 'zwarte' piet. 

 Gewoon zwart zoals vroeger en we moeten ons niet door buitenlanders de les laten voor 
schrijven ,het is toch een kinderfeest voor iedereen 

 Gewoon zwart,  
Ik heb bij het sinterklaas feest nooit aan discriminatie gedacht. Degen die dit de discussie gestart 
zijn hebben de discriminatie alleen maar meer aangewakkerd en dus het tegengestelde bereikt. 

 Gewoon zwart, puur vw het eeuwenoude cultuur element. 

 Gewoon zwart, zoals altijd 

 Gewoon zwart,het is voor kinderen en niet voor die'halvegare 'volwassenen 

 Gewoon zwart! (2x) 

 Gewoon ZWART. Anders moet gewoon NIEMAND kijken. 

 Gewoon zwart. En wie er niet tegen kan die kijken maar niet. 

 Gewoon zwart. Mensen kunnen overal een belediging in zien en als we daaraan toegeven is het 
eind zoek. 

 Gewoon zwarte piet (7x) 

 Gewoon Zwarte Piet 

 Gewoon Zwarte Piet ! 

 Gewoon zwarte piet en geen gezeik erover. 

 Gewoon zwarte piet en sinterklaas. Het is een kinderfeest. 
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 Gewoon zwarte piet houden. Het is onze cultuur en vanwege die discussie is mijn vraag........wie 
discrimineert er nu eigenlijk? Volgens mijn gevoel worden wij, Nederlanders gediscrimineert!!!!! 

 Gewoon zwarte Piet is niets mis mee. Discriminatie heeft hier absoluut niets mee te maken, dat 
maken enkelen er van. 

 Gewoon Zwarte Piet laten komen. Waarom bezwijken onder druk en een mooie traditie 
verknoeien? 

 Gewoon zwarte piet zoals al zeer vele jaren. 

 Gewoon zwarte piet zoals altijd is geweest. Niets aan veranderen 

 Gewoon Zwarte Piet, geen gezeik daarover 

 Gewoon zwarte Piet, het is een eeuwenoud kinderfeest. 
Als het hun niet past dan maar op zouten. 

 Gewoon zwarte Piet, klaar 

 Gewoon zwarte Piet, zwarte Piet laten zijn. 

 Gewoon zwarte piet. 
Er is geen een kind wat racistisch denk bij zwarte piet,dat wordt ze aangepraat. 

 Gewoon zwarte Piet. (2x) 

 Gewoon zwarte Piet. Als vroeger. 

 Gewoon zwarte Piet. Wellicht dit jaar het thema richten op de oorsprong van het zwarte van 
zwarte Piet . 

 Gewoon zwarte pieten 
het is tenslotte een nederlandse traditie 
moeten wij ons dan altijd aanpassen!!! 

 Gewoon zwarte pieten (4x) 

 Gewoon zwarte Pieten (3x) 

 Gewoon Zwarte Pieten (zwart) in de uitzending 

 Gewoon zwarte pieten die horen er bij 

 Gewoon Zwarte Pieten en niet ingaan op discussies hierover. 

 Gewoon zwarte pieten het is een kinderfeest 

 Gewoon zwarte pieten het is een kinderfeest en laat dat zo blijven. 

 Gewoon zwarte Pieten in het journaal. We leven in Nederland en hoeven ons niets door 
bepaalde groeperingen iets op te laten leggen. 

 Gewoon Zwarte Pieten inzetten. Alle anders getinte  Pieten zijn nepperds! Sowieso is een Zwarte 
Piet zwart en niet zo'n bleekscheet met roetvegen. De hele discussie hierover is onzinnig. Zwart is 
zwart! 

 Gewoon zwarte pieten is nog nooit anders geweest. 
Flauwekul allemaal. 

 Gewoon zwarte pieten laten. 

 Gewoon zwarte pieten net als vanouds !! 
het wordt bij het sinterklaasfeest (is een kinderfeest) en bij het cultureel erfgoed. 
Ik zou niks eraan veranderen !! 

 Gewoon zwarte pieten net zoals het altijd geweest is 

 Gewoon zwarte Pieten op het scherm. Zo niet, dan zul je veel kinderen teleur stellen of zelfs op 
een dwaalspoor zetten. 

 Gewoon zwarte pieten zo is het altijd geweest 

 Gewoon zwarte pieten zoals altijd is geweest. Leggen jullie anders maar uit aan de kinderen 
waarom we geen normale zwarte pieten meer hebben. 

 Gewoon Zwarte Pieten zoals altijd. 

 Gewoon zwarte Pieten, einde discussie! 

 Gewoon zwarte pieten, en de tegenstanders krijgen allemaal met sinterklaas niets. 
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 Gewoon zwarte pieten! 

 Gewoon zwarte pieten. 

 Gewoon Zwarte Pieten. 

 Gewoon zwarte pieten. Het is een kinderfeest en heeft niks met discriminatie te maken. Dan kun 
je de elfen van de kerstman ook wel afschaffen,. 

 Gewoon zwarte zwarte pieten en niks anders 

 Gewoon zwarte/bruine zwarte pieten. Zeker geen gekleurde!!!! 
Er zijn helemaal geen gekleurde mensen, dit is nog ongeloofwaardiger. 

 Handen af van Zwarte Piet. Elke concessie is toegeven aan een kleine minderheid die ons haar wil 
dreigt te gaan opleggen. Handen af van onze tradities. 

 Hartstikke zwart laten 

 Heb schijt aan die azijnzeikers!! 

 Heel veel zwarten paar roetveegpieten 

 Het is een echt Nederlandse traditie waar totaal geen kwaad in zit...Ik snap alle ophef helemaal 
niet. 
Houd deze traditie gewoon in ere. 
Je kunt nooit 100% tevreden mensen hebben. 
Er is een beperkt aantal mensen die erop tegen zijn en daar word nu naar geluisterd terwijl de 
meerderheid voor zwarte piet is?????? 
Het is gewoon erg jammer....Het is een groot kinderfeest....Waar maakt iedereen zich toch druk 
om.. 

 Het is een kinderfeest , als het feest maar leuk blijft voor de kinderen maakt het niet uit of de 
pieten rood geel  blauw of zwart zijn. 

 Het is een KINDERFEEST,doorgaan zoals het altijd is geweest. 
Volwassen mensen moeten aandacht besteden aan hun eigen werk. 

 Het is een kinderfeestje en waarom moet dit zo'n discussiepunt zijn...Laat iedereen in zijn eigen 
waarde en leg hiervoor niet op hoe de piet eruit moet zien. 

 Het is onze traditie.Waarom zullen wij die opgeven.Hetv wordt steeds erger waarin wij ons 
allemaal moeten aanpassen. 

 Het liefst zwarte piet,  eventueel een paar roetveeg pieten om de tegenstanders tevreden te 
houden.  Zeker geen gekleurde of clown pieten 

 Hetzelfde als alle jaren zwarte pieten, niet van die onzin pieten, kinderen raken van streek 
hierdoor 

 Hoe is het mogelijk dat we een onschuldig kinderfeest  en traditie  overboord gooien 

 Hou een traditie in ere!!! 

 Hou hem zwart 

 Hou het bij het oorspronkelijke verhaal 

 Hou het bij zwarte pieten, Nu lijkt RTL het dwingende voorbeeld te zijn waarop anderen moeten 
volgen. Ook hier is de echte discussie dus niet samen gevoerd en samen in Nederland tot een 
eensluidend besluit te komen. Het is verwarring alom. Doe zoals de Belgen: discussie sluiten en 
gewoon doorgaan zoals eerst. Achter zwarte piet zit helemaal niet een rascistische gedachte. De 
donkere mensen (aantal schreeuwers) maken dit ervan en 'we' laten ons door hen ringeloren. 

 Hou het feest zoals het is en ben niet bang om te doen wat je gevoel zegt! 

 Hou het traditioneel. 

 Hou je aan de traditie. 

 Hou je aan tradities en laat alles bij het oude 

 Hou traditie in ere 

 Hou vast aan onze NEDERLANDSE tradities. Alle ophef wordt ieder jaar erger. Wat is er mis met 
Zwarte Pieten die snoep en cadeautjes aan kinderen geven??? Wie kan daar nou problemen mee 
hebben (behalve de tandarts dan?) 
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 Houd onze traditie in ere, Zwarte Piet is zwart omdat hij door de schoorsteen komt ( kwam!!) 
heeft niks te maken met discriminatie, dit wordt door volwassenen aangepraat! 

 Houden bij de traditie zoals hij altijd is geweest. Dus met zwarte piet! 

 Houden zoals het was, het is onze traditie! 

 Huidige Piet handhaven. 

 Iedereen kan Sinterklaas helpen. Hoeven dus niet de pieten te zijn. 

 Ik heb hier niets op te zeggen maar ik hoop dat ze duidelijk kunnen maken dat zwarte pieten niet 
slecht zijn omdat ze opeens niet meer bij sinterklaas zijn.waar zijn ze gebleven dan? 

 Ik kies voor de zwarte pieten 

 Ik persoonlijk vind dat alles zo zwaar opgeblazen wordt de media etc had zich niet met onze 
traditie van jaren moeten en mogen bemoeien 

 Ik vind dat er allerhande Pieten in alle kleuren Sinterklaas mogen helpen, dus ook zwarte Piet. 
Het is vreemd dat hij plotseling niet meer een onderdeel mag uitmaken van dit oude kinderfeest. 
Het zou fijn zijn als er ook begrip is voor de lange traditie van dit feest en dat je dit mensen niet 
zo maar kunt afnemen. Begrip van twee kanten zou fijn zijn. 

 Ik vind de een deel van ons nederlanders wel erg gevoelig voor deze zwart/wit kwestie. De 
'zwarte' slaan toe bij elke kleine opmerking en de 'witte' reageren hier weer bloedfanatiek op. 
Maak er maar een zwarte sint van met witte pieten. 

 Ik vind dit hele thema grote flauwekul 

 Ik vind het jammer, dat er zoveel ophef is over iets waar geen kwaad achter zit. Ik ben absoluut 
tegen discriminatie, maar als we alles op deze manier tegen het licht gaan houden, krijgen we 
alleen maar meer onbegrip voor elkaar. Laten we niet te moeilijk doen en ons niet te snel 
aangesproken voelen. Blijf alles positief benaderen en niet vanuit een negatie oogpunt. Er zijn 
veel grotere problemen op de wereld, laten we daar onze kostbare energie in steken. 

 Ik zou er een verhaal op maken dat ze witter uit gaan zien en niet heel erg afwijken van wat rtl 
doet, anders is het geen eenduidig verhaal meer naar de kinderen. 

 Ik zou gewone zwarte Pieten doen zoals we al jaren gewend zijn. 
Waar zijn we toch mee bezig in dit land! Maak je maar druk om de zorg (ouderen en mensen met 
een beperking) dan over de kleur van Zwarte Piet 

 Ik zou het liefst alle kleuren Pieten zien, zowel blauwe, rode, zwarte, gestippelde, 
streepjespatroon enz. en vooral vrolijke. 

 Ik zou zeggen gewoon zwart. Wij bemoeien ons toch ook niet met het Suikerfeest, de ramadan, 
en al die andere feestdagen of heilige dagen van een ander geloof. 

 Je kunt het nooit goed doen maar ik zou zeggen laat het bij het oude  want het heeft niets met 
discriminatie te maken. Je kunt niet alles afschaffen. 

 Kom niet aan Nederlandse cultuur 

 Laat alles bij het oude. Zie het niet als discriminatie. Ieder heeft zijn rol en het leven bestaat ook 
uit goed en kwaad. Iemand speelt de rol van het kwade en de ander de rol van het goede. 

 Laat de kinderen kiezen 

 Laat de pieten gewoon zwart blijven! 

 Laat de zwarte piet lekker zwart. Het is onze traditie. Het heeft niets met discriminatie te maken. 
De tegenstanders dienen dat te respecteren net zoals wij hun tradities cq geloof respecteren. 

 Laat het een kinderfeest blijven 

 Laat het gewoon zo als het was. Maar dan zonder de goede oorbellen. Benadruk het nog even 
dat het geen slaven zijn maar gewoon goedwillende 'zwarte'  mensen die goed voor je zijn net als 
andere. 

 Laat het gewoon Zwarte piet zijn 

 Laat het verhaal in zijn waarde. 

 Laat het vooral een feest voor kinderen zijn; die maken niet zijn ophef over hoe 'Zwarte Piet' er 
uit moet zien. 
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 Laat het vooral een kinderfeest zijn, zonder 'grote mensen' discussies 

 Laat het zoals het altijd al is geweest maar als de politieke en sociale druk te groot wordt, 
probeer met een alternatief te komen dat niet teveel afbreuk doet aan hetgeen 'we kennen'. 

 Laat het zoals het altijd geweest is en e blijven. 

 Laat het zoals het was ZWARTE Pieten. 

 Laat maar zoals het was 

 Laat piet piet niemand van de kinderen die ook maar aan discriminatie denkt 

 Laat sint en Piet gewoon een kinderfeest blijven. ik heb ze nooit als slaaf of wat dan ook gezien. 
mijn kinderen ook niet 

 Laat ze in vredesnaam gewoon zwart. Kinderen discrimineren niet, dat doen volwassenen. 

 Laat ze zwart .net als altijd 

 Laat Zwarte Piet blijven. 

 Laat Zwarte Piet gewoon Zwarte Piet zijn 

 Laat zwarte piet zwart blijven 

 Laat zwarte piet zwarte piet blijven. 

 Laat zwarte Piet, zwarte Piet blijven. Dit is al altijd zo geweest. Te gek voor woorden deze 
dicscussie. 

 Lastig. Je moet niemand kwetsen, maar als je van zwarte piet houdt, ben je ook nog niet meteen 
een racist. 

 Laten hoe het was punt 

 Laten zo als het was en is. Geen veranderingen doorvoeren. 

 Laten zo als het was. 

 Laten zoals het al jaren is!!!! 

 Laten zoals het altijd was, voor de kinderen is er geen sprake van discriminatie,  Dat maken de 
extremen er van 

 Laten zoals het is 

 Laten zoals het is  zwart 

 Laten zoals het vroeger was. 

 Maak er geen carnaval (geel, rood, oranje, stippen) van maar verder niet te moeilijk doen 

 Maak goede afwegingen doe wat jullie het beste lijkt 

 Maak lekker jullie eigen verhaal. Whatever het is. Kinderen geloven alles. Ik vertrouw op het 
gezonde verstand van de mensen die het maken 

 Maak Piet weer echt( roet) zwart. ( niet donkerbruin, zoals de laatste jaren veel het geval is.)  
Rode lippen, grote oorbellen en kroeshaar hoeft wat mij betreft niet.  
Wel een Piet die door de schoorsteen kan en  ' s avonds als het donker is , luistert of iedereen 
ook braaf is. 
' zwarte Piet, wiedewiedewiet. Ik hoor je wel maar zie je niet.'  Dan is Piet niet herkenbaar en 
houdt hij zijn magische rol. 

 Maak ze gewoon zwart. allemaal met die flauwekul. 
wij mogen onze traditie niet en die van de andere culturen wel??? 

 Maak ze zwart en leuk 

 Met de zwarte pieten 

 Met zwarte piet (2x) 

 Met ZWARTE piet 

 Met zwarte pieten komen zoals altijd is gebeurd. 

 Met Zwarte Pieten zoals het verhaal voor de kinderen altijd is geweest en geen alternatieven 

 Mooi weer zwarte piet 

 Naar mijn mening dient de traditie in eren gehouden te worden en dienen de zwarte pieten 
'zwart' te zijn. 
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 Net al vorig jaar. Hadden ze prima gedaan. 

 Net als vroeger .het is een kinderfeest .laat dat niet verpesten door die zeikende ouderen . zwart 
is zwart 

 Net zo doen als voorgaande jaren 

 Niet toegeven aan de kritiek en gewoon zwarte piet laten zoals ie altijd geweest is. 

 Niet toegeven. 
Belachelijk dat ze het zover hebben laten komen. 

 Niets meer uitzenden, want het is dan een lachertje 

 Niets te wijzigen aan Sinterklaas en Zwarte Piet 

 Niets veranderen 

 Niets veranderen. Er is geen sprake van discriminatie ook al voelt een klein aantal mensen dat 
wel 

 Niks veranderen, het is een grote mensen discussie. 

 Niks, ik irriteer me mateloos aan deze lange discussie 

 Normaal net als eerder 

 Of doe gewoon de traditionele zwarte pieten, of doe helemaal geen zwarte pieten of desnoods 
doe je helemaal geen sinterklaasjournaal.. 

 Omdatik vind dat zwartepiet bij ons cultureelerfgoed hoort. 

 Pas de Piet aan, zodat de discussie niet nog meer een kinderfeest bederft. 
Ik ben het er niet mee eens, dat zwarte Piet een vorm van discreminatie is. 

 Pas het uiterlijk aan. Schoorsteenpieten vind ik een prima alternatief. 

 Pas het uiterlijk van de pieten geleidelijk aan. Zo is de overgang voor kinderen niet groot/vreemd 
en kom je toch tegemoet aan de wensen van bepaalde (groepen) mensen. 

 Piet hoort zwart te zijn 

 Piet is zwart. Is een kinderfeest. ZGN groet mensen gaan er zich mee bemoeien, 

 Piet was zwart moet zwart blijven buitenlanders moeten hun zin niet krijgen het feest moet 
blijven hoe het was dus zwart 

 Pieten in alle kleuren 

 Pieten zijn zwart en hebben niets met discriminatie te maken. Het is een fenomeen dat bij de 
Nederlandse cultuur hoort, net als de paashaas, en de Kerstman. Ik snap niet zo goed dat men 
zich hier zo druk over maakt. 
Wij verbieden de andere culturen in Nederland ok niet wat ze wel en niet mogen doen/zeggen. 

 Pik zwart 

 Pik zwart. 

 Poot stijf houden en gewoon zoals als jaren lang zwarte pieten 

 Schoorsteen piet 

 Schoorsteenpiet (2x) 

 Sint met zwarte pieten 

 Sinterklaas en zijn pieten 

 Sinterklaas en zwarte piet zoals het altijd is geweest 

 Sinterklaas is een feest voor kinderen en daar horen volgen de traditie zwarte pieten bij. 
Kleine kinderen discrimineren niet 

 Sinterklaas is een kinderfeest, waarbij de kinderen echt niet bezig zijn met etnische minderheden 
en discriminatie.  
Wij hebben geleerd dat Zwarte Piet zwart was van de roet; niks discriminerende en denigrerende 
uitspraken over een zwart volk. 
Zonde dat een minderheid van de mensen maar wat roept (zonder erbij na te denken) en dit 
roept uit oogpunt van een volwassene. Dit terwijl het gewoon een simpel kinderfeest is. 
Waar trekken we de grens? De Kerstman vliegt rond in een arreslee, getrokken door rendieren. Is 
dit dan dierenmishandeling? 
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 Sinterklaas is een kinderfeest. Zwarte piet is niet bruin of wat dan ook. Zwarte piet is zwart als 
roet. 

 Sinterklaas is een traditie en daarbij hoort Zwarte Piet ook als traditie. Zwarte Piet is gewoon 
vrolijk en helpt Sinterklaas, niet meer en niet minder. 

 Sluit aan bij RTL of haal de regenboogpieten weer van stal 

 Sluit je aan bij RTL en kies voor de schoorsteenpieten 

 STOP MET DIE ONZIN OVER ZWARTE PIET 
Zielige mensen 

 Stop met die onzinnige discusiie en laat zwarte Piet binnen 

 Stop met het maken van het Sinterklaas journaal. 

 Stop met zwart schminken en geef ze gewoon hun eigen huidskleur of een willekeurige kleur. 

 Terug naar 5 jaar geleden 

 Toch gewoon Zwarte Piet zwart laten. Het is een kinderfeest en heeft niets met discriminatie te 
maken. 

 Traditie in ere houden! 

 Traditie vasthouden, gewoon zwarte pieten 

 Traditie volgen en in stand houden. 

 Traditie/cultuur in ere houden 

 Tradities niet zomaar lukraak veranderen, op het ene net zijn ze wit, op het andere schoorsteen 
piet en op een andere plek zijn de pieten gekleurd in diverse kleuren. Nogal verwarrend, ik heb 
er geen antwoord op naar mijn kleine kinderen. 

 Traditioneel houden. Als zwarte piet discriminerend is, zijn de elfjes van de kerstman dat voor 
kleine mensen. 

 Trek nu 1 lijn doe allemaal hetzelfde 

 Uitleg over de schoorsteenpiet...kinderen zijn flexibel, meer dan volwassenen 

 Van mij mag hij zwart. 

 Vecht het voor eens en voor altijd uit. Wat mij betreft blijft zwarte Piet zwarte Piet. 

 Veegpieten perfect 

 Veel zwarte pieten. 

 Verassing?? 
oude gebruiken dienen in stand gehouden te worden 

 Verras ons maar en stop met die discussie 

 Volg rtl, dus roetpiet 

 Volgens  de traditie: zwart 

 Waarom een oud traditie veranderen. We veranderen toch ook de traditie van  het Suikerfeest 
niet .Suiker en vette producten zijn zo slecht voor de gezondheid !!! 

 Wat een gezeur, laten zo als het altijd was. 

 Wat een onzin! 
Leven en laten leven! 

 We doen in de traditie en laat ze maar praten. 

 Wees moedig en volg RTL. Piet zal en moet veranderen. Roetveegpiet en kleuren piet. Piet blijft 
maar zal uiteindelijk niet meer de zwarte piet zijn. En wat boeit dat uiteindelijk voor de Kids?  
Nadat dus gewoon doen 

 Ze doen toch wat ze zelf willen. Discusseren heeft geen zin. 

 Zeker zwarte pieten erbij 

 Zie bovenstaande 
Ik denk dat schoorsteenpiet alvast een goed begin is alleen is zwarte piet op deze manier wel 
heel herkenbaar is ( gisteravond was Karel van Kooten op tv en onze dochter herkende hem nu 
nog als zwarte piet. Ze geloofd al zeker 10 jaar niet meer ) 
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 Zo laten als het was. 

 Zo zwart als mogelijk 

 Zo zwart als roet. 

 Zoals bij RTL 

 Zoals het altijd geweest is. 
zwarte piet erbij.  het is een Nederland volksfeest. 

 Zoals het was: Sinterklaas en Zwarte Piet 

 Zoals ze altijd zijn geweest zwart. 

 Zoek een midden weg, schoorsteenpieten of gekleurde pieten. 

 Zorg voor een geleidelijke overgang door 'zwartepieten' en '' schoorsteenpieten' te combineren 
en dan elke jaar meer schoorsteenpieten, dan wennen de kinderen en ouders er vanzelf aan en 
na een paar jaar weten de kinderen niet beter dan dat piet een 'schoorsteenpiet' is. Maar ik zou 
dit niet in een keer doen. 

 Zwart (10x) 

 Zwart  - zwart   natuurijk 

 ZWART die Piet! 

 Zwart en anders kijken we niet.. ik wil niet mee in deze achterlijke discussie onze traditie 
afblijven dus! 

 Zwart en wel koolzwart 

 Zwart houden 

 Zwart of bruin 

 Zwart of bruin. 
Bij roetvegen is iemand herkenbaar.  Kinderen zien duidelijk dat het een bekende kan zijn. 
Laat dan de oorbellen en krullen weg. 

 Zwart zoals onze cultuur het altijd heeft gedaan 
Men verwacht dat wij wel begrip hebben voor alle andere culturen en daarin mee gaan waar 
eindigt dit moeten wij nu gaan protesteren tegen b v moskee,s of rammedan en 
Suikerfeest?????? 

 Zwart zwart zwart 

 Zwart! 

 Zwarte  BLIJFT we zijn hier bang aanpassen of weg wezen 

 Zwarte of bruine zwarte Pieten handhaven, Zeker geen gekleurde of roetveeg Pieten. 

 Zwarte piet (4x) 

 Zwarte Piet (2x) 

 ZWARTE Piet 

 Zwarte Piet blijft roetzwart. Dat is hij altijd geweest. 
Het is een stuk folklore en heeft met racisme helemaal niets te maken!!! 

 Zwarte piet blijft zwart 

 Zwarte piet blijft. Hoe kan het dat een klein groep mensen ons feest probeert af te nemen. 

 Zwarte Piet en anders de zender op zwart! 
Wat een onzin is deze discussie eigenlijk. Een kleine minderheid heeft het in een democratisch 
land voor het zeggen! Hoe is t toch mogelijk? 

 Zwarte piet gewoon zoals hij was 

 Zwarte Piet heeft niets met politiek te maken, het is een Kinderfeest, al jaren!!! 

 Zwarte Piet hoort bij de Sinterklaas traditie. Een Nederlandse traditie. In deze hoeven we niet 
mee te gaan met andere culturen. Zwarte Piet hoort bij onze cultuur.. 
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 Zwarte Piet hoort bij Sinterklaas zoals de kerstboom bij Kerstmis en de paashaas bij Pasen. Er zal 
geen enkele nederlander zijn die bij het zien van Zwarte Piet terug denkt aan de tijd van de 
koloniën en de slavernij. Kinderen zijn sowieso kleurenblind. Dit is een absurde discussie van 
volwassenen. Met het afschaffen van Zwarte Piet ban je echt niet de discriminatie uit ons land. 
De 'haters' zullen echt niet stoppen met discrimineren als Zwarte Piet verdwijnt. 

 Zwarte piet hoort zwart te zijn anders kunnen ze beter alles afschaffen ik begrijp niet eens dat er 
aandacht aan besteed wordt omdat iemand weer eens wat moet zeggen maar als zwarte piet 
weg moet dan ook maar alle andere tradities weg niemand hoeft te komen als hij het er niet mee 
eens is ik kan wel zeggen dat ik nog nooit zolang als ik oud ben zware piet met slavernij heb 
gelinkt te gek voor woorden het is en blijft een kinderfeest en die denken niet over zulke dingen 
na omdat ze nog niet eens weten wat het is 

 Zwarte piet hoort zwart te zijn met kroes haar rode lippen zoals traditioneel altijd geweest is. 
Hoort bij de Nederlandse cultuur te gek voor woorden dat dit door een kleine groep zomaar 
gewijzigd kan worden. We wonen wel in Nederland whah. 

 Zwarte Piet in ere houden 

 Zwarte Piet is de knecht van Sinterklaas , basta . 

 Zwarte piet is een Nederlandse traditie .blijf daar met je poten van af.Laat ons dan Haloween 
vergeten dat heeft geen wortels in Nederland ! 

 Zwarte piet is een Nederlandse traditie het is een feest voor de kinderen en zo moet het ook 
blijven . 

 Zwarte Piet is en blijft zwart. Dit is onze traditie en men moet ons niet alles afnemen. Wij hoeven 
ons niet altijd aan te passen. Andere kunnen zich ook aan onze traditie aanpassen. 

 Zwarte Piet is gewoon zwart net als in de voorgaande jaren. 

 Zwarte Piet is gewoon zwart. 

 Zwarte Piet is ook een mens 
Een Koerd is en mens en een Turk is een mens 
Hier zijn jullie gelijk 

 Zwarte piet is zwart (2x) 

 Zwarte Piet is zwart 

 Zwarte Piet is zwart ! 

 Zwarte Piet is zwart en blijft zwart .Handen af van onze cultuur . 

 Zwarte piet is zwart. Duidelijk. 

 Zwarte piet is zwarte piet 

 Zwarte piet is zwarte piet. Op de Antillen is dit geen issue. 
Hier is het een eer om zwarte piet te zijn. 

 Zwarte piet laten zoals het altijd is geweest. 

 Zwarte piet laten zoals wij zwarte piet kennen. Het staat los van discriminatie of wat dan ook. 
Zwarte piet hoort bij Sinterklaas. Een feest wat in en bij onze cultuur hoort!! Dit is NL en het is 
een feest voor kinderen...al jaren! 

 Zwarte piet moet blijven 

 Zwarte Piet moet blijven het is een kinderfeest. Stop met die discussie. 

 Zwarte piet moet blijven! Dit is een landelijk erfgoed en heeft niets met discriminatie te maken! 
Het is een kinderfeest en moet alszodanig blijven! 

 Zwarte Piet moet zwart blijven. Dat is al eeuwen zo. 

 Zwarte piet moet zwart zijn 

 Zwarte Piet moet zwarte Piet blijven. 
Afblijven van onze traditie. 

 Zwarte Piet niet aan tornen 

 Zwarte Piet staat voor de duivel, heeft niets met ras te doen. 

 Zwarte piet zoals ie altijd eruit gezien heeft. 
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 Zwarte piet, gele piet, blanke piet, bruine piet.. alle huidskleuren door elkaar. 

 Zwarte Piet. 

 Zwarte Piet. Verwijzing naar slaaf zijn is grote onzin 

 Zwarte pieten 

 Zwarte Pieten 

 ZWARTE PIETEN 

 Zwarte pieten en geen flauwekul 

 Zwarte Pieten gebruiken! 

 Zwarte Pieten horen bij Sinterklaas en we moeten ons geen discriminatie verhalen laten 
aanpraten, immers de associatie met discriminatie wordt niet door de kinderen gelegd maar 
door de tegenstanders. 

 ZWARTE PIETEN horen bij Sinterklaas!!!! 

 Zwarte pieten in het programma zoals een zwarte Piet hoort te zijn! Wij zijn zo ook groot 
geworden 

 Zwarte pieten klaar 

 Zwarte pieten laten blijven. Is dit niet het geval dan betwijfel ik of ik het sinterklaasjournaal ga 
volgen met de kinderen. Dit geld ook voor Sintintocht in dorp. 

 Zwarte Pieten zijn er altijd al geweest. Laat dit zo. 

 ZWARTE pieten zoals altijd is geweest 

 Zwarte pieten zoals ze altijd waren 

 Zwarte Pieten, net als altijd. 

 Zwarte pieten! (2x) 

 Zwarte Pieten!!! 

 Zwarte Pieten. Het is al een hele oude traditie. Waarom moet hier ineens van afgeweken 
worden. Het is een kinderfeest. Er wordt niemand gediscrimineerd. 
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Kerk 
 

Bisschop Wiertz zegt dat Limburgse kerkgemeenschappen in de toekomst meer 
zelfvoorzienend moeten zijn. Parochiebesturen en geestelijken moeten zelf op zoek gaan naar 
inkomsten om bijvoorbeeld kerken te onderhouden. 
 

 

Toelichting 
Ja, alle 
inkomsten 

 Degene die naar de kerk gaan moeten maar een bijdrage leveren maar de 95 
procent die niet meer naar de kerk gaan hoeven niet mee te bekostigen. 

 In veel kerken is het pracht en praal. Laat ze deze rijkdommen maar eens 
verzilveren. Ook zijn er kerken die nogal wat onroerend goed en gronden 
bezitten. Hier geldt hetzelfde voor. 

 JA da t moeten tenslotte alle verenigingen, instellingen en bedrijven. 

 Je moet de parochie zien als een commerciële instelling die zijn eigen broek op 
moet houden. Inkomsten werven door iets te bieden.... 

 Laat ze maar sponsoren gaan zoeken dat moeten andere instellingen ook 

 Maar dan ook geen afdrachten meer doen aan het Bisdom. Moeten die zichzelf 
ook maar bedruipen. 

 Maar niet bij de burger aankloppen. Laat de kerk het maar in Rome gaan halen. 
De kerk heeft geld zat! 

 Maar ze krijgen niks van mij. Die onbenullen. 

 Net zoals iedere onderneming want dat zijn ze toch. 

 Ook zij moeten met de tijd mee 

 Waarom niet? Buiten de iconisch gebouwen heeft deze gemeenschap weinig 
algemeen nut 

 Ze willen toneel spelen laat ze daar dan ook de kosten voor ophoesten. Die 
kerken hebben geld ten zat. 

Ja, deels van 
de inkomsten 

 Anders moeten ze gesteund worden door de rijkere kerken. 
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 Daar is niks mee. Als je ergens lid van bent, moet je zelf actief zijn en niet alleen 
consumeren. Geldt dus ook voor de kerk. 

 Dan moeten ze wel de mogelijkheid en medewerking krijgen vanuit het bisdom. 

 Dan ook zelf uitgaven in de hand hebben en geen verplichte afdrachten naar 
`hogere` organisaties 

 Dat doen de parochie`s al, alles wordt niet door het Bisdom betaald. 

 Dat gebeurd nu toch ook al. Nu al draagt een parochie af aan het bisdom. 
Andersom gebeurd nooit!!! 

 Dat is toch al altijd zo. 

 De kerk behoort tot een gemeenschap. Een deel dient van inkomsten via de kerk 
binnen te komen (via bisdom of gezinsbijdrage of subisdies) een ander deel 
wellicht via de gemeente 

 De parochianen hebben altijd voor de inkomsten moeten zorgen; het aanwezige 
vermogen is door hen opgebracht. Daar kan op worden ingeteerd. 

 De rest moet van het bisdom of van de 'kerk' zelf komen. 

 Doen ze toch al: gezinsbijdrage grafgelden, gezamelijke collectes, collecteren in 
de kerk. 

 Een andere realistische mogelijkheid zie ik helaas niet. De afstand van velen 
vooral ook in onze streek tot de kerk is zodanig groot geworden dat voor 
algemene financieel ondersteunende maatregelen onvoldoende draagvlak zal 
blijken te bestaan. 

 Een kerk is behalve een gebedshuis ook een dorpsgezicht, dat mag ook iets 
kosten. Als de gemeenschap alle kosten moet dragen, dan mag zij natuurlijk ook 
alles bepalen... 

 Gemeente moet een deel subsidieëren 

 Is in het verleden ook altijd geweest en anders word het onbetaalbaar en zal de 
kerk dus verdwijnen. 

 Kan dit niet provinciaal 

 Kerk onderhoud is ook min of meer cultureel erfgoed, dus dat is misschien wel 
voor iedereen. 

 Kerken horen bij onze geschiedenis en cultuur. Ondanks we steeds minder naar 
de kerk gaan, vind ik wel dat we ze in goede conditie moeten zien te houden. Ik 
denk alleen dat het onmogelijk is een kerk volledig in zijn eigen inkomsten te 
voorzien. 

 Kerken zijn net als alle andere non profit instellingen niet in staat om alle 
inkomsten zelf te genereren. Maar proberen kan geen kwaad en enige 
zuinigheid ook niet. 

 Open staan voor nieuwe ontwikkelingen! 

 Prima als ze zelf actief inkomsten genereren, maar uiteindelijk is het vaticaan 
toch de overkoepelende organisatie. Ik voorzie op deze manier het einde van 
veel parochies. 

 Rondleidingen geven in gebouwen van de kerk, openstellen van de toren, 
seminars verzorgen, zangkoren en muziek verenigingen laten repeteren in de 
kerk, enz. 

 Vraag/antwoorden is/zijn vreemd cq onduidelijk 
Nee  Dat eerst de vergaarde kerkschatten maar eens worden ingezet... Kijk in 

Vaticaanstad, goud, poenerig enzovoorts. 

 Een kleine gemeenschap kan veel moeilijker aan geld komen omdat er minder 
gezinnen wonen. 

 Hebben het toch al veel te druk door te weinig priesters 
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 Met al die wisselende priesters zoals nu in Horst jagen ze de kerkgangers de kerk 
uit. Als ze geen vaste priester hebben gaan ze er ook niet voor betalen Het levert 
geen enkel voordeel op die wekelijkse veranderingen. Wel de kerkbijdragen 
maar voor het onderhoud van het gebouw 

 Volgens mij is het Vaticaan steenrijk ,daar is nog wel iets te halen . 
Weet niet  Heb ik niet echt interesse in. 

 Ik heb niks met de kerk. 

 Meestal komt dit dan weer neer op enkele mensen! 
 

7.1 Wie moet deze inkomsten genereren? Bij Nee vraag 7 
 Als de parochie niet zo veel aan het bisdom af had moeten dragen als de afgelopen 30 jaar, dan 

waren ze steenrijk geweest. 
In de jaren 80 bijvoorbeeld, moest de parochie Broekhuizenvorst, evenveel aan het bisdom 
afdragen als het aan inkomsten van de gezinsbijdrage ontving van de parochianen. 
Ze hadden namelijk veel inkomsten uit onroerend goed. 

 Als het bisdom denkt dat ze goed werk doen moeten ze de priesters zelf onderhouden 

 Bisdom (3x) 

 Bisdom barst van het geld 

 Bisdom heft geld zat 

 Bisdom, Vaticaan 

 Bisdom,hebben geld genoeg,dat zie je nu wel bij de uitkeringen vanwege het kindermisbruik. 

 Bisschop 

 Dan kerken sluiten en anderen bestemmingen aan geven. 

 Dan wordt het bedelen en dat is niet nodig het bisdom zou hierin het voorrtoiue moeten nemen 
en niet de parochies 

 De dorpsbewoners en Chrislijken (Kotholieken) Het is toch te gek dat de inwoners van een dorp 
dit niet meer willen. Wel concerten en activiteiten organiseren in de kerk, maar Ho maar als er 
betaald moet worden. Ik vindt het Triest. 

 De gelovigen, de kerk zelf, het bisdom, Rome 

 De gezamenlijke kerken 

 De hele gemeenschap, rijk provincie, gemeente en kerkgemeenschap 

 De instantie die het nu ook doet. 

 De katholieke kerk, er zit genoeg geld bij de paus en.zijn.vriendjes 

 De kerk . 

 De kerk ( ROME) is stinkent rijk . 

 De kerk heeft in het verleden veel geld ontvangen en dit zou gelijkmatig verdeeld moeten 
worden 

 De kerk, algemeen. Rome. 

 Deels door het vaticaan 

 Er is nog wel geld bij de geestelijken en bij de nonnen. 

 Gemeente / provincie 

 Het bisdom 

 Het Bisdom en Rome de geestelijken hebben het al druk genoeg om de boel draaiende te 
houden. 

 Het bisdom of Vaticaan 

 Het bisdom Roermond ,zoals altijd is geweestP 

 Het bisdom,die hebben nog geld genoeg 

 Het instituut kerk. 
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 Het is goed dat een gemeenschap er benul van heeft en zich hiervoor inzet. Maar ik heb ook 
voorbeelden gezien van multifunctionele ruimtes waar al jaren ook gebedsdiensten worden 
gehouden naast sport activiteiten en andere zaken. 

 Het is voor de kerkgemeenschap in deze tijd niet meer mogelijk om zelfvoorzienend te zijn. 

 Ik denk nog steeds dat de roomskatholieke kerk best vermogend is en dat niet de vrijwilligers 
(besturen) ook nog eens als taak moeten krijgen om geld te verwerven. 

 In de kleine dorpen worden de mensen dan toch veel meer op kosten gejaagd dan in de grotere 
plaatsen. Dit is toch echt niet eerlijk dan. Er zal nog wel ergens een potje zijn waar het van 
betaald kan worden. 

 Kerk 

 Kerk zelf 

 Kerken open stellen voor andere activiteiten 

 Mensen die geld zat hebben. 

 Ook een taak van de overheid. De kerk doet meer op sociaal gebied. 

 Overheid en locale gemeenten 

 Paus - Rome - enz 

 Provincie 

 Rome moet maar  wat goud verkopen 

 Toen er genoeg geld was wilde het Bisdom graag mee plukken nu ze door alle sex schandalen 
krap bij kas zitten zijn ze niet meer thuis ! 

 Vaticaan 

 Vaticaan ofzo 

 Zoals in duitsland gedeeltelijk door de staat. 
 
 

  



 
 
 

 
322 

 

In hoeverre ben je het (on) eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Beeld bepalend voor een dorp of wijk 

 De kerk is niet alleen een religieus gebouw. Het is vaak ook een beeldbepalend 
element in een gemeenschap. 

 Het behoud van onze monumentale kerken is een opdracht die we ons allen ten 
faveure van hen die na ons komen hebben te stellen 

Mee eens  Als je de kerk wilt zien als een middelpunt van een dorp 

 Als wij de voetbalclub (of andere verenigingen) subsidiëren dan mag de kerk ook 
gesubsidieerd worden en mag dat door de gemeenschap betaald worden. 

 Daar ben ik het mee eens als de kerk een monument van historische waarde is. 
Anders niet. 

 Dat doen we al dmv de kerkbijdrage 

 De kerk heeft een sociale functie voor iedereen. Concerten, afscheidsdiensten, 
Sinterklaas etc 

 De kerk ligt meestal al eeuwen in het centrum van het dorp en meestal een 
bepalend dorpsgezicht. 

 Een eenmalige actie als er echt een keer iets aparts gerenoveerd moet worden vind 
ik geen probleem, verder vind ik het toch de taak van de Rooms Katholieke Kerk 
(bisdom en hoger) zelf. 

 Ervan uitgaande dat de kerk ook een gebouw van de gemeenschap is/wordt en niet 
enkel van inwoners die gelovig zijn. 

 Gebeurt tot nu toe ook via gemeentelijk en rijks bijdragen. 

 Het is toch een dorpsgezicht. 

 Iedereen zou wat kunnen geven wat hij of zij kan missen. 

 Is voor elk dorp een gezichtsbepalend enkarakteristiek gebouw wat behouden moet 
blijven sec als gebouw niet vanuit de gelovige functie alleen 

 Middels door de belastingdienst de kerk in een herkenning en visitekaartje van een 
dorp / gemeenschap 
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 Mits gebouw monumentale waarde heeft en maatschappelijke functie aan dorp 
biedt. 

Neutraal  'moeten' is niet aan de orde. De kerk is in het verleden gebouwd door grote giften 
van de dorpelingen. Geef de dorpelingen de keuze om zelf de kerk ook voor andere 
doeleinden te gebruiken voor activiteiten die geld in het laatje brengen. De 
bisschoppen hebben veel gelovigen de kerk uitgestuurd door niet met de tijd mee 
te gaan. 

 Als dan vrijwillig!! 

 Als er sec het kerkgebouw wordt bedoeld kun je niet 'anders' gelovigen daarmee 
opzadelen.  Van 'de een' kerk? 

 Als je vindt dat het kerkgebouw mag verdwijnen heb je geen reden om er aan bij te 
dragen. 

 Dit doen we toch al via de (gemeentelijke) belastingen daarnaast ook door giften en 
kerkgeld 

 Dit moet iedereen voor zichzelf beslissen. Gemeenten mogen gemeenschapsgelden 
uitgeven aan de renovatie van kerken, mits hierbij het argument is dat een 
kerkgebouw een onmisbare factor is voor het aangezicht van het dorp/stad. Wat de 
gemeenten echter niet mogen is gemeenschapsgelden inzetten zodat het geloof 
uitgeoefend kan worden, dit is immers in strijd met de scheiding tussen kerk en 
staat. 

 Het gaat om een geloofskwestie. Mensen die niet geloven kunnen ook niet verplicht 
worden tot bijdragen. Dat gaat in tegen de vrijheid van godsdienst. 

 Iedereen zou wel iets over moeten hebben om een kerk in een dorp te behouden. 
Een kerk is vaak het middelpunt en baken in het landschap. Los van het feit dat dit 
voor gelovigen het huis van God is. 

 Waarschijnlijk gaat het dan via de belasting en ja, dan is het voor iedereen. 
Mee 
oneens 

 Alleen `gelovigen` zouden moeten bijdragen. Ik draag toch ook niet bij aan het in 
stand houden van de voetbalclub? 

 Dit kan alleen gevraagd worden als de functie van een kerk anders wordt ingevuld. 

 Dit moet op vrijwillige basis zijn 

 Ieder die zich geroepen voelt MAG helpen 

 Ik moet mijn eigen huis ook zelf onderhouden ik kan ook niet naar de gemeenschap 
om geld bij elkaar te krijgen . De kerk moet geld opzij leggen voor onderhoud . 

 Je kunt dit niet dwingend opleggen. 

 Mensen die helemaal niets met de kerk hebben kun je daar niet voor op laten 
komen. Dit moet dan ook voor b.v. een Moskee. 

 Mensen zijn vrij om te geloven in, of juist niet, een godsdienst. Zolang de kerk een 
katholiek gebouw blijft/is kun je niet verwachten dat iedereen hier aan bij draagt. 
Mochten er andere functies/gebruikers in de kerk komen wordt dit een ander 
verhaal. 

 Niet iedereen is gelovig en ziet een kerk als geloofsplek. 

 Vind dat ieder dat voor zichzelf moet kunnen beslissen 

 Vrijheid blijheid 
Zeer mee 
oneens 

 Als er een andere invulling aan word gegeven dan mee eens. 

 Als er geen geld is om een bieb open te houden wordt die ook gewoon gesloten. Als 
een kerk als gebouw een monumentale waarde heeft of als het gebouw een 
waardevolle collectie herbergt dan is het meer nationaal erfgoed en zouden de 
financien uit die hoek moeten komen. Als de kerk als instituut te weinig financiele 
middelen heeft dan zal er op de een of andere manier bezuinigd moeten worden, 
Net zoals overal bezuinigd wordt. 
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 Als ik niet gelovig ben of het niet met de kerk eens ben kan het niet zo zijn dat ik 
verplicht ben om aan de renovatie bij te dragen. 

 Als je net als ik atheïst bent zou je niet blij zijn te moeten bijdragen.. 

 Als je niet kerkelijk bent of tegen de kerk waarom zou je er dan aan mee betalen. 

 Als je niks met de kerk hebt hoef je niet te betalen over 20 jaar zijn er geen kerken 
meer. 

 Als je niks met de kerk hebt kan men mij niet dwingen. 

 De kerk maakt mensen bang en onderdanig. Het geloof is ook oorzaak van vele 
oorlogen. Voor een gemeenschapshuis zou ik wel geld over hebben. 

 De kerk moet zelf de broek ophouden en anders maar verdwijnen. 

 Geloof is in dit land een keuze, geen verplichting. Dit moet zo blijven. 

 Het is gewoon niet meer rendabel om alle kerken open te houden. Er zijn genoeg 
alternatieven om een mis op te dragen voor de gelovige. in bijna elk dorp heb je wel 
een gemeenschaphuis, kunnen ze daarna nog gezellig een kopje koffie drinken die 
oudjes. En kan de mis ook wat later gehouden worden, nu moeten ze vaak al om 
09.00u in de kerk zitten. Veel te vroeg! 

 Het leven is all duur genoeg. 

 Iedereen mag zelf weten wat hij of zij met hun geld doen en sommige hebben ook 
niets met het geloof. 

 Ik ben niet katholiek (opgevoed), waarom zou ik dan betalen!! 

 Ik heb me laten uitschrijven uit de kerk en ben dus katholiek meer 

 Ik heb niks met de kerk en wil er ook niet aan mee betalen. 

 Ik heb niks met de kerk, ben uitgeschreven. Maar voor het monumentale aspect 
vindt ik dat hij moet blijven. Dat vind ik overigens ook van andere monumentale 
panden, en daar ga ik toch ook niet aan bijdragen als tenzij ik daar zelf voor kies? 

 Ik heb niks met het geloof. Komt de rest van de gemeente ook bijdragen om mijn 
huis oo te knappen dan? 

 Ik heb niks met kerken en een geloof dus ik vind dat ik niet hoef bij te dragen hier 
in. 

 Ik vind sommige kerkgebouwen wel mooi. Maar verder heb ik er helemaal niets 
mee. 

 Moet wel altijd vrijwillig blijven. Dadelijk moet ik mee gaan betalen voor n moskee! 

 Moeten is een groot woord. De positie van de kerk is behoorlijk gewijzigd. Ze zullen 
hun steun moeten verdienen. 

 Nooit verplichten. Straks krijg je nog `kirchensteuer` zoals in Duitsland. Nee 
bedankt. 

 Voor mij persoonlijk hoeft er geen kerk te zijn. Ik stel meer prijs op een goede 
ontmoetingsruimte in een dorp waar iedereen terecht kan. Daar zou ik wel aan bij 
willen dragen. 

 Wij gaan altijd in een ander dorp naar de kerk.  Daar voelen wij ons prettiger en 
thuis! 

 Zie voorgaand commentaar 

 Zou niet weten wasrom. Als je niets met de kerk hebt of anders gelovig bent. 
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Wintertijd 
 

Van zaterdag 29 op zondag 30 oktober ging de wintertijd weer in; de klok ging een uur 
achteruit.     
 

    
 
Voor sommige mensen duurt het even voordat ze hier weer aan gewend zijn  andere merken 
er weinig van. 
 

 

Anders, namelijk: 
 De kinderen moeten er vooral aan wennen. Ze zijn allemaal een uurtje eerder wakker. 

 De wintertijd heb ik geen moeite mee maar als de klok terug gezet wordt naar de zomertijd heb 
ik er zeker een week last van. 

 Flauwe kul 

 Het duurt een paar dagen voordat mijn biologische klok gewend is. 

 Ik hoef er niet aan te wennen, maar vind het niet leuk dat het zo vroeg donker is 

 Ik vindt het heerlijk 

 Merk weinig vd tijd moet wennen aan vroeg donker 

 Moet wennen dat het zo vroeg donker is. 
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 Van mij mag het altijd zomertijd zijn. avonds langer licht ook in de winter. 

 Veel werk voor weinig opbrengst 

 Wennen doe ik wel,maar laat deze maatregelingen van zomer- en wintertijd snel stoppen. Dus 
een tijd. 

 Wennen is een groot woord hiervoor, maar ik verbaas me er telkens wel weer over dat het al zo 
vroeg donker is.. dit geeft mij geen prettig gevoel.... 

 
In Nederland zijn winter- en zomertijd in 1977 ingevoerd.    
 
In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 De eigenlijke reden is niet meer van deze tijd 

 De gedachte dat dit energie zou sparen blijkt achteraf niet waar te zijn. Laat het 
het achterwege. Geen mensen meer die te laat op hun werk komen. 

 Ik voel me veel prettiger en gezonder als er geen zomertijd is, waarom moet de 
mens ook hier weer in de natuur ingrijpen Onnatuurlijk zal zich altijd wreken. Dit 
hoor ik van steeds meer mensen. 

Mee eens  Het zou gewoon weer door moeten gaan als voor 1977. niemand wordt er beter 
van 

 Zomertijd kan de vaste tijd worden. We gaan voor  4maanden terug naar de 
wintertijd. Bespaar mensen dat gedoe! 

Neutraal  Ik denk dat hier erg moeilijk over gedaan wordt. Maar in de praktijk valt het wel 
mee. Het is niet dat we een halve dag moeten schuiven. 

 Ik vindt dit lastig, want ben van mening dat je de natuur niet moet manipuleren. 
Maar als het vanuit duurzaamheid besloten wordt, kan ik er mee leven 

 Ik zou graag het hele kaar zomertijd willen 

 Tijdens de Duitse bezetting was er ook zoiets meen ik. 

 Voor veel mensen, denk aan bejaarden en kinderen is dit een grote belasting. 
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Zeer mee 
oneens 

 Fantastisch toch die lange avonden in de zomer! 

 Heeft toch niets te maken met in welke tijd we leven ......? 

 Heerlijk die lange zomeravonden 

 Stel deze vraag in de lente nog eens. Waarschijnlijk is iedereen dan wel voor 
zomertijd! 

Weet niet  Liefst zou ik het afschaffen, maar dan wel de zomertijd als standaard verheffen. Op 
die manier hebben we in ieder geval `s avonds een uurtje extra licht om in de tuin 
te zitten/werken. Helaas pleiten de afschaffers anderszins... :-( 

 Maakt mij niet zoveel uit 

 Persoonlijk vind ik zomertijd wel mooi 

 Van deze tijd zou ik niet zeggen. Het is niet ouderwets, ik hoef er geen stempel op 
te drukken. Maar we kunnen best eens nadenken welke situatie ons het meeste 
voordeel geeft. 

 

10.1 Kun je dit kort toelichten? Bij (zeer) mee eens / (zeer) mee oneens vraag 

10 
 's avonds langer licht vind ik fijn. 

 's zomers is het lekker lang licht waardoor je langer buiten dingen kunt ondernemen. 

 24 uurs economie dus grote onzin om te turnen aan de klok 

 Achterhaald (2x) 

 Alle milieuvoordelen die we kunnen bereiken hebben we.nnodig om onze doelstellingen tehalen. 

 Altijd al vervelend gevonden en kennelijk brengt het niks op. 

 Altijd zomertijd is helemaal oké 

 Bespaart energie! 

 Biologische klok wordt ontregeld 

 Brengt geen economie's voordeel 

 Brengt niet op wat ze ervan gehoopt hadden. Brengt mensen even uit de concentratie. Er 
gebeuren meer ongelukken. Zomers in het duister buiten zitten is ook erg fijn.. 

 Dan graag de wintertijd aanhouden,  aangezien dit de standaard tijd is. 

 Dan liefst alleen zomertijd 

 De aardbol kun je niet stoppen met draaien , dus gewoon uit mileu oogpunt invoeren 

 De beoogde energiebesparing is vrijwel nihil 

 De besparing van energie door de zomer en wintertijd is maar minimaal 

 De economie draait niet meer op zonsopkomst en ondergang. Daarnaast is daglicht in de avond 
een voordeel in geval je vrij hebt. 

 De lange zomeravonden zijn fijn 

 De langere lichtperiode in de zomer is voor velen een goede zaak. Ik geloof niet dat het ene uur 
vooruit en dan weer achteruit echt zoveel effect op de mens heeft. Het lijkt wel of we overal een 
discussie over moeten voeren en het allemaal veel erger maken dan dat iets in werkelijkheid is. 
Men reageert steeds meer overdreven op zaken. Stel nu eerst objectief vast of er uberhaupt een 
probleem is of niet. Onderzoek dat gewoon. 

 De lichte ochtendspits weegt voor mij niet op tegen een vroege avond 

 De natuur niet manipuleren 

 De reden om tijd te verzetten is inmiddels achterhaald. 

 De tijd die we in de zomer voor het hele jaar 

 De verwachte energiebesparing is slechts een zeer beperkt deel van wat men er van verwacht 
had. 

 De voordelen zie ik niet 
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 De werk uren en reisuren worden nu deels niet in het donker uitgevoerd, waardoor waarschijnlijk 
minder ongevallen 

 De wintertijd is dé echte tijd. Ik moet er niet aan denken dat in de zomer het al om half vijf licht 
wordt en al om negen uur donker. 

 De zomertijd heeft slechts een minimale toegevoegde waarde. De overgang is voor mens en dier 
lastig 

 Denk niet dat je er veel mee opschiet 

 Deze tijden zijn goed voor werkende mensen en l.l.die naar school en weer naar huis moeten 
gaan .Dit kan nu meer met daglicht 

 Dieren hbben meer last van de tijden. 

 Dit blijft de juiste tijd, waarom de grens verleggen 

 Dit is destijds ingesteld om meer licht te hebben tijdens het werken op het land (zomertijd!) Niet 
meer van deze tijd! 

 Dit is hoe wij het gewend zijn.. als deze er niet is zou dat wel makkelijker zijn maar het is nu 
eenmaal zo.. 

 Dit is in het leven geroepen om energie te besparen. Deze besparing blijkt minimaal te zijn. 

 Dit is tegen de natuur 

 Economisch levert het niks op. Ik vind het niet leuk dat ik 's avonds in het donker naar huis moet. 

 Eea gebeurde voor een beter milieu. Dat heeft zich niet bewezen . Dus dan hoeft het wat mij 
betreft verder niet. 

 Eeen tijd: Greenwich Time! 

 Een goede oplossing om de avonden met name in de zomerperiode langer en beter te benutten. 

 Eerst was het s morgens donker voor het werk. Nu erna. 

 Elke dag duurt 24 uur; we gaan de klok toch ook niet aanpassen indien we naar een ander 
continent gaan. 

 Energie 

 Energie besparen doen we voortaan op velerlei andere manieren 

 Energie besparing is juist nu van belang 

 Energiebesparing!! 
minder lampen aan. 

 Er zijn geen voor- en nadelen in het algemeen gezien. 

 Er zijn maar weinig landen waar dit van toepassing is. Het voegt nauwelijks iets toe: 's ochtends is 
het 'eerder' licht, maar 's avonds wordt het vervolgens ook 'eerder' donker. 

 Er zijn mensen die de wintertijd willen afschaffen... helaas kan dat niet ;-) Naar mijn mening helpt 
Zomertijd juist met het bioritme(door licht). Anders zou het zomers al om 03.30 uur licht worden. 
En om 22.00 uur al helemaal donker.  Licht is de oplossing; een wake-up light, zonnelamp of 's 
avonds niet meer te lang achter de pc of tv(blauw licht wordt door je lichaam gezien als daglicht) 

 Erg prettig, vooral in de zomer met lange zomeravonden. 

 Feit is dat vele landen dit hebben. 

 Fijn lang licht 's zomers 

 Fijn vooral in de zomer een uur langer licht ! 

 Fijne lange zomeravonden en het zou toch goed zijn voor de economie 

 Geen probleem. 

 Geloof niet dat er erg veel voordeel gehaald wordt uit de tijdswisseling. Nadeel is dat het vroeger 
donker wordt en later licht, dus gevaarlijker in  het verkeer 

 Gewoon de normale tijd handhaven 

 Gewoon de zomertijd erin houden... 

 Gewoon de zomertijd laten staan 
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 Gewoon op wintertijd laten staan,energie besparen maakt toch niets uit,dit is gewoon een 
fabeltje. 

 Gewoon zo als het altijd was voor iedereen goed 

 Gewoon zo laten staan... 

 Gewoon zomertijd aanhouden is veel prettiger en hoeven we niet 2 keer per jaar te schakelen 
naar andere tijden 

 Ging om energiebesparing. 
Die tijd is voorbij.  
Heeft geen positief effect meer 

 Goed beschouwd heeft het invoeren van een zomertijd weinig effect meer. Althans niet het 
effect dat het had in de jaren '70 en '80. De economie is toch al een 24-uurs economie. Maar ik 
vind de zomertijd wel lekker! Dus van mij mag ie blijven. 

 Goed boot toerisme 

 Goed voor milieu en de horeca 

 Goede manier om juist om te gaan met veranderende omstandigheden qua daglicht 

 Grote mate van energiebesparing toch! 

 Hadden ze nooit aan moeten beginnen 

 Heb er geen moeite mee 

 Heb me altijd afgevraagd of de zomertijd nu zoveel voordeel brengt. 

 Heeft m.i. geen nut 

 Heeft maar weinig voordelen en veel nadelen. 

 Heeft weinig nut 

 Heeft weinig zin meer 

 Heerlijk die lange zomeravonden. 

 Heerlijk in de zomer 1 u langer licht, en het is besparen op de energie. 

 Heerlijk lang genieten van het licht. 

 Het beste kunnen we de zomertijd aanhouden, dit zorgt voor langer licht in de winterdagen en 
draagt bij aan verdere energiebesparing. 

 Het blijft door de omschakeling naar zomer- en wintertijd echt niet langer licht of donker. Het 
verstoren van de biologische klok van mensen en dieren door deze omschakeling is van veel 
meer belang 

 Het brengt totaal niets alleen ongemak 

 Het dagritme is toch wel plezieriger 

 Het effect is nihil dus gewoon 1 tijdslinie over het hele jaar 

 Het geeft een hoop onrust en is m.i. onnodig in deze moderne tijd waar we veelal door andere 
tijdzones reizen. 

 Het had als functie dat je overdag langer gebruik kon maken van het natuurlijke licht. Deze 
functie is niet meer nodig en daarom is winter- en zomertijd ook niet nodig 

 Het heeft geen enkel voordeel. 

 Het heeft niet het beoogde doel bereikt, besparen op energie 

 Het heeft tegenwoordig geen nut meer 

 Het heeft toch een reden dat dit gedaan wordt?! Fijn dat het 's morgens eerder licht is, dan 
maakt het wat gemakkelijker om die dag weer te starten. 

 Het heeft voor mij alleen voordelen. 

 Het heeft weinig of geen zin 

 Het heeft z'n voor en nadelen en ik vraag me af wat de voordelen zijn ik voor mezelf zie alleen 
maar de nadelen 

 Het heeft zo z'n voor-en z'n nadeel. Als het in de zomer lang licht is kun je na je werk er ook nog 
van genieten. 
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 Het is achterhaald, van mij hoef de zomer en wintertijd niet. 

 Het is bewezen dat het niet veel oplevert dus ik denk dat het meer schade oplevert dan winst. 

 Het is erg fijn als het in de zomer zo lang licht is. 

 Het is gedaan om energie te besparen en meer te genieten van het daglicht....Het idee is oke.... 
Maar we besparen nu al veel energie omdat producten steeds zuiniger worden.. 
iedereen ook mensen, en planten moeten steeds weer opnieuw wennen aan de nieuwe tijd 

 Het is geen trend of hip iets. Het zorgt ervoor dat we langer licht hebben in de winter 

 Het is goed zo er zijn altijd mensen die het niet goed vinden 

 Het is heerlijk dat het eerder donker is in de winter en in de zomer langer licht blijft. 

 Het is mij om het even. 

 Het is onhandig en dient geen duidelijk doel 

 Het is toch heerlijk als het 's avonds lang licht is..... 

 Het is toch heerlijk om van de lange zomeravond te genieten 

 Het is toch helemaal achter haalt. 

 Het is toch wel heerlijk dat bij de zomertijd het s'avonds langer licht is  Mooi voor 
buitenactiviteiten. 

 Het is vooral fijn als het in de zomer lekker lang licht is. verder zal het geen voordelen hebben 

 Het is wel lekker en ik denk dat er minder energie wordt gebruikt, langer licht, minder licht aan in 
huis, minder tv aan. 

 Het is wel prettig dat het in de zomer langer licht is. 

 Het kost kapitalen. 

 Het levert niets op alleen irritatie 

 Het levert niets op en veel mensen hebben last van de omschakeling 

 Het levert weinig tot geen energiewinst op, waar het eigenlijk voor bedoeld was. 

 Het profijt is verwaarloosbaar. 

 Het schept, geen voor- en nadelen. 

 Het zorgt 2 keer per jaar voor veel gedoe en overlast 

 Hoort er gewoon bij en is weer eens wat anders dan altijd tzelfde 

 Hou gewoon de tijd aan zoals deze bedoelt is. Ik zie er geen voordeel in om de klok te verzetten. 

 Iedereen moet er aan wennen twee keer per jaar en voor het vee is het nog het ergste. 

 Ik begrijp dat het vroeger handig was. Maar nu maakt het geen verschil meer. 

 Ik ben er aan gewend en vind het wel iets hebben swinters lekker vroeg donker en zomers juist 
langer licht 

 Ik ben hier goed aan gewend, ander alternatief, laat dan de zomertijd staan en stop met de 
wintertijd. Zo blijven we in de zomer altijd ons extra uurtje licht houden. 

 Ik betwijfel de voordelen en de gezondheid van mensen word ontregeld. 

 Ik denk dat de meeste mensen gebaat zijn met de zomer- en wintertijd. 
Als ik het goed heb, is de wintertijd de 'juiste' tijd. Dit zou betekenen dat het in de zomer om 
5:00 u al licht is en het 's avonds een uur eerder donker is. 

 Ik heb het optijd vreemd gevonden dat we opeens midden in jhet jaar de klok moeten gaan 
verzetten. 
De natuur gaat ook zijn gang, waarom niet de klok houden zoals die staat? 

 Ik heb liever 's avonds langer licht, dan dat het 's morgens eerder licht is. 

 Ik kan er maar niet aan wennen 

 Ik las dat de energiebesparing hierdoor slechts erg minimaal is. 

 Ik stel voor om in de winter een uur extra zomertijd in te voeren: 
- dan is het twee uur later donker vergeleken met de huidige wintertijd 
- dan hoeven de lampen en de verwarming later aan (bespaart energie en kosten) 
- is beter voor de mensen met licht- of winter depressies, want het is 's avonds langer licht 
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 Ik vind die wijzigingen grote onzin 

 Ik vind het altijd lekker dat het in de zomer maanden langer licht is. Want als ik het goed begrijp 
is de wintertijd de officiële tijd. 

 Ik vind het fijn dat het zo geregeld is 

 Ik vind het goed zo 

 Ik vind het heerlijk dat in het voorjaar de klok weer een uur vooruit gaat. Graag houden zo!!! 
Eventueel de zomertijd het hele jaar laten staan maar zeker niet de wintertijd! 

 Ik vind het heerlijk dat we in de zomer langer van het zonlicht kunnen genieten. 

 Ik vind het juist fijn dat je in de zomer langer geniet van de avond 

 Ik vind het juist prettig dat we in de zomer profiteren van deze gunstigere tijd. 

 Ik vind het onnodig. Gewoon een standaard tijd aan houden. 

 Ik vind het prettig als het in de zomer lekker lang licht is, en de verandering van tijd daar heb ik 
geen moeite mee. 

 Ik vind het wel fijn dat het in de zomer langer licht is 

 Ik vind het wel lekker als t avonds lang licht is. 

 Ik vind het wel prettig dat zomers de avonden wat langer licht zijn 

 Ik vind prettig langer licht 

 Ik vind zomer en wintertijd prima 

 Ik vraag me af of de voordelen echt zo groot zijn en veel mensen er kort Door ontregeld zijn. 

 Ik vraag me sterk af wat de voordelen zijn en wat deze daadwerkelijk opleveren. 

 Ik weet niet eens wat het nut hier van is 

 Ik weet niet of dit financieel een voordeel is.Verder kan ik niet oordelen hier over. 

 Ik zie er de meerwaarde niet van in, het tijdsverschil 

 Ik zie er de voordelen niet zo van in , want nu moet ik al om 17:00 uur de lampen aanmaken , dus 
ik zie het voordeel niet. 

 Ik zie geen enkel probleem om altijd zomertijd te hanteren. 

 Ik zie geen verschil tussen wintertijd en zomertijd. alles blijft hetzelfde. waarom zou de je klok 
moeten verzetten 

 Ik zie geen voordelen, alleen maar nadelen 

 Ik zie het nut er niet van in 

 Ik zie het nut er niet van in. 

 Ik zie hier het nut niet van in 

 Ik zien weinig voordelen. 

 Ikvindt het moooi die langere avonden in de zomer. 

 In de zomer lang licht is prettig 

 In de zomer lekker een uurtje langer genieten van de zon 

 In de zomer lekker lang licht 

 In de zomerperiode kun je profiteren van een uur langer licht en zon. Vooral voor mensen die 
werken is dit prettig. 
Wat is er op tegen om de wintertijd af te schaffen en altijd zomertijd te hebben?? 

 In deze 42/7 maatschappij is de zomertijd niet meer nodig. 

 In deze tijd voegt het niet toe. Economie draait toch wel 24. 7 

 In een 24-uurs economie en een tijd waarin LED-lampen voor verlichting zorgen, is wintertijd 
achterhaald. De dagen zijn toch al kort. 

 In mijn ogen zet het geen zoden aan de dijk. Er wordt toch niets mee bespaard. 

 In onze moderne 24 uur maatschappij is dit niet meer nodig. 

 Is achterhaald 

 Is achterhaald. Niet nodig! 

 Is altijd weer wennen en je schiet er niets mee op 
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 Is destijds ingevoerd om energie te besparen. Blijkt niets op te leveren. Is dus een heel gedoe om 
niets. 

 Is een goede regelingb 

 Is gedaan om energie besparing dacht ik. 
Heb nooit iets vernomen of dit werkelijk iets op heeft geleverd. 

 Is geen mode verschijnsel....... De reden waarom het toen is ingevoerd is nu toch nog hetzelfde ? 

 Is het bewezen, dat het voordeel oplevert??? 
Ik geloof daar niks van. 
Alleen maar lastig voor babies en dieren....toch??? 

 Is juist wel van deze tijd. Het is in het leven geroepen om energie te sparen. Dit is nog steeds een 
hot item 

 Is niet meer van deze tijd. 

 Is praktisch wanneer het langer licht blijft in de zomer 

 Is toch prima zo! 

 Je kunt als het zomerdag langer licht is nog van alles doen tuinieren wandelen en in de tuin 
genieten. 

 Je moet zoveel mogelijk gebruik maken van het daglicht 

 Je schiet er niet veel mee op 

 Je schiet er niks mee op. 

 Je schiet met dat uur wisselen toch niks op wat je s:avonds doet bezuinigen komt er het 
s:morgens weer bij begrijp niet met erbarmelijke weg verbinding akkoord namelijk de 
horsterweg het is een  hobbel baan gewordenn 

 Juiist wel lijkt me energie besparend! 

 Juist wel goed dat je in de zomermaanden langer van het licht kunt genieten. En wat zou het 
vervelend zijn als het in de winter smorgens lang donker zou zijn. 

 Kunt niet achterblijven als de rest van de wereld dat wel blijft doen. 

 Laat de klok op zomerstand staan. Ik ken niemand die daar op tegen is. De wintertijd kost ook 
meer energie door de langere avonden 

 Laat de natuur zijn gang gaan 

 Laat de natuur zijn gang gaan. 

 Laat de tijd maar gewoon zoals het is 

 Laat de tijd voor wat hij is. TIJD !!!! 

 Laat de tijd zoals het is 

 Laat de werkenden nog van een mooi zomeravond genieten.  
Prachtig toch. 

 Laat de wintertijd/ zomertijd maar lekker blijven 

 Laat het achterwege. Kost veel om alles aan te passen 

 Laat het gewoon zijn gang gaan dit is waarschijnlijk voor mens en dier het beste. 

 Laat ons in het gewone ritme. Was vroeger wel goed. 
Nu hebben we toch een 24 uurs economie. 

 Lange zomeravonden zijn geweldig 

 Langer licht 

 Langer licht is wel zo prettig en bespaart op energie 

 Langer licht vind ik wel prettig 

 Langere avonden in de zomer 

 Langere zomeravonden vind ik goed, zeker voor de 'werkende' mensen. Hebben die na hun werk 
toch nog wat zonneuren. 

 Leefpatroon is kompleet anders geworden 

 Liever altijd Zomertijd 
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 Ltijd zomertijd 

 Maakt niets meer uit 

 Mensen maken 24 uur per dag gebruik van stroom, dus het maakt niet meer uit of het buiten 
licht of donker is 

 Mensen zijn er aan gewend en het past ook bij de zomer en winter. 

 Met de huidige 24 uurs economie heeft het totaal geen zin meer. Er wordt voortaan op heel veel 
plaatsen 24 uur per dag en 7 dagen in de week gewerkt dus er zit voor veel werknemers toch 
geen regelmaat meer in het leven zoals b.v. een heel weekend vrij. 

 Met de moderne wereldeconomie is dat zinloos 

 Mini jet-lag 
nergens voor nodig 

 Mooie herfst avonden te vroeg donker 

 Nee (3x) 

 Neem de tijd zoals die lang geleden is vastgezet. 
Een uur maakt niets uit voor langere of kortere dagen 

 Nergens voor nodig. Lichaam heeft te lang nodig om hieraan te wennen. 

 Nog met meer zaken bemoeien, gewoon laten levert totaal niet op. 

 Nou in de zomer een uur langer licht s'avonds vind ik leuker en prettiger. 

 Nu ik deze vraag voorgeschoteld krijg, besef ik me toch wel dat ik het iets van vroeger vind. 
waarom zouden we de klok verzetten? daar bereiken we toch 0.0 mee? dit zorgt er alleen voor 
dat het vroeger donker is en ik denk dat niemand daar echt vrolijk van wordt. maarja, het zit er 
zo ingebakken en als je dit wilt veranderen moet héél nederland dit aanpassen en dit gaat toch 
niet gebeuren. 

 Of er zoveel rendement overblijft is maar de vraag 

 Omdat het toch prettig is wat meer zon en licht te hebben... 

 Onzin 

 Onzin .Wat is er mooier als een lange zomeravond .En in de winter optijd de gordijnen of 
rolluiken dicht , goed voor de portemonnee! 

 Onzin dat geschuif met de tijd, daar waar het voor bedoeld was heeft geen effect. 

 Onzin, de voor- en nadelen zijn exact hetzelfde als 20 jaar geleden. 

 Optimaa gebruik maken van de mooie dingen van de natuur (langer licht 's avonds) 

 Prachtig dat we de tijd aanpassen aan het zonnelicht. De besparingen van al het energie gebruik 
zijn zo  navenant. 

 Prima en kekker 

 Sinds 1977 zijn er zoveel milieubesparende ontwikkelingen geweest, dat het niet meer uitmaakt 
of we de klok verzetten. Het levert alleen maar verwarring op.....nog steeds 

 Slaapritme in de war. 

 Sommige mensen reageren hier sterk op ,dus afschaffen 

 Spaart energie 

 Sta op als het licht is 

 Steeds die klokken omzetten... 

 Te veel voordelen van langer licht tijdens de zomertijd. Ook voor de gezondheid. 

 Tegenwoordig met de 24 uurs economie maakt het niet meer uit of het eerder of later licht is. 

 Toch fijn die lange zomeravonden en het bespaart ook nog energie 

 Toendertijd was er een duidelijke reden. Zomer/wintertijd zorgt voor veel overlast en verwarring. 
Stoppen ermee 

 Totaal overbodig en onderzoek wijst uit dat het slecht en schadelijk is 

 Uurtje langer licht in de zomer vind ik zeer prettig. 

 Veel (niet iedereen) kan toch al kiezen wanneer ze werken, leven en slapen. 
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 Veel handiger als we net als in sommige andere landen de wintertijd als enige tijd het hele jaar 
als onze tijd hebben. 

 Veel mensen hebben er last van. Leidt tot slapeloosheid , stress etc. In huidige 24u economie is 
dit een rare actie. Dus klok verzetten zsm afschaffen! 

 Veronderstelde voordelen instellen zomertijd blijken niet te kloppen. 

 Vind het goed zo. 

 Volgens mij ging het om energie te besparen. En dat is nog steeds. 

 Voor de fauna is de zomertijd helemaal niet goed en omdat  Nederland een groot Pretpark is 
willen ze de dag zo lang mogelijk laten duren en deze mensen bepalen of de zomertijd  blijft.bv 
de Horeca. 

 Voor de jeugd die naar school moet fietsen vooral is dit een goede manier om de veiligheid te 
verhogen. 

 Voor de mensen die buiten werken, heeft het licht veel invloed op de manier van werken. De 
schakeling tussen zomer en wintertijd is daarmee zeer functioneel 

 Voor de tuinbouw ed dergelijke is het in de zomerperiode eerder licht. 

 Voor mij hoeft de klok niet voor of achter uit 

 Voor mij hoeft er geen zomer en wintertijd meer te zijn,of voer dan de zomertijd in en laat de 
wintertijd achterwege 

 Vooral zomers is het wel fijn dat het lekker lang licht blijft. 

 Voordelen zijn groter dan de nadelen 

 Vroeger hadden we dat ook niet en waarom is dit eigenlijk ingevoerd??? 

 Vroeger was dit voor de bezuinig van licht in de tegenwoordige tijd is licht door led licht 
vervangen en is daardoor al zeer goedkoop. 
Computer gaat toch aan dus dit maakt niets uit. 

 Waar het voor bedoeld was is toch al lang achterhaald. Naar mijn idee levert het weinig op. 

 Waar is het goed voor het is geen energiebesparing wat de bedoeling was. Veel mensen hebben 
wel last van het omschakelen. 

 Waarom moeilijk doen of levert het veel op. 

 Waarom moet dat ik zie geen voordelen 

 Waarom niet 

 Waarvoor het bedoeld was, werkt niet meer 

 War het voor bedoeld was heeft helemaal niet gewerkt 

 Was voor de landbouw, om zomers langer op het veld te kunnen werken, dit is heden ten dage 
niet meer van toepassing 

 Was voor langere werkdagen te kunnen maken, heeft weinig nut meer 

 Wat een onzin .Iets wat goed is moet je niet veranderen . 

 Wat heeft dat nu met deze tijd te maken. Achterlijke vraag! 

 Wat heeft winter- en zomertijd met deze tijd te maken? Licht en donker zijn van alle tijden. 

 Wat is het voordeel? 

 Wat mij betreft blijft het het hele jaar zomertijd. Wat je 's morgens aan energie bespaart, wordt 
's avonds toch weer opgemaakt. 
Bovendien veroorzaakt de wintertijd weer veel ellende op de wegen (ongelukken, files) 

 Wat voegt `t toe? 

 Wat voor de een 'n voordeel is, is voor de ander een nadeel. Elk seizoen heeft zijn eigen charme 
of dat nu 's morgens vroeg is of 's avonds laat. Laten we ophouden met het verleggen van de tijd. 

 We doen het toch voor het milieu 

 We doen toch wat we moeten doen, als 't donker is doen we het licht aan . 

 We kunnen niet licht genoeg hebben dus ik ben blij met de zomertijd. Het is die akelige winter 
lang al donker genoeg. 
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 We leven in een 24 uurs economie dus lampen zijn net zo lang aan als dat er geen zomer winter 
tijd is 

 We leven nu in een 24-uur economie. 

 We leven veel energiezuiniger dan toentertijd. 
Het kost mijns inziens meer aan aanpassingen zowel fysiek als financieel gezien. 

 We leven voortaan in een 24 uurs economie en daar past deze visie niet meer in. Ik zou de 1 tijd 
aanhouden en niet meer wisselen !! 

 We willen toch alles veranderen of op z'n kop gooien. Kijk naar de kerken, de muziekkorpsen in 
het dorp, de sportverenigingen, de middenstand. Alles moet veranderen of men wil zich niet 
inzetten, dan verander de zomer-wintertijd ook maar. 

 We zijn bijna een 24 uurs economie met alle lichtvoorzieningen ect. Dus die paar uur scheelt 
weinig tot niet, is maar van zeer korte duur 

 We zijn er aan gewend ,even aanpassen 

 Wereld wijd wordt er verschillende mee omgegaan, en zijn het zelfs verschillende weekenden 
dat ze van tijd wisselen. Geeft alleen maar verwarring en geen voordelen. 

 Wie heeft dit ooit uitgevonden en waarom? 

 Wie weet nog wat de eigenlijke tijd is? 

 X 

 Ze zeggen,in de zomertijd is het dan langer licht, maar dat maakt helemaal niets uit.'s avonds 
heel laat ga je toch niet meer fietsen of werken. 

 Zie de extra toelichting 

 Zie er het nut niet van in. 

 Zie er niet echt meer het nut van. 

 Zie hiervoor 

 Zie vorige (2x) 

 Zo lang als er nog energie kosten mee bespaard kunnen worden op welke kleine schaal dan ook 
moeten we dit handhaven. 

 Zomer tijd langer licht is mooi 

 Zomers is toch wel fijn dat het langer licht is. Dit heeft gewoon veel voordelen 

 Zomers lekker lang licht ,heerlijk buiten zitten als het goed weer is.   .Minder stroom verbruikt. 

 Zomertijd aanhouden 

 Zomertijd gewoon laten zoals het nu is. 

 Zomertijd is een geweldige oplossing om elke dag opnieuw lang(er) van de zomertijd te kunnen 
genieten. 

 Zomertijd is heel erg fijn, mag wat mij betreft zelfs het hele jaar door zijn. 

 Zomertijd is prima. Lekker lang licht. 

 Zowel Sinterklaas, de kerk en zomertijd, is niet meer van deze tijd. 
 
 

  



 
 
 

 
336 

 

CO2-uitstoot 
 

Tijdens de Nationale Klimaattop in Rotterdam hebben bedrijfsleven  overheid en 
maatschappelijke organisaties afspraken gemaakt om de uitstoot van CO2 terug te dringen. 
Onder meer door het aantal dieselauto’s terug te dringen. 
 

 

Anders, namelijk: 
 1 Diesel en 1 benzine 

 Beiden 

 Benzine en diesel 

 Benzine Hybride 

 Diesel maar auto van de zaak. We hebben geen eigen auto 

 Elektrisch en benzine 

 Hibride 

 Hybride (7x) 

 Hybride (benz/elektrisch) 

 Hybride (benzine en elektrisch) 

 Ik heb een busje op diesel en een auto op benzine 

 Ik heb zowel benzine als diesel auto's 

 Werkbus op diesel en prive auto op benzine Hybrid 
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11. Op welke brandstof rijdt jouw auto? 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stellingen? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Ben nog op zoek naar iemand die mij een Tesla wil geven ;-) 

 Ik koop geen diesel omdat ik te weinig rij. 

 Ik zou het liefst een vol elektrische auto kopen maar die zijn wel erg duur. 
Mee eens  Daar maak te weinig kilometers mee 

 In mijn klasse heb ik die met het (toen) hoogste milieu-label gekocht. Dat is deels 
ook kosten-gestuurd. Ik heb vanwege kinderen en boerderij echter wel een wat 
grotere auto nodig. 

 Mijn diesel auto was zo zuinig mogelijk.  Maar met de kennis van nu zou ik geen 
diesel meer kopen 

 Moet bekennen dat de keuze voor een benzineauto niet plaatsvond om 
milieuredenen 

 Tot eind vorig jaar zijn er veel hybride auto`s verkocht, dit is nu sterk verminderd. 
Kun je je voorstellen waarom er tot eind vorig jaar zoveel hybride auto`s zijn 
verkocht, niet uit milieu oogpunt maar puur om een geld kwestie (bijtelling) 

 Uit dit oogpunt hebben wij besloten een hybride te kopen , jammer dat deze door 
belastingen duurder zijn gemaakt 

 We kijken het eerst naar de prijs ! 

 Wij hoeven sowiso geen diesel . 
Neutraal  Afhankelijk van het aantal kilometers  dat ik zou rijden. Kosten zijn ook belangrijk. 

 Als diesel rijden voor mij voordeliger is word het toch echt een diesel auto 

 Dan moeten die eigen belang lullers ook geen benzine auto rijden zelf dan het 
goede voorbeeld geven. 

 Dieselauto`s zijn niet per definitie slechter dan alle benzineauto`s. Je moet ook 
kijken naar het totaalplaatje van de uitstoot over een autoleven en per auto. 

 Dit is afhankelijk van veel factoren bijv. aantal kms. budget ea. 
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12. “Bij de aanschaf van een nieuwe auto kijk ik naar het 
milieuoogpunt en koop ik geen dieselauto” 

(n=574) 
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 Een diesel van tegenwoordig kan concurreren met een benzine auto, mits er niet 
met sjoemel software gewerkt word. ;-)  ook word steeds vaker biodiesel gebruikt. 
Wanneer je veel rijd is een diesel voordeliger. Ik kijk vooral naar het verbruik van 
een auto. 

 Een dieselauto kan veel zuiniger en schoner zijn dan een benzine auto, dus hoeft 
een diesel auto niet slechter voor het milieu te zijn dan een benzine auto. 

 Ik kijk meer naar de financiele kant. Een aantal jaren geleden dieselauto nodig 
vanwege de hoeveel te rijden kilometers op jaarbasis. Inmiddels al minder dus de 
volgende auto zal waarschijnlijk een benzine auto worden. 

 Ik kijk naar de eigen portemonnee en niet naar het milieu 

 Ik weeg het mee in mijn beslissing, maar kan niet op voorhand zeggen dat het geen 
dieselauto meer wordt 

 Ligt eraan.hoeveel km. Er gereden.moeten worden en daardoor een.duesel beter is. 

 Ze hebben overal een oplossing voor bedacht ,dus voor de uitstoot komt er ook wel 
een. 

Mee 
oneens 

 De schoorstenen van de grote fabrieken en de grote schepen op de oceanen wat 
stoten die niet allemaal uit. 

 Een dieselauto is voor mij het voordeligst. Focussen op dieselauto`s is veel te 
eenzijdig. Ik vlieg bijvoorbeeld nooit, wat ook voor minder aantasting van het milieu 
zorgt. 

 Er moet eerst eens een goede alternatief op de markt zijn. Daarbij moet het 
alternatief ook nog eens betaalbaar zijn. 

 Er moet meer belasting voor worden betaald. Milieu komt in deze pas op een lager 
niveau. 

 Geen dieselauto vanwege de veel hogere wegenbelasting 

 Het kostenplaatje zal mijn keuze bepalen 

 Ik ben niet van plan om extra geld uit te geven als het niet hoeft 

 Ik kijk naar mijn eigen voordeel. 

 Ik kijk naar wat ik te besteden heb. Als ik veel te besteden zou hebben dan vind ik 
milieu wel heel belangrijk. 

 Ik kijk wat er voor mij voordeliger is. 

 Ik kijk welke auto er bij mijn rijverwachtingen past. Dit met betrekking op te 
verwachte km en prijs 

 Ik koop een auto die voor mij in gebruik het voordeligste uitvalt. 

 Ik koop een benzine auto om andere redenen dan milieu 

 Ik moet naar de kosten kijken. 

 Mijn portemonnee is ook belangrijk. Ik vind dat de mensen extra gestimuleerd 
dienen te worden om een milieu vriendelijke auto aan te schaffen. 

 Omdat ik niet genoeg km maak oer haar heb ik nu een benzine auto, naar als ik 
iedere dag groterebafsranden zou moeten rijden zou ik gewoon een diesel kopen. 

 Soms ontkom je er niet aan om een diesel te rijden . en er zijn genoeg diesels die al 
vrij schoon rijden 

 Tegenwoordig zijn ook de dieselauto`s veel milieu vriendelijker...Onze auto 
behoorde eerst tot zeer milieuvriendelijk we hoefden zelfs geen belasting te 
betalen....En ineens nadat de regels nog verder zijn aangescherpt behoren we weer 
tot diesel milieu vervuilers...Raar toch... Oude auto`s zijn veel slechter dan alle 
nieuwe auto`s.. Als je voldoende km maakt dan is een diesel auto toch wel voordelig 

 Wat voor mij het beste is. 
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Zeer mee 
oneens 

 Als ik een goede vind dan koop ik hem, of heet een benzine of diesel is. 

 Bij zeer veel km is diesel voor mij de beste optie. Diesel is goedkoper als benzine en 
een dieselmotor gaat veel langer mee. Aangezien de overheid al een grote dief van 
mijn portemonnee is, wil ik dat niet zelf ook nog eens zijn. 

 Ik kijk naar wat ik kan betalen! 

 Ik rij veel. Ik heb 25 jaar op LPG gereden, maar dat is o.a. door de overheid kapot 
gemaakt. Ik heb dus geen alternatief. 

 Je moet naar het totaal plaatje kijken. Milieu belasting voor het vervaardigen en 
verwijderen van accu`s. Opwekken van energie voor de accu`s. enz. 

 We hebben heel lang een 'schone'auto op gas gereden. Deze werden net zo zwaar 
belast.Beter voor het milieu maar daar werd geen voordeel aan gegegeven. 

Weet niet  Ik koop nooit een diesselauto 

 Ik let wel degelijk op het milieu maar of dat ook betekent dat ik dan geen diesel 
koop weet ik (nog) niet. 

 Kijk ik wat voor mij het gunstigste is 

 Voor grotere afstanden zou ik wel overwegen een diesel te kopen denk ik. 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 De automerken die sjoemel-diesels op de markt gebracht hebben, moeten zich diep 
schamen en hopelijk ook een flinke boete betalen. 

 Diesel auto,s stinken 

 Het zou een fijne bijkomstigheid zijn als onvrede over een dergelijke overheidskoers 
zou leiden tot verhevigde aandacht voor maatregelen waarmee het milieu wordt 
ontzien 

 Uitstoot van roet is immers groter dan de fabrikant  aangeeft? 

 Zeer mee eens. maar er zijn veel andere aspecten in de gemeente om naar te kijken 
zoals uitstoot van amoniak NGB fijnstof en de stank van vergisters die dat 
veroorzaakt voor omwonenden. 

Mee eens  Alle stinkbakken van de straat . 
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13. "Het is terecht dat de overheid uit milieuoogpunt het 
aantal dieselauto’s  wil verminderen" 
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 Andere maatregelen helpen nog meer: ik zou meer thuis werken als ik thuis 
(buitengebied) snel en betrouwbaar internet zou hebben: glasvezel wordt echt een 
noodzaak. Meer thuis werken scheelt direct in uitstoot en in file (lengte). 

 Dan moeten ze dit wel op een manier doen dat benzine auto`s aantrekkelijker 
worden voor de mensen die veel km rijden. 

 De overheid moet alleen de focus leggen op het positieve: gebruik van zuinige 
auto`s zoals elektrische zoveel mogelijk stimuleren 

 Het jammere is dat de overheid steeds maatregelen neem waarvan het 
'bijverschijnsel' is dat ze er zelf rijker van worden 

 Laat de overheid eerst maar eens beginnen met het terugdringen van vrachtauto 
kilometers. Laat de meeste vracht maar gaan via spoor- en waterwegen.   Verder 
moet vanwege het milieu elke uitbreiding van intensieve veehouderij verboden 
worden.    De overheid meet met twee maten en spreekt met gespleten tong. 

 Mits aan de kostenkant voldoende alternatieven zijn 

 Mits het om de aanschaf van nieuwe dieselauto`s gaat. 

 Wat er niet is kun je ook niet kopen 

 Weg met die stinkbakken . 
Neutraal  Autofabrikanten leveren weinig betrouwbare informatie en zullen dus geen 

positieve bijdrage leveren. 

 Begin maar eens eerst om de grote maatschapscie aan te pakken. Of ...? 

 Dat ze eerst maar eens bij zichzelf beginnen. 

 De hybride auto moet eigenlijk een goed alternatief zijn. Maar zolang de subsidie op 
deze auto`s interessanter is dan het milieu zal de dieselauto zo slecht nog niet zijn. 

 De kolencentrales moeten dicht. Het bouwen van de laatste centrales is de 
zoveelste blunder  van de overheid.In 1950 werd al door de Club van Rome 
gewaarschuwd voor het klimaat. 

 En wat dan te doen met de diesel die er toch overblijft? Misschien is het beter om 
de dieselauto`s schoner te laten rijden, motoren te verbeteren. Of helemaal 
overstappen op elektrisch, waterstof of een ander beter alternatief dan fossiele 
brandstoffen. 

 ER zijn vele bronnen meer voor finstof. En dankzij de doorgeschoten recycling 
worden die niet aangepakt. Rubberbanden zijn net zo slecht, maar die zitten dankzij 
recycling in asfalt en in kunstgras en allerlei andere producten. Bij wrijving - zoals 
rijden - komt er rotzooi vrij. Ik zou om die redenen ook winterbanden afschaffen. 
Die zijn namelijk zo zacht dat ze nog veel meer fijnstof in de atmosfeer brengen. We 
hebben te weinig winters om dat nog te rechtvaardigen. Rijd maar gewoon 
voorzichtig, dat konden we vroeger ook toen er nog wel winters waren. 

 Het gaat mij toch om de portemonnee 

 Ik denk dat er grotere vervuilers zijn dan de dieselauto`s. Denk eens aan alle 
industrie. Daar is veel meer winst te halen voor een beter milieu. 

 Ik denk dat het weer een staaltje betutteling is. Er zijn zoo veel veel meer zaken die 
vervuilend zijn. 

 Ik rij geen diesel alleen uit oogpunt van kosten 

 Is diesel echt zoveel slechter dan benzine? Wanneer je elektrisch rijdt moet die ook 
opgewekt worden en getransporteerd. 

 Kijk naar de totale milieubelasting, wellicht is een zuinige diesel milieuvriendelijker 
dan een gemiddelde benzine. 

 Ligt eraan welke maatregelen ze nemen, te rigoureus verbieden is niet goed, wel dat 
er geen nieuwe diesels meer bijkomen bijvoorbeeld. 

 Maakt mij niks uit 
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 Op dat gebied is de overheid zelf zo krom als het maar kan zijn gas is milieu 
vriendelijker als benzine maar de wegen belasting is tig hoger dit is de omgekeerde 
wereld als de overheid echt begaan was met het milieu dan zou ze daar een mee 
moeten beginnen 

 Voor bedrijven zijn wel diesels nodig. 

 Zij rijden wel een dieselauto dat kan toch niet die eigenbelang lullers wat doen hun 
zelf. 

Mee 
oneens 

 Al moet ik toegeven geen expert te zijn, denk ik toch dat een vliegtuigvlucht minder 
meer helpt dan het aantal dieselauto`s te verminderen 

 De diesel uit 2016 is niet de diesel uit 1990. Ik denk dat daar onderscheid in gemaakt 
moet worden. Daarnaast zijn er technieken om het fijnstof en ultrafijnstof van 
diesels te filteren. Door het `gesjoemel` met diesels is diesel in een kwaad daglicht 
komen te staan. 

 De overheid doet zelf nagenoeg niets aan de uitstoot. Kolencentrales zijn nog 
gewoon in gebruik. Tevens in Nederland onderhand de enigste die niet werkt met 
een km-heffing per km (tollheffing zoals in België en Duitsland). Verder de 
scheepvaart, de schepen stoten zeer veel uit in verhouding tot auto`s en 
vrachtauto`s, wat hier aan gedaan wordt hoor je niets van. 

 De overheid is zo hypocriet, milieukosten worden niet voor het milieu gebruikt maar 
voor de schatkist te vullen. Ze doen in mijn ogen veel te weinig voor het milieu. 

 De overheid moet de autofabrikanten veel meer pushen om de dieselauto echt 
milieu vriendelijk te maken en niet door deze auto`s veel duurder te maken . 

 Een dieselauto laat je niet gauw in de steek, dat heb ik ervaren met gas en 
bezineauto, dat gaf nogal eens problemen en zeker in de winter 

 Een goede roetfilter maakt een dieselauto mogelijk minder schadelijk voor het 
milieu dan een auto op benzine. Dan zou nog gekeken moeten worden naar de 
schade door productie van bv diesel en benzine. Zeker moet met voorrang gekeken 
worden naar alternatieven voor diesel en benzine 

 Er zijn nog veel meer (en veel grotere) milieu vervuilers die ook aangepakt zouden 
moeten worden. 

 Er zijn veel meer redenen om een dieselauto te rijden als alleen milieu. 

 Graag eerst voldoende, toegankelijke en gelijkwaardige alternatieven. En graag 
beginnen bij het vrachtverkeer! 

 Het aantal dieselauto`s in NL zegt niets over de hoeveelheid vervuiling. Het aantal 
oude diesel(vracht)auto`s zonder aanpassingen, roetfilter of katalysator wel.   Wel 
vind ik dat de wetten rond diesels aangescherpt mogen worden. Nog te vaak rijden 
er slecht afgestelde diesels rond die te veel fijn stof en roet produceren. 

 Het gaat de overheid niet om het milieu, maar om de inkomsten !!! Gas is een 
afvalproduct (zit boven de olie) en deze auto`s worden al jaren juist zwaar belast en 
onaantrekkelijk gemaakt voor de consument. 

 Het zal wel weer een geldkwestie zijn 

 Ik denk dat eerst de prijs van brandstof rechtgetrokken moet worden. Nu wordt je 
als het ware beloond voor veel rijden als je diesel rijdt. 

 Lijkt mij beter om naar de efficiëntie en uitstoot van elk type auto te kijken. 

 Moeten ook niet altijd voorop te lopen. Laat anderen landen is keer voortouw 
nemen. 

 Moeten ze eerst de mogelijkheden om andere brandstoffen te gebruiken goedkoper 
maken . Bv elektrisch rijden goedkoper en toegankelijker maken 

 Niet spelen over de rug van de gebruikers maar de fabrikanten verplichten om 
maatregelen te nemen. 
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 Overheden en hun diensten moeten zelf het voorbeeld geven: verminderen van 
energieverbruik ook bij bedrijven,elektrische auto`s, hergebruik en renovatie van 
gebouwen, minder kippen en varkens 

 S een dieselmotor dusdanig geconstrueerd is dat de uitstoot tot een minimum of 
acceptabele waarden gedaald is zie ik niet in waarom een dieselmotor niet zou 
mogen. 

 Vaak rijden de mensen voor hun baan een dieselauto. De regering moet maar wat 
regelen dat ze overschakelen op een milieuvriendelijke auto. Wij rijden een 
dieselauto omdat een benzine auto niet de trekkracht heeft die we nodig hebben 
om de aanhanger te mogen trekken. 

 Ze willen waarschijnlijk het aantal diesel personenauto`s verminderen. Of dat uit 
milieuoogpunt is en voldoet vraag ik me af. Vrachtauto`s rijden voornamelijk op 
diesel. Willen ze ook minder vrachtauto`s? 

 Zolang diesel goedkoper is zal de dieselauto niet verdwijnen 
Zeer mee 
oneens 

 Als ze een auto op gas niet zo belasten met hoge belastingen zou ik het schonere 
gas auto nemen. 

 Auto`s zijn niet de grootste vervuilers. Het is wel de grootste groep dus daar kun je 
het meeste geld binnen halen 

 Dat de overheid maar eens begint hun wagenpark te verkleinen. 

 De overheid is de minst betrouwbare partner die je je kunt bedenken! Vandaag 
maken ze elektrisch rijden interessant, morgen betaal je het gelag. Nee, ik koop wat 
ik wil en laat mij niet leiden door de overheid. Ook niet als daar het milieu mee in 
het gedrang komt. Er zijn genoeg andere manieren om schoon te rijden maar daar 
heeft diezelfde overheid geen zin in omdat dat geld kost. Denk hierbij aan LPG de 
schoonste brandstof maar financieel hopeloos. 

 Diesel wordt verkeerd beoordeeld, vrachtauto`s, treinen en nog veel meer kunnen 
dragen bij aan de CO2 reductie 

 Een nieuwe diesel is zeer gunstig gezien de ell. auto s kijk een naar de accu`s 

 Er wordt zoveel vervuild door grootverbruikers en vernietigd op grote schaal en dan 
pakken ze de gewone man om het zo genaamd op te lossen  Een lachertje De 
mensen zijn überhaupt niet in staat om het op te lossen (meer) 

 Grote onzin !!! er zijn genoeg andere vervuilers waar niets aan gedaan wordt , 
waarom moet dit uitgerend weer een diesel auto zijn . de gewone burger wordt hier 
weer de dupe van . 

 Men moet alle auto`s belasten op basis van mileubelasting. dus ook de oude 
oltimers en zware benzine auto;s . 

Weet niet  Dan zouden diesel- en benzineauto`s qua kosten wel meer gelijk moeten worden. 

 Er kan op andere manieren veel meer milieu worden bespaard.. gratis openbaar 
vervoer... minder straatlantaarns midden in de nacht... bijvoorbeeld.. ik kan nog wel 
ff door gaan.. 

 Tegenwoordig zijn de dieselauto`s zo uitgerust dat ze veel minder schadelijk zijn 
voor het mileu. 
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Kerstmis 
 

Uit cijfers blijkt dat 13 7% van de volwassenen maandelijks naar een religieuze dienst gaat 
(CBS  2014).    
 
Gekeken naar het afgelopen jaar: 
 

 

Toelichting 
Nooit  Alleen bij begrafenissen 

 Alleen bij een sterfgeval 

 Alleen met begrafenissen 

 Behalve voor huwelijk, doopfeest of begrafenis 

 Ga alleen als ik b.v. naar een begrafenis moet. Kerk zegt me niets meer,zeker 
na al die dingen die gebeurd zijn,misbruikzaken. 

 Niet gelovig en gelukkig geen overlijden of dergelijke gehad. 

 Ze hebben het zelf allemaal zo gewild. 
Meerdere keren 
per week 

 Jehovah`s Getuigen komen 2 x per week bij elkaar voor vergaderingen 
gebaseerd op de bijbel in de Koninkrijkszaal 

Een keer per 
week 

 Ben bij de koren zodoende bijna iedere week 

 Ik zing bij het gemengd koor, iedere zaterdag de mis 
Maandelijks  Lid van de parochieraad en koster, dus frequent kerkbezoeker. 
Een paar keer per 
half jaar 

 Bij begrafenis of trouwen bekende. 

Een (paar) keer 
per jaar 

 Alleen aanwezig bij een uitvaart. 

 Alleen begrafenissen en/of herdenkingsdiensten 

 Alleen bij begrafenissen 

 Alleen bij begrafenissen. 

 Alleen bij uitvaart 

 Alleen bij uitvaarten 
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1. Hoe vaak zagen ze je gemiddeld in de kerk, moskee of 
andere gebedsruimte voor een religieuze dienst? 

(n=594) 
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 Alleen bijzondere diensten bv misintenties voor directe familie 

 Alleen met begrafenis o.i.d. 

 Alleen met begrafenissen kom ik er, ik heb niks met de kerk verder. 

 Alleen met kerstmis en begrafenis 

 Alleen met uitvaart diensten 

 Alleen om de laatste eer te bewijzen aan een overledene. Niet uit religieuze 
overtuiging. 

 Alleen tijdens een uitvaart 

 Alleen tijdens een uitvaartdienst of tijdens een dienst voor mensen met een 
berperking van Dichterbij. 

 Alleen voor begrafenis of huwelijk 

 Allen bij begrafenis en/of bruiloft 

 Als  het `moet' 

 Begrafenis (2x) 

 Begrafenis van kennis 

 Begrafenis/feest 

 Bij begrafenis 

 Bij begrafenis of jubileum 

 Bij overlijden of huwelijk 

 Dit zijn familiemissen en begrafenissen 

 Eigenlijk maar 1 keer. Voor een begrafenis. 

 Enkel als er een uitvaart is 

 Enkel met een begrafenis. 

 Ik ben lid van een mannenkoor. We verzorgen de kerstviering in een 
bejaardentehuis en we nemen ddeel aan de Kerstin. Bij bruiloften en 
begrafenissen van koorleden. 

 Jaardienst ouders en Allerheilige 

 Kom alleen in de kerk bij begrafenissen of andere speciale gebeurtenissen. 

 Meestal is dit om b.v.een begrafenis bij te wonen. 

 Overwegend bij gelegenheden als begrafenissen 

 Tijdens familie gerelateerde diensten 

 Uitvaarten 

 Vanwege de afstand geen fysiek bezoek maar online rechtstreeks een 
kerkdienst bijwonen, gebeurt een aantal keren per half jaar. 

 Vanwege een begrafenisdienst. 

 Voor een begrafenis. Dat doe ik dan niet voor het geloof maar voor de 
nabestaanden van de overledene. 

 Vooral met een uitvaart 
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De kerstdagen staan bijna voor de deur. 
 

 

Toelichting 
Ja  Alleen naar de kerstsafari van Dichterbij. 

 De avonmis zingen .is een gezindsmis. 

 Mijn dochter is misdienaar....Dus met regelmaat ben ik in de kerk voor haar. En 
ook met Kerst 

 Om de nachtdienst te zingen 

 Om muziek te maken met de harmonie. 

 Omdat ik zing in een koor, anders waarschijnlijk niet. 

 Vanwege de entourage en de muziek, dat is altijd heel speciaal met kerstmis. 

 Zolang mijn schoonouders leven wel 
Nee  Andere verplichtingen; werken, thuis werken 

 Ga naar een alternatieve viering 

 Jehovah`s Getuige vieren geen kerstfeest Is een onbijbels, heidens gerelateerd 
feest 

Weet (nog) 
niet 

 Licht aan de muziek 

 Waarschijnlijk wel maar dan bij onze dochter in Den Haag. 
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1.1  Ga je met de kerstdagen naar de kerk? 
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In hoeverre ben je het (on)eens met de volgende stelling? 
 

 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

 Maar ik doe daar niet aan mee , ik heb niks met kerstmis . 

 Minder mensen geloven en door reclame over eten is dit nu het belangrijkste. 
Mee eens  Alles is  gericht op lekker en veel eten 

 Ben lid van een koor, daarom kom ik ook vaker in de kerk 

 De commercie weet er altijd een slaatje uit te slaan, maar het is de bedoeling dat 
je er zelf een feest van maakt. Bezinning en een samenzijn met de mensen waar je 
op geeft. 

 De kerstboom is belangrijker dan wat eronder staat. En: het eten is belangrijker 
dan een kerstliedje zingen. Maar: het familiegevoel is er gelukkig nog steeds 

 De manier waarop kerstmis op tv en via alle reclame wordt gebracht heeft het niks 
meer met een religieus feest te maken. 

 Het commerciële deel krijgt voornamelijk aandacht in de media. Het religieuze 
deel sneeuwt onder. 

 Het is te commercieel en het lijkt er op dat het voornamelijk om eten 
gaat....(helaas). We eten tegenwoordig toch elke dag lekker??? 

 Ik verafschuw 'De Kerstman' en alles wat daarmee samenhangt 

 Je ziet dat steeds meer mensen en winkels al voor Sint Nikolaas met kerst bezeig 
zijn . Het Sint Nikolaas feest wordt steeds verder verdrongen . 

 Vind ik persoonlijk erg jammer. 

 Voor de meeste mensen wel, zeker voor de winkeliers  1e kerstdag open hoeft 
voor mij niet 

 Zie het meer als een familiefeest. Eens tijd hebben voor elkaar en samen zijn. Dit 
vind ik nog belangrijker dan het luisteren naar een religieus verhaal en dat daarna 
ieder zijn eigen weg gaat. 

Neutraal  Het is wat je er zelf van maakt. 

 Ik vind dat veel feesten tegenwoordig steeds meer commercieel gemaakt worden 
wat juist erg jammer is... 
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dan een religieus feest” 

(n=589) 



 
 
 

 
347 

 

 Kerst is een feest van gezelligheid en familiedingen. 

 Kerst vieren we met de familie zonder cadeautjes. 

 Niet echt commercieel, maar zeker ook niet meer religieus. Meer een feest om de 
dagen gezellig met familie door te brengen. 

 Te benoemen zoals je wil. Zuivere religieuse is er duidelijk vanaf 

 Toch nog wel een religieus feestomdat tijdens deze dagen aanzienlijk meer 
mensen de kerk bezoeken dan op andere zondagen 

Mee 
oneens 

 Minder mensen gaan naar de kerk maar dat maakt niet een minder religieus of 
juist commercieel feest. Het is wel een andere invulling van religie. 

Zeer mee 
oneens 

 De stelling is juist en zou ik moeten kiezen,Zeer mee eens, echter ik ben er zeer 
mee oneens met de stelling. Helaas is het zo. 

Weet niet  Voor enkele is het een religieus feest. Voor anderen een commercieel feest. Sint is 
voor de kinderen en commercieel. Laat de pakjes bij Sint horen en niet met kerst. 
Wij in Nederland hebben geen Kerstman. 
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Onderzoeksmethode 
 

Betrouwbaarheid 
Op al het onderzoek van het burgerpanel TipHorstaandeMaas.nl is de Wet Persoonsbescherming 
Wbp van toepassing. Dit impliceert dat Toponderzoek de verzamelde gegevens versleuteld opslaat 
en wel zo dat iedere deelnemer wordt onderscheiden door een eigen uniek nummer. 
 
De toegepaste encryptie neemt de identificeerbaarheid weg en individualiseerbaarheid is niet 
mogelijk. Dus herleiding naar ene persoon kan niet geschieden omdat slechts met nummers wordt 
gewerkt. De raadplegingen zijn anoniem. 
 
De betrokkenen wordt als deelnemer duidelijk geïnformeerd over Toponderzoek en over de 
verwerking van de gegevens. Bij inschrijving worden de algemene voorwaarden ter goedkeuring 
voorgelegd aan de deelnemer. Transparantie is een wezenlijke eis van privacywetgeving en door 
onze werkwijze zijn betrokkenen volledig geïnformeerd. 
 
Om mee te doen aan het burgerpanel TipHorstaandeMaas.nl dient de betrokkenen zich in te 
schrijven. 
Alleen ingeschreven personen doen mee aan de periodieke raadplegingen. De inschrijving gebeurt 
aan de hand van 12 vragen. Onder deze vragen zitten 8 demografische vragen. 
 
Nadat de deelnemer zich als ‘raadpleger’ heeft ingeschreven, krijgt hij periodiek, via de mail, een 
uitnodiging om mee te doen aan het onderzoek. De betrokkene krijgt een unieke hyperlink 
toegestuurd, waarbij slecht eenmaal kan worden ingelogd. De deelnemer is per keer vrij om deel te 
nemen aan het onderzoek. Er vindt geen betaling plaats. 
 
De onderzoeksresultaten worden gepresenteerd op de website: www.tiphorstaandemaas.nl en 
verschijnen in de krant HalloHorstaandeMaas. 
 

Representativiteit 
Toponderzoek is gelet op beschikbaar materiaal in staat om de representativiteit te bepalen. Dat wil 
zeggen, in hoeverre wordt een verkleinde afbeelding van de gemeente Horst aan de Maas 
verkregen? 
 
Per deelnemer weet Toponderzoek een achttal (demografische) kenmerken. Deze response-
verdeling dient overeen te komen met de daadwerkelijke populatie-verdeling. Mocht er een 
afwijking zijn ten aanzien van de demografische factoren, waar voor Toponderzoek de gelijkenis kan 
toetsen, dan kan met weging worden gewerkt. 
 
Alle MOA-richtlijnen zijn van toepassing. 
 

Toponderzoek 
Vanaf 2011 is Toponderzoek actief in het opzetten van burgerpanels. Het burgerpanel 
TipHorstaandeMaas is vanaf 2015 actief.  
  

http://www.tiphorstaandemaas.nl/
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Toponderzoek 
 
Toponderzoek is een Horsters no-nonsens bedrijf, dat sterk is in het raadplegen van meningen. In 
een mondige wereld waarin men direct resultaat wil zien, is het peilen van meningen / ervaringen / 
beleving van belang om te overleven. 
 
Onze professionele en flexibele medewerkers hebben interesse voor uw onderzoeksvraag om 
beleving en verbeterpunten bij uw medewerkers en/of klanten regulier te raadplegen. Wij maken de 
(verbeter)punten die leven en spelen bij uw medewerkers en/of klanten transparant. 
 
Hierop inspelen levert meerwaarde en duurzaam voordeel op. Tevens toetst u of ingezette acties 
resultaat hebben. 
 
Toponderzoek faciliteert dit proces als onafhankelijk onderzoeksbureau TIPTOP voor u. 
 
 
 
 

Toponderzoek 
Expeditiestraat 12  
5961 PX Horst 
 
www.Toponderzoek.com 
enquete@toponderzoek.com 
085-4860103 
 
 

Toponderzoek is lid van MOA. 

 

 

 

 


